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obrady sesyjne

RADA GMINY 

Organ uchwałodawczy gminy. 

Zgodnie z art. 18 ustawy o samorządzie gminnym do kompetencji rady gminy należy m.in.: uchwalanie statutu gminy; 
ustalanie wynagrodzenia wójta/burmistrza; określanie ogólnych kierunków działalności wójta/burmistrza; uchwalanie 
budżetu gminy; udzielanie absolutorium czyli stwierdzenie prawidłowości wykonania budżetu; uchwalanie studium uwa-
runkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego; uchwalanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego; uchwalanie programów gospodarczych i dokumentów strategicznych gminy; podejmowanie uchwał o tworzeniu 
jednostek pomocniczych, ustaleniu zakresu ich działania oraz zasad przekazywania im majątku gminnego oraz środków 
budżetowych na realizację zadań przypisanych im przez radę; podejmowanie decyzji w sprawach podatków i opłat lokal-
nych, majątku gminnego i nieruchomości; podejmowanie decyzji w sprawie emitowania obligacji, zaciągania pożyczek 
i kredytów; podejmowanie decyzji w sprawach tworzenia, likwidacji, reorganizacji i wyposażania w majątek przedsię-
biorstw i innych gminnych jednostek organizacyjnych; ustalanie maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych 
przez wójta/burmistrza oraz określanie sumy, do której wójt/burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania. 

 
BURMISTRZ 

Organ wykonawczy gminy. 

 Zgodnie z  art. 30 ustawy o  samorządzie gminnym do kompetencji wójta/burmistrza należy m.in.: wykonywanie 
uchwał rady; przygotowywanie projektów uchwał rady gminy oraz określanie sposobu ich wykonywania; gospodaro-
wanie majątkiem gminy oraz wykonywanie budżetu gminnego; zarządzanie gminnymi spółkami (wójt/burmistrz ma 
decydujący wpływ na obsadę ich władz oraz kontrolowanie ich pracy); zatrudnianie kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych (np. dyrektorów szkół, ośrodków zdrowia, ośrodków kultury, bibliotek); kierowanie bieżącymi sprawami 
gminy oraz reprezentowanie jej na zewnątrz (art. 31 ustawy o samorządzie gminnym); wykonywanie zadań przy pomocy 
urzędu gminy, którego jest kierownikiem (art. 33 ustawy o samorządzie gminnym); ustalanie regulaminu i zasad funkcjo-
nowania urzędu gminy; możliwość powierzenia prowadzenia określonych spraw zastępcy, którego wójt/burmistrz może 
zatrudnić lub sekretarzowi gminy.

KOMpeTeNcje 
włADZ SAMORZąDOwYch w GMINIe
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Przed przystąpieniem do pracy nad 
zaplanowanym porządkiem obrad 
przyjęto Protokoły Nr XLIII/2021, Nr 
XLIV/2021, Nr XLV/2021, Nr XLVI, 
Nr XLVII. Następnie radni przeszli do 
pracy nad projektami uchwał. 

pierwsza podjęta na sesji uchwa-
ła Nr XLVIII/332/2021, dotyczyła  
zmian wieloletniej prognozy Finan-
sowej Miasta i  Gminy połaniec na 
lata 2021-2025. 

Niniejszą uchwałą Rada Miejska 
w Połańcu zmieniła uchwałę w spra-
wie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2021-
-2025 wraz z wykazem przedsięwzięć 
do WPF oraz objaśnieniami. 

Kolejna podjęta uchwała Nr 
XLVIII/333/2021 dotyczyła z  kolei 
zmian w budżecie Miasta i  Gminy 
połaniec na 2021 rok. 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
• rozdział Część oświatowa subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu te-
rytorialnego kwota 165 594 zł, 

• rozdział Uzupełnienie subwencji 
ogólnej dla jednostek samorządu 
terytorialnego kwota 1 012 239 zł, 

• rozdział usługi opiekuńcze i specja-
listyczne usługi opiekuńcze kwota 
3 500 zł, 

• rozdział Gospodarka odpadami ko-
munalnymi kwota 200 000 zł, 

• pozostałe zadania związane z gospo-
darką odpadami kwota 4 258 zł. 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zmniejszenia w budżecie: 

• rozdział Pozostała działalność (Bez-
pieczeństwo publiczne i  ochrona 
przeciwpożarowa) kwota 176 000 zł, 

• rozdział Wpływy z podatku rolnego, 
podatku leśnego, podatku od czyn-
ności cywilnoprawnych, podatków 
i opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych 
kwota 5 780 538, 20 zł, 

• rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 105 000 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Gospo-
darka komunalna i ochrona środowi-
ska) kwota 465 253 zł. Po dokonanych 
zmianach dochody zmniejszyły się 
o kwotę 5141 200, 20 zł. 

po stronie wydatków przyjęto z kolei 
następujące zwiększenia: 

• rozdział Realizacja zadań wyma-
gających stosowania specjalnej or-
ganizacji nauki i  metod pracy dla 
dzieci w przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podsta-
wowych i innych formach wychowa-
nia przedszkolnego kwota 2 892 zł, 

• rozdział Realizacja zadań wymagają-
cych stosowania specjalnej organi-
zacji nauki i metod pracy dla dzieci 
i  młodzieży w  szkołach podstawo-
wych kwota 7 079 zł, 

• rozdział Wczesne wspomaganie roz-
woju dziecka kwota 20 000 zł, 

• rozdział Wspieranie rodziny kwota 
4 000 zł, 

• rozdział Gospodarka odpadami ko-
munalnymi kwota 200 000 zł. 

po stronie wydatków przyjęto z kolei 
następujące zmniejszenia: 

• rozdział Pozostała działalność (Rol-
nictwo i łowiectwo) kwota 20 000 zł, 

• rozdział Drogi publiczne gminne 

kwota 273 031,69 zł, • rozdział Go-
spodarka gruntami i  nieruchomo-
ściami kwota 190 000 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka mieszkaniowa) kwota 1 
778 574 zł, 

• rozdział Wspólna obsługa jednostek 
samorządu terytorialnego kwota 110 
760 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Ad-
ministracja publiczna) kwota 244 
000 zł, 

• rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 74 108,36 zł, 

• rozdział Zarządzanie kryzysowe 
kwota 35 000 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Bez-
pieczeństwo publiczne i  ochrona 
przeciwpożarowa) kwota 261 253,84 
zł, 

• rozdział Obsługa papierów warto-
ściowych, kredytów i pożyczek oraz 
innych zobowiązań jednostek samo-
rządu terytorialnego zaliczanych do 
tytułu dłużnego– kredyty i pożyczki 
kwota 200 000 zł, 

• rozdział Rezerwy ogólne i  celowe 
kwota 320 000 zł, 

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 
421 627 zł, 

• rozdział Oddziały przedszkolne 
w  szkołach podstawowych kwota 
25 000 zł, 

• rozdział Przedszkola kwota 490 000 
zł, 

• rozdział Dowożenie uczniów do 
szkół kwota 193 800 zł, 

• rozdział Stołówki szkolne i  przed-
szkolne kwota 204 000 zł, 

• rozdział Pozostała działalność 
(Oświata i  wychowanie) kwota 88 
600 zł, 

pÓłROcZNA pRAcA 
RADY MIejSKIej w pOłAŃcU

Rada Miejska jest przedstawicielem wszystkich mieszkańców i ostatecznie decyduje o rozwoju całej Gminy. 
To tutaj podejmowane są najważniejsze decyzje dotyczące Gminy i jej mieszkańców.

SeSjA RADY MIejSKIej Z DNIA 30 GRUDNIA 2021
30 grudnia 2021 roku odbyła się ostatnia w 2021 roku sesja Rady Miejskiej w połańcu, 

którą tradycyjnie poprowadził przewodniczący Rady Miejskiej pan Stanisław Lolo. 
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• rozdział Dodatki mieszkaniowe kwo-
ta 4 000 zł, 

• rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 136 202 zł, 

• rozdział Świetlice szkolne kwota 125 
000 zł, 

• rozdział Pomoc materialna dla 
uczniów o  charakterze socjalnym 
kwota 42 200 zł, 

• rozdział System opieki nad dziećmi 
w wieku do lat 3 kwota 113 000 zł, 

• rozdział Oczyszczanie miast i  wsi 
kwota 300 000 zł, 

• rozdział Utrzymanie zieleni w mia-
stach i gminach kwota 80 000 zł, 

• rozdział Ochrona powietrza atmosfe-
rycznego i klimatu kwota 70 000 zł, 

• rozdział Oświetlenie ulic, placów 
i dróg kwota 344 019,31 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 1 853 280 zł, 

• rozdział Centra kultury i sztuki kwo-
ta – 165 715 zł 

• rozdział Zadania w zakresie kultury 
fizycznej kwota 49000 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Kul-
tura fizyczna) kwota 163 000 zł. 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zmniejszyły się o kwotę 8 141 200, 20 zł. 

K o l e j n a  u c h w a ł a  N r 
XLVIII/334/2021 dotyczyła wielo-
letniej prognozy Finansowej Miasta 
i Gminy połaniec na lata 2022-2025. 

Uchwała Rady Miejskiej w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2022-
2025 opracowano w oparciu o przepisy 

ustawy o finansach publicznych z dnia 
27 sierpnia 2009 roku. 

Uchwała Nr XLVIII/335/ 2021 do-
tyczyła uchwalenia budżetu Miasta 
i Gminy połaniec na 2022 rok. 

 I. UWARUNKOWANIA 
projekt budżetu opracowano 

w oparciu o następujące akty prawne:
a. Ustawę o samorządzie gminnym 
b. Ustawę o finansach publicznych 
c.  Uchwałę Rady Miejskiej w spra-

wie procedury uchwalania budże-
tu Miasta i Gminy Połaniec oraz 
rodzaju i szczegółowości materia-
łów informacyjnych towarzyszą-
cych projektowi budżetu. 

II.  ZAŁOŻENIA 
     PRZYJĘTE DO PLANOWANIA 

Budując stronę dochodową budże-
tu przyjęto następujące zasady: 
1. Jako bazę przyjęto plan na dzień 30 

września 2021 roku. 
2. Kwoty dotacji na zadania zlecone 

przyjęto zgodnie z  otrzymanymi 
informacjami z Urzędu Wojewódz-
kiego pismo z dnia 18 października 
2021 roku znak: FN.I.3110.24.2021 
oraz Krajowego Biura Wyborczego 
pismo z dnia 20 października 2021 
roku znak: DKC3113-5/21. 

3. Kwotę subwencji oświatowej i rów-
noważącej przyjęto zgodnie z  pro-
pozycją Ministra Finansów nr 
ST3.4750.31.2021. 

4. Wpływy z tytułu udziałów w podat-
ku dochodowym od osób fizycznych 

(PIT) oraz od osób prawnych (CIT), 
przyjęto zgodnie z pismem Ministra 
Finansów nr ST3.4750.31.2021. 

5.  Wpływy podatkowe zostały skalku-
lowane w  oparciu o  aktualny stan 
prawny oraz proponowane stawki 
podatkowe – zakłada się podniesie-
nie stawki opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi w celu 
zrównania ponoszonych wydatków 
z dochodami. 

Struktura dochodów, które zapla-
nowano w  wysokości 82 808 810 zł 
przedstawia się następująco:
 • podatek od nieruchomości 30 941 

000 zł 
• subwencja oświatowa 8 693 779 zł 
• udziały w podatku dochodowym od 

osób fizycznych 9 818 868 zł 
• udziały w podatku dochodowym od 

osób prawnych 3 329 025 zł 
• dotacje i  środki na cele bieżące 11 

509 065 zł 
• inne dochody bieżące 9 791 744 zł 
• dotacje i środki na inwestycje 4 651 

329 zł 
• sprzedaż majątku 4 060 000 zł - inne 

dochody inwestycyjne 14 000 zł 

III. ZAŁOŻENIA PRZYJĘTE PRZY
PLANOWANIU WYDATKÓW 

przy planowaniu wydatków 
uwzględniono wydatki bieżące w wy-
sokości 70 964 537 zł, niezbędne do 
funkcjonowania Miasta i  Gminy, 
a więc przede wszystkim: 
 1.  W  dziale rolnictwo – szerzenie 

oświaty rolniczej, wpłaty na Izbę 
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Rolniczą oraz koszty zorganizowa-
nia święta plonów kwota 33 000 zł. 

 2.  W  dziale wytwarzanie i  zaopa-
trywanie w  energię elektryczną, 
gaz i wodę – dopłata do cen wody 
kwota 500 000 zł. 

 3.  W  dziale transport i  łączność – 
drogi powiatowe i gminne kwota 
378 900 zł. 

 4.  W dziale gospodarka mieszkanio-
wa – kwota 387 624 zł. 

 5.  W  dziale działalność usługowa – 
kwota 230 963 zł. 

 6.  W dziale informatyka – kwota 208 
600 zł. 

 7.  W dziale administracja publiczna 
z  wyłączeniem kwoty na działal-
ność SCUW kwota 8 784 037 zł, 
z tego Urząd Miasta i Gminy kwo-
ta 8 266 606 zł. 

 8.  W dziale Urzędy naczelnych orga-
nów władzy państwowej, kontroli 
i ochrony prawa – kwota 2 419 zł. 

 9.  W dziale bezpieczeństwo publicz-
ne i  ochrona przeciwpożarowa 
kwota 497 670 zł. 

10.  W  dziale obsługa długu – kwota 
455 953 zł, w tym obsługa kredy-
tów 236 612 zł oraz rozliczenie 
z tytułu poręczeń i gwarancji 219 
341 zł. 

11.  W dziale różne rozliczenia - kwota 
1 872 572 zł, w tym część równo-
ważąca subwencji (Janosikowe) 1 
075 981 zł oraz rezerwa ogólna i ce-
lowa 796 591 zł. W dziale oświata 
i  wychowanie, edukacyjna opieka 
wychowawcza oraz żłobki, wspólna 
obsługa jednostek samorządu tery-

torialnego - kwota 26 639 585 zł, 
z tego środki własne gminy 16 532 
106 zł (62,06%), subwencja 8 693 
779 zł, co stanowi 32,97 % wydat-
ków, dochody i wpłaty od rodziców 
1 413 700 zł (5,36 %). 

12.  W dziale ochrona zdrowia - kwota 
317 371 zł. 

13.  W  dziale pomoc społeczna, ro-
dzina (z  wyłączeniem kwoty na 
działalność żłobka) - kwota 14 114 
231 zł, z  tego dotacje 11 265 995 
zł, co stanowi 79,82 % wydatków, 
środki własne gminy 2 828 236 zł 
(20,04%), odpłatność za usługi 20 
000 zł (0,14%). 

14.  W dziale pozostałe zadania w za-
kresie polityki społecznej - kwota 
167 640 zł. 

15.  W dziale gospodarka komunalna 
i ochrona środowiska kwota 6 472 
312 zł. 

16.  W  dziale kultura i  ochrona dzie-
dzictwa narodowego kwota 2 915 
460 zł. 

17.  W  dziale kultura fizyczna i  sport 
kwota 6 986 200 zł. 

 Zaproponowane wydatki pokrywa-
ją niezbędne potrzeby bieżące dla za-
dań jednostek gminnych. Zakłada się 
zmianę wysokości dopłaty do 1m3 do-
starczanej wody dla gospodarstw do-
mowych na kwotę 0,69 zł oraz zmia-
nę wysokości dopłaty do 1m3 ścieków 
odprowadzanych do kanalizacji przez 
gospodarstwa domowe na kwotę 0,62 
zł. Projekt budżetu zawiera środki na 
wydatki majątkowe w kwocie 13 043 
979 zł. Projekt zakłada utworzenie re-

zerwy ogólnej w  kwocie 776 591 zł 
oraz rezerwy celowe w kwocie 194 000 
zł, w  tym na zarządzanie kryzysowe 
174 000 zł oraz na inicjatywy lokalne 
20 000 zł. Zakłada się spłatę kredytów 
w wysokości 4 965 337 zł. 

IV. OGÓLNE UWAGI I WNIOSKI 

Należy zaznaczyć, że wydatki bie-
żące znajdują pokrycie w dochodach 
bieżących oraz, że osiągnięto nadwyż-
kę operacyjną w kwocie 3 118 944 zł. 
Suma zaciągniętych zobowiązań wy-
niesie łącznie na koniec 2022 roku 6 
958 663, co stanowi 8,4 % planowa-
nych dochodów budżetu. 

Wprowadzono środki wolne w wy-
sokości 5 822 443 zł, jako niezaangażo 
wane środki wolne z roku 2021. Do-
chody w wysokości 2 000 000 zł z ty-
tułu opłat pobieranych na podstawie 
ustawy Prawo Ochrony środowiska po 
stronie wydatków zostały zaklasyfiko-
wane następująco: 
•  Rozdział 90019 „Wpływy i  wydatki 

związane z gromadzeniem środków 
z opłat i kar za korzystanie ze środo-
wiska” kwota 400 000 zł, 

•  rozdział Utrzymanie zieleni kwota 
600 000 zł, 

•  rozdział „Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód” kwota 500 000 zł, 

•  rozdział „Ochrona powietrza at-
mosferycznego i  klimatu” kwota 
150 000 zł, dostarczanie wody kwo-
ta 350 000 zł. 
Budżet jest opracowany z  należytą 

starannością i może służyć jako pod-
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stawa do podjęcia uchwały budżetowej. 
Zawiera realnie skalkulowane dochody 
oraz niezbędne minimum środków dla 
funkcjonowania jednostek gminnych. 

 Uchwała Nr XLVIII/336/ 2021 do-
tyczyła podjęcia uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej przez 
Miasto i Gminę połaniec powiatowi 
Staszowskiemu na dofinansowanie 
zadania pn. „poprawa dostępności 
do wysokiej jakości opieki pedia-
trycznej poprzez przebudowę i  do-
posażenie Oddziału pediatrii w Sta-
szowie”. 

Samodzielny Publiczny Zespół 
Opieki Zdrowotnej pismem z  dnia 
30 listopada 2021 roku w  nawiąza-
niu do pisma z  dnia 17 lutego 2021 
roku w sprawie dofinansowania zaku-
pu karetki pogotowia ratunkowego, 
wystąpił z wnioskiem o zmianę przy-
znanej pomocy finansowej z w/w na 
dofinansowanie zadania pn. „Popra-
wa dostępności do wysokiej jakości 
opieki pediatrycznej poprzez przebu-
dowę i doposażenie Oddziału Pedia-
trii w  Staszowie”. Pomoc samorządu 
Gminy Połaniec pozwoli SPZZOZ 
w  Staszowie wykonać przedmioto-
we zadanie w  odpowiednim termi-
nie. Uzasadnia to podjęcie niniejszej 
uchwały i udzielenie wsparcia finan-
sowego, którego realizacja leży także 
w  interesie wspólnoty samorządowej 
Gminy Połaniec. 

Uchwała Nr XLVIII/337/ 2021 
została podjęta sprawie: uchwalenia 
Gminnego programu profilaktyki 
i  Rozwiązywania problemów Al-

koholowych oraz przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2022 r. 

Zgodnie z  art. 41 ustawy z  dnia 
26 października 1982 r. o  wychowa-
niu w  trzeźwości i  przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi (tekst jednolity Dz. 
U. 2021. 1119 z  późniejszymi zmia-
nami), prowadzenie działań związa-
nych z profilaktyką i rozwiązywaniem 
problemów alkoholowych należy do 
zadań własnych gminy. Przedmiotowy 
program został pozytywnie zaopinio-
wany przez Gminną Komisję Rozwią-
zywania Problemów Alkoholowych 
w Połańcu. Wobec powyższego podję-
cie uchwały uważa się za uzasadnione.

Uchwała Nr XLVIII/338/ 2021 do-
tyczyła przyjęcia do realizacji pro-
gramu zdrowotnego pn. program 
szczepień profilaktycznych osób po 
50 roku życia oraz osób szczególnie 
zagrożonych przeciwko grypie na 
2022 rok. 

Zgodnie z art. 7 ust.l pkt 5 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o samorzą-
dzie gminnym do zadań własnych 
gminy należy zaspakajanie zbioro-
wych potrzeb ludności w  zakresie 
ochrony zdrowia. W myśl art. 7 ust.l 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 roku 
o  świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanej ze środków publicznych 
gmina w ramach zapewnienia równe-
go dostępu do świadczeń opieki zdro-
wotnej opracowuje, realizuje oraz 
ocenia efekty programów zdrowot-
nych wynikających z  rozpoznanych 
potrzeb zdrowotnych i  stanu zdro-
wia mieszkańców. Gmina Połaniec od 

wielu lat realizuje zadania w zakresie 
ochrony zdrowia. Wychodząc naprze-
ciw oczekiwaniom mieszkańców do-
brze by było po raz kolejny powtórzyć 
program szczepień przeciwko grypie 
skierowany do osób po 50. roku ży-
cia oraz do osób szczególnie zagro-
żonych. W myśl art. 48a ust. 5 pkt 1 
lit. a) ustawy o świadczeniach opieki 
zdrowotnej finansowanych ze środ-
ków publicznych niniejszy program 
jest kontynuacją w  niezmienionej 
formie programu polityki zdrowotnej 
realizowanego w poprzednim okresie, 
dla którego Prezes Agencji wydał po-
zytywną opinię i nie podlega ponow-
nemu opiniowaniu Agencji Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji 
w Warszawie. Na realizację programu 
w budżecie na 2022 rok przeznaczono 
kwotę 25 000 zł.

 
Ostatnia podjęta uchwała Nr 

XLVIII/339/2021 dotyczyła przyjęcia 
do realizacji programu zdrowotne-
go pn. poprawa jakości życia u osób 
cierpiących na przewlekłe choroby 
układu ruchu dla mieszkańców Mia-
sta i Gminy połaniec na 2022 rok. 

Zgodnie z art. 7 ust.1 pkt 5 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o samorzą-
dzie gminnym do zadań własnych 
gminy należy zaspakajanie zbioro-
wych potrzeb ludności w  zakresie 
ochrony zdrowia. W myśl art. 7 ust.1 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 roku 
o  świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanej ze środków publicznych 
gmina w  ramach zapewnienia rów-
nego dostępu do świadczeń opieki 
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SeSjA RADY MIejSKIej Z DNIA 14 STYcZNIA 2022
BURMISTRZ jAceK TARNOwSKI 

hONOROwYM OBYwATeLeM MIASTA I GMINY pOłANIec

Uzasadnienie do projektu uchwały 
o nadaniu honorowego obywatelstwa 
odczytała radna Małgorzata Dalmata-
-Konwicka. Czytamy w nim: 

Z wnioskiem o nadanie tytułu ,,Ho-
norowego Obywatela Miasta i Gminy 
Połaniec”, śp. Panu Jackowi Tarnow-
skiemu – wieloletniemu Burmistrzowi 
Miasta i  Gminy Połaniec, wystąpiła 
grupa Radnych Rady Miejskiej w Po-
łańcu. Nadanie tytułu Honorowego 
Obywatela Miasta i  Gminy Połaniec 
śp. Panu Jackowi Tarnowskiemu jest 
wyrazem największego uznania, sza-
cunku i  podziękowania za jego su-
mienną, ciężką pracę, oddanie i  po-
święcenie na rzecz społeczności Miasta 
i Gminy Połaniec. 

Urodzony 6 kwietnia 1967 roku 
w Połańcu, Pan Jacek Tarnowski, był 
człowiekiem czynu, odwagi i  pracy. 
Pochodził z  rodziny o  tradycjach 
patriotycznych, które kontynuował 

jako wzorowy włodarz, oddany swo-
jej Małej Ojczyźnie. Ukończył studia 
na Akademii Górniczo – Hutniczej 
w Krakowie o kierunku ,,Mechanika 
i  budowa maszyn”, studia podyplo-
mowe o  kierunkach: ,,Zarządzanie 
Personelem” oraz ,,Zarządzanie Fun-
duszami Unii Europejskiej”. Z  sa-
morządem związał swoją przyszłość 
w 2002 r. gdy został wybrany na rad-
nego Rady Miejskiej kadencji 2002-
2006. Pracował w  Elektrowni Poła-
niec do 2006 r., kiedy objął funkcję 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
i pełnił ją do dnia 23 listopada 2021 r. 
Obejmując urząd burmistrza w 2006 
roku, priorytetem dla śp. Pana Jacka 
Tarnowskiego stała się praca na rzecz 
mieszkańców – godnie, z poszanowa-
niem człowieka i prawa. Przez kolejne 
kadencje, w których został wybierany 
przez mieszkańców w demokratycz-
nych wyborach, podczas uroczystej 

inauguracji za każdym razem wypo-
wiadał słowa ślubowania: 

„Obejmując urząd burmistrza Mia-
sta i Gminy połaniec, uroczyście ślu-
buję, że dochowam wierności prawu, 
a  powierzony mi urząd sprawować 
będę tylko dla dobra publicznego i po-
myślności mieszkańców Miasta i Gmi-
ny połaniec. Tak mi dopomóż Bóg”. 

Słowa ślubowania nie tylko wypeł-
nił z  całą mocą, lecz zrobił o  wiele 
więcej. Swoje życie i serce oddał w ca-
łości umiłowanemu miastu i gminie 
– jej mieszkańcom. Piętnaście lat 
pracy śp. Pana Jacka Tarnowskiego 
na rzecz społeczności połanieckiej, 
na stanowisku burmistrza, to najbar-
dziej dynamiczne lata rozwoju w hi-
storii Połańca. To piętnaście lat pracy 
skromnego człowieka, a jednocześnie 
wybitnego samorządowca, odznacza-
jącego się ogromną kreatywnością, 
posiadającego nieustannie pomysły 

zdrowotnej opracowuje, realizuje oraz 
ocenia efekty programów zdrowot-
nych wynikających z  rozpoznanych 
potrzeb zdrowotnych i stanu zdrowia 
mieszkańców. Gmina Połaniec od 
wielu lat realizuje zadania w zakresie 
ochrony zdrowia. Program umożli-
wi skrócenie czasu oczekiwania dla 
osób cierpiących na przewlekłe cho-
roby układu ruchowego na niezbędne 
zabiegi rehabilitacyjne. W  myśl art. 
48a ust. 5 pkt 1 lit. a) ustawy o świad-
czeniach opieki zdrowotnej finan-
sowanych ze środków publicznych 
niniejszy program jest kontynuacją 
w  niezmienionej formie programu 
polityki zdrowotnej realizowanego 
w  poprzednim okresie, dla którego 
Prezes Agencji wydał pozytywną 
opinię i  nie podlega ponownemu 
opiniowaniu przez Agencję Oceny 
Technologii Medycznych i Taryfikacji 

w Warszawie. W budżecie na 2022 rok 
przeznaczono na realizację wskazane-
go programu kwotę 50 000 zł. 

Po zakończeniu prac nad projek-
tami uchwał radni przeszli do ko-
lejnych punktów porządku obrad. 
Przedstawiono informacje bieżące 
z  pracy: przewodniczącego Rady 
Miejskiej, burmistrza Miasta i Gmi-
ny Połaniec, informację o  realizacji 
inwestycji w okresie międzysesyjnym 
oraz pracach poszczególnych Komisji 
Rady Miejskiej w okresie międzyse-
syjnym. 

Pan Jacek Benedykt Nowak – peł-
niący funkcję Burmistrza Miasta 
i Gminy przedstawił informację o pra-
cy w  okresie międzysesyjnym oraz 
zestawienie realizowanych inwestycji 
w okresie międzysesyjnym. 

Pełniący funkcję burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec – Pan Jacek Bene-

dykt Nowak odczytał w dalszej kolej-
ności pismo Prezesa Rady Ministrów, 
który z dniem 20 grudnia 2021 roku 
powołał go do pełnienia funkcji bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec do 
czasu objęcia obowiązków przez no-
wego, wybranego burmistrza. 

Następnie pełniący funkcję bur-
mistrza poprosił obecnych na sali 
o  uczczenie minutą ciszy pamięci 
wszystkich zmarłych w  bieżącym 
roku z  terenu Miasta i  Gminy Poła-
niec. Na zakończenie pełniący funkcję 
burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec 
– Pan Jacek Benedykt Nowak złożył 
wszystkim mieszkańcom Noworoczne 
Życzenia. 

Następnie przystąpiono do infor-
macji o pracy poszczególnych Komisji 
Rady w okresie międzysesyjnym. 

Po wyczerpaniu porządku obrad za-
mknięto obrady sesyjne.

połanieccy Radni jednogłośnie zdecydowali o nadaniu jackowi Tarnowskiemu, wieloletniemu Burmistrzowi Miasta 
i Gminy połaniec honorowego obywatelstwa. Sesję Rady Miejskiej zwołano w dniu 14 stycznia 2022r. w porządku 
obrad był tylko jeden punkt – głosowanie w sprawie uchwały o przyznaniu tytułu honorowego Obywatela. 
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na rozwój naszej gminy, które suk-
cesywnie wprowadzał w  życie. Dziś 
,,Ślady Jego stóp….”, ślady Jego cięż-
kiej pracy i  oddania, widzimy wszę-
dzie. Nie sposób wymienić wszystkich 
zasług śp. Burmistrza, Jacka Tarnow-
skiego. 

Odpowiedzialny, profesjonalny 
w  wykonywaniu swoich zadań, już 
w  pierwszej kadencji urzędowania, 
wykazał się ogromną pracowitością 
i  zaangażowaniem w  sprawy miesz-
kańców, dzięki czemu w  2008 roku 
został odznaczony Srebrnym Krzy-
żem Zasługi za wybitną działalność na 
rzecz społeczności lokalnej. W imie-
niu Prezydenta RP Lecha Kaczyńskie-
go, zaszczytnego odznaczenia Pana 
Burmistrza dokonał Przemysław 
Gosiewski – wicepremier RP. Krzyż 
Zasługi jest nagrodą dla osób, które 
przysłużyły się dla Państwa lub oby-
wateli, spełniając czyny przekraczają-
ce zakres ich zwykłych obowiązków, 
a  przynoszące znaczną korzyść Pań-
stwu lub obywatelom. Odznaczenie 
Prezydenta było dumą Pana Burmi-
strza, dumą dla całej społeczności po-
łanieckiej, co miało ogromny wpływ 
na dalszą pracę ambitnego samorzą-
dowca i jego dokonania. 

Dzięki temu doniosłemu wydarze-
niu, kolejne lata to pasmo sukcesów 
gminy Połaniec dzięki człowiekowi, 
którego celem stał się dynamiczny 
rozwój w każdej dziedzinie życia, uko-
chanego przez niego miasta i  gminy, 
człowiekowi, dzięki któremu Połaniec 
wspiął się na wyżyny w każdym aspek-
cie życia. 

Rok 2010 przyniósł kolejne, wspa-
niałe efekty pracy, dzięki której Po-
łaniec znalazł się w  ścisłej czołówce 
samorządów w  kraju. Jako jedyna 
z  województwa świętokrzyskiego, 
Gmina Połaniec, uznana została za 
najlepiej rozwijającą się jednostkę sa-
morządową. Wynik rankingu prezen-
tującego doskonały rozwój miast oraz 
gmin w kraju, bazował na analizie 16 
wskaźników z  obszaru gospodarcze-
go, społecznego i  ochrony środowi-
ska. Został opracowany na podstawie 
niezależnych danych GUS i  obejmo-
wał swym zakresem wszystkie krajo-
we jednostki samorządowe w  liczbie 
2 479, w podziale na gminy miejskie, 
miejsko – wiejskie i wiejskie. Fakt, iż 
Połaniec znalazł się w ścisłej czołówce 
przeprowadzonego rankingu, dał mo-

tywację do kontynuacji istotnych dla 
rozwoju miasta i gminy rozpoczętych 
zadań inwestycyjnych. 

Również w 2010 roku społeczność 
połaniecka dzięki włodarzowi Połańca 
miała powody do dumy i  satysfakcji. 
Plebiscyt ,,Euro-Gmina”, który spotkał 
się z bardzo dużym zainteresowaniem 
jednostek samorządowych, stworzył 
znakomitą okazję do prezentacji wła-
snych osiągnięć przez świętokrzyskie 
gminy. Spośród wszystkich miast 
i  gmin województwa świętokrzy-
skiego to Miasto i  Gmina Połaniec, 
za swe liczne inicjatywy i  osiągnię-
cia w przeróżnych dziedzinach życia, 
otrzymała tytuł „Miasta i Gminy Roku 
2010/2011”. Ten sam zaszczyt spotkał 
naszych mieszkańców również kilka lat 
później, w roku 2014. 

Dzięki zaangażowaniu i  nieustan-
nym staraniom, w gminie zmianie ule-
gała nie tylko wielkość inwestycji sa-
morządowych, zaobserwować można 
było również charakterystyczną ewolu-
cję struktury realizowanych projektów, 
dzięki czemu Połaniec w dziedzinie in-
westycji w  infrastrukturę techniczną 
w  latach 2008 – 2010, znalazł się na 
24. miejscu wśród mniejszych miast 
z  całej Polski i  co istotne na 1. miej-
scu w województwie świętokrzyskim. 
Również w 2013 roku w dwutygodni-
ku „Wspólnota” został opublikowany 
ranking ogólnopolski, obejmujący in-
westycje samorządów terytorialnych 
w  infrastrukturę techniczną w  latach 
2010 – 2012. W kategorii miasta inne 
na bardzo wysokiej, 13. pozycji, został 
sklasyfikowany Połaniec, co daje po-
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dobnie, jak w latach ubiegłych, 1 miej-
sce w  województwie świętokrzyskim. 
Dbałość o infrastrukturę, moderniza-
cja oraz doposażenie jednostek gmin-
nych, w  tym placówek oświatowych, 
było jednym z priorytetów śp. Burmi-
strza Połańca. Medal Komisji Edukacji 
Narodowej, którym został odznaczony 
w  drugiej kadencji urzędowania, nie 
pozostawił żadnych wątpliwości, że 
szeroko pojęty rozwój oświaty stano-
wił dla niego priorytet działania, a do-
bro dzieci i młodzieży było najwyższą 
wartością. 

Kolejne lata pracy burmistrza Po-
łańca, to kolejne pasma sukcesów 
samorządowca. W  2012 roku Gmi-
na Połaniec jako jedyna z  regionu 
została nominowana do nagrody 
„Świętokrzyska Victoria”, znajdując 
się tym samym w gronie najlepszych 
samorządów, aktywnie pozyskują-
cych środki z Unii Europejskiej, cze-
go przełożeniem było podniesienie 
jakości życia mieszkańców, dbałość 
o  rozwój obszarów wiejskich na te-
renie gminy, a  zwłaszcza unowocze-
śnianie ich infrastruktury, jak również 
działania na rzecz wspierania przed-
siębiorczości, stwarzania warunków 
dla nowych podmiotów chcących 
rozpocząć działalność gospodarczą 

oraz podejmowania inicjatyw na rzecz 
poprawy jakości środowiska natural-
nego. ,,Świętokrzyska Victoria” tra-
fiła również w ręce gospodarza gmi-
ny Połaniec w  2013 oraz 2016 roku. 
Tempo rozwoju, pozyskanie pieniędzy 
unijnych, wspieranie przedsiębiorców 
i  wreszcie konsolidacja społeczności 
lokalnej, stały się podstawą do wyło-
nienia liderów w tym zakresie podczas 
VII edycji rankingu ,,Filary Polskiej 
Gospodarki”, których organizatorzy 
upatrują siłę gospodarki w  połącze-
niu przedsiębiorczości z  samorząd-
nością. Podczas rankingu wyłoniono 
najlepszych menedżerów w miastach 
i gminach w regionie, wytypowanych 
przez samo środowisko samorządowe. 
Przedstawiciele samorządów gmin-
nych dokonywali dodatkowo oceny 
własnych planów inwestycyjnych, 
określając charakter potrzeb w  tym 
zakresie, a  także możliwości i  wy-
zwania związane z  finansowaniem 
inwestycji. W  szczególności brano 
pod uwagę takie obszary jak: budo-
wa kanalizacji sanitarnej, opadowej, 
budowa dróg, chodników i  mostów, 
budowa i  modernizacja obiektów 
edukacyjnych i  infrastruktury dzie-
cięcej, jak również obiektów sporto-
wo – rekreacyjnych, potrzeby w  za-

kresie budowy lub rozwój systemu 
zagospodarowania odpadów, czy też 
budownictwa komunalnego. Dzięki 
głosom innych jednostek samorządu 
terytorialnego, Gmina Połaniec otrzy-
mała zaszczytny tytuł ,,Samorządowy 
Menedżer Regionu 2011”, co stanowi 
szczególny powód do dumy, gdyż to 
właśnie w naszym samorządzie oko-
liczne gminy, miasta i powiaty widzia-
ły lidera, będącego kołem napędowym 
całego regionu. Ten zaszczytny tytuł 
Burmistrz Połańca uzyskał również 
w roku 2014. Nie dziwi taka postawa, 
gdyż Połaniec był i jest miejscem pra-
cy oraz centrum usługowo - handlo-
wym i edukacyjnym dla mieszkańców 
nie tylko gminy Połaniec, ale również 
innych gmin ościennych, na które Po-
łaniec oddziałuje. 

Stworzone tereny inwestycyjne 
w Połańcu, na których obecnie rozpo-
czynają działalność kolejne firmy, przy-
czyniają się do powstawania miejsc 
pracy dla mieszkańców całego regionu. 
Za inwencje i  gospodarskie myślenie 
w tym zakresie, otwarcie na potrzeby 
mieszkańców oraz dostrzeżenie po-
trzeby rozwoju przedsiębiorczości oraz 
tworzenia miejsc pracy, już w  roku 
2012, dzięki dobremu gospodarzowi, 
Gmina Połaniec w kategorii „Inicjaty-

Przemawia Radna Rady Miejskiej - Pani Małgorzata Dalmata-Konwicka.
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wy na rzecz rozwoju społeczności lo-
kalnych” otrzymała nagrodę III stopnia 
za: „Tworzenie kompleksowych tere-
nów inwestycyjnych na terenie gminy 
Połaniec przeznaczonych w  planach 
zagospodarowania pod usługi publicz-
ne, Przemawia Radna Rady Miejskiej 
- Pani Małgorzata Dalmata - Konwicka 
obiekty produkcyjne, składy i magazy-
ny, w  tym m.in. nowoczesnego targu 
handlowego”. Dopełnieniem wyróżnie-
nia był list gratulacyjny od Prezyden-
ta RP – Bronisława Komorowskiego 
z dnia 28 czerwca 2012 roku, skiero-
wany do Burmistrza Połańca. 

Ogólnopolski Konkurs ,,Grunt na 
medal” 2012, również wskazał, gdzie 
warto inwestować, gdzie stwarza-
ne są najlepsze warunki pod kątem 
inwestora. Grunt był oceniany pod 
względem stopnia przygotowania 
pod przyszłe inwestycje oraz lokali-
zacji nieruchomości. Połaniec został 
uznany za miasto przyjazne inwesto-
rom ze względu na doskonałe tereny 
inwestycyjne, ale i z uwagi na komfor-
towe, bezpośrednie otoczenie bizne-
sowe i atuty inwestycyjne. Przy ocenie 
brano pod uwagę przede wszystkim 
kompleksowe uzbrojenie terenu w in-
frastrukturę techniczną, dostępność 
oraz atrakcyjną lokalizację. Połaniec 
uznano za dobre miejsce na inwesty-
cje, posiadające przyjazne środowisko, 
miejsca rekreacji i  wypoczynku, do-
skonałą bazę sportową, bogatą ofertę 
oświatową i kulturalną, rozbudowaną 
sieć infrastruktury wodno - kanaliza-
cyjnej, bardzo dobre połączenia ko-
munikacyjne poprzez utworzoną sieć 
dróg. Nie bez znaczenia jest fakt, iż 
do V edycji konkursu przystąpiło 199 
gmin z  całej Polski, które nadesłały 
302 oferty. Audyt terenu, dokonany 
przez komisję, wskazał jako zwycięzcę 
położony w  Połańcu – teren o  pow. 
8 ha ,, strefa inwestycyjna B”. Rów-
nież w roku 2014 w konkursie wzię-
ło udział 136 gmin, które nadesłały 
212 ofert. Nagrodę, Grunt na medal 
2014” otrzymało Miasto i Gmina Po-
łaniec – obszar ,, C” teren IV - 5,32 ha. 
I nic w tym dziwnego, gdyż Połaniec 
w pełni zaangażował się w stworzenie 
jak najlepszych warunków do prowa-
dzenia działalności gospodarczej oraz 
inwestowania. 

Wszystkie działania doprowadziły 
w ostatecznym rozrachunku do tego, że 
Pan Jacek Tarnowski – Burmistrz Po-
łańca w kategorii „najlepsi włodarze” 
miast poniżej 100 tys. mieszkańców, 
w  organizowanym Ogólnopolskim 
Rankingu „Perły Samorządu”, znalazł 
się w gronie najlepszych burmistrzów 
w  kraju, jako jedyny z  województwa 
świętokrzyskiego. O wyjątkowości sa-
morządowca świadczą również wyniki 
XVI - ej edycji „Rankingu Samorzą-
dów” – zestawienia najlepiej zarzą-
dzanych miast i gmin oraz „Rankingu 
Europejski Samorząd”, prezentujące-
go najskuteczniejsze gminy pod ką-
tem pozyskiwania środków unijnych. 
W jednej z edycji, Połaniec w obu ran-
kingach znalazł się na 1 miejscu w wo-
jewództwie świętokrzyskim. 

W konkursie ,,Markowy Samorząd 
2014”, którego ideą jest wyróżnienie 
i  nagrodzenie jednostek samorządu 
terytorialnego, którym udało się wy-
pracować własną markę, rozwijając ją 
i konsekwentnie budując dobry wize-
runek swojego regionu, a przy tym wy-
różniają się dynamicznym rozwojem 
i  dobrymi wskaźnikami ekonomicz-
nymi, Połaniec jako gmina miejsko-
-wiejska zdobyła drugie miejsce. 

W roku 2016 praca naszego Bur-
mistrza przyczyniła się do tego, że 
na konferencji dotyczącej ,,Zrówno-
ważonego Rozwoju Województwa 
Świętokrzyskiego”, wg niezależnego 
rankingu, na podstawie konkretnych 
liczb w rankingu ,,Zrównoważonego 
Rozwoju Jednostek Samorządu Tery-
torialnego w roku 2016”, w kategorii 
gmina miejsko-wiejska, Gmina Poła-
niec otrzymała zaszczytne I miejsce. 

Wraz z  rokiem 2020 i  pandemią, 
z którą borykamy się do dziś, rozpo-
czął dla nas wszystkich czas próby 
i mierzenia się z nowymi wyzwania-
mi. Czas ten pokazuje, że najważniej-
sze w  życiu jest zdrowie i  poczucie 
bezpieczeństwa. Tu nasz Burmistrz, 
Jacek Tarnowski wyszedł naprze-
ciw trudnościom i  czynił starania 
by wspierać nie tylko mieszkańców 
naszej gminy, ale również placówki 
zdrowotne, które w trudnych czasach 
pandemii potrzebowały wszelkiej 
pomocy. Zainicjowana przez niego 
akcja „Połaniec dzieli się SERCEM”, 

oraz inicjatywa i starania w utworze-
niu w Połańcu Punktu Szczepień Po-
wszechnych, pomogły w  tym czasie 
ogromnej ilości osób. Nie dziwi więc 
fakt, że tytuł „Propagatora szczepień 
przeciw COVID-19” w  ogólnopol-
skim konkursie „Samorządowy Lider 
2021” został przyznany właśnie dla 
Miasta i Gminy Połaniec. 

Praca śp. Jacka Tarnowskiego – 
Burmistrza Miasta i  Gminy, ma od-
zwierciedlenie i  uznanie jak widać 
w  konkretnych rankingach, a  Po-
łaniec jest w  czołówce najlepszych 
samorządów województwa, o  czym 
świadczy zajęcie 2 miejsca w kategorii 
gmin miejsko – wiejskich w Rankin-
gu Gmin Regionu Świętokrzyskiego 
2021, którego celem było wyłonienie 
i  promowanie gmin wyróżniających 
się pod względem rozwoju społeczno- 
gospodarczego oraz najlepszych prak-
tyk przez nie stosowanych. W ramach 
Rankingu ocenie poddawane były 
wszystkie gminy Województwa Świę-
tokrzyskiego z wyłączeniem miast na 
prawach powiatu. Pod uwagę brano 
między innymi: przyrost naturalny, 
ilość zdobytych środków unijnych, 
zadłużenie budżetu gminy, liczbę 
mieszkańców podpiętych do sieci 
kanalizacyjnej, wyniki egzaminów 
ósmoklasisty, dochody gmin, liczbę 
podmiotów gospodarczych i ochronę 
środowiska, w  tym dbałość o  czyste 
powietrze. Wyniki zostały ogłoszone 
9 grudnia 2021 roku. Niestety, już bez 
udziału naszego włodarza… 

Zmarł nieoczekiwanie w  dniu 23 
listopada 2021 roku, w wieku 54 lat. 

Odznaczony pośmiertnie – Złotym 
medalem ,,Zasłużony dla pożarnictwa”.

Miasto i Gmina Połaniec za rządów 
śp. Jacka Tarnowskiego, dziś należy do 
wyróżniających się, prężnie działają-
cych obszarów województwa święto-
krzyskiego, dzięki pracy, poświęceniu 
i  gospodarności. Dziś możemy być 
dumni, możemy stawiać naszego śp. 
Burmistrza za wzór do naśladowania. 
To człowiek, który dla dobra miesz-
kańców i  ich bezpieczeństwa, stawiał 
sobie najtrudniejsze wyzwania, dając 
innym maksimum z siebie. 

To ogromny dorobek śp. Pana Jacka 
Tarnowskiego – Burmistrza Miasta 
i  Gminy Połaniec, dzięki któremu 
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Przemawia Burmistrz Gminy Włoszczowa – Pan Grzegorz Dziubek.

Tytuł Honorowego Obywatela Mia-
sta i Gminy Połaniec nadany Panu Jac-
kowi Tarnowskiemu odbiera syn, Pan 
Kamil Tarnowski.

mieszkańcy naszej gminy mają za-
pewnione jak najlepsze warunki roz-
woju w każdej dziedzinie życia i mogą 
czuć dumę, że mogli żyć w  czasach, 
gdy ich reprezentantem był człowiek, 
dla którego miejsce, gdzie dziś żyjemy, 
było najważniejsze. Człowiek, który 
zawsze podkreślał, że największą 
wartością Miasta i  Gminy Połaniec 
są jego mieszkańcy i  swoim działa-
niem, postępowaniem i pracą, zasłu-
żyli na wszystko, co najlepsze i dzięki 
któremu dziś, w naszej gminie, każde 
środowisko ma zapewnione bezpie-
czeństwo i możliwości rozwoju: dzie-
ci, młodzież, dorośli. Osoby starsze, 

chore i  samotne mogą czuć się bez-
piecznie i  godnie żyć ze świadomo-
ścią, że są potrzebne. 

Śp. Jacek Tarnowski był nie tylko 
burmistrzem tej gminy – był przyja-
cielem naszej społeczności, zawsze 
gotowym nieść pomoc i wsparcie dla 
innych, bez względu na porę, czas 
i miejsce. Był i zawsze pozostanie bar-
dzo ważną postacią w życiu mieszkań-
ców naszej gminy. 

W uznaniu zasług śp. Jacka Tarnow-
skiego – Burmistrza Miasta i  Gminy 
Połaniec dla naszej gminy, dla miesz-
kańców, Rada Miejska uznała za zasad-
ne podjęcie niniejszej uchwały. 

– Honorowe obywatelstwo nadaje 
się ludziom o  wielkich zasługach. To 
wyraz najgłębszego szacunku i  po-
dziękowania. Podjęcie tej uchwały 
będzie trwałym śladem o  świętej pa-
mięci Jacku Tarnowskim w historii na-
szej gminy – mówił przewodniczący 
Rady Miejskiej – pan Stanisław Lolo.  
Przegłosowaną jednomyślnie uchwałę 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan 
Stanisław Lolo przekazał na ręce Pana 
Kamila Tarnowskiego, syna zmarłego 
burmistrza. 

– Mój tata był człowiekiem, który 
swoją postawą udowadniał co oznacza 
oddanie dla spraw publicznych. Dla 
mnie na zawsze pozostanie wzorem 
samorządowca. Dziękuje wszystkim, 
którzy zaangażowali się w przeprowa-
dzenie inicjatywy nadania Mu tytułu 
honorowego obywatela i  wszystkim, 
którzy podtrzymują pamięć o  jego 
osobie – powiedział pan Kamil Tar-
nowski dziękując również tym oso-
bom, którzy wspierali Pana burmistrza 
w jego działaniach. 

Podziękowania za inicjatywę złożyła 
także siostra zmarłego, pani Barbara 
Augustowska przypominając najważ-
niejsze inwestycje i  plany Pana bur-
mistrza.

Przemawia Pani Barbara Augustow-
ska – siostra zmarłego burmistrza.

Przemawia Pan Kamil Tarnowski, 
syn zmarłego burmistrza.
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Szanowny Panie Przewodniczący 
Rady Miejskiej w  Połańcu – Sta-
nisławie Lolo! Wysoka Rado! Sza-
nowny Panie Jacku Nowaku, który 
od dnia 20 grudnia 2021 roku z no-
minacji Premiera Rządu Rzeczy-
pospolitej Polskiej, Pana Mateusza 
Morawieckiego, pełnisz obowiązki 
burmistrza Miasta i  Gminy Poła-
niec! Najbliższa i  dalsza rodzino 
śp. Jacka Tarnowskiego, Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec! Wszyscy 
obecni na tej sali goście! Zebraliśmy 
się, by być świadkami jakże uro-
czystej chwili w historii naszej Ma-
łej Ojczyzny. Oto bowiem dziś, 14 
stycznia 2022 roku, Uchwałą Rady 
Miejskiej Nr 49/340/2022 został po-
śmiertnie nadany tytuł Honorowe-
go Obywatela Miasta i Gminy Poła-
niec Panu Jackowi Tarnowskiemu, 
który w latach 2006-2021 pełnił za-
szczytną funkcję jej włodarza. Peł-
nił funkcję włodarza ziemi, po któ-
rej przed wiekami stąpali królowie, 
hetmani czy Najwyższy Naczelnik 
Siły Zbrojnej Narodowej – Tadeusz 
Kościuszko. Śp. Jacek Tarnowski za-
pisał się na zawsze w historii ziemi 
połanieckiej nie tylko jako jej wspa-
niały gospodarz, ale przede wszyst-
kim jako jej oddany syn, rodowity 
połańczanin, patriota przez wielkie 
„P”, przyjaciel dzieci, młodzieży, 
dorosłych i  seniorów. I  ta ziemia 
przyjęła go 27 listopada 2021 roku 
na wieki… Bo ziemia jest jak Mat-
ka! Przyjmie wszystkich! Dla niko-
go wyjątku nie czyni… 

I ta ostatnia ziemska podróż Pana 
Burmistrza… Jak w  kalejdoskopie 
przesuwały się kolejne jej obrazy: 
gmach Urzędu Miasta i  Gminy Po-
łaniec, budynek Straży Pożarnej, 
Przychodnia Zdrowia, Chrystusowe 
kapliczki i  wreszcie ukochany dom 
rodzinny… Bo jakżeby mogło być 

inaczej? Tego dnia połaniecki hej-
nał brzmiał donioślej niż zwykle… 
Zabiły serca pełnych majestatu, ko-
ścielnych dzwonów parafii Matki Bo-
żej Wspomożenia Wiernych… Chór 
zaśpiewał żałobne pieśni… Załopo-
tały sztandary… Zawyły syreny… 
Kondukt pogrzebowy wolno sunął 
w  kierunku cmentarza… Tłumy 
mieszkańców wyszły na ulice mia-
sta, by pożegnać swojego Włodarza. 
Jeszcze ostatnia modlitwa, ostatnie 
spojrzenie na trumnę… Odszedł nie 
tylko Burmistrz Miasta i Gminy Po-
łaniec! Odszedł Burmistrz pokoleń… 
Obyś miał godnych następców, Panie 
Burmistrzu! 

Cześć Twojej pamięci! 

Małgorzata Dalmata-Konwicka 
Połaniec, 14 stycznia 2022 r. 

W trakcie sesji minutą ciszy uczczo-
no także pamięć zmarłego w styczniu 
wieloletniego sekretarza miasta i gmi-
ny Połaniec Mieczysława Machulaka. 
W obradach uczestniczyli członkowie 
najbliższej rodziny Pana burmistrza, 
przedstawiciele samorządu, pełniący 
funkcję burmistrza - Pan Jacek Be-
nedykt Nowak, kierownicy z  urzędu 
i  jednostek organizacyjnych, miesz-
kańcy. Obecny był również wicepre-
zes Związku Miast i  Gmin Święto-
krzyskich, burmistrz Włoszczowy 
Grzegorz Dziubek, który wygłosił 
okolicznościowe przemówienie.

Podczas tej pięknej uroczystości zosta-
ła przedstawiona prezentacja ze wspo-
mnieniami pana burmistrza z czasów 
pracy w  samorządzie. Całości uro-
czystości dopełniła wzruszająca pieśń  
„pamięć” wykonana na skrzypcach.

Mowa wygłoszona podczas obrad XLIX nadzwyczajnej sesji 
Rady Miejskiej w połańcu w dniu 14 stycznia 2022 roku 

w związku z nadaniem pośmiertnie 
tytułu honorowego Obywatela Miasta i Gminy połaniec 

panu jackowi Tarnowskiemu
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SeSjA RADY MIejSKIej  Z DNIA 4 LUTeGO 2022

w dniu 4 lutego 2022 roku odbyła się Sesja Rady Miejskiej w połańcu, której przewodniczył p. Stanisław Lolo 
– przewodniczący Rady Miejskiej. Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miejskiej w połańcu p. Stanisław 
Lolo, który serdecznie powitał wszystkich zgromadzonych na sesji. Następnie po zatwierdzeniu porządku obrad, 
przystąpiono do podejmowania uchwał. Obecnych na sali było 14. Radnych. 

Podczas obrad sesyjnych podejmo-
wano uchwały w sprawie:

podjęcie uchwały nr L/341/ 2022 
w  sprawie nadania pośmiertnie ty-
tułu honorowego Obywatela Miasta 
i Gminy połaniec. 

Z wnioskiem o nadanie tytułu „Ho-
norowego Obywatela Miasta i Gminy 
Połaniec” śp. Panu Mieczysławowi Ma-
chulakowi, wieloletniemu sekretarzo-
wi Urzędu Miasta i  Gminy Połaniec, 
uwzględniając również liczne głosy 
mieszkańców, przedstawicieli stowa-
rzyszeń, w tym Towarzystwa Kościusz-
kowskiego w Połańcu, którego był Ho-
norowym Prezesem, wystąpili radni 
Rady Miejskiej w  Połańcu. Nadanie 
tego, jakże zaszczytnego tytułu to wy-
raz największego uznania za ogromny 
wkład pracy dla naszej społeczności, 
oraz wielki dorobek zawodowy. 

Pan Mieczysław Machulak urodził 
się 26 maja 1958 roku w Hucie Józefów, 
gdzie ukończył Szkołę Podstawową, 
następnie Liceum Ogólnokształcą-
ce w  Zaklikowie, Policealne Studium 
w  Lublinie o  specjalności melioracje 
wodne, a  po nim studia wyższe na 
Wydziale Prawa i Administracji Uni-
wersytetu Marii Curie – Skłodowskiej 
w  Lublinie. Droga zawodowa tego 
wspaniałego człowieka bierze swój 
początek od dnia 01 października 
1983 roku, bowiem tuż po ukończeniu 
studiów podejmuje pracę w Urzędzie 
Wojewódzkim w Tarnobrzegu na sta-
nowisku starszego referenta w Biurze 
Organizacyjno- Prawnym i Kadr, a na-
stępnie starszego referenta w Wydzia-
le Kontroli. Po prawie dwóch latach 
staje przed nowym wyzwaniem, które 
przyjmuje bez wahania i od 15 czerw-
ca 1985 zostaje pracownikiem Urzędu 
Miasta i Gminy w Połańcu, najpierw 
na stanowisku inspektora, a następnie 
starszego inspektora do spraw melio-
racji i  łąkarstwa. Kolejnym stanowi-
skiem w jego karierze urzędniczej była 

funkcja kierownika Referatu Organiza-
cyjnego, Zatrudnienia, Kadr i  Spraw 
Socjalnych, którą sprawował od 25 
kwietnia 1988 roku do 31 lipca 1988 
roku. Następnie od 01 sierpnia 1988 
roku do 11 czerwca 1990 roku pełnił 
zaszczytną funkcję zastępcy naczel-
nika Miasta i  Gminy Połaniec, a  na-
stępnie jej sekretarza od 12 czerwca 
1990 roku do 28 lutego 2021 roku. Pan 
Mieczysław Machulak sprawując urząd 
sekretarza przez ponad trzy dekady, 
wiernie stał na straży litery prawa, 
wspierając doświadczeniem i ogrom-
ną wiedzą wszystkich włodarzy Miasta 
i Gminy Połaniec – śp. naczelnika mgr 
inż. Zdzisława Owczarka, Mieczysła-
wa Pawlaka, Zbigniewa Jerzego No-
waka, Edwarda Bobińskiego, śp. dra 
Janusza Gila i niedawno zmarłego, śp. 
Jacka Tarnowskiego, a  także radnych 
Rady Miejskiej kolejnych kadencji 
i  pracowników urzędu. Śp. Mieczy-
sław Machulak podczas swojej pracy 
na rzecz ziemi połanieckiej, bardzo 
szybko dał się poznać nie tylko jako 
urzędnik państwowy najwyższej klasy, 
wybitny znawca prawa i administracji, 
lecz również jako doskonały historyk, 
regionalista, kulturoznawca. Wycho-
wanie w  duchu głębokiego patrioty-
zmu do ziemi ojczystej, wyniesione 

z domu rodzinnego sprawiło, że pracę 
zawodową doskonale łączył ze swoją 
największą pasją, jaką była historia. Tę 
stawiał zawsze na pierwszym miejscu 
obiektywnym okiem śledząc bieg wy-
darzeń otaczającej go rzeczywistości. 
Niedługo przyszło nam czekać na ob-
fite owoce jego działalności - publika-
cje, m.in. „Połaniec. Zarys dziejów” 
(redaktor), „Połaniec i okolice”, „Kró-
lewskie miasto Połaniec”, „Połaniec. Na 
kościuszkowskim szlaku”, czy historię 
swojej rodziny „Huta Józefów – stąd 
nasz ród” oraz wydawnictwa okazjo-
nalne – „Z dziejów parafii św. Marci-
na w Połańcu”, „50-lecie MKS Czarni 
Połaniec, „Z dziejów OSP w Połańcu”. 

Śp. Pan Mieczysław Machulak za-
łożył dwa pisma o tematyce regional-
nej – Merkuriusz Połaniecki i Zeszyty 
Połanieckie, jako że nasza ziemia to 
miejsce pełne tradycji patriotycz-
nych, kościuszkowskich, rozmaitych 
kultur, gdzie oprócz naszej, polskiej, 
występują także elementy kultury he-
brajskiej, rosyjskiej, gruzińskiej. Jako 
pasjonat historii Polski, regionalista, 
szczególnie upodobał sobie Kresy. 
Szczególnie bliska mu była Wileńsz-
czyzna, a  ściślej Rejon Solecznicki, 
który uczynił go swoim Honorowym 
Obywatelem. To właśnie jemu Pan 
Mieczysław Machulak poświęcił wiele 
miejsca w swej twórczości, a efektem 
jego pracy stały się liczne publikacje: 
„W stronę Solecznik” - pierwszy prze-
wodnik w  języku polskim po rejonie 
solecznickim, „W  Dziewieniszkach 
i dalej”, „W dolinie Mereczanki”, „W ej-
szyszkiej stronie”, „Nad Solczą i  Wi-
sińczą” i  mnóstwo artykułów w  Ty-
godniku Wileńszczyzny, Solecznikach 
i  Nowinach Szastarskich, Tygodniku 
Nadwiślańskim, Gazecie Janowskiej, 
jak również w  pismach założyciel-
skich (Merkuriusz Połaniecki, Zeszy-
ty Połanieckie). Równie bliskie Panu 
Mieczysławowi Machulakowi były 
miejsca związane z  postacią Naczel-
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nika Kościuszki, nie tylko w kraju, ale 
i  za granicą, a więc tereny dzisiejszej 
Białorusi (m.in. Mereczowszczyzna, 
Siechnowicze), Solothurn (Szwajcaria), 
a relacje ze swoich podróży zamiesz-
czał w piśmie założycielskim „Zeszyty 
Połanieckie”. 

Pan Mieczysław Machulak mając 
duszę społecznika i  filantropa, był 
wielkim przyjacielem dzieci, młodzie-
ży i dorosłych. To właśnie z jego ini-
cjatywy gra co roku w Połańcu Wielka 
Orkiestra Świątecznej Pomocy. Dla 
naszych małych sąsiadów z Wileńsz-
czyzny organizował również kolonie 
letnie. Aktywnie wspierał także Dom 
Dziecka w  Ludwinowie organizując 
pomoc rzeczową i finansową. W 2001 
roku podjął starania na rzecz repa-
triacji potomków rodziny sybiraka 
z Połańca, Władysława Dalmaty, ze-
słanego w 1914 roku, czego efektem 
był przyjazd wnuczki zesłańca - wraz 
z  córką, zamieszkałych w  Irkucku. 
Była to ich pierwsza wizyta na ziemi 
swoich przodków, a po niej przyszły 
kolejne. Dalsza, ścisła współpraca 
włodarza Miasta i Gminy Połaniec, śp. 
Pana Jacka Tarnowskiego, Rady Miej-
skiej na czele z  Panem Przewodni-
czącym, Stanisławem Lolo, pracowni-
ków Urzędu Miasta i Gminy Połaniec, 
Konsulatu Rzeczypospolitej Polskiej 
w Irkucku, jak i Wydziału Spraw Oby-
watelskich i  Cudzoziemców Święto-
krzyskiego Urzędu Wojewódzkiego 
przyniosła znakomite efekty. W 2014 
roku prawnuczka sybiraka, spełniła 
swoje marzenie osiedlając się na sta-
łe w Połańcu wraz ze swoją rodziną. 
Równie szczęśliwe zakończenie spo-
tkało rodzinę z Gruzji. Jako sprawu-
jący w latach 1999 – 2007 zaszczytną 
funkcję Prezesa Zarządu Towarzystwa 
Kościuszkowskiego w Połańcu, a na-
stępnie jako jego Honorowy Prezes, 
Pan Mieczysław Machulak współpra-
cował ze środowiskami kościuszkow-
skimi zarówno w kraju, jak i poza jego 
granicami, m.in. z Komitetem Kopca 
Kościuszki w  Krakowie, Towarzy-
stwem Kulturalnym im. T. Kościusz-
ki w  Szczekocinach, Racławickim 
Towarzystwem Kulturalnym, Polską 
Fundacją Kościuszkowską w  Macie-
jowicach, Polską Fundacją Kościusz-
kowską w  Warszawie, Fundacją im. 

T. Kościuszki w  Krakowie, Muzeum 
T. Kościuszki w  Solothurn w  Szwaj-
carii, Muzeum T. Kościuszki w  Me-
reczowszczyźnie, Fundacją Kościusz-
kowską w Brześciu, która obecnie nosi 
nazwę Międzyrejonowe Stowarzysze-
nie Społeczne im. T. Kościuszki, a tak-
że ze Stowarzyszeniem Kombatantów 
„Jędrusie” Żołnierzy Armii Krajowej 
i  ich Rodzin i  Sympatyków. Działa-
jąc na rzecz promocji naszej Małej 
Ojczyzny nie tylko w środowisku lo-
kalnym, lecz i  poza jego granicami, 
Pan Mieczysław Machulak rozwinął 
współpracę z miastami partnerskimi 
Miasta i Gminy Połaniec, do których 
należą: Soleczniki (Litwa), Stara Lu-
bovna (Słowacja), Svalava (Ukraina), 
Etoile (Francja), Vonitsa (Grecja), 
Viggiano (Włochy) oraz Nowy Sącz, 

Za swoją działalność Pan Mieczy-
sław Machulak otrzymał liczne na-
grody i  odznaczenia: nagroda spe-
cjalna Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego (2008), Srebrny Krzyż 
Zasługi (2005), odznakę „Zasłużony 
dla Kultury Polskiej” (2017) i „Krzyż 
Kresowy” (Krzyż Czynu Zbrojnego 
Polskiej Samoobrony na Kresach 
Wschodnich Rzeczypospolitej). 
Zmarł po długiej, pełnej cierpienia, 
chorobie w  dniu 03 stycznia 2022 
roku. Miasto i Gmina Połaniec poże-
gnała wspaniałego sekretarza, sekre-
tarza trzech dekad, wielkiego patrio-
tę, społecznika, który sercem patrzył 
na świat... Odszedł od nas człowiek 

o niezwykłej charyzmie, a jednocze-
śnie skromny, oddany pracy. 

Ogromny dorobek, który po sobie 
pozostawił, niechaj przyniesie obfite 
plony Miastu i  Gminie Połaniec, by 
wciąż była miejscem, w  którym chce 
się żyć, pracować i rozwijać skrzydła – 
bo ziemia połaniecka ma szczęście do 
mądrych i dobrych ludzi... 

W  uznaniu zasług śp. Mieczysława 
Machulaka – sekretarza Urzędu Miasta 
i Gminy w Połańcu, Rada Miejska uznała 
za zasadne podjęcie niniejszej uchwały. 

podjęcie uchwały nr L/342/ 2022 
w  sprawie zmian wieloletniej pro-
gnozy finansowej Miasta i  Gminy 
połaniec na lata 2022- 2025. 

Niniejszą uchwałą dokonano zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2022 –2025, polegających na: 

Zwiększeniu dochodów ogółem na 
2022 rok o kwotę 5 842 552 zł, z tego 
dochody bieżące zwiększone zostają 
o kwotę 409 345 zł, dochody majątko-
we zwiększono o kwotę 5 433 207 zł. 

Z tego: 
• zwiększenie o kwotę 150 zł na pod-

stawie decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego 

• FN.1.3111.3.2022 z dnia 21-01- 2022 
z przeznaczeniem na sfinansowanie 
wypłat zryczałtowanych dodatków 
energetycznych dla odbiorców wraż-
liwych energii elektrycznej; 

• zwiększenie o  kwotę 38 813 zł na 
podstawie pisma z  Krajowego Biura 
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Wyborczego DKC- 804-1/22 z  dnia 
13-01-2022 z  przeznaczeniem na 
przedterminowe wybory Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec w 2022 roku. 
Zwiększeniu wydatków ogółem na 

2022 rok o kwotę 6 909 059 zł, z tego 
wydatki majątkowe zwiększyły się 
o kwotę 6 451 068 zł, a wydatki bieżące 
uległy zwiększeniu o kwotę 457 991 zł. 

W wykazie przedsięwzięć – Wydat-
ki na programy, projekty lub zadania 
związane z programami realizowanymi 
z udziałem środków, o których mowa 
w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 roku o finansach pu-
blicznych 
a) wydatki majątkowe 

-  w  przedsięwzięciu „Wzrost wyko-
rzystania odnawialnych źródeł ener-
gii na terenie gmin partnerskich Po-
łańca, Oleśnicy, Łubnic i Stopnicy” 
zmniejszono łączne nakłady o kwotę 
15 565 zł, o tą samą kwotę zmniej-
szył się limit w roku 2022; 

Deficyt zmienia się o kwotę 1 066 507, 
który zostanie pokryty niewykorzysta-
nymi środkami, które wpłynęły w 2021 
roku. Kwota długu nie ulega zmianie. 

Niniejszą uchwałą Rada Miejska 
w Połańcu zmieniła uchwałę w  spra-
wie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2022-
2025 wraz z  wykazem przedsięwzięć 
do WPF oraz objaśnieniami. 

podjęcie uchwały nr L/343/ 2022 
w sprawie zmian w budżecie Miasta 
i Gminy połaniec na 2022 rok. 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 

• rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 858 406 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka mieszkaniowa) kwota 4 
562 527 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Ad-
ministracja publiczna) kwota 325 
238 zł, 

• rozdział Ochrona powietrza atmosfe-
rycznego i klimatu kwota 20 325 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska kwota 37 093 zł. 
Po dokonanych zmianach dochody 

zwiększyły się o kwotę 5 803 589 zł. 
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zwiększenia: 
• rozdział Drogi publiczne powiatowe 

kwota 50 000 zł, 
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota 6 
291 101 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Ad-
ministracja publiczna) kwota 325 
238 zł, 

• rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 81 554 zł, 

• rozdział Przedszkola kwota 50 000 zł, 
• rozdział Rehabilitacja zawodowa 

i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 51 998 zł, 

•  rozdział Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód kwota 768 091 zł, 

•  rozdział Ochrona powietrza atmosfe-
rycznego i klimatu kwota 20 325 zł, 

• rozdział Oświetlenia placów, ulic 
i dróg kwota 6 000 zł, 

• rozdział Zadania w zakresie kultury 
fizycznej kwota 1 900 zł. Po stro-
nie wydatków przyjęto następujące 
zmniejszenia: 

• rozdział Pozostała działalność (Trans-
port i łączność) kwota 24 256 zł, 

•   rozdział rezerwy ogólne i  celowe 
kwota 50 179 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 701 676 zł. 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zwiększyły się o kwotę 6 870 096 zł. 
W  budżecie zaangażowano nie-

wykorzystane środki pieniężne, które 
wpłynęły w 2021 roku w kwocie 1 409 
107 zł, w tym 1 211 103 zł na wydatki 
inwestycyjne oraz 198 004 zł na wy-
datki bieżące. 

podjęcie Uchwały Nr L/344/ 2022 
w sprawie udzielenia pomocy finan-
sowej powiatowi staszowskiemu na 
realizację zadania pn. „przebudowa 
przejścia dla pieszych w  ciągu dro-

Przemawia Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec – Pan Jacek Benedykt Nowak.
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gi powiatowej nr 0105T Stopnica-
-Oleśnica- połaniec w miejscowości 
Zrębin”. 

Mając na uwadze stworzenie opty-
malnych warunków dla rozwoju spo-
łeczno-gospodarczego Miasta i  Gmi-
ny Połaniec w  zakresie infrastruktury 
drogowej Gmina Połaniec oraz Powiat 
Staszowski zamierzają przebudować 
przejście dla pieszych w ciągu drogi po-
wiatowej nr 0105T Stopnica – Oleśnica 
– Połaniec w miejscowości Zrębin. Za-
danie realizowane w ramach Rządowe-
go Funduszu Rozwoju Dróg. Wartość 
całkowita wskazanego zadania to 105 
674,22 zł. Środki finansowe na realiza-
cję powyższego zadania zostały zabez-
pieczone Uchwałą Nr XLVIII/335/2021 
z dnia 30 grudnia 2021 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta i  Gminy 
Połaniec na 2022 rok.

 
podjęcie Uchwały nr L/345/ 2022 

w sprawie udzielenia pomocy finan-
sowej powiatowi Staszowskiemu na 
realizację zadania pn. „przebudowa 
przejścia dla pieszych w ciągu drogi 
powiatowej nr 0822T Ruszcza-Słu-
piec w miejscowości Ruszcza”. 

Mając na uwadze stworzenie opty-
malnych warunków dla rozwoju spo-
łeczno-gospodarczego Miasta i  Gmi-
ny Połaniec w  zakresie infrastruktury 
drogowej Gmina Połaniec oraz Powiat 
Staszowski zamierzają przebudować 
przejście dla pieszych w  ciągu drogi 
powiatowej nr 0822 Ruszcza - Słupiec 
w miejscowości Ruszcza. Zadanie reali-
zowane w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg. Wartość całkowita wska-
zanego zadania to 116 308,80 zł. Środ-
ki finansowe na realizację powyższego 
zadania zostały zabezpieczone Uchwałą 
Nr XLVIII/335/2021 z dnia 30 grudnia 
2021 roku w sprawie uchwalenia budże-
tu Miasta i Gminy Połaniec na 2022 rok. 

podjęcie Uchwały nr L/346/ 2022 
w  sprawie zaliczenia dróg do kate-
gorii dróg gminnych oraz ustalenia 
ich przebiegu. 

Na podstawie art. 7 ust. 2 ustawy 
z dnia 21 marca 1985 roku o drogach 
publicznych zaliczenie drogi do katego-
rii dróg gminnych następuje w drodze 
uchwały rady gminy po zasięgnięciu 
opinii właściwego zarządu powiatu. Do 

kategorii dróg gminnych zalicza się dro-
gi o znaczeniu lokalnym, nie zaliczone 
do innych kategorii, stanowiące uzupeł-
nienie sieci dróg służących miejscowym 
potrzebom. Ustalenie przebiegu nowo 
powstałych dróg do kategorii dróg 
gminnych uzupełnia oraz porządkuje 
układ dróg w gminie. Nowo powstałe 
drogi zostały dofinansowane z  rządo-
wego Funduszu Dróg Samorządowych 
i zgodnie z art. 30 ust. 1 ustawy z dnia 
23 października 2018r. o  Funduszach 
Dróg Samorządowych (Dz.U. z 2020 r. 
poz. 1430 ze zm.) należy w terminie do 
12 miesięcy od rozliczenia dofinanso-
wania zaliczyć nowo powstałe drogi do 
odpowiedniej kategorii. 

podjęcie Uchwały nr L/347/ 2022 
w sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycie-
li oraz ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat w  2022 roku 
pobieranych przez placówki dosko-
nalenia nauczycieli, szkół - wyższe 
oraz inne podmioty, których zadania 
statutowe obejmują doskonalenie za-
wodowe nauczycieli zatrudnionych 
w  szkołach i  przedszkolach prowa-
dzonych przez Gminę połaniec. 

Zgodnie z  art. 70 a  ust.1 ustawy 
z dnia 26 stycznia 1982 r.- Karta Na-
uczyciela (t.j. Dz. U. z  2021 r. poz. 
1762), na organie prowadzącym spo-
czywa obowiązek corocznego wyod-
rębnienia środków na dofinansowanie 
doskonalenia zawodowego nauczycieli. 

Środki w wysokości 0,8% planowa-
nych rocznych środków finansowych, 
przeznaczonych na wynagrodzenie 
osobowe nauczycieli, które są wyod-
rębnione w uchwale budżetowej w pla-
nach finansowych poszczególnych 
szkół i przedszkoli. 

Organ prowadzący na podstawie § 
6 Rozporządzenia Ministra Edukacji 
Narodowej w sprawie dofinansowania 
doskonalenia zawodowego nauczy-
cieli, szczegółowych celów szkolenia 
branżowego oraz trybu i  warunków 
kierowania nauczycieli na szkolenia 
branżowe z dnia 23 sierpnia 2019r. 

(Dz.U. z 2019 r. poz. 1653), w poro-
zumieniu z dyrektorami szkół, ustala 
corocznie: 
1) maksymalną kwotę dofinansowania 

opłat pobieranych przez podmioty, 

o  których mowa w  art. 70a ust. 3a 
pkt 1 i 2 ustawy; 

2) formy i specjalności kształcenia, na 
które dofinansowanie jest przyzna-
wane. Uchwała uwzględnia wnioski 
dyrektorów placówek oświatowych 
i została zaopiniowana przez związki 
zawodowe zrzeszające nauczycieli. 

w sprawie uchwalenia 3-letniego 
„Gminnego programu wspierania 
rodziny w  Mieście i  Gminie poła-
niec na lata 2022- 2024” - Uchwała 
nr L/348/2022. 

„Gminny Program Wspierania Ro-
dziny w Mieście i Gminie Połaniec na 
lata 2022-2024” został przygotowany 
jako kontynuacja programu wspiera-
nia rodziny realizowanego w  Mieście 
i Gminie Połaniec w  latach 2019-2021 
oraz jako jeden z etapów realizacji po-
stanowień ustawy z  dnia 9 czerwca 
2011r. o wspieraniu rodziny i systemie 
pieczy zastępczej. Zgodnie z art. 176 pkt 
1 w/w ustawy do zadań własnych gminy 
należy opracowanie i realizacja 3-letnich 
gminnych programów wspierania ro-
dziny. 

Natomiast art. 179 ust. 2 wskazu-
je, że programy uchwalane są przez 
radę gminy, z uwzględnieniem potrzeb 
związanych z realizacją zadań z zakre-
su wspierania rodziny. 

Celem programu jest ukazanie możli-
wości rozwojowych rodziny i jej zdolno-
ści do przezwyciężenia braków poprzez 
wspieranie i poprawę jej funkcjonowania 
przy współpracy samorządu, organizacji 
i instytucji zajmujących się rodziną. 

Program uwzględnia działania nie-
zbędne do realizacji wsparcia rodziny 
wynikające z ustawy oraz zdiagnozo-
wanych potrzeb, określa działania ich 
wskaźniki oraz realizatorów. 

W związku z powyższym podjęcie 
uchwały jest uzasadnione. 

podjęcie Uchwały Nr L/349/ 2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2022 rok. 

Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy o samo-
rządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2021 poz. 
1371 ze zmianami) komisje podlegają ra-
dzie gminy, przedkładają jej plan pracy 
oraz sprawozdania z działalności. Nato-
miast w myśl § 3 ust. 1 Regulaminu Ko-
misji Rewizyjnej, stanowiącego załącznik 



Merkuriusz Połaniecki16

obrady sesyjne

Nr 4 do Statutu Miasta i Gminy Połaniec, 
uchwalonego uchwałą Nr V/21/03 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 12 lutego 2003 
roku, Komisja sporządza okresowy plan 
pracy i kontroli, który przedstawia Radzie 
Miejskiej do zatwierdzenia. W związku 
z powyższym podjęcie niniejszej uchwały 
jest konieczne i zasadne. 

podjęcie Uchwały Nr L/350/ 2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Skarg, wniosków i petycji na 
2022 rok. 

Zgodnie z  art. 21 ust. 3 ustawy 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2021 poz. 1371 ze zmianami) komi-
sje podlegają radzie gminy, przedkła-
dają jej plan pracy oraz sprawozdania 
z działalności. W związku z powyż-
szym podjęcie niniejszej uchwały 
było konieczne i zasadne. 

podjęcie Uchwały Nr L/351/2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Budżetu i Spraw Gospodar-
czych na 2022 rok. 

Zgodnie z  art. 21 ust. 3 ustawy 
o  samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2021 poz. 1372 ze zmianami) komi-
sje podlegają radzie gminy, przedkła-

dają jej plan pracy oraz sprawozdania 
z  działalności. W  związku z  powyż-
szym podjęcie niniejszej uchwały było 
konieczne i zasadne. 

podjęcie Uchwały Nr L/352/ 2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu na 
2022 rok. 

Zgodnie z  art. 21 ust. 3 ustawy 
o  samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2021 poz. 1371 ze zmianami) komi-
sje podlegają radzie gminy, przedkła-
dają jej plan pracy oraz sprawozdania 
z  działalności. W  związku z  powyż-
szym podjęcie niniejszej uchwały było 
konieczne i zasadne. 

podjęcie Uchwały Nr L/353/ 2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pra-
cy Komisji Zdrowia i Spraw Społecz-
nych na 2022 rok. 

Zgodnie z  art. 21 ust. 3 ustawy 
o  samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2021 poz. 1371 ze zmianami) komi-
sje podlegają radzie gminy, przedkła-
dają jej plan pracy oraz sprawozdania 
z  działalności. W  związku z  powyż-
szym podjęcie niniejszej uchwały jest 
konieczne i zasadne. 

podjęcie Uchwały Nr L/354/ 2022 
w sprawie zatwierdzenia planu pra-
cyKomisji Rolnictwa i Ochrony Śro-
dowiska na 2022 rok. 

Zgodnie z  art. 21 ust. 3 ustawy 
o  samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 
z 2021 poz. 1372 ze zmianami) komi-
sje podlegają radzie gminy, przedkła-
dają jej plan pracy oraz sprawozdania 
z  działalności. W  związku z  powyż-
szym podjęcie niniejszej uchwały było 
konieczne i zasadne. 

W  dalszym przebiegu obrad przy-
stąpiono do przedstawienia pracy 
Przewodniczącego Rady Miejskiej – p. 
Stanisława Lolo w  okresie międzyse-
syjnym oraz pracy Burmistrza Miasta 
i  Gminy w  okresie międzysesyjnym. 
w tym informacja dotycząca realizacji 
inwestycji – przedstawienia dokonał 
pełniący funkcję burmistrza – p. Jacek 
Benedykt Nowak. 

Następnie przedstawiono pracę Ko-
misji Rady w okresie międzysesyjnym, 
informację w sprawie interpelacji rad-
nych. Wobec wyczerpania tematów do 
dyskusji i wolnych wniosków Przewod-
niczący Rady Miejskiej – Stanisław Lolo 
zamknął posiedzenie.

SeSjA RADY MIejSKIej w pOłAŃcU 
Z DNIA 16 LUTeGO 2022 ROKU

w dniu 16 lutego 2022 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy odbyła się Sesja Rady Miejskiej  
w połańcu, której przewodniczył Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej. po powitaniu wszystkich obecnych 
osób przez przewodniczącego Rady Miejskiej – p. Stanisława Lolo, stwierdzeniu prawomocności obrad, przyjęciu 
porządku obrad i przystąpiono do podjęcia uchwał. Obecnych było 15. Radnych.

podczas obrad Radni podjęli 
uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
Miasta i Gminy połaniec na 2022 rok. 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
- rozdział Lokalny transport zbiorowy 

kwota 960 000 zł, 
- rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 70 139 zł, 
- rozdział Pozostała działalność (Bez-

pieczeństwo publiczne i  ochrona 
ppoż.) kwota 562 308 zł, 

- rozdział Szkoły podstawowe kwota 1 
446 748 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 

i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 160 000 zł. 
Po dokonanych zmianach dochody 

zwiększyły się o kwotę 3 199 195 zł. 
po stronie wydatków przyjęto na-

stępujące zwiększenia: 
- rozdział Lokalny transport zbiorowy 

kwota 1 200 000 zł, 
- rozdział Pozostała działalność (Bez-

pieczeństwo publiczne i  ochrona 
ppoż.) kwota 702 885 zł, 

- rozdział Szkoły podstawowe kwota  
1 936 310 zł, 

- rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 200 000 zł. 

po stronie wydatków przyjęto na-
stępujące zmniejszenia: 
- rozdział Infrastruktura wodociągowa 

wsi kwota 180 000 zł, 
- rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 200 000 zł, 
- rozdział Gospodarka ściekowa 

i ochrona wód kwota 460 000 zł, 
Po dokonanych zmianach wydatki 

zwiększyły się o kwotę 3 199 195 zł. 

Po wyczerpaniu porządku obrad 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Sta-
nisław Lolo zamknął posiedzenie dzię-
kując za przybycie.
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SeSjA RADY MIejSKIej w pOłAŃcU 
Z DNIA 28 LUTeGO 2022 ROKU

Ślubowanie Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
Jacka Benedykta Nowaka

w dniu 28 lutego 2022 r., w centrum Kultury i Sztuki w połańcu odbyła się niezwykle uroczysta Sesja Rady 
Miejskiej podczas, której został zaprzysiężony, nowy, wybrany przez mieszkańców w przedterminowych wyborach 
Burmistrz Miasta i Gminy połaniec – pan jacek Benedykt Nowak.

 Na samym początku sesji Przewod-
niczący Miejskiej Komisji Wyborczej, 
Pan Jarosław Kobryń odczytał i wrę-
czył Panu Jackowi Benedyktowi Nowa-
kowi nominację na Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec. Następnie w obec-
ności Radnych oraz licznie zgroma-
dzonych gości, Pan Jacek Benedykt 
Nowak złożył ślubowanie: 

„Obejmując urząd Burmistrza 
Miasta i Gminy połaniec, 

uroczyście ślubuję, 
że dochowam wierności prawu, 

a powierzony mi urząd 
sprawować będę 

tylko dla dobra publicznego 
i pomyślności mieszkańców 
Miasta i Gminy połaniec”

Tuż po uroczystym zaprzysiężeniu 
nowy Burmistrz Miasta i  Gminy Po-
łaniec, podziękował w  szczególności 
swojej żonie za ogromne wsparcie 
wręczając piękny bukiet kwiatów, a na-
stępnie zebranym na sali oraz miesz-
kańcom Miasta i  Gminy Połaniec za 
mandat zaufania. Burmistrz mówił 

o  działaniach dążących do nawiąza-
nia współpracy z  Eneą Elektrownią 
w  Połańcu, Urzędem Marszałkow-
skim, a także Urzędem Wojewódzkim 
i Starostwem Powiatowym. Serdeczne 
podziękowania złożył Rządowi Pol-
skiemu, na czele z  Premierem - Pa-
nem Mateuszem Morawieckim za to, 
iż mógł pełnić od 20 grudnia 2021 

r. funkcję Burmistrza Miasta i  Gmi-
ny Połaniec. Podziękował również 
obecnemu na sali przedstawicielowi 
Rządu, Posłowi na Sejm RP – Panu 
Krzysztofowi Lipcowi. Burmistrz mó-
wił o realizacji zadań na terenie Mia-
sta i Gminy Połaniec, które mogą być 
możliwe dzięki pozyskiwanym środ-
kom z korzyścią dla mieszkańców. Pan 
Jacek Benedykt Nowak wspomniał 
również o  trudnym czasie jaki w  tej 
chwili mamy z powodu agresji Rosji. 
Prosił o  rozwagę i  jedność, a  także 
zapewnił, że Miasto i Gmina nie po-
zostaje obojętna wobec tych tragicz-
nych wydarzeń i włącza się w pomoc 
dla Ukrainy. Kończąc przemówienie 
Burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec 
serdecznie podziękował wszystkim 
za zaufanie oraz, że będzie starał się 
budować przyszłość Miasta i  Gminy 
Połaniec. Następnie przyszedł czas na 
gratulacje. Jako pierwszy nowo wybra-
nemu burmistrzowi w  imieniu wła-
snym oraz Rady Miejskiej w Połańcu 
pogratulował Przewodniczący Rady 
Miejskiej w  Połańcu – Pan Stanisław 

Zaprzysiężenie Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec - Pana Jacka Bene-
dykta Nowaka.
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Lolo. Życzył realizacji planów oraz wy-
raził poparcie Rady w działaniach dla 
mieszkańców i  rozwoju naszej gmi-
ny. Kolejno głos zabrała Radna – Pani 
Małgorzata Dalmata -Konwicka, która 
przytoczyła słowa przysięgi ślubowa-
nia, którą złożył burmistrz. Mówiła, 
że słowa tej przysięgi, szczególnie teraz 
mają bardzo ważne przesłanie, kiedy 
nasz kraj stoi w  obliczu zagrożenia 
płynącego zza wschodniej granicy. 
Radna mówiła także o  ważnej roli 
burmistrza, który wyznacza kierunki 
rozwoju Miasta i Gminy Połaniec na 
przyszłość. Głos zabrał również Poseł 
na Sejm RP – Pan Krzysztof Lipiec, 
który mówił, że Połaniec nie zostanie 
w  osamotnieniu o  co również prosił 
Marszałka Województwa Świętokrzy-
skiego – Pana Andrzeja Bętkowskiego. 
Przedstawił Połaniec, jako najbardziej 
doświadczoną gminę nie tylko w woje-
wództwie świętokrzyskim, ale i w całej 
Polsce. Wspomniał zmarłego śp. Bur-

mistrza – Pana Jacka Tarnowskiego, 
a także jego poprzedników z którymi 
miał przyjemność współpracować. 
Poseł w swoim przemówieniu zwrócił 
się do mieszkańców, że zdali egzamin 
z demokracji uczestnicząc tak licznie 
w przedterminowych wyborach. Gra-
tulował wyboru człowieka, którego on 
sam wskazał do pełnienia funkcji Bur-
mistrza Miasta i  Gminy Połaniec do 
czasu przedterminowych wyborów de-
mokratycznych. Życzył mieszkańcom 
Miasta i Gminy Połaniec, aby potrafili 
obdarzyć burmistrza dobrym kredy-
tem zaufania i wsparciem. Zadeklaro-
wał ogromne wsparcie dla burmistrza, 
dla Rady Miejskiej w  Połańcu i  całej 
lokalnej społeczności. Kończąc wypo-
wiedź poprosił, aby służyć wsparciem 
i pomocą dla Ukrainy, a na pewno nie 
będzie nam to zapomniane. W  prze-
mówieniach, gratulacje złożył rów-
nież Marszałek Województwa Święto-
krzyskiego – Pan Andrzej Bętkowski. 

Mówił przede wszystkim o  jedności 
w  samorządzie, by móc realizować 
wspólne zadania. Następnie oddał 
głos Radnemu Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego - Panu Pawłowi Kra-
kowiakowi, który w  imieniu sejmiku 
pogratulował mieszkańcom wyboru 
burmistrza. Również w swojej krótkiej 
wypowiedzi, mówił o jedności i wspar-
ciu, a  także o  pomocy Ukraińcom, 
gdyż wolna niepodległa Ukraina jest 
gwarantem wolnej Rzeczypospolitej. 
Następnie głos zabrał Starosta Staszow-
ski – Pan Józef Żółciak. W  imieniu 
Władz Powiatowych złożył gratulacje 
Burmistrzowi, mówiąc, iż Mieszkańcy 
udzielili mu dużego kredytu zaufa-
nia. Jednocześnie zapewnił, że wierzy 
w doświadczenie i wiedzę Burmistrza 
- Pana Jacka Benedykta Nowaka, które 
pozwolą na podejmowanie słusznych 
decyzji na rzecz rozwoju całej gminy 
Połaniec. Kończąc wypowiedź zade-
klarował pomoc i współpracę dla do-
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bra powiatu staszowskiego. Gratulacje 
wygłosił również Burmistrz Miasta 
i Gminy Staszów – Pan Leszek Kopeć. 
Życzył nowo wybranemu burmistrzo-
wi sił i wytrwałości w tej trudnej pra-
cy oraz złożył deklarację współpracy 
dla dobra Mieszkańców. Kolejno głos 
zabrał Prezes Zarządu Enea Elektrow-
nia Połaniec – Pan Bogusław Rybac-
ki. W imieniu całego Zarządu prezes 
złożył gratulacje i życzenia pomyślno-
ści. Zapewnił o wsparciu w trudnych 
chwilach nie tylko Połańca, ale i  re-
gionu świętokrzyskiego, aby wypra-
cować jak najlepsze formuły pomocy 

i  zadeklarował pełne zaangażowanie. 
Podczas przemówień wystąpili rów-
nież byli samorządowcy, mieszkańcy 
Połańca. Głos zabrał mieszkaniec Po-
łańca, a zarazem niegdyś Przewodni-
czący Rady Miejskiej w Połańcu i były 
Burmistrz Połańca – Pan Edward Bo-
biński. Życzył zarówno burmistrzowi, 
jak również mieszkańcom wszystkie-
go dobrego. Jako mieszkaniec, a także 
były samorządowiec życzenia złożył 
również – Pan Roman Łowicki. Za-
pewniał o  wsparciu, życzył zdrowia 
burmistrzowi, a  także żeby dobrze 
sprawował swój urząd i  był dobrym 
człowiekiem. Na zakończenie prze-
mówień gratulacyjnych głos zabrał 
Proboszcz parafii w Ruszczy – ks. kan. 
Józef Grabda. Mówił o  doskonałym 

przygotowaniu i doświadczeniu nowo 
wybranego Burmistrza - Pana Jacka 
Benedykta Nowaka oraz dołączył się 
do życzeń i gratulacji. Na zakończenie 
burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec 
serdecznie podziękował za wszystkie 
życzenia i zapewnił, iż razem będziemy 
budować przyszłość całej gminy Poła-
niec, a także powiatu i województwa. 
Gratulacje i  życzenia złożyli również 
pracownicy Urzędu Miasta w Połańcu, 
dyrektorzy i  kierownicy wraz z  pra-
cownikami ze wszystkich jednostek 
gminnych z  terenu Miasta i  Gminy 
Połaniec, a  także zaproszeni goście 
i  mieszkańcy. Składamy gratulacje 
oraz życzenia pomyślności i  sukcesów 
w pełnieniu funkcji Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec.
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SeSjA RADY MIejSKIej w pOłAŃcU 
Z DNIA 10 MARcA 2022 ROKU

w dniu 10 marca 2022 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy odbyła się Sesja Rady Miejskiej w po-
łańcu, której przewodniczył Stanisław Lolo – przewodniczący Rady Miejskiej. po powitaniu wszystkich obecnych 
osób przez przewodniczącego Rady Miejskiej – p. Stanisława Lolo, stwierdzeniu prawomocności obrad, przyjęciu 
porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwał.

podczas obrad Radni podję-
li uchwałę nr LIII/356/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec 
na 2022 rok. 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zmniejszenia: 
• rozdział Subwencje ogólne z budżetu 

państwa kwota 62 134 zł.
Po dokonanych zmianach dochody 

zmniejszyły się o kwotę 62 134 zł. 

po stronie wydatków przyjęto nastę-
pujące zwiększenia: 

• rozdział Pozostała działalność (Trans-
port i łączność) kwota 81 941 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Gospo-
darka mieszkaniowa) kwota 8 073 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Dzia-
łalność usługowa) kwota 50 000 zł, 

• rozdział Urzędy gmin kwota 83 000 zł, 
• rozdział Ochotnicze straże pożarne 

kwota 81 972 zł, 
• rozdział Pozostała działalność (Bezp. 

publiczne i ochrona przeciwpożaro-
wa) kwota 4 000 zł, 

• rozdział Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód kwota 30 000 zł, 

• rozdział Oświetlenie ulic, placów 
i dróg kwota 210 283 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i ochrona śro-
dowiska) kwota 104 730 zł. 

po stronie wydatków przyjęto nastę-
pujące zmniejszenia: 

• rozdział Drogi publiczne gminne 
kwota 46 277 zł, 

• rozdział Funkcjonowanie przystan-
ków komunikacyjnych kwota 24 895 
zł, 

• rozdział Rezerwy ogólne i  celowe 
kwota 644 961 zł. Po dokonanych 
zmianach wydatki zmniejszyły się 
o kwotę 62 134 zł. 

Po wyczerpaniu porządku obrad 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Sta-
nisław Lolo zamknął posiedzenie dzię-
kując za przybycie.

SeSjA RADY MIejSKIej w pOłAŃcU 
Z DNIA 29 MARcA 2022 ROKU

w dniu 29 marca 2022 roku odbyła się Sesja Rady Miejskiej w połańcu, której przewodniczył p. Stanisław Lolo – 
przewodniczący Rady Miejskiej. Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miejskiej w połańcu – p. Stanisław 
Lolo, który serdecznie powitał wszystkich zgromadzonych na sesji. Następnie po zatwierdzeniu porządku obrad, 
przystąpiono do podejmowania uchwał. Obecnych na sali było 13. Radnych.

Podczas obrad sesyjnych podjęto 
następujące uchwały w sprawie: 

Uchwała nr LIV/357/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie udzie-
lenia pomocy finansowej dla woje-
wództwa świętokrzyskiego. 

Powyższy projekt uchwały powstał 
w nawiązaniu do ustaleń wynikających 
z przeprowadzonych rozmów w spra-
wie realizacji aktywnego przejścia dla 
pieszych wraz z azylem oraz chodni-
kiem w rejonie skrzyżowania z drogą 
dojazdową do stadionu sportowe-
go w  miejscowości Połaniec. Gmina 
udzieli Województwu Świętokrzyskie-
mu pomocy finansowej w formie do-
tacji celowej w kwocie 275 066 zł, na 
realizację zadania „Przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 764 w zakresie budo-
wy chodnika na odcinku od ul. Spor-
towej do ronda z DK79 w m. Połaniec 
– w  systemie zaprojektuj i  wybuduj”. 
Zgodnie z projektem umowy w przy-
padku, gdy cena oferowana z  prze-
prowadzonego postępowania prze-
targowego dla zadania będzie wyższa 
niż zarezerwowane na ten cel środki 
finansowe, Gmina zobowiązuje się 
do podjęcia działań celem udzielenia 
kolejnej pomocy finansowej na rzecz 
województwa. Gmina zobowiązuje 
się do pokrycia kosztów pozyskania 
gruntów i  nieruchomości (o  ile taka 
potrzeba wystąpi) wyłącznie w zakre-
sie niezbędnym do realizacji niniejszej 
umowy wg obowiązujących w tym za-
kresie przepisów prawnych. 

Uchwała nr LIV/357/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmian 
w budżecie Miasta i Gminy połaniec 
na 2022 rok. 

po stronie dochodów przyjęto 
zwiększenia: 
• rozdział Gospodarka gruntami i nie-

ruchomościami kwota 275 066 zł, 
• rozdział Wpływy z podatku rolnego, 

podatku leśnego, podatku od czyn-
ności cywilnoprawnych, podatków 
i opłat lokalnych od osób prawnych 
i innych jednostek organizacyjnych 
kwota 10 231 zł. 

• rozdział Część oświatowa subwencji 
ogólnej dla jednostek samorządu te-
rytorialnego kwota 40 025 zł 

• rozdział Pozostała działalność (Oświa-
ta i wychowanie) kwota 78 160 zł. 
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po stronie dochodów przyjęto nastę-
pujące zmniejszenia: 

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 
1 446 748 zł, 

• rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 41 920 zł. 

• Po dokonanych zmianach dochody 
zmniejszyły się o kwotę 1 085 186 zł. 

• Po stronie wydatków przyjęto nastę-
pujące zwiększenia: 

• rozdział Drogi publiczne wojewódz-
kie kwota 275 066 zł, 

• rozdział Drogi publiczne gminne 
kwota 122 000 zł, 

• rozdział Rady gmin kwota 44 200 zł, 
• rozdział Pozostała działalność (Ad-

ministracja publiczna) kwota 34 000 
zł, 

• rozdział Pozostała działalność 
(Oświata i  wychowanie) kwota 78 
160 zł, 

• rozdział Przeciwdziałanie alkoho-
lizmowi kwota 157 673 zł, (wpro-
wadzono nadwyżkę zrealizowanych 
dochodów z tytułu wpływów z opłat 
za wydane zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych nad wyko-
nanymi wydatkami poniesionymi 
na przeciwdziałanie alkoholizmowi 
i  zwalczanie narkomanii za 2021 
rok), 

• rozdział Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód kwota 50000 zł, 

• rozdział Ochrona zabytków i opieka 
nad zabytkami kwota 50 000 zł. 

po stronie wydatków przyjęto nastę-
pujące zmniejszenia: 

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 1 
896 285 zł. Po dokonanych zmianach 

wydatki zmniejszyły się o  kwotę 1 
085 186 zł.

 
Uchwała nr LIV/357/2022 Rady 

Miejskiej w połańcu w sprawie usta-
lenia wysokości i  zasad wypłacania 
diet dla Radnych Rady Miejskiej 
w połańcu. 

Zgodnie z art. 25 ust. 4 ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gmin-
nym (Dz. U. z 2022, poz. 559) radnemu 
przysługują diety na zasadach okre-
ślonych przez radę gminy. Dotychczas 
obowiązywała wysokość diet określo-
na w  Uchwale Nr V/123/2018 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 27 grudnia 
2018 roku w sprawie ustalenia i zasad 
otrzymywania diet przez radnych Rady 
Miejskiej w  Połańcu. Od 1 listopada 
2021 r. został znowelizowany przepis 
ust. 6 cyt. ustawy podnoszący wyso-
kość diet przysługujących radnemu 
z 1,5-krotności do 2,4-krotności kwoty 
bazowej określonej w ustawie budżeto-
wej dla osób zajmujących kierownicze 
stanowiska państwowe na podstawie 
przepisów ustawy z  dnia 23 grudnia 
1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń 
w państwowej sferze budżetowej oraz 
o  zmianie niektórych ustaw (Dz. U. 
z 2020 r. poz. 1658). Na mocy rozpo-
rządzenia z dnia 27 października 2021 
r. (Dz. U. poz. 1974) Rada Ministrów 
określiła, maksymalną wysokość diet 
przysługujących radnemu w  ciągu 
miesiąca, uwzględniając liczbę miesz-
kańców gminy, przy czym kwota wy-
mieniona w  ust. 6 ustawy oznacza 
maksymalną wysokość diet w gminach 
o największej liczbie mieszkańców (art. 

25 ust. 7 ustawy o samorządzie gmin-
nym). Na mocy ww. rozporządzenia 
radnemu przysługują w ciągu miesią-
ca diety, których wysokość uzależnio-
na jest od liczby mieszkańców danej 
gminy, tj.: 100% maksymalnej wyso-
kości diety w  gminach powyżej 100 
tys. Mieszkańców; 75% maksymalnej 
wysokości diety w gminach od 15 tys. 
do 100 tys. Mieszkańców; 50% mak-
symalnej wysokości diety w gminach 
poniżej 15 tys. mieszkańców. 22 Mer-
kuriusz Połaniecki OBRADY SESYJNE 
Oznacza to, że maksymalna wysokość 
diety radnego Rady Miejskiej w  Po-
łańcu wynosi 2 147,31zł. Z przepisów 
ustawy o samorządzie gminnym (art. 
25 ust. 8) oraz z  rozporządzenia wy-
konawczego wynika, że przy ustalaniu 
wysokości diet radnych gminy, rada 
ma obowiązek wzięcia pod uwagę 
zarówno liczbę mieszkańców danej 
gminy, a także funkcje pełnione przez 
radnego, które związane są z nakładem 
jego pracy, przy sprawowanej funkcji. 
W związku z tym w przedstawionym 
projekcie uchwały zgodnie z art. 25 ust. 
8 ustawy o samorządzie gminnym, wy-
sokość diet jest zróżnicowana w zależ-
ności od sprawowanej przez radnego 
funkcji w Radzie Miejskiej w Połańcu. 

Uchwała nr LIV/360/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie usta-
lenia wynagrodzenia Burmistrza 
Miasta i Gminy połaniec. 

Na podstawie treści art. 18 ust. 2 
pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 
o samorządzie gminnym, do wyłącznej 
właściwości Rady Gminy należy usta-
lanie wynagrodzenia wójta, w drodze 
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uchwały. Z  kolei art. 8 ust. 2 ustawy 
z dnia 21 listopada 2008 r. o pracow-
nikach samorządowych stanowi, że 
,,Czynności z  zakresu prawa pracy 
wobec wójta (burmistrza, prezydenta 
miasta), związane z nawiązaniem i roz-
wiązaniem stosunku pracy, wykonuje 
przewodniczący rady gminy, a  pozo-
stałe czynności – wyznaczona przez 
wójta (burmistrza, prezydenta miasta) 
osoba zastępująca lub sekretarz gminy, 
z tym, że wynagrodzenie wójta ustala 
rada gminy, w drodze uchwały’’. 

Zasady wynagradzania Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec określa roz-
porządzenie Rady Ministrów z  dnia 
25 października 2021 r. w  sprawie 
wynagradzania pracowników sa-
morządowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 
1960), które uzależnia wysokość kwo-
ty wynagrodzenia zasadniczego oraz 
dodatku funkcyjnego między innymi 
od liczby mieszkańców gminy. Zgod-
nie ze wskazanym Załącznikiem nr 1 
do ww. rozporządzenia (I tabela -sta-
nowiska wójtów, burmistrzów, pre-
zydentów miast, starostów i marszał-
ków województw) w gminie do 15 tys. 
mieszkańców, określono wynagrodze-
nie zasadnicze i  dodatek funkcyjny 
w wysokości: 
1.  maksymalny poziom wynagrodze-

nia zasadniczego kwota 10 250,00 zł, 
2.  maksymalny poziom dodatku 

funkcyjnego kwota 3 150, 00 zł. 
Obligatoryjnym składnikiem wyna-

grodzenia burmistrza, zgodnie z art. 38 
ust. 1 ustawy z dnia 21 listopada 2008 
r. o pracownikach samorządowych (tj. 
Dz. U z 2022 r. poz. 530) jest dodatek 
za wieloletnią pracę. 

Art. 36 ust. 3 ustawy z dnia 21 li-
stopada 2008 r. o  pracownikach sa-
morządowych potwierdza, że wój-
towi (burmistrzowi, prezydentowi 
miasta), staroście oraz marszałkowi 
województwa przysługuje dodatek 
specjalny. Zgodnie z  § 6 rozporzą-
dzenia Rady Ministrów z  dnia 25 
października 2021 r. w sprawie wyna-
gradzania pracowników samorządo-
wych wysokość dodatku specjalnego 
przysługuje kwocie wynoszącej 30% 
łącznie wynagrodzenia zasadniczego 
i dodatku funkcyjnego. Zgodnie z art. 
37 ust. 3 ustawy z dnia 21 listopada 
2008 r. o  pracownikach samorządo-
wych, maksymalne wynagrodzenie 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
nie może przekroczyć w okresie mie-
siąca 11,2-krotności kwoty bazowej 
określonej w ustawie budżetowej dla 
osób zajmujących kierownicze sta-
nowiska państwowe na podstawie 
przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 
1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń 
w państwowej sferze budżetowej oraz 
zmianie niektórych ustaw (tj. Dz. 
U. z  2020 r., poz. 1658). Natomiast 
zgodnie z art. 37 ust. 4 tejże ustawy, 
minimalne wynagrodzenie nie może 
być niższe niż 80% maksymalnego 
wynagrodzenia określonego dla po-
szczególnych stanowisk w przepisach 
wydanych na podstawie ust. 1. Mak-
symalne wynagrodzenie na danym 
stanowisku stanowi suma maksymal-
nego poziomu wynagrodzenia zasad-
niczego oraz maksymalnego poziomu 
dodatku funkcyjnego, a w przypadku 
osoby, o której mowa w art. 36 ust. 3, 
także kwoty dodatku specjalnego. 

Uchwała nr LIV/361/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie usta-
nowienia zasad przyznawania diet oraz 
zwrot kosztów podróży służbowej dla 
przewodniczącego organu wykonaw-
czego jednostki pomocniczej. 

Podstawę prawną niniejszej uchwały 
stanowi art. 37b ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(t.j. Dz.U. z 2022 r. poz. 559), zgodnie 
z którym Rada Gminy może ustanowić 
zasady na jakich przewodniczącemu 
organu wykonawczego jednostki po-
mocniczej będzie przysługiwała dieta 
oraz zwrot kosztów podróży służbowej. 

W  rozwoju samorządności lokal-
nej coraz większe znaczenie mają jed-
nostki pomocnicze gminy, natomiast 
ich przedstawicielom stawia się coraz 
większe wymagania i oczekuje większe-
go zaangażowania w sprawy społeczne. 
Ponadto, w obecnych, trudnych czasach 
zakres obowiązków przewodniczących 
organów wykonawczych jednostek po-
mocniczych gminy oraz zaangażowanie 
w  pracę gminy i  jej mieszkańców ma 
zupełnie inny wymiar. Dlatego też na 
spotkaniu z sołtysami i przewodniczą-
cymi osiedli w dniach 15 marca 2022 
roku i 21 marca 2022 roku została za-
proponowana i uzgodniona wysokość 
diety przedstawicieli jednostek pomoc-
niczych gminy, mająca odzwierciedle-
nie w przedmiotowej uchwale. 

Uchwała nr LIV/362/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie ustale-
nia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 
za udział w działaniach ratowniczych, 
akcjach ratowniczych, szkoleniach 
i ćwiczeniach pożarniczych. 
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Z  dniem 1 stycznia 2022r. weszła 
w  życie ustawa z  dnia 17 grudnia 
2021r. o  ochotniczych strażach po-
żarnych (Dz.U. z  2021r. poz0. 2490). 
Akt ten kompleksowo reguluje kwe-
stie dotyczące funkcjonowania jedno-
stek ochotniczych straży pożarnych, 
w tym również ekwiwalentu za udział 
strażaków ratowników OSP w  działa-
niu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu i  ćwiczeniu pożarniczym. 
Obecnie wysokość ekwiwalentu mamy 
określoną na kwotę 18,00zł. (słownie: 
osiemnaście złotych) za działanie ra-
townicze i 12,00 zł (słownie: dwanaście 
złotych) za udział w szkoleniu (Uchwała 
nr XVII/86/2019). Wysokość ekwiwa-
lentu nie może przekraczać 1/175 prze-
ciętnego wynagrodzenia, ogłoszonego 
przez Prezesa Głównego Urzędu Sta-
tystycznego w Dzienniku Urzędowym 
Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Pol-
ski” na podstawie art. 20 pkt. 2 ustawy 
z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach 
i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Spo-
łecznych (t.j. Dz. U. z 2021r. poz. 291 
ze zmianami) przed dniem ustalenia 
ekwiwalentu. Projekt uchwały zakłada 
zróżnicowane stawki ekwiwalentu ze 
względu na różny zakres i  charakter 
wykonywanych czynności objętych 
ekwiwalentem. Zgodnie z art. 48 przy-
wołanej ustawy w terminie do dnia 30 
czerwca 2022 r. należy określić wyso-
kość ekwiwalentu na podstawie nowej 
ustawy. Następnie wysokość ekwiwa-
lentu ma być określana nie rzadziej niż 
raz na 2 lata. W związku z powyższym 
zasadne jest podjęcie przedmiotowej 
uchwały zmieniającej wysokość ekwi-
walentu pieniężnego dla strażaka ra-
townika OSP. 

Uchwała nr LIV/363/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie nie-
wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w budżecie Mia-
sta i Gminy połaniec na 2023 rok. 

Do Uchwały Nr LIV/363/2022 
Rady Miejskiej w  Połańcu z  dnia 
29 marca 2022 roku w  sprawie nie-
wyrażenia zgody na wyodrębnienie 
funduszu sołeckiego w budżecie Mia-
sta i  Gminy Połaniec na 2023 rok. 
W  dniu 25 marca 2021 roku Rada 
Miejska w Połańcu przyjęła Uchwałę 
Nr XXXIX/277/2021 „w sprawie nie-
wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w budżecie Mia-
sta i  Gminy Połaniec na 2022 rok.” 
Zgodnie z art. 2 ust. 4 Ustawy z dnia 
21 lutego 2014 roku o  funduszu so-
łeckim „Uchwała o  niewyrażeniu 
zgody na wyodrębnienie funduszu 
ma zastosowanie wyłącznie do roku 
budżetowego następującego po roku, 
w  którym została podjęta.” Przygo-
towana została Uchwała w  sprawie 
niewyrażenia zgody na wyodrębnie-
nie funduszu sołeckiego w  budżecie 
Miasta i Gminy Połaniec na 2023 rok, 
zgodnie ze stanowiskiem wyrażonym 
przez sołtysów na zebraniu w dniu 15 
marca 2022 roku.

 Uchwała nr LIV/364/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie przy-
jęcia programu opieki nad zwierzę-
tami bezdomnymi oraz zapobiega-
nia bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy połaniec na rok 2022. 

program opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bez-
domności zwierząt na terenie Gminy 
połaniec na rok 2022. 

§ 1 
Rada Miejska w połańcu ustala, że 

celem programu opieki nad zwierzę-
tami bezdomnymi oraz zapobiega-
nia bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy połaniec na rok 2022, zwane-
go dalej programem, jest: 
 1.  zapewnienie bezdomnym zwie-

rzętom miejsca w  schronisku dla 
zwierząt, 

 2.  opieka nad wolno żyjącymi kotami, 
w tym ich dokarmianie, 

 3. odławianie bezdomnych zwierząt, 
 4.  obligatoryjna sterylizacja albo ka-

stracja zwierząt w  schronisku dla 
zwierząt, 

 5.  poszukiwanie właścicieli dla bez-
domnych zwierząt, 

 6. usypianie ślepych miotów, 
 7.  wskazanie gospodarstwa rolnego 

w  celu zapewnienia miejsca dla 
zwierząt gospodarskich, 

 8.  zapewnienie całodobowej opieki 
weterynaryjnej w  przypadkach 
zdarzeń drogowych z  udziałem 
zwierząt, 

 9.  ograniczanie populacji zwierząt 
bezdomnych poprzez sterylizację 
i kastrację zwierząt domowych, 

10.  wskazanie wysokości środków fi-
nansowych przeznaczonych na 
jego realizację oraz sposobu ich 
wydatkowania. 

§ 2 
1. Wykonanie zadania określonego w § 1 

pkt 1 oraz 3 odbywa się poprzez przyj-
mowanie w Urzędzie Miasta i Gminy 
w  Połańcu zgłoszeń o  bezdomnych 
zwierzętach, zlecenie ich odłowienia 
w przypadku nieustalenia właściciela 
bądź opiekuna zwierząt oraz przeka-
zanie ich do schroniska dla zwierząt. 

2. Zadanie określone w § 1 pkt 3 bę-
dzie przeprowadzane przez podmiot, 
z którym Gmina posiada umowę na 
odławianie bezdomnych zwierząt - 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Ko-
munalnej w  Połańcu Sp. z  o.o., ul. 
Krakowska 11, 28-230 Połaniec. 

3. Zapewnienie bezdomnym zwie-
rzętom miejsca w  schronisku dla 
zwierząt oraz wykonanie zadania 
określonego w  § 1 pkt 4 odbywać 
się będzie w oparciu o umowę z Ga-
binetem Weterynaryjnym „ME-
DWET” Marcin Komorowicz, pro-
wadzącym schronisko dla zwierząt 
w  Nowinach, ul. Przemysłowa 89. 
Schronisko jest zobowiązane do 
przeprowadzenia zabiegu sterylizacji 
lub kastracji bezdomnych zwierząt 
przyjętych z terenu gminy Połaniec. 

§ 3 
1. Opieka nad wolno żyjącymi kotami 

polega na przyjmowaniu w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Połańcu zgłoszeń 
o  miejscach ich przebywania oraz 
dokarmianiu zakupioną karmą. 

2. Dokarmianie realizują Przedsiębior-
stwo Gospodarki Komunalnej w Po-
łańcu Sp. z  o.o. oraz opiekunowie 
kotów - wolontariusze. 

§ 4 
Wykonanie zadania określonego 

w § 1 pkt 5 odbywa się poprzez: 
1. Pokrywanie przez Gminę Połaniec 

kosztów przeprowadzenia odroba-
czenia, szczepienia podstawowych 
chorób, szczepienia przeciwko 
wściekliźnie zwierzęcia osobom, 
które adoptują bezdomne zwierzę 
przed przekazaniem go do schroni-
ska dla zwierząt. 

2. Prowadzenie przez Gminę Połaniec 
działań edukacyjnych mających 
na celu podniesienie świadomości 
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mieszkańców w zakresie kształtowa-
nia prawidłowych postaw i zachowań 
człowieka w  stosunku do zwierząt 
oraz w zakresie obowiązków spoczy-
wających na właścicielach i  opieku-
nach zwierząt, w tym zachęcających 
do dokonywania sterylizacji i kastra-
cji zwierząt domowych, między in-
nymi poprzez ulotki, plakaty, rozpo-
wszechnianie informacji na stronie 
internetowej Urzędu Miasta i Gminy 
w Połańcu, a także umieszczanie na 
stronie internetowej Urzędu Mia-
sta i  Gminy w  Połańcu informacji 
o  możliwości adopcji odłowionych 
bezdomnych zwierząt. 

3. Działania mające na celu przekazy-
wanie bezdomnych zwierząt nowym 
właścicielom prowadzi również, 
w  ramach umowy, podmiot wska-
zany w § 2 ust. 3. 

§ 5 
Zadania określone w § 1 pkt 6,8 i 9 

będą przeprowadzane przez lekarza 
weterynarii, z którym Gmina posiada 
umowę na świadczenie usług wetery-
naryjnych - „CHIRON” Przychodnia 
Weterynaryjna lek. wet. Piotr Markie-
wicz, Plac Uniwersału Połanieckiego 
17, 28-230 Połaniec. Usypianie ślepych 
miotów odbywa się poprzez przyjmo-
wanie w  Urzędzie Miasta i  Gminy 
w  Połańcu zgłoszeń o  porzuconych, 
bezdomnych ślepych miotach, zlecenie 
ich odłowienia w przypadku nieustale-
nia właściciela bądź opiekuna zwierząt 
oraz przekazanie do lekarza weteryna-
rii, który wykonuje zabieg. 

§ 6 
Bezdomne, zaniedbane, niehuma-

nitarnie traktowane zwierzęta gospo-
darskie będą przekazywane do gospo-
darstwa rolnego w  Ruszczy Kępie 5, 

28-230 Połaniec, w  celu zapewnienia 
tymczasowej opieki, na mocy porozu-
mienia z właścicielem gospodarstwa. 

§ 7 
 1.  Wykonanie zadania określonego 

w  § 1 pkt 9 realizowane jest po-
przez dofinansowanie dla właści-
cieli psów i  kotów w  wysokości 
50% kosztów sterylizacji samic lub 
kastracji samców. 

 2.  Dofinansowanie przysługuje tyl-
ko mieszkańcom Gminy Połaniec, 
do zwierząt stanowiących ich wła-
sność. 

 3.  W przypadku psów, zabiegi stery-
lizacji lub kastracji dofinansowy-
wane są tylko właścicielom, którzy 
dopełnili obowiązku zaszczepienia 
psa. 

 4.  Właściciel może ubiegać się o dofi-
nansowanie nie więcej niż jednego 
zabiegu rocznie. 

 5.  Właściciel, który chce uzyskać do-
finansowanie i  poddać zabiegowi 
posiadane zwierzę, złoży do Bur-
mistrza Miasta i  Gminy Połaniec 
wniosek o dofinansowanie. 

 6.  Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
przekaże gabinetowi weterynaryj-
nemu wykaz osób, które otrzymały 
dofinansowanie w celu przeprowa-
dzenia zabiegu. 

 7.  Właściciel zwierzęcia indywidual-
nie umówi się z gabinetem wetery-
naryjnym na termin wykonania za-
biegu. Termin wykonania zabiegu 
nie może być dłuższy niż 1 miesiąc 
od daty złożenia wniosku. 

 8.  Na warunkach określonych w umo-
wie z gabinetem weterynaryjnym, 
Miasto i  Gmina Połaniec zapłaci 
50% kosztów zabiegu lekarzowi 
weterynarii. 

 9.  Ilość zabiegów sterylizacji lub ka-
stracji oraz ilość dofinansowań na 
sterylizację lub kastrację psów i ko-
tów, o których mowa w niniejszym 
paragrafie, będzie limitowana wy-
sokością środków przeznaczonych 
w  budżecie gminy na realizację 
Programu w  danym roku budże-
towym, 

10.  Burmistrz Miasta i  Gminy Poła-
niec poinformuje właścicieli zwie-
rząt w sposób publicznie dostępny 
o wysokości stawki za wykonanie 
zabiegu sterylizacji lub kastracji, 
oraz wskazuje lekarza weterynarii, 
który taki zabieg przeprowadzi. 

§ 8 
1.  Rada Miejska w  Połańcu uchwa-

lając coroczny budżet zapewniać 
w nim będzie środki finansowe na 
realizację zadań gminy związanych 
z  przeciwdziałaniem bezdomności 
zwierząt. 

2.  Na realizację zadań określonych 
w  niniejszym Programie zabezpie-
czono w budżecie na 2022 rok środ-
ki w wysokości 87 000 zł. 

3.  Środki finansowe określone w ust. 2 
przeznacza się na realizację poniż-
szych działań: 
a.  65 000 zł - na działania, o których 

mowa w § 2 ust. 3, 
b.  13 000 zł - na działania, o których 

mowa w § 5, 
c.  2 000 zł - na działania, o których 

mowa w § 3 i w § 6, 
d.  7 000 zł - na działania, o których 

mowa w § 7. 

Uchwała nr LIV/365/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
uchwalenia gminnego programu pro-
filaktyki i rozwiązywania problemów 
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alkoholowych oraz przeciwdziałania 
narkomanii na 2022 rok. 

Gminny Program Profilaktyki 
i  Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych oraz Przeciwdziałania Nar-
komanii jest kontynuacją i  rozwinię-
ciem działań zainicjowanych w latach 
ubiegłych. Program określa lokalną 
strategię w  zakresie profilaktyki oraz 
minimalizacji szkód społecznych i in-
dywidualnych wynikających z naduży-
wania alkoholu i narkotyków. W tym 
obszarze działań Gmina Miejsko – 
Wiejska Połaniec należy do Ogólno-
polskiej Sieci Gmin Wiodących (cer-
tyfikat PARPA od 2007 r.) 

Uchwała nr LIV/366/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie po-
zbawienia odcinka drogi nr 366149T 
kategorii drogi gminnej oraz zmianie 
przebiegu drogi kategorii gminnej nr 
3666150T.    

Uchwała nr LIV/367/2022 Rady 
Miejskiej w  połańcu w  sprawie 
wyrażenia zgody na użyczenie na 
rzecz Ochotniczej Straży pożarnej 
w  Zdzieciach Starych części nieru-
chomości w  miejscowości Zdzieci 
Stare gm. połaniec oznaczonej w ewi-
dencji gruntów jako działka nr 447/1 
o powierzchni 0,81 ha, na czas nie-
określony. 

Gmina Połaniec jest właścicielem 
nieruchomości gruntowej położonej 
w Zdzieciach Starych, gmina Połaniec, 
oznaczonej w ewidencji gruntów ob-
rębu 0015 Zdzieci, jako działka nu-
mer 447/1 o  pow. 0,81 ha, dla której 
w  Sądzie Rejonowym w  Staszowie 
prowadzona jest księga wieczysta KW 
KI1A/00038865/2. W  dniu 23 lutego 
2022 roku, Gmina Połaniec zawarła 
umowę w  ramach której powierzyła 
realizację zadania własnego w  zakre-
sie ochrony przeciwpożarowej OSP 
Zdzieci Stare. Jednym z  obowiązków 
umownych wynikającym z  art. 10 
ustawy o  ochotniczych strażach po-
żarnych jest zapewnienie obiektów 
i  terenów. Zarząd Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Zdzieciach Starych zwró-
cił się z  prośbą o  użyczenie na czas 
nieokreślony nieruchomości grunto-
wej o  numerze ewidencyjnym 447/1 
w  Zdzieciach Starych na cele statu-

towe. Prowadzona działalność przez 
Ochotniczą Straż Pożarną w  Zdzie-
ciach Starych ma charakter ciągły 
i wymaga odpowiednio długiego czasu 
dysponowania nieruchomością. Mając 
na względzie prośbę OSP w Zdzieciach 
Starych, proponuje się oddanie nie-
ruchomości gruntowej w  użyczenie 
na czas nieokreślony z  możliwością 
6-miesięcznego okresu wypowiedzenia 
celem rozwiązania umowy – stosownie 
do umowy z dnia 23 lutego 2022 roku 
oraz obowiązku zapewnienia terenów 
dla Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Proponowany termin zawarcia umowy 
na czas nieokreślony, przekracza ter-
min dłuższy niż 3 lata, zgodnie z art.18 
ust.2 pkt 9 lit. a ustawy o samorządzie 
gminnym wymagane jest podjęcie 
w tej sprawie niniejszej uchwały. 

Uchwała nr LIV/368/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu w sprawie zmiany 
uchwały nr LII/331/2017 Rady Miej-

skiej w połańcu z dnia 14 grudnia 2017 
w sprawie sprzedaży w drodze przetar-
gu nieruchomości gruntowych poło-
żonych w Brzozowej, gmina połaniec, 
w obrębie „strefy inwestycyjnej c”. 

Uchwałą LII/331/2017 Rady Miej-
skiej w Połańcu z dnia 14 grudnia 2017 
roku w  sprawie sprzedaży w  drodze 
nieruchomości gruntowych położo-
nych w  Brzozowej, gmina Połaniec, 
w obrębie Strefy Inwestycyjnej C, Rada 
Miejska w Połańcu wyraziła zgodę na 
dokonanie sprzedaży w drodze prze-
targu nieruchomości gruntowych po-
łożonych w  Brzozowej, gmina Poła-
niec, w  obrębie Strefy inwestycyjnej 
C, następujących obszarów inwestycyj-
nych: 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9 i 10. 

W  celu zwiększenia atrakcyjności 
oferty przetargowej dla potencjalnych 
inwestorów, dokonano podziałów geo-
dezyjnych działek: 
I. 711 o  powierzchni 5,3228 ha sta-

nowiąca obszar inwestycyjny 4, 
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która uległa podziałowi na dział-
ki nr: 711/1 o  powierzchni 0,9856 
ha, 711/2 o powierzchni 0,9292 ha, 
711/3 o  powierzchni 1,0023 ha, 
711/4 o powierzchni 2,4057 ha 

II. 703 o  powierzchni 3,4180 ha sta-
nowiąca obszar inwestycyjny 5, 
która uległa podziałowi na dział-
ki nr: 703/1 o  powierzchni 0,4850 
ha, 703/2 o powierzchni 0,4855 ha, 
703/3 o  powierzchni 0,4856 ha, 

703/4 o  powierzchni 0,4005 ha, 
703/5 o powierzchni 1,5614 ha 

III. 705 o  powierzchni 4,5484 ha, 
stanowiąca obszar inwestycyjny 7, 
która uległa podziałowi na dział-
ki nr: 705/1 o  powierzchni 1,3687 
ha, 705/2 o powierzchni 0,5530 ha, 
705/3 o  powierzchni 0,9051 ha, 
705/4 o  powierzchni 0,8970 ha, 
705/5 o powierzchni 0,8246 ha. Ma-
jąc powyższe na uwadze, jak również 

fakt, iż działki wchodzące w  skład 
obszarów inwestycyjnych nr: 4, 5 
i 7 zmieniły swoje oznaczenia i po-
wierzchnie, Rada Miejska w Połańcu 
postanowiła jak w § 1 uzasadnianej 
uchwały. 

Po wyczerpaniu porządku obrad 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Sta-
nisław Lolo zamknął posiedzenie dzię-
kując wszystkim za przybycie.

SeSjA RADY MIejSKIej w pOłAŃcU
Z DNIA 28 KwIeTNIA 2022 R.

28 kwietnia 2022 roku odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej w połańcu, którą tradycyjnie już otworzył przewod-
niczący Rady Miejskiej- Stanisław Lolo. po przyjęciu porządku obrad oraz protokołu Nr LIV/2022 radni przeszli do 
pracy na projektami uchwał.

Pierwsza podjęta uchwała nr 
LV/369/2022 Rady Miejskiej w  Po-
łańcu dotyczyła zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Połaniec na lata 2022- 2025. 

Niniejszą uchwałą dokonano zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2022-2025, polegających na: 

Zwiększeniu dochodów ogółem na 
2022 rok o kwotę 1 409 413 zł, z tego 
dochody bieżące zwiększyły się o kwo-
tę 1 763 630 zł, dochody majątkowe 
zmniejszyły się o kwotę 354 217 zł. 

Z tego: 
• zwiększenie o  kwotę 9 904 zł na 

podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 23- 02-2022 
z  przeznaczeniem na świadczenie 
specjalistycznych usług opiekuń-
czych; 

• zwiększenie o  kwotę 18 647 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 23- 02-2022 
z  przeznaczeniem na działalność 
Ośrodka Pomocy Społecznej; 

• zwiększenie o kwotę 823 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 23- 02-2022 
z  przeznaczeniem na pomoc pań-
stwa w zakresie dożywiania; 

• zwiększenie o  kwotę 527 100 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 17-03-2022 
z  przeznaczeniem na realizację za-
dań w zakresie wychowania przed-
szkolnego, 

• zwiększenie o kwotę 200 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 01- 03-2022 
z  przeznaczeniem na realizację za-
dań związanych z  przyznawaniem 
Karty Dużej Rodziny; 

• zwiększenie o  kwotę 730 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 16-03- 2022 
z  przeznaczeniem na wypłatę do-
datków osłonowych; 

• zwiększenie o  kwotę 40 025 zł na 
podstawie pisma Ministra Finansów 
z dnia 25-02-2022 z przeznaczeniem 
na zorganizowanie dodatkowych za-
jęć specjalistycznych; 

• zwiększenie o  kwotę 62 500 zł na 
podstawie porozumienia z Minister-
stwem Edukacji i Nauki z przezna-
czeniem na realizację przedsięwzię-
cia Poznaj Polskę; 

• zwiększenie o  kwotę 25 000 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 22- 03-2022 
z przeznaczeniem na dofinansowa-
nie świadczeń pomocy materialnej 
dla uczniów; 

• zwiększenie o  kwotę 91 800 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 11-04- 2022 
z  przeznaczeniem na wypłatę do-
datków osłonowych; 
Zwiększenie wydatków ogółem na 

2022 rok o kwotę 60 349 zł, z tego wy-
datki bieżące zwiększają się o  kwotę 
1 981 629 zł, natomiast wydatki ma-

jątkowe zmniejszają się o kwotę 1 921 
280 zł. 

w wykazie przedsięwzięć – Wydat-
ki na programy, projekty lub zadania 
związane z programami realizowanymi 
z udziałem środków, o których mowa 
w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
wprowadza się następujące zmiany: 
• dodaje się przedsięwzięcie Termomo-

dernizacja budynków użyteczności 
publicznej – ZPO Ruszcza, zwiększa 
się łączne nakłady o kwotę 6 291 101 
zł, z tego limit w roku 2022 kwota 3 
145 551 zł, limit w 2023 roku kwota 
3 145 550 zł; 
w  wydatkach na programy, pro-

jekty lub zadania pozostałe: 
• dodaje się przedsięwzięcie „Opraco-

wanie dokumentacji budowlano-wy-
konawczej dla drogi gminnej wraz 
z uzbrojeniem” (wod-kan, oświetle-
nie, kd, kanał techniczny na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec (Rybitwy, 
ul. Żapniowska) zwiększa się łączne 
nakłady o  kwotę 80 000 zł, z  tego 
całość w roku 2023, 

• dodaje się przedsięwzięcie Opraco-
wanie dokumentacji budowlano-
-wykonawczej dla drogi gminnej na 
terenie Miasta i Gminy Połaniec (ul. 
Strumykowa) zwiększa się łączne na-
kłady o kwotę 80 000 zł, z tego całość 
w roku 2023. 
Dokonane zmiany nie powodują 

zmiany kwoty długu, deficyt wynosi 
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917 149 zł, zmniejszył się o  kwotę 1 
349 064 zł. 

Niniejszą uchwałą Rada Miejska 
w  Połańcu zmienia uchwałę w  spra-
wie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Połaniec na lata 2022 
– 2025 wraz z wykazem przedsięwzięć 
do WPF oraz objaśnienia. 

Kolejna uchwała nr LV/370/2022 
Rady Miejskiej w  połańcu podjęta 
została w sprawie zmian w budżecie 
Miasta i Gminy połaniec na 2022 rok. 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zwiększenia: 
• rozdział Pozostała działalność (Infor-

matyka) kwota 99 000 zł, 
• rozdział Ochotnicze straże pożarne 

kwota 6 000 zł, 
• rozdział Różne rozliczenia finansowe 

kwota 13 312 zł, 
• rozdział Rehabilitacja zawodowa 

i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 14 720 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 71 142 zł, 

• rozdział Oświetlenie ulic, placów 
i dróg kwota 778 827 zł, (refundacja 
wcześniej poniesionych kosztów). 

po stronie dochodów przyjęto na-
stępujące zmniejszenia: 
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota 2 
281 263 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Ad-
ministracja publiczna) kwota 185 
366 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Bezp. 
publiczne i ochrona przeciwpożaro-
wa) kwota 562 308 zł, 

Po dokonanych zmianach dochody 
zmniejszyły się o kwotę 2 045 936 zł. 

po stronie wydatków przyjęto nastę-
pujące zwiększenia: 

• rozdział Drogi publiczne gminne 
kwota 86 679 zł, 

• rozdział Gospodarka gruntami i nie-
ruchomościami kwota 100 000 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Infor-
matyka) kwota 185 650 zł, 

• rozdział Urzędy gmin kwota 114 500 zł, 
• rozdział Promocja jednostek samo-

rządu terytorialnego kwota 30 000 zł, 

• rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 6 000 zł, 

• rozdział Szkoły podstawowe kwota 
13 312 zł, 

• rozdział Pozostała działalność 
(Oświata i  wychowanie) kwota 62 
798 zł, 

• rozdział Rehabilitacja zawodowa 
i społeczna osób niepełnosprawnych 
kwota 14 720 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Po-
zostałe zadania w  zakresie polityki 
społecznej) kwota 71 142 zł, 

• rozdział Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód kwota 9 000 zł. 

po stronie wydatków przyjęto na-
stępujące zmniejszenia: 
• rozdział Pozostała działalność (Go-

spodarka mieszkaniowa) kwota 3 
145 550 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Ad-
ministracja publiczna) kwota 175 
366 zł, 

• rozdział Pozostała działalność (Bezp. 
publiczne i ochrona przeciwpożaro-
wa) kwota 702 885 zł, 

• rozdział Centra kultury i sztuki kwo-
ta 65 000 zł. Po dokonanych zmia-
nach wydatki zmniejszyły się o kwo-
tę 3 395 000 zł. 

Uchwała nr LV/371/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 28 kwiet-
nia 2022 r. zmieniająca uchwałę Nr 
XLI/289/2021 Rady Miejskiej w po-
łańcu z dnia 28 maja 2021r. w spra-
wie określenia szczegółowego try-
bu i  harmonogramu opracowania 
projektu Strategii Rozwoju Miasta 
i Gminy połaniec na lata 2021-2030 
w tym trybu konsultacji. 

W dniu 28.05.2021r. została podjęta 
uchwała w  sprawie określenia szcze-
gółowego trybu i  harmonogramu 
opracowania projektu Strategii Roz-
woju Miasta i Gminy Połaniec na lata 
2021-2030. W trakcie prac związanych 
z opracowaniem dokumentu zaistnia-
ła potrzeba zmiany harmonogramu 
tych prac - wydłużenia terminu opra-
cowania ww. strategii z uwagi na nie-
spodziewaną śmierć burmistrza pana 
Jacka Tarnowskiego. W  chwili obec-
nej dokument podlega konsultacjom 
społecznym i  jest opiniowany przez 
wskazane ustawami instytucje, tj.: Za-

rząd Województwa Świętokrzyskiego, 
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środo-
wiska w Kielcach, Regionalny Zarząd 
Gospodarki Wodnej w Krakowie, Wo-
jewódzka Stacja Sanitarno-Epidemio-
logiczna w  Kielcach. Po tych działa-
niach zostanie przedstawiony Radzie 
Miejskiej do uchwalenia. 

Uchwała nr LV/372/2022 Rady 
Miejskiej w połańcu z dnia 28 kwiet-
nia 2022 r. w sprawie dopłaty do ceny 
1 m3 dostarczonej wody oraz 1 m3 
odprowadzanych ścieków wynikają-
cej z taryf na zbiorowe zaopatrzenie 
w  wodę i  zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie Miasta i  Gminy 
połaniec. 

W związku ze zmianą ustawy z dnia 
7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopa-
trzeniu w  wodę i  zbiorowym odpro-
wadzaniu ścieków decyzją Dyrektora 
Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej w Krakowie Państwowe Go-
spodarstwo Wodne Wody Polskie nr 
KR.RZT.70.16.2021 z  dnia 19 marca 
2021r., zatwierdzone zostały grupy ta-
ryfowe i wysokość cen i stawek opłat za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbio-
rowe odprowadzanie ścieków. 

Zatwierdzone zostały trzy grupy 
taryfowe odbiorców: 

1. gospodarstwa domowe, 
2. pozostali odbiorcy, 
3. gospodarstwa domowe korzysta-

jące z dodatkowych wodomierzy słu-
żących do odliczenia wody bezpow-
rotnie zużytej – wyłącznie w zakresie 
dostarczania wody. 

Ustawa z  dnia 7 czerwca 2001 r. 
o  zbiorowym zaopatrzeniu w  wodę 
i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 
w  art. 24 ust. 6 statuuje uprawnienie 
Rady Gminy do podjęcia uchwały 
w sprawie dopłat do cen wody i ście-
ków. Rada gminy może określić do-
płaty dla taryfowych grup odbiorców 
usług w  zakresie dostarczania wody, 
a także w zakresie odprowadzania ście-
ków. Dopłaty te mogą dotyczyć jednej 
grupy taryfowej odbiorców usług, wy-
branych grup taryfowych odbiorców 
usług lub wszystkich taryfowych grup 
odbiorców usług. 

Ze względów społecznych Rada 
Miejska w Połańcu uznała za zasadne 
zastosowanie dla odbiorców/ dostaw-
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ców komunalnych dopłaty z budżetu 
Gminy do cen dostarczanej wody i od-
prowadzanych ścieków dla pierwszej 
grupy taryfowej odbiorców tj. gospo-
darstw domowych. Na mocy decyzji 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec Nr 
IR-8626/TM/09/99 z dnia 1 września 
2000 r. oraz decyzji Wojewody Święto-
krzyskiego Nr ŚR.II.6811-35/05 z dnia 

23 listopada 2005r. grupa mieszkańców 
wsi Tursko Małe i Tursko Małe Kolonia 
została uprawniona odpowiednio do 
odszkodowania w postaci ponoszenia 
za nich kosztów dostawy wody z wodo-
ciągu gminnego na czas nieoznaczony 
w ramach określonych limitów oraz 
pokrywania kosztów dostawy wody 
przez Elektrownię Połaniec (jej następ-

cę prawnego). Dlatego też do cen wody 
dostarczanej na podstawie w/w decyzji 
w ramach limitów nie będą stosowane 
dopłaty z budżetu Gminy Połaniec. 

W związku z powyższym Rada 
Miejska w Połańcu postanowiła usta-
lić dopłaty, jak w §1 uchwały. W świe-
tle powyższego, podjęcie niniejszej 
uchwały uznać należało za zasadne.

SeSjA RADY MIejSKIej w pOłAŃcU
Z DNIA 8 MAjA 2022 ROKU

Tym wydarzeniom była, m.in. po-
święcona uroczysta sesja Rady Miej-
skiej Połańca, jaka odbyła się 8 maja 
w  połanieckim Centrum Kultury 
i Sztuki. 

Obrady otworzył i prowadził prze-
wodniczący Rady Miejskiej - Stanisław 
Lolo. Wśród zaproszonych gości byli, 
m.in..: poseł na Sejm, członek Rady 
Ministrów Michał Cieślak, starosta 

staszowski Józef Żółciak, wiceprze-
wodniczący sejmiku – Marek Strzała 
przedstawiciele wojska, policji i  stra-
ży pożarnej, a  także przedsiębiorcy, 
nauczyciele, członkowie Towarzystwa 

postać Tadeusza Kościuszki – na trwałe wpisana w historię i tradycję połańca nie jeden raz była przywoływana 
podczas tegorocznych Obchodów Rocznicy Ogłoszenia „Uniwersału połanieckiego”. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku
Pan Marek Strzała.

Przewodniczący Rady Miejskiej
 Pan Stanisław Lolo.

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak.



Merkuriusz Połaniecki 29

obrady sesyjne

Radna Rady Miejskiej
Pani Małgorzata Dalmata-Konwicka.

Minister
Pan Michał Cieślak.

Starosta powiatu staszowskiego  
Pan Józef Żółciak.

Kościuszkowskiego oraz uczniowie, 
dyrektorzy, prezesi jednostek gmin-
nych, dyrektorzy zakładów pracy, pra-
cownicy urzędu. 

O  tym, że postać Tadeusza Ko-
ściuszki stanowi nadal ważny wzorzec 
kształtowania współczesnych, polskich 
postaw patriotycznych przypominali 
w swoich przemówieniach zaproszeni 
goście, kreśląc jednocześnie w świa-

domości zebranych znaczenie słowa 
„Patriotyzm” i „Ojczyzna” - jako dobra 
duchowego złożonego z języka, kultu-
ry i tradycji. Okolicznościowe prze-
mówienia wygłosili: przewodniczący 
Rady – Stanisław Lolo, burmistrz- Ja-
cek Benedykt Nowak, poseł na Sejm 
RP – Michał Cieślak, wiceprzewodni-
czący sejmiku – Marek Strzała, starosta 
powiatu – Józef Żółciak. Następnie po 

zakończeniu sesji w uroczystym prze-
marszu przy Orkiestrze wszyscy udali 
się pod pomnik Tadeusza Kościuszki. 
Tam poszczególne delegacje złożyły 
wiązanki kwiatów ku czci Bohatera 
Narodowego. Uczniowie Szkoły Pod-
stawowej na placu zatańczyły polone-
za, po czym na zakończenie obcho-
dów odbyła się Msza Święta w intencji 
mieszkańców.

przemówienie z okazji 228. rocznicy ogłoszenia 
Uniwersału połanieckiego i Dni połańca 

wygłoszone podczas uroczystej sesji Rady Miejskiej 
w centrum Kultury i Sztuki w połańcu

Witam Państwa bardzo serdecz-
nie w  to piękne majowe południe, 
byśmy wspólnie mogli celebrować 
228 rocznicę ogłoszenia uniwersału 
Połanieckiego i Dni Połańca. Kolejny 
raz mam ogromną przyjemność dzie-
lenia się z Państwem swoją wiedzą 
na temat epoki Tadeusza Kościusz-
ki. W  tym roku jesienią będziemy 
obchodzić 205 rocznicę śmierci Naj-
wyższego Naczelnika Siły Zbrojnej 
Narodowej. Nim to się stanie, warto 
wiedzieć, jakim był człowiekiem, jak 
żył i jak działał, by stać się legendą 
jeszcze za swojego życia. 

Tadeusz Kościuszko urodził się  
4 lutego 1746 roku w  Mereczowsz-
czyźnie na terenie dzisiejszej Biało-
rusi. Był synem szlachcianki – Tekli 
z  Ratomskich i  Ludwika Kościuszko 
herbu Roch III – miecznika brzeskiego, 

pułkownika 3 Pułku Straży Przedniej 
Buławy Polnej Litewskiej. Kościuszko 
z mlekiem matki wyssał najważniejsze 
słowo dla każdego człowieka. Jakie? 
Wolność! Od najmłodszych lat podzi-
wiał ludzi pracy – chłopów i bardzo 
bolał nad ich losem. Po latach z jego 
ust padną słowa, w  pełni oddające 
jego umiłowanie wolności: „Za samą 
szlachtę bić się nie będę! Chcę wolności 
całego narodu i dla niej tylko wystawię 
me życie.” 

Bystrość umysłu Kościuszki zadzi-
wiała od najmłodszych lat. Jako dzie-
sięcio, może dwunastoletni chłopiec, 
uczeń kolegium w Lubieszowie, czytał 
z zapałem „Żywoty sławnych mężów” 
Neposa, szczególnie zachwycając się 
Tymeleonem, wodzem i  politykiem 
korynckim, wrogiem tyranii. Kto 
z dzisiejszej młodzieży czyta taką li-

teraturę?! Przygoda Kościuszki w Lu-
bieszowie nie trwała długo. Wkrótce 
umarł mu ojciec, a  matka musiała 
mocno ograniczyć wydatki, by utrzy-
mać rodzinę. Coraz trudniej było jej 
wiązać koniec z  końcem. W  domu 
była czwórka dzieci na utrzymaniu. 
Tadeusz był najmłodszym dzieckiem 
swoich rodziców. Miał dwie starsze 
siostry – ukochaną Annę i Katarzy-
nę oraz brata Józefa – hulakę jakich 
mało. Niewiele brakowało, by przepu-
ścił cały majątek Kościuszków, łącz-
nie z częścią należąca do rodzeństwa, 
w tym Tadeusza. Zapach prochu tak 
znajomy Kościuszce, pchnął go na 
wojenną drogę kariery. Gdy usłyszał, 
że w Warszawie powstaje Szkoła Ry-
cerska – korpus kadetów, „na głowie 
stawał”, by się tam dostać. Niewąt-
pliwie przyczynił się do tego znajomy 
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ojca, człek bardzo bogaty i wpływo-
wy, magnat Józef Sosnowski. 

Kościuszko uparty niczym Karol 
Gustaw, nazywany był przez kolegów 
Szwedem. Pierwszy w  nauce przed 
wszystkimi, wstawał o  3 rano, mył 
twarz w lodowatej wodzie i zgłębiał 
tajniki wiedzy: łaciny, dziejów Pol-
ski, dobrego pisania po polsku i czy-
tania dzieł pisarzy polskich, dziejów 
powszechnych, języka francuskiego 
i  niemieckiego, arytmetyki, geome-
trii z  miernictwem, budownictwa, 
wyższej matematyki, fizyki, inży-
nierii, fortyfikacji, prawa gospodar-
stwa narodowego, musztry wojsko-
wej, obozowania i tańca. Wiadomo! 
Musi być równowaga między ciałem 
a  umysłem. Inaczej człek by zwa-
riował! Ukończył szkołę w  stopniu 
kapitana. Podobnie było we Francji, 
gdzie rozpoczął kolejny etap swojej 
edukacji, bowiem komendant Szkoły 
Rycerskiej, książę Adam Czartoryski, 
wytypował Kościuszkę i  jego kolegę, 
Józefa Orłowskiego na dalsze studia. 
Obydwaj wylądowali w  paryskiej 
Akademii Malarstwa i  Rzeźby, po-
nieważ jako cudzoziemcy z powodów 
oczywistych nie mogli studiować woj-
skowości. Analizując te szkice z miej-
sca stwierdzam: talent niesamowity! 
Wprawna kreska, lekka, a przy tym 
niesamowita dokładność w  szczegó-
łach czy to przy szkicowaniu budowli 
czy postaci! Jak dla mnie Kościuszko 
to taki wczesny Michał Anioł... Jed-
nak sen Kościuszce spędzały z powiek 
marzenia o zawodzie inżyniera woj-
skowości. Biedny jak mysz kościel-
na, nie dojadał, mało spał, a ostat-
nie grosze przeznaczał na prywatne 
korepetycje, na które uczęszczał do 
francuskich ekspertów w  tejże dzie-
dzinie. Zaowocowało to ukończeniem 
dwuletniego kursu w Ecole de Genie. 
A tam wachlarz przedmiotów więk-
szy niż u tancerki flamenco: wyższa 
matematyka, mechanika, hydraulika, 
wytrzymałość materiałów budowla-
nych, historia powszechna, geogra-
fia, fortyfikacje, architektura cywilna 
i wojskowa. 

Kościuszko wraca do Polski, a kraj 
tymczasem jest już po pierwszym 
rozbiorze. W armii miejsca dla nie-
go brak, mimo tak gruntownego wy-

kształcenia. Jak pisał jeden z moich 
ulubionych historyków, Tadeusz Ko-
rzon, w czasach Kościuszki należało 
wyszukać oficera kończącego cał-
kowicie służbę wojskową i  zapłacić 
mu za zwolnione miejsce 18 000 zł, 
ponieważ w  tamtym czasie wszyst-
kie miejsca oficerskie były kupowane 
i odsprzedawane za kwotę adekwat-
ną do czteroletniej płacy skarbowej. 
Tylko skąd na to wziąć? Postanowił 
Kościuszko wykorzystać swą wiedzę 
i  zatrudnił się jako nauczyciel do-
mowy córek wspomnianego wcześniej 
magnata, Józefa Sosnowskiego. Za-
kochał się w  jednej z  nich, Ludwi-
ce, 5 lat młodszej od siebie. I  znów 
starania, i  znów klęska. Amory po-
szły w  las! Ojciec dziewczyny zo-
rientowawszy się w  sytuacji, miał 
zalotnikowi rzec: „Synogarlice nie 
dla wróbli! Córki magnackie nie dla 
drobnych szlachetków”. Zawód miło-
sny i zawiedzione nadzieje sprawiły, 
że Kościuszko podjął szybką decyzję 
o wyjeździe do Ameryki, by walczyć 
o wolność Stanów Zjednoczonych. Jak 
się nad tym dobrze zastanowić, to 
finał tej nieszczęśliwej historii oka-
zał się dla Kościuszki według mnie 
wybawieniem. Czy Kościuszko stałby 
się bohaterem dwóch kontynentów, 
gdyby stało się inaczej? Tego nie wie-
my. Zapewne on sam, mając złama-
ne serce nie myślał o  tym wówczas 
w  tern sposób. A  zatem wsiadł na 
statek i znowu ... katastrofa, bowiem 

statek rozbił się u wybrzeży Martyni-
ki, a Kościuszko na kawałku masztu 
dopłynął do brzegu. Miesiąc docho-
dził do siebie, a potem poznał kilku 
takich śmiałków jak on i  na kutrze 
rybackim dopłynęli do wybrzeży Fila-
delfii. Tak. I co by było, gdyby nie ten 
upór Kościuszki? To cecha wybitnych 
umysłów... Przybył tam zaraz po 
przyjęciu Deklaracji Niepodległości 
w 1776 roku. W Ameryce szybko roz-
niosła się wieść o młodym, piekielnie 
zdolnym i  równie ambitnym, inży-
nierze z Polski, który zyskał poparcie 
samego Jerzego Waszyngtona! Pod-
czas pobytu Kościuszki w  Ameryce, 
rzesze ludzi pracowały według jego 
wskazówek i  wytycznych. Nie bra-
kowało tam mierniczych, ślusarzy, 
cieśli i kowali! Wszystko musiało się 
zgadzać, co do milimetra. Umocnie-
nia na rzece Delaware, by zamknąć 
Anglikom drogę wodną do Filadelfii, 
ufortyfikowanie twierdzy West Point 
nad rzeką Hudson, łącznie z wbiciem 
weń drewnianych pali i przeciągnię-
cie przez nią żelaznego łańcucha, by 
wróg raz na zawsze przestał marzyć 
o  zdobyciu Stanów Zjednoczonych, 
świadczyły o wielkim zaangażowaniu 
i umiejętnościach inżynieryjnych Ko-
ściuszki. To dzięki niemu Stany Zjed-
noczone stały się potęgą, dziś naszym 
największym sojusznikiem, a nie ko-
lejną kolonią angielską! Ameryka na-
grodziła go za to stopniem generała 
i  przyjęła w  poczet Cyncynata, zaś 
gubernator Jefferson, autor Deklara-
cji Niepodległości, nazwał Kościusz-
kę najczystszym synem wolności. 
Po powrocie do Polski Kościuszko 
zastał wokół szerzącą się prywatę, 
prywatę i jeszcze raz prywatę. I na-
gle we wszystkich pałacach, dworach 
i chłopskich chatach powtarzano tyl-
ko jedno, ale najważniejsze w  Rze-
czypospolitej imię i nazwisko: Tade-
usz Kościuszko! Po kilkuletniej pracy 
na roli, znalazła się wreszcie dla Ko-
ściuszki praca w  wojsku i  pierwsze 
sukcesy: Zieleńce, Dubienka, virtuti 
militarii… A gdzie król Staś? Od tego 
patrzenia na Rosję poprzewracało 
mu się w głowie! Kiedy się spostrzegł, 
było za późno… Targowica! Targowi-
ca! I w końcu słowa, na które czekał 
cały naród polski: 
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Ja, Tadeusz Kościuszko, przysię-
gam w  obliczu Boga całemu Naro-
dowi Polskiemu, iż powierzonej mi 
władzy na niczyj prywatny ucisk 
nie użyję, lecz jedynie jej dla obro-
ny całości granic, odzyskania samo-
dzielności Narodu i  ugruntowania 
powszechnej wolności używać będę. 
Tak mi Panie Boże dopomóż i  nie-
winna Męka Syna Twego! 

A po nich cała seria bitew: 4 kwiet-
nia 1794 roku – Racławice, w wielkiej 
chwale i  w  otoczeniu kosynierów, 6 
czerwca 1794 roku – Szczekociny, lecz 
bitwa przegrane, gdyż połączyły się tu 
siły rosyjsko- pruskie i 10 październi-
ka 1794 roku – Maciejowice, po któ-
rych wzięto Naczelnika do niewoli. 
A dla nas, połańczan, to 7 maja 1794 
roku rozsławił naszą ziemię połaniec-
ką na wieki, bowiem tu Kościuszko 
wydaje słynny uniwersał, nazywany 
Połanieckim nadając chłopom wol-
ność, by przystąpili do powstania. 
Kościuszko dobrze wiedział, że chłop 

wolny to chłop waleczny! Oto frag-
ment uniwersału: 

„Nigdy by Polakom broń ich nie-
przyjaciół straszną nie była, gdyby 
sami między sobą zgodnie znali swo-
ją siłę i  całej tej siły użyć umieli, 
nigdy by, mówię orężem Polaków 
pokonać nie można, gdyby chytry 
nieprzyjaciel przewrotnością swoją, 
zdradą i  podstępami nie niszczył 

ich i  chęci i  sposobów odporu. (…)  
Zalecam przeto Komisyjom Po-
rządkowym w całym kraju, aby do 
wszystkich dziedziców następujące 
urządzenie wydały: 

Primo. Ogłosi ludowi, iż podług 
prawa zostaje pod opieką Rządu Kra-
jowego. Secundo. Że osoba wszelkiego 
włościanina jest wolna, i że wolno mu 
przenieść się gdzie chce.
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SeSjA RADY MIejSKIej  w pOłAŃcU
Z DNIA 20 MAjA 2022 ROKU

20 maja roku odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej w połańcu, którą tradycyjnie już otworzył przewodniczący 
Rady Miejskiej - Stanisław Lolo. po przyjęciu porządku obrad radni przeszli do pracy na projektami uchwał. 

podjęta uchwała Rady Miejskiej 
w połańcu dotyczyła zmian w budże-
cie Miasta i Gminy połaniec na 2022 
rok. 

Dokonano zmian w planie docho-
dów budżetowych na 2022 rok, jak 
niżej: 
• dział 754, rozdział 75412, § 2330 

zwiększa się o kwotę 3000 zł. 
Dokonano zmian w planie wydat-

ków budżetowych na 2022 rok jak ni-
żej: 
• dział 754, rozdział 75412, wydat-

ki bieżące jednostek budżetowych 
związane z realizacją ich statutowych 
zadań zwiększono o kwotę 3000 zł. 
Zmianie uległ załącznik Nr 8 Do-

chody i wydatki związane z realizacją 
zadań realizowanych na podstawie 
porozumień (umów) między jednost-

kami samorządu terytorialnego w 2022 
roku do uchwały Nr XLVIII/335/2021 
Rady Miejskiej w  Połańcu z  dnia 30 
grudnia 2021 roku w sprawie uchwa-
lenia budżetu Miasta i Gminy na 2022 
rok w brzmieniu jak w załączniku Nr 
1 do niniejszej uchwały. 

Po wyczerpaniu zaplanowanego po-
rządku obrad obrady zostały zamknięte.

Tertio. Że lud ma ulżenie w roboci-
znach, a ulżenie takowe trwać będzie 
przez czas insurekcji, póki władza 
prawodawcza stałego w  tej mierze 
urządzenia nie uczyni. 

Dan w obozie pod Połańcem dnia 
7 maja 1794 roku.” 

Tu, w obozie pod Połańcem zostają 
odparte dwa ataki Moskali na obóz 

generała Kościuszki. Tu, podczas 
swojego pobytu w folwarczku u Tekli 
Jungiewiczowej, wdowie po Szymo-
nie Jungiewiczu, dawnym żołnierzu 
wojska polskiego, pierścieniem kre-
śli swoje inicjały na szybie okiennej! 
A nasz kopiec – Kopiec Kościuszki, to 
żywy pomnik historii, którego można 
dotknąć, na który można wejść i na 

którym można zatańczyć poloneza, 
tak jak wczoraj i zaśpiewać, tak jak 
wczoraj i zachować miłe wspomnie-
nia. A  na koniec powiem Państwu 
tylko dwa zdania: „Kościuszko! Co 
to był za człowiek!!! 

Małgorzata Dalmata-Konwicka 
8 maja 2022 roku, Połaniec
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SeSjA RADY MIejSKIej  w pOłAŃcU
Z DNIA 29 cZeRwcA 2022 ROKU

29 czerwca 2022 roku odbyła się kolejna sesja Rady Miejskiej w  połańcu, którą tradycyjnie już otworzył przewod-
niczący Rady Miejskiej-  pan Stanisław Lolo. po przyjęciu porządku obrad, w tym przyjęciu protokołów o numerach  
Nr LVI/2022 i Nr LVII/2022 radni przeszli do pracy na projektami uchwał. 

UchwAłA NR LIX/382/2022 
w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z pracy Komisji Rewizyjnej za 2021 
rok.

UchwAłA NR LIX/383/2022 
w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z pracy Komisji Skarg, wniosków 
i petycji za 2021 rok.

UchwAłA NR LIX/384/2022 
w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z  pracy Komisji Budżetu i  Spraw 
Gospodarczych za 2021 rok.

UchwAłA NR LIX/385/2022 
w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z  pracy Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu za 2021 rok.

UchwAłA NR LIX/386/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z pracy Zdrowia i Spraw Społecz-
nych za 2021.

UchwAłA NR LIX/387/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z pracy Komisji Rolnictwa i Ochro-
ny Środowiska za 2021 rok.

UchwAłA NR LIX/388/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Miasta i  Gminy połaniec wotum 
zaufania.

 Zgodnie z  art. 18 ust. 2 pkt 4a 
oraz art. 28aa ust. 1 i  2 ustawy 
z  dnia 8 marca 1990 r. o  samorzą-
dzie gminnym burmistrz co roku 
do dnia 31 maja przedstawia radzie 
gminy raport o stanie gminy, który 
obejmuje podsumowanie działalno-
ści burmistrza w roku poprzednim, 
w  szczególności realizację polityk, 
programów i strategii, uchwał rady 
gminy. Burmistrz Miasta i  Gminy 

Połaniec przedstawił dnia 31 maja 
Radzie Miejskiej w  Połańcu raport 
o  stanie gminy w  2021 roku. Po 
przeprowadzeniu debaty nad tym 
raportem wraz z  udziałem miesz-
kańców, Rada Miejska w  Połańcu, 
biorąc pod uwagę przebieg debaty 
oraz informacje uzyskane w jej toku 
postanawia udzielić wotum zaufa-
nia Burmistrzowi Miasta i  Gminy 
Połaniec.

UchwAłA NR LIX/389/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w sprawie zatwierdzenia sprawoz-
dania finansowego Samodzielne-
go publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej - przychodnia Zdro-
wia w połańcu za 2021 rok.

Na podstawie art. 18 ust. l ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o  samo-
rządzie gminnym oraz art. 53 ust.1 
ustawy z dnia 29 września 1994 roku 
o  rachunkowości sprawozdania fi-
nansowe podlegają zatwierdzeniu 
przez organ stanowiący. Organem 
zatwierdzającym dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdro-
wotnej - Przychodnia Zdrowia w Po-
łańcu jest Rada Miejska w Połańcu. 
Złożone sprawozdania są kompletne 
pod względem formalnym, nie za-
wierają błędów rachunkowych oraz 
są podpisane przez osoby upoważ-
nione.

UchwAłA NR LIX/390/2022 
w sprawie zatwierdzenia sprawoz-
dania finansowego wraz ze spra-
wozdaniem z  wykonania budżetu 
za 2021 rok. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz ust. 
2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym oraz 
art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierp-
nia 2009 roku o finansach publicz-
nych Rada Miejska w  Połańcu po 
rozpatrzeniu sprawozdania finanso-
wego oraz sprawozdania z wykona-
nia budżetu Miasta i Gminy Połaniec 

za 2021 rok zatwierdza sprawozda-
nie finansowe wraz ze sprawozda-
niem z wykonania budżetu.

UchwAłA NR LIX/391/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy po-
łaniec za 2021 rok.

Zgodnie z art. 267 ust. 3 ustawy 
z  dnia 27 sierpnia 2009 roku o  fi-
nansach publicznych Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec przekazał 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
w Kielcach sprawozdanie z wykona-
nia budżetu za 2021 rok. Regionalna 
Izba Obrachunkowa w Kielcach za-
opiniowała pozytywnie przedłożo-
ne przez Burmistrza Miasta i Gminy 
Połaniec sprawozdania z  wykona-
nia budżetu za 2021 rok. Natomiast 
zgodnie z  art. 267 ust.1 Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec przekazał 
organowi stanowiącemu jednostki 
samorządu terytorialnego sprawoz-
danie roczne z wykonania budżetu 
zawierające zestawienie dochodów 
i  wydatków w  szczegółowości nie 
mniejszej niż w  uchwale budżeto-
wej, sprawozdania z  wykonania 
planu finansowego oraz informa-
cję o  stanie mienia komunalnego. 
Komisja Rewizyjna po rozpatrze-
niu przedłożonych dokumentów tj. 
rocznego sprawozdania z wykonania 
budżetu wraz z  opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej, sprawozdania 
finansowego oraz informacji o stanie 
mienia komunalnego sformułowała 
wniosek o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i  Gminy Po-
łaniec za 2021 rok. Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Kielcach pozytyw-
nie zaopiniowała powyższy wniosek. 
Tym samym spełnione zostały wa-
runki do podjęcia stosownej uchwa-
ły przez Radę Miejską w Połańcu.

UchwAłA NR LIX/392/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
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w sprawie zmian wieloletniej pro-
gnozy Finansowej Miasta i Gminy 
połaniec na lata 2022-2025.

Niniejszą uchwałą dokonano 
zmian w Wieloletniej Prognozie Fi-
nansowej na lata 2022-2025, pole-
gających na: Zwiększenie dochodów 
ogółem na 2022 rok o kwotę 1 389 
667,95 zł, z  tego dochody bieżące 
zwiększają się o kwotę 1 382 667,95 
zł, dochody majątkowe zwiększają 
się o kwotę 7 000 zł. 

Z tego: 
- zwiększenie o kwotę 89 044,03 zł 

na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego z  dnia 19-04-
2022 z  przeznaczeniem na zwrot 
części podatku akcyzowego zawar-
tego w cenie oleju napędowego; 

- zwiększenie o  kwotę 4 977,12 zł 
na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego z  dnia 19-04-
2022 z przeznaczeniem na sfinan-
sowanie zrealizowanych w  2021 
roku zadań wynikających z ustawy 
– Prawo o aktach stanu cywilnego, 
ustawy o ewidencji ludności oraz 
ustawy o dowodach osobistych; 

- zwiększenie o  kwotę 14 500 zł na 
podstawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 20-04-2022 
z przeznaczeniem na pomoc w or-
ganizowaniu i świadczeniu specja-
listycznych usług opiekuńczych 
w  miejscu zamieszkania dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi; 

- zwiększenie o  kwotę 12 000 zł 
na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego z  dnia 06-05-
2022 z przeznaczeniem na realiza-
cję zadań w ramach „Narodowego 
Programu Rozwoju Czytelnictwa 
2.0 na lata 2021-2025”, 

- zwiększenie o  kwotę 16 500 zł 
na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego z  dnia 10-05-
2022 z  przeznaczeniem na dofi-
nansowanie zadań realizowanych 
w ramach wieloletniego programu 
„Posiłek w szkole i w domu”; 

- zwiększenie o kwotę 210 zł na pod-
stawie decyzji Wojewody Świę-
tokrzyskiego z  dnia 12-05-2022 
z  przeznaczeniem na pokrycie 
kosztów wydawanych decyzji ad-
ministracyjnych; 

- zwiększenie o  kwotę 3 000 zł na 

podstawie umowy dotacji z  dnia 
5-05-2022 z  Wojewodą Święto-
krzyskim z  przeznaczeniem na 
dofinansowanie albo zwrot wy-
datków lub kosztów poniesionych 
na realizację zadania polegającego 
na dostosowaniu obiektów ochot-
niczych straży pożarnych do wa-
runków technicznych umożliwia-
jących zakwaterowanie obywateli 
Ukrainy; 

- zwiększenie o  kwotę 80 000 zł 
z  przeznaczeniem na realiza-
cję programu „Posiłek w  szkole 
i w domu”; - zwiększenie o kwotę 
270 443 zł na podstawie pisma Mi-
nistra Finansów z dnia 24-05-2022 
dotyczącego zwiększenia części 
oświatowej subwencji ogólnej na 
rok 2022; 

- zwiększenie o  kwotę 1 262 zł na 
podstawie pisma Ministra Finan-
sów z dnia 14-06-2022 dotyczące-
go zwiększenia części oświatowej 
subwencji ogólnej na rok 2022, 

- zwiększenie o  kwotę 7 000 zł na 
podstawie umowy z  Powiatem 
Staszowskim z  dnia 02.06.2022 
z  przeznaczeniem na dofinanso-
wanie zakupu łodzi motorowej dla 
OSP Zrębin; 

- zwiększenie o  kwotę 4 215,80 zł 
na podstawie decyzji Wojewody 
Świętokrzyskiego z  dnia 10-06-
2022 z  przeznaczeniem na reali-
zację zadania „Zakup i  montaż 
masztu wraz z flagą biało-czerwo-
ną”; 
Zwiększenie wydatków ogółem na 

2022 rok o  kwotę 1 389 667,95 zł, 
z tego wydatki bieżące zwiększają się 
o kwotę 1 337 701,95 zł, natomiast 
wydatki majątkowe zwiększają się 
o kwotę 51 966 zł. 

W wydatkach na programy, pro-
jekty lub zadania pozostałe: 
- usuwa się przedsięwzięcie „Usuwa-

nie folii rolniczych i innych odpa-
dów pochodzących z działalności 
rolniczej na terenie gminy Poła-
niec 

- zmniejsza się łączne nakłady 
o  kwotę 12 960 zł, z  tego całość 
w raku 2022, 

- dodaje się przedsięwzięcie Budo-
wa przedszkola wraz z oddziałem 
żłobkowym przy osiedlu Północ 

w Połańcu – etap I  i zwiększa się 
łączne nakłady o kwotę 5 942 352 
zł, z tego całość w raku 2023, 

- dodaje się przedsięwzięcie Budo-
wa infrastruktury kanalizacyjnej 
w  Połańcu i  zwiększa się łączne 
nakłady o  kwotę 5 323 157 zł, 
z tego całość w roku 2023, 

- dodaję się przedsięwzięcie Opraco-
wanie projektów odcinków oświe-
tlenia ulicznego: Zdzieci Stare, 
Połaniec ul. Staszowska, Partyzan-
tów, Podskale, Rybitwy – Połaniec, 
Ruszcza Przemysłowa i  zwiększa 
się łączne nakłady o kwotę 80 000 
zł, z tego całość w roku 2023. 

- zmienia się nazwa przedsięwzięcia 
Opracowanie dokumentacji bu-
dowlano-wykonawczej dla drogi 
gminnej wraz z uzbrojeniem wod-
-kan, oświetlenie, kd, kanał tech-
niczny na terenie Miasta i Gminy 
Połaniec (Rybitwy, ul. Żapniow-
ska) w brzmieniu „ Opracowanie 
dokumentacji budowlano-wyko-
nawczej dróg gminnych na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec – budo-
wa drogi gminnej KDD6 dł. Oko-
ło 175mb. Dokonane zmiany nie 
powodują zmiany kwoty długu ani 
kwoty deficytu.
UchwAłA NR LIX/393/2022 

RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w sprawie zmian w budżecie Mia-
sta i Gminy połaniec na 2022 rok.

po stronie dochodów przyjęto 
następujące zwiększenia: 
- rozdział Gospodarka gruntami 

i  nieruchomościami kwota 7 613 
zł, 

- rozdział Pozostała działalność 
(Administracja publiczna) kwota 
4 215,80 zł, 

- rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 7 000 zł, 

- rozdział Wpływy z podatku rolne-
go, podatku leśnego, podatku od 
czynności cywilnoprawnych, po-
datków i opłat lokalnych od osób 
prawnych i innych jednostek orga-
nizacyjnych kwota 8 037 zł, 

- rozdział Wpływy z podatku rolne-
go, podatku leśnego, podatku od 
spadków i  darowizn, podatku od 
czynności cywilno-prawnych oraz 
podatków i opłat lokalnych od osób 
fizycznych kwota 75 252 zł, 
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- rozdział Wpływy z  innych opłat 
stanowiących dochody jednostek 
samorządu terytorialnego na pod-
stawie ustaw kwota 10 000 zł, 

- rozdział Część oświatowa subwen-
cji ogólnej dla jednostek samorzą-
du terytorialnego kwota 1 262 zł, 

- rozdział Różne rozliczenia finanso-
we kwota 56 681 zł, 

- rozdział Pozostała działalność (Go-
spodarka komunalna i  ochrona 
środowiska) kwota 15 303 zł, - roz-
dział Zadania w  zakresie kultury 
fizycznej kwota 3 183 zł, - rozdział 
Pozostała działalność (Kultura fi-
zyczna) kwota 4 316 zł.
 po stronie dochodów przyjęto 

następujące zmniejszenia: 
- rozdział Pozostałe działania 

związane z  gospodarką odpada-
mi kwota 7 500 zł, Po dokonanych 
zmianach dochody zwiększyły się 
o kwotę 185 362,80 zł.

 po stronie wydatków przyjęto 
następujące zwiększenia: 
- rozdział Urzędy gmin kwota 48 

100 zł, 
 - rozdział Pozostała działalność 

(Administracja publiczna) kwota 
4 215,80 zł, 

- rozdział Komendy powiatowe Pań-
stwowej Straży Pożarnej kwota 20 
000 zł, 

- rozdział Ochotnicze straże pożarne 
kwota 10 800 zł, 

- rozdział Szkoły podstawowe kwota 
214 403 zł, 

- rozdział Oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych kwota 
2 160 zł, 

- rozdział Świetlice szkolne kwota 
6 400 zł, 

- rozdział Dowożenie uczniów do 
szkół kwota 44 000 zł, 

- rozdział Realizacja zadań wyma-
gających stosowania specjalnej 
organizacji nauki i  metod pracy 
dla dzieci i młodzieży w szkołach 
podstawowych kwota 2 800 zł, 

- rozdział Ośrodki pomocy społecz-
nej kwota 35 000 zł, 

- rozdział Świadczenie wychowaw-
cze kwota 20 000 zł, 

- rozdział Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód kwota 100 000 zł, 

po stronie wydatków przyjmujemy 
następujące zmniejszenia: 

- rozdział Plany zagospodarowania 
przestrzennego kwota 50 000 zł, 

- rozdział Rady gmin kwota 6 000 zł, 
- rozdział Przedszkola kwota 36 556 

zł, 
- rozdział Wpływy i  wydatki zwią-

zane z  gromadzeniem środków 
z opłat i kar za korzystanie ze śro-
dowiska kwota 217 000 zł, 

- rozdział Pozostałe działania zwią-
zane z gospodarką odpadami kwo-
ta 12 960 zł, 
po dokonanych zmianach wy-

datki zwiększyły się o  kwotę 185 
362,80 zł.

UchwAłA NR LIX/394/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃ-
cU zmieniająca uchwałę Nr 
LV/371/2022 Rady Miejskiej w po-
łańcu z  dnia 28 kwietnia 2022 r. 
w sprawie zmiany uchwały w spra-
wie określenia szczegółowego try-
bu i harmonogramu opracowania 
projektu Strategii Rozwoju Miasta 
i Gminy połaniec na lata 2021-2030 
w tym trybu konsultacji.

W dniu 28.05.2021r. została pod-
jęta uchwała w  sprawie określenia 
szczegółowego trybu i harmonogra-
mu opracowania projektu Strategii 
Rozwoju Miasta i  Gminy Połaniec 
na lata 2021-2030, harmonogram 
prac został wstępnie zmieniony 
uchwałą Rady Miejskiej w Połańcu 
z dnia 28 kwietnia 2022 r. W trakcie 
opiniowania dokumentu, dalszych 
prac związanych z  opracowaniem 
strategii, zaistniała ponowna potrze-
ba zmiany harmonogramu tych prac 
- wydłużenia terminu opracowania 
ww. strategii z uwagi na konieczność 
przeprowadzenia strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko wska-
zaną przez Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska w  Kielcach 
i  Świętokrzyskiego Państwowego 
Wojewódzkiego Inspektora Sani-
tarnego.

UchwAłA NR LIX/395/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃ-
cU w sprawie w sprawie zamiany 
działki nr 383/2 położonej w Rusz-
czy gminie połaniec, stanowiącej 
własność osoby fizycznej, na dział-
ki nr: 1966/2 i  2346/2 położone 
w  połańcu, stanowiące własność 
Gminy połaniec.

Działka nr 2346/2 o  powierzch-
ni 0,1319 ha, położona w  Połańcu 
stanowi własność Gminy Połaniec, 
dla której w  Sądzie Rejonowym, 
w Staszowie prowadzona jest Księ-
ga Wieczysta KI1A/00031949/6. 
Działka o  numerze 1966 o  po-
wierzchni 0,2724 ha również sta-
nowi własność Gminy Połaniec 
i  jest uregulowana w  Księdze 
Wieczystej KI1A/00031949/6. Na 
mocy ostatecznej decyzji Burmi-
strza Miasta i  Gminy Połaniec nr 
GK.6831.11.2022.GG.II z  dnia 24 
maja 2022 roku zatwierdzającej pro-
jekt podziału nieruchomości dział-
ka nr 1966 o powierzchni 0,2724 ha 
uległa podziałowi, z  której została 
wydzielona działka nr 1966/2 o po-
wierzchni 0,2703 ha. 

Zgodnie z  miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego 
miasta Połańca - część II, obejmują-
ca zachodnią część miasta, uchwa-
lonym Uchwałą Nr XXI/118/08 
Rady Miejskiej w  Połańcu z  dnia 
24 kwietnia 2008 roku /Dz. Urz. 
Woj. Święt. z  dnia 10 lipca 2008 r. 
Nr 137 poz. 1906/, działki gminne 
o  numerach znajdują się: - 2346/2 
na terenach rolniczych - symbol 
w planie 12.R, - 1966/2 w części na 
terenach rolniczych - symbol w pla-
nie 3.R oraz w  części na terenach 
lasów oraz gruntów zadrzewionych 
- symbol w planie 23.ZL Działka nr 
383/2 o powierzchni 0,2863 ha po-
łożona w Ruszczy gminie Połaniec, 
stanowi własność osoby fizycznej. 
Zgodnie z miejscowym planem za-
gospodarowania przestrzennego 
wsi Ruszcza, uchwalonym Uchwałą 
Nr XLIII/282/2017 Rady Miejskiej 
w Połańcu z dnia 19 lipca 2017 r. /
Dz. Urz. Woj. Święt. z dnia 6 wrze-
śnia 2017 r. poz. 2655/ działka o nu-
merze ewidencyjnym 383/2 położo-
na w miejscowości Ruszcza znajduje 
na terenie cmentarza czynnego – 
symbol w planie 1ZC. 

Pełnomocnik osoby fizycznej 
wystąpił o zamianę działki nr 383/2 
o  powierzchni 0,2863 ha położo-
nej w Ruszczy na działki nr 2346/2 
i  1966/2 o  łącznej powierzchni 
0,4022 ha położone w Połańcu, ar-
gumentując zamianę działek prze-
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znaczeniem w  miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzenne-
go oraz pokryciem kosztów zwią-
zanych z  zamianą. Stosownie do 
postanowień art. 15 ust. 1 ustawy 
o  gospodarce nieruchomościami 
(Dz.U. z 2021 r. poz. 1899 ze zm.), 
nieruchomości stanowiące wła-
sność jednostki samorządu tery-
torialnego mogą być przedmiotem 
zamiany na nieruchomości stano-
wiące własność osób fizycznych 
lub osób prawnych. W  przypadku 
nierównej wartości zamienianych 
nieruchomości stosuje się dopłatę, 
której wysokość jest równa różnicy 
wartości zamienianych nierucho-
mości. 

Mając na względzie art. 18 ust.2 
pkt.9 lit. a  ustawy z  dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym 
(j.t. Dz. U. z  2022 r. poz. 559 ze 
zm.), iż do właściwości Rady Miej-
skiej należy podejmowanie uchwał 
w  sprawach majątkowych gminy, 
przekraczających zakres zwykłego 
zarządu, dotyczących zasad naby-
wania, zbywania i  obciążania nie-
ruchomości oraz ich wydzierża-
wiania lub wynajmowania na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na 
czas nieoznaczony, Rada Miejska 
w  Połańcu postanowiła jak w  § 1 
uzasadnianej uchwały.

UchwAłA NR LIX/396/2022 
RADY MIejSKIej w  pOłAŃcU 
w  sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej położonej w  Brzozo-
wej, gmina połaniec, stanowiącej 
własność Gminy połaniec na czas 
oznaczony powyżej lat 3.

Gmina Połaniec jest właścicie-
lem niezabudowanej nieruchomo-
ści gruntowej położonej w  Brzo-
zowej gmina Połaniec, oznaczonej 
w  ewidencji gruntów obrębu 0001 
Brzozowa jako działka numer: 604/4 
o pow. 1,26 ha, uregulowanej w księ-
dze wieczystej KW Nr KI1A/000 
33237/6 prowadzonej w Sądzie Re-
jonowym w Staszowie. 

Dla terenu, na którym położona 
jest opisana wyżej nieruchomość 
obowiązuje miejscowy plan zago-
spodarowania przestrzennego ob-
szaru „Brzozowa I”, uchwalonym 
Uchwałą Nr LXVI/427/2018 Rady 
Miejskiej w Połańcu z dnia 27 wrze-
śnia 2018 r. (Dz. Urz. Woj. Swięt. 
z  dnia 13 listopada 2018 r poz. 
3868), zgodnie z którym działka nr 

604/4 znajduje się w części na tere-
nach zabudowy usługowej, obiektów 
produkcyjnych, składów i  magazy-
nów – symbol w planie UP.6. i UP.7 
oraz w  części na terenach rolnych 
– symbol w  planie R.7. Zgodnie 
z  art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy 
z  dnia 8 marca 1990 r. o  samorzą-
dzie gminnym wydzierżawienie 
nieruchomości gminnych na czas 
oznaczony powyżej lat 3 stanowi 
czynność przekraczającą zwykły za-
rząd, wymagającą zgody Rady Gmi-
ny. Mając na względzie poszerzenie 
oferty inwestycyjnej Miasta i Gminy 
Połaniec, Rada Miejska w  Połańcu 
postanowiła, jak w §1 uzasadnianej 
uchwały.

Po wyczerpaniu porządku obrad, 
w  tym po przedstawieniu sprawoz-
dania z postępu prac inwestycyjnych, 
Przewodniczący Rady Miejskiej - 
Stanisław Lolo zamknął posiedzenie 
dziękując za przybycie.
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Spotkanie noworoczne ze strażakami
Z początkiem roku odbyły się 

dwa ważne spotkania przedsta-
wicieli i  Zarządu Ochotniczej 
Straży Pożarnej z terenu Miasta 
i Gminy Połaniec. 

Spotkanie Noworoczne 
z  przedstawicielami jednostek 
OSP z  terenu Miasta i  Gminy 
Połaniec miało miejsce 5 stycz-
nia br. w remizie strażackiej OSP 

w Połańcu. Celem spotkania było 
dokonanie ustaleń na bieżący rok. 

W  spotkaniu wziął udział peł-
niący funkcję Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec – Pan Jacek Be-
nedykt Nowak, który podziękował 
strażakom za ich pracę oraz złożył 
wszystkim obecnym życzenia no-
woroczne.

Zjazd miejsko-gminny delegatów Ochotniczych
Straży Pożarnych Gminy Połaniec

8 stycznia 2022 roku w  remizie 
strażackiej w  Rudnikach odbył się 
Zjazd Oddziału Miejsko-Gminnego 
OSP gminy Połaniec. 

Prezesem ponownie został wybrany 
druh Stanisław Walczyk, który tę funk-
cję pełni od wielu lat. Jego zastępcami 
zostali wybrani z kolei druh Kamil Ma-
zur i  Krzysztof Marczewski, zaś no-
wym komendantem druh Paweł Motyl. 

W  zjeździe wzięli udział między 
innymi druh Michał Skotnicki pre-

zes Zarządu Oddziału Powiatowe-
go Ochotniczych Straży Pożarnych 
w Staszowie, druh Mieczysław Madej 

sekretarz Zarządu Oddziału Powiato-
wego Ochotniczych Straży Pożarnej 
w Staszowie, zastępca komendanta wo-
jewódzkiego Państwowej Straży Pożar-
nej w Kielcach druh Grzegorz Rajca, 
przewodniczący Rady Miejskiej w Po-
łańcu Stanisław Lolo, pełniący funkcję 
Burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec 
Jacek Benedykt Nowak oraz Skarbnik 
Gminy Połaniec Małgorzata Żugaj. 

W trakcie spotkania zaproszeni go-
ście złożyli wszystkim Noworoczne 
Życzenia.

Współpraca samorządów – spotkanie w Połańcu
Współpraca pomiędzy samorzą-

dami jest nieodzowna dla pełnego, 
wieloaspektowego rozwoju poszcze-
gólnych gmin. 

W  dniu 12.01.2022r., w  Połańcu, 
odbyło się spotkanie gmin i  powiatu 
wchodzących w  skład Obszaru Stra-
tegicznej Interwencji Dolina Wisły. 
Jego tematem było omówienie prac 

związanych z opracowaniem Strategii 
Rozwoju Ponadlokalnego dla OSI Do-
lina Wisły, wspólnego strategicznego 
dokumentu, stanowiącego podstawę 
pozyskania środków finansowych 
z Unii Europejskiej. 

Gminy wchodzące w skład OSI Do-
lina Wisły: Sandomierz, Klimontów, 
Koprzywnica, Opatów, Osiek, Oża-
rów, Zawichost, Pacanów, Połaniec, 

Staszów, Dwikozy, Lipnik, Łoniów, 
Łubnice, Obrazów, Rytwiany, Sambo-
rzec, Tarłów, Wilczyce, Wojciechowi-
ce (20 gmin) i  jeden powiat - Powiat 
Sandomierz - zawarły porozumienie, 
w myśl którego opracują wspólną stra-
tegię, oznaczą cele, zadania i sposoby 
ich realizacji. 

Przedstawicieli gmin i  powiatu 
sandomierskiego przywitał pan Jacek 
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Benedykt Nowak pełniący funkcję 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec, 
wprowadzając w tematykę spotkania, 
a  następnie oddał głos przedstawi-
cielowi firmy Centrum Profilaktyki 
i  Reedukacji „Atelier” – wykonawcy 
zadania. 

W  trakcie prelekcji i  prezentacji 
przedstawiono: harmonogram prac 
nad strategią, wskazano też możliwości 
i sposób współpracy pomiędzy samo-
rządami i  wykonawcą. Kluczowe dla 
dokumentu będzie stworzenie diagno-
zy, wyznaczenie celu, wizji, a następnie 
poszukanie korzystnych, zintegrowa-
nych projektów. 

Koniecznym będzie również skon-
sultowanie społeczne powstającego 
dokumentu nie tyko z mieszkańcami, 

ale i odpowiednimi instytucjami oraz 
zaopiniowanie go przez Zarząd Woje-
wództwa Świętokrzyskiego.

Godziny pracy Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu
uległy zmianie

Zgodnie z Zarządzeniem Nr 1/2022 Burmistrza Miasta 
i Gminy Połaniec z dn. 3 stycznia 2022r. w sprawie zmiany 
Zarządzenia Nr 21/2010 Burmistrza Miasta i Gminy Poła-
niec z dnia 14 kwietnia 2010 roku w sprawie wprowadzenia 
Regulaminu pracy w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu 
zostały zmienione godziny pracy Urzędu Miasta i Gminy 
w Połańcu. 

Od 19 stycznia Urząd Miasta i Gminy 
pracuje w godzinach: 

poniedziałek i od środy do piątku 
w godzinach od 7.00 do 15.00, 
a we wtorek od 8.00 do 16.00.

Ważne decyzje na spotkaniu
14 stycznia odbyły się spotkania 

przedstawicieli Przedsiębiorstwa 
Produkcyjno-Usługowego PROPOL 
sp. z o.o. i Przedsiębiorstwa Gospo-
darki Komunalnej w Połańcu z peł-
niącym funkcję Burmistrza – Panem 
Jackiem Benedyktem Nowakiem oraz 
pracownikami urzędu. 

Temat pierwszego spotkania doty-
czył poszukiwania najlepszych roz-
wiązań oraz alternatyw na wypadek 
sytuacji kryzysowych. Omówiono zda-
rzenie skażenia wody pitnej jakie mia-
ło miejsce w ostatnim czasie w Gminie 
Połaniec, Osiek i Staszów i określono 
zasadnicze problemy organizacyjne 
i techniczne. W szczególności chodzi 
o zapobieganie sytuacjom związanym 

z brakiem dostępu do wody i rozwa-
żenie w takim przypadku przez PGK 
opcji alternatywnej dostawy wody 
z  sieci wodociągowej w  Gminie Ry-
twiany. Rozmowy w  tym temacie 
będą prowadzone w najbliższym cza-
sie. Zapadła również decyzja o  zor-
ganizowaniu spotkania w  starostwie 
z  sanepidem, sztabem kryzysowym 
celem wypracowania i  doskonalenia 
procedur zapobiegania i  eliminowa-
nia na przyszłość sytuacji awaryjnych, 
w tym podjęcie działań zmierzających 
do przeprowadzania częstszych prze-
glądów. 

Drugim wiodącym tematem pod-
czas kolejnego spotkania była realiza-
cja umowy związanej ze świadczeniem 
usług polegających na opracowaniu 

dokumentacji wymaganej do wykona-
nia rekultywacji składowiska odpadów 
oraz na przeprowadzeniu rekultywa-
cji składowiska odpadów innych niż 
niebezpieczne i  obojętne, położone-
go w  miejscowości Luszyca. Zgodnie 
z wydaną decyzją oraz zawartą umową 
na usługi rekultywacyjne – porozumie-
nie, nie przysługują żadne roszczenia. 
Termin realizacji mija 31.12.2023 r. 

Ponadto omówiono kwestię budo-
wy nowego systemu ciepłowniczego, 
który ograniczy straty ciepła o około 
40 %. Miasto i Gmina Połaniec będzie 
ubiegać się o  dofinansowanie na ten 
cel w  ramach programu rządowego 
Polski Ład. Z  tego samego programu 
będą czynione starania na wsparcie 
zadania polegającego na przebudowie 
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i budowie nowego systemu kanalizacji 
sanitarnej, który pozwoli na obejście 
miasta Połańca ściekami z instalacji ci-
śnieniowych bezpośrednio do oczysz-
czalni, gdzie z kolei nastąpi oczyszcze-
nie biologiczno-mechaniczne. 

Należy zaznaczyć, że powyższe in-
westycje mają korzystny wpływ na 
gospodarkę wodno – ściekową, odpa-
dową. Realizacja zamierzonych działań 
pozwoli na obniżenie cen jednostko-
wych wody, ścieków i odpadów na te-
renie Miasta i Gminy Połaniec również 
i w kolejnych latach.

Wiceminister Sportu i Turystyki Pani Anna Krupka
z wizytacją w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Połańcu 

- ferie z ENEA oficjalnie rozpoczęte
W  dniu 17 stycznia oficjalnie w  Ośrodku 

Sportu i Rekreacji rozpoczęły się sportowe fe-
rie zorganizowane dla uczniów przez połaniec-
ki Ośrodek Sportu i Rekreacji, we współpracy 
z elektrownią Enea Połaniec. 

Wizytująca pływalnię „Delfin”, wiceminister 
sportu i turystyki, Pani Anna Krupka zwróciła 
uwagę, że czas ferii zimowych może być bez 
wątpienia spędzony aktywnie. Dzieci uczest-
niczące w  zajęciach na pływalni były bardzo 
zadowolone z  przygotowanych atrakcji. Pod-
czas tegorocznych ferii zimowych z oferty za-
jęć sportowych będą mogły korzystać zarówno 
dzieci, jak i młodzież. Wszystkie zajęcia zgodnie 
z zapewnieniem dyrektor ośrodka – Pani Karo-
liny Koper-Adamczak są realizowane w pełnym 
reżimie sanitarnym. 
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W otwarciu uczestniczyła również Pani Agnieszka Wojdan - członek 
zarządu ds. finansowych Enea Elektrownia Połaniec. 

Następnie pani wiceminister w asyście pełniącego funkcję burmistrza 
– Pana Jacka Benedykta Nowaka oraz dyrektor placówki wizytowała 
obiekt. Były również wspólne rozmowy dotyczącego możliwości ubie-
gania się o środki finansowe w ministerstwie na działania placówki. 

Pani wiceminister Anna Krupka złożyła również wizytę w Urzędzie 
Miasta i Gminy w Połańcu spotykając się z pełniącym funkcję burmi-
strza Panem Jackiem Benedyktem Nowakiem, podczas którego dysku-
towano o wsparciu finansowym do wniosków na działania planowane 
przez samorząd.

O inwestycjach u marszałka
18 stycznia 2022 r. w Urzędzie Marszałkowskim w Kiel-

cach odbyło się spotkanie starosty powiatu staszowskiego 
– Pana Józefa Żółciaka oraz pełniącego funkcję burmistrza 
– Pana Jacka Benedykta Nowaka z marszałkiem wojewódz-
twa świętokrzyskiego – Panem Andrzejem Bętkowskim. 

Tematem przewodnim była inwestycja dotycząca bu-
dowy chodnika w  miejscowości Rudniki, a  także termo-
modernizacja budynku Zespołu Placówek Oświatowych 
w Ruszczy wraz z przebudową wentylacji mechanicznej. 

Wniosek o dofinansowanie realizacji projektu dotyczą-
cego termomodernizacji został złożony 6 listopada 2020 

roku w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wo-
jewództwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020, znajduje 
się na liście rezerwowej. Wartość ogółem zadania to kwota 
6 326 746,31, wnioskowane dofinansowanie 4 592 825,78, 
wydatki kwalifikowalne 5 403 324,45 zł. 

Zadanie polegać będzie m.in. na dociepleniu ścian, wy-
mianie stolarki okiennej i  drzwiowej, opaski wokół bu-
dynku, źródła ciepła w  postaci gruntowej pompy ciepła 
z kolektorami, instalacji fotowoltaicznej. Projekt odpowiada 
na potrzeby przyszłych pokoleń.

W dniu 20 stycznia br. w Urzędzie 
Miasta i Gminy Połaniec podpisano 
dwa trójstronne porozumienia do-
tyczące funkcjonowania jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych 
w  Krajowym Systemie Ratowniczo-
-Gaśniczym. 

Były to ostatnie porozumienia, 
jakie podpisano na terenie powiatu 
staszowskiego, a  ich sygnatariuszami 
byli: pełniący funkcję burmistrza mia-
sta i  gminy Połaniec Jacek Benedykt 

Nowak, komendant powiatowy Pań-
stwowej Straży Pożarnej w  Staszowie 
st. bryg. Rafał Gajewicz oraz ze strony 
jednostek: prezes OSP w Połańcu druh 
Krzysztof Marczewski i  prezes OSP 
Ruszcza druh Kamil Mazur. 

Porozumiewające się strony, podpi-
sanymi umowami, uzgodniły kwestie 
dotyczące praw i obowiązków jednostek 
OSP należących do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego, w zakresie: go-
towości operacyjnej, w tym zasobów sił 
i środków przewidzianych do wykorzy-

stania w systemie, zadań ratowniczych 
jednostek włączonych do KSRG, liczby 
i  poziomu wyszkolenia ratowników, 
sposobu utrzymania stanu gotowości 
jednostek do działań ratowniczych, 
alarmowania i  dysponowania jedno-
stek, a  także warunków ewentualnego 
rozwiązania porozumienia. 

W dyskusji, po podpisanym poro-
zumieniu, komendant powiatowy Pań-
stwowej Straży Pożarnej w  Staszowie 
st. bryg. Rafał Gajewicz, odpowiadał 
na pytania związane z niektórymi zapi-
sami w uchwale Sejmu RP o Ochotni-
czych Strażach Pożarnych, jaka weszła 

Podpisano porozumienia 
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w życie z dniem 1 stycznia tego roku. 
Poruszano sprawy dotyczące, m.in.: 
naliczania ekwiwalentów za udział 
druhów w  działaniach ratowniczych, 
prowadzenia w jednostkach dokumen-
tacji ewidencji sprzętu, dodatków do 
emerytur i gromadzenia dokumentów 
z tym związanych. 

Pełniący funkcję burmistrza Połań-
ca Jacek Benedykt Nowak, zapewnił 
o czynieniu starań w sprawie pozy-
skania funduszy zewnętrznych na 
zakup samochodów bojowych, które 
w niektórych jednostkach powinny 
zostać wymienione, a także zadekla-
rował zabezpieczenie w budżecie gmi-
ny wymaganych środków własnych. 
Dotyczyć to będzie również zakupu 
sprzętu, umundurowania oraz prze-
prowadzenia niezbędnych szkoleń dla 
zachowania odpowiedniej zdolności 
bojowej jednostek. 

Źródło: Starostwo powiatowe 
w Staszowie

Spotkanie w sprawie podjęcia skutecznych działań 
mających na celu wyeliminowanie przypadków 

skażenia wody przeznaczonej do spożycia 
dla mieszkańców gminy Połaniec

W dniu 21 stycznia 2022 roku w starostwie staszow-
skim odbyło się spotkanie w sprawie podjęcia skutecz-
nych działań mających na celu wyeliminowanie przy-
padków skażenia wody przeznaczonej do spożycia dla 
mieszkańców gminy Połaniec. 

Z inicjatywą przedyskutowania problemu wystąpił spra-
wujący funkcję burmistrza Miasta i Gminy Połaniec Jacek 
Benedykt Nowak. Podczas dyskusji z udziałem burmistrza 
Jacka Benedykta Nowaka, a także: starosty staszowskiego 
Józefa Żółciaka, wicestarosty Leszka Guzala, naczelnika 
Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego 
Ryszarda Stachury oraz prezesa Przedsiębiorstwa Gospo-
darki Komunalnej i Mieszkaniowej w Staszowie Stanisława 
Batóga, wstępnie przeanalizowano rozwiązania polegające 
na dostarczaniu wody dla mieszkańców gminy Połaniec, 
w przypadku skażenia ujęcia wody „Wiązownica” z  inne-
go alternatywnego ujęcia, bądź wyposażenie ujęcia wody 
„Wiązownica” w stację jej uzdatniania. 

Jak pamiętamy, w dniu 26 listopada 2021 roku doszło 
do skażenia wody z  ujęcia „Wiązownica” bakterią ente-
rokoków oraz bakterią grupy coli, w wyniku czego około 

22 tys. mieszkańców z  terenu gmin: Staszów, Osiek i Po-
łaniec pozbawianych zostało wody zdatnej do spożycia 
i  wystąpiła konieczność jej dostarczania beczkowozami 
z innego zastępczego źródła. W trakcie spotkania ustalono, 
że zagadnienie zbiorowego zaopatrzenia w wodę mieszkań-
ców powiatu staszowskiego, będzie przedmiotem obrad 
kolejnego posiedzenia Powiatowego Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego. 

Źródło: Starostwo powiatowe 
w Staszowie
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Spotkanie Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Pana Stanisława Lolo z Dyrekcją i Pracownikami 

Żłobka Kraina Malucha
4 stycznia odbyło się spotkanie 

Przewodniczącego Rady Miejskiej 
Pana Stanisława Lolo z Dyrekcją i Pra-
cownikami Żłobka Kraina Malucha. 

Oprócz życzeń noworocznych po-
ruszona została m.in bieżąca sytuacja 
finansowa i  funkcjonowanie placów-
ki. Przy okazji rozmów wywiązała się 
dyskusja na temat opracowanej za 
kadencji śp. Jacka Tarnowskiego kon-
cepcji budowy przedszkola z oddzia-

łem żłobkowym na Osiedlu Północ. 
Przewodniczący zagwarantował, że 
dołoży wszelkich starań by zapewnić 
kontynuację polityki oraz stabiliza-
cję i bezpieczeństwo pracowników ze 
szczególnym uwzględnieniem potrzeb 
najmłodszych mieszkańców Miasta 
i Gminy Połaniec i ich rodzin. 

Na koniec Przewodniczący Rady 
Miejskiej podziękował dyrekcji, na-
uczycielom i wszystkim pracownikom 
żłobka za zaangażowanie.

O ofercie Ośrodka Sportu i Rekreacji
oraz najbliższych planach

Ferie są znakomitym czasem na 
odpoczynek, spotkania i rozmowy. 24 
stycznia Przewodniczący Rady Miej-
skiej Stanisław Lolo złożył wizytę Pani 
Dyrektor Karolinie Koper - Adamczak 
i pracownikom OSiR. 

W  miłej atmosferze rozmawia-
no o  ofercie, planach i  bolączkach 
w czasie pandemii związanych z pracą 
i funkcjonowaniem obiektu. 

Przewodniczący podkreślił ważną 
rolę jaką spełnia basen po remoncie 

i  dołoży wszelkich starań, aby mógł 
dalej tak świetnie działać. 

Dziękując za spotkanie życzył 
wszystkim dużo zdrowia, spełnienia 
w życiu osobistym i  satysfakcji z do-
brze wykonywanej pracy.
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W ramach walki z COVID-19 Enea wsparła połaniecką
społeczność przekazując gminie środki do dezynfekcji
Enea Elektrownia Połaniec jako firma odpowiedzialna 

społecznie wspiera mieszkańców Połańca i okolic w róż-
nych dziedzinach. W odpowiedzi na prośbę Urzędu Miasta 
i Gminy w Połańcu, spółka przekazała środki do dezyn-
fekcji na rzecz podległych gminie placówek. Darowizna 
trafiła m.in. do Środowiskowego Domu Samopomocy, 
Warsztatów Terapii Zajęciowej czy Przychodni Zdrowia. 

Enea Elektrownia Połaniec w dobie pandemii korona-
wirusa na bieżąco odpowiada na potrzeby lokalnych pod-
miotów, które między innymi otaczają opieką osoby starsze 
i  niepełnosprawne. Tym razem swoją pomoc skierowała 
do połanieckich placówek, przekazując Gminie Połaniec 
240 litrów płynu do dezynfekcji oraz 965 litrów środka do 
zamgławiania pomieszczeń. Przekazane środki trafią do 
wszystkich gminnych jednostek organizacyjnych, m.in. do 
Środowiskowego Domu Samopomocy, Warsztatów Terapii 
Zajęciowej, OSP czy Przychodni Zdrowia. 

– W czasie pandemii koncentrujemy się nie tylko na bez-
pieczeństwie naszych pracowników, ale także troszczymy się 
o całe społeczności, w których jako firma funkcjonujemy. Dla-
tego natychmiast odpowiedzieliśmy na prośbę połanieckiego 
samorządu, przekazując na rzecz gminy i jej jednostek pod-
stawowe środki do walki z koronawirusem. W tym trudnym 
okresie, zwyczajnie pomagamy sobie nawzajem – powiedział 
Bogusław Rybacki, prezes Enei Elektrowni Połaniec. 

Przekazane 31 stycznia środki do dezynfekcji odebrał 
Jacek Benedykt Nowak, pełniący funkcję burmistrza Po-
łańca. Lokalny samorząd dokłada wszelkich starań, aby 
mieszkańcy mogli się czuć bezpiecznie oraz mieli lepszy 
dostęp do służby zdrowia. Dlatego też w tym samym dniu 
w połanieckiej przychodni zdrowia oficjalnie otwarto punkt 
poboru próbek do badań laboratoryjnych w kierunku wy-
krycia przeciwciał anty-SARS-CoV2. Usługa ta, skierowa-

na do wszystkich miesz-
kańców Miasta i Gminy 
Połaniec, jest bezpłatna. 

– Dziękujemy Enei 
Elektrowni Połaniec za 
okazane wsparcie. To 
dla nas bardzo ważne, 
ponieważ dzięki prze-
kazanym środkom do 
dezynfekcji, pracownicy 
oraz osoby korzystające 
ze wszystkich placówek, 

podlegających naszej gminie, będą mogli czuć się bezpiecznie. 
Od dziś również będą mogli bezpłatnie wykonać badania 
w kierunku wykrycia przeciwciał anty-SARS-CoV2. Wierzę, 
że wszystkie te działania pomogą nam przetrwać ten trudny 
czas – powiedział Jacek Benedykt Nowak, pełniący funkcję 
burmistrza Połańca. Źródło: Enea Połaniec

„Dzień pracy z burmistrzem”W  tej edycji Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy można było wy-
licytować „DZIEŃ PRACY Z  BUR-
MISTRZEM”. 

Aukcja cieszyła się sporym zainte-
resowaniem, a jej zwycięzcą został Pan 
Maciej Mieczysław Dudek z Połańca, 
który wpłacił kwotę 1102,00 zł. Pan 
Maciej poznał połaniecki Urząd Mia-
sta i Gminy od wewnątrz. 

Razem z pełniącym funkcję burmi-
strza – Panem Jackiem Benedyktem 
Nowakiem dokonał obchodu pokoi 
i zapoznał się z pracą poszczególnych 
referatów. Skorzystał także z okazji wy-

picia w  gabinecie pełniącego funkcję 
burmistrza „urzędniczej kawy”. 

Pan Maciej brał również udział 
w licznych spotkaniach, w tym z Rad-
nymi Powiatowymi, Wojewódzkimi, 
w  szkoleniu dla kadry kierowniczej 
w budynku Centrum Kultury i Sztu-
ki, a  także podczas wizyty jaką zło-
żył w Połańcu minister – Pan Michał 
Cieślak.

 Z  pewnością to był bardzo przy-
jemny dzień dla Pana Macieja, który 
z zainteresowaniem zobaczył, jak wy-
gląda urząd z drugiej strony biurka.
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Spotkanie pełniącego funkcję burmistrza
Miasta i Gminy Połaniec Jacka Benedykta Nowaka

z ministrem Michałem Cieślakiem
Minister Michał Cieślak kontynu-

uje objazd po województwie święto-
krzyskim. Poseł Partii Republikanie 
był w Połańcu i Rytwianach. Z kan-
dydatem na burmistrza Jackiem Be-
nedyktem Nowakiem i wójtem Grze-
gorzem Forkasiewiczem rozmawiał o 
planowanych inwestycjach. 

Serię spotkań z samorządowcami 
z województwa świętokrzyskiego mi-
nister Michał Cieślak rozpoczął od 
rozmowy z pełniącym obowiązki bur-
mistrza Połańca i kandydatem w przed-
terminowych wyborach na tę funkcję 
- Jackiem Benedyktem Nowakiem. Po-
ruszono kwestie planowanych inwesty-
cji, między innymi budowy obwodnicy 
miasta, przedszkola na osiedlu Północ, 
nowego ośrodka zdrowia oraz sieci ka-
nalizacyjnej i ciepłowniczej. 

– Omówiliśmy także temat moderni-
zacji parku w Ruszczy wraz z odrestau-
rowaniem zabytkowego dworku. Przed-
stawiłem panu burmistrzowi możliwość 
wsparcia młodzieży poprzez projekty z 
Ministerstwa Sportu dotyczące możli-
wości budowy wielosezonowego krytego 
boiska wielofunkcyjnego – mówi Mi-
chał Cieślak. – W ramach planów in-
westycyjnych warto skorzystać również 
ze wsparcia Agencji Rozwoju Przemysłu 
z programu „Fabryka”, który umożliwia 
wykorzystanie obiektów przemysłowych 

i przekształcenie je w nowoczesne in-
kubatory przedsiębiorczości – dodaje 
Michał Cieślak. 

W spotkaniu uczestniczył również 
Janusz Paruzel, wiceprezes Enea Elek-
trowni Połaniec. – Pan prezes zade-
klarował wolę dalszej współpracy mię-
dzy elektrownią, a miastem Połaniec 
w zakresie cen energii oraz inwestycji 
społeczno-miejskich oraz silne wsparcie 
w przedsięwzięciach samorządu lokal-
nego oraz stowarzyszeń – relacjonuje 
Michał Cieślak. – Połaniec ma wielkie 
możliwości i ambitne plany. Będę trzy-
mał kciuki – dodaje minister do spraw 
rozwoju samorządu terytorialnego. 

Z Połańca polityk udał się do gmi-
ny Rytwiany na spotkanie z wójtem 
Grzegorzem Forkasiewiczem. Roz-

mowy dotyczyły sytuacji gminy oraz 
planowanych inwestycji. 

– Gmina obecnie realizuje przedsię-
wzięcia w ramach modernizacji stacji 
uzdatnia wody. Z rządowych środków 
Funduszu Inwestycji Lokalnych wy-
konywany jest zbiornik do magazy-
nowania wody. Natomiast w ramach 
Rządowego Funduszu Inwestycji Stra-
tegicznych będzie wykonana termomo-
dernizacja obiektów użyteczności pu-
blicznej – mówi Michał Cieślak. 

Minister wizytował także teren daw-
nych zakładów mechanicznych. Trwa 
tam obecnie inwestycja realizowana 
przez prywatnego przedsiębiorcę, któ-
ry planuje uruchomić zakład chemii 
budowlanej.

 Źródło: www.echodnia.eu
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30. Finał WOŚP w Połańcu
Wspólnie z  Mieszkańcami Miasta i  Gminy Połaniec 

stworzyliśmy piękne święto pokazując w czym tkwi siła 
połanieckiego grania. Znakomita zabawa, uśmiech na 
twarzach, a na koniec fantastyczny wynik 27752,79 zł, 3$ 
i 7,63 euro! 30 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej znów 
pokazał Państwa wielkie i gorące serca. 

Na ulicach naszej gminy już od rana można było spotkać 
Wolontariuszy, którzy dzielnie stawiali opór wiatrowi i przy-
taszczyli do naszego sztabu w  Centrum Kultury i  Sztuki 
aż 7725,06 zł. Ogromny ukłon w  ich stronę, nie tylko za 
dziesiątki kilometrów, które przemierzyli w  mało sprzy-
jającej aurze, ale i za to, że chciało im się chcieć. Jesteście 
prawdziwym sercem Orkiestry! Dziękuję. Podziękowania 
również dla Policji, która czuwała na bezpieczeństwem 
naszych Wolontariuszy. 

Dziękuję z całego serca wszystkim instytucjom, placów-
kom, firmom i zakładom pracy, którzy włączyli się w akcję 
stawiając u siebie puszki stacjonarne. Z 22 puszek stacjo-
narnych na konto WOŚP wpłynie 13017,73 zł: 
• Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu – 1020,00 zł 
• Urząd Miasta i Gminy w Połańcu – 1191,27 zł 
• Publiczna Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki 

w Połańcu – 2893,59 zł 
• Zespół Placówek Oświatowych w Ruszczy – 2047,50 zł 
• Publiczna Szkoła Podstawowa w Zrębinie 
• Zespół Szkół im. Oddziału Partyzanckiego AK „Jędrusie” 

w Połańcu – 152,00 zł • Przedszkole Publiczne nr 1 w Po-
łańcu – 204,00 zł • Filia Nr 1 Publicznego Przedszkola 
w Połańcu – 104,24 zł 

• Żłobek Kraina Malucha – 151,40 zł 
• Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna im. Adama Mic-

kiewicza w Połańcu – 461,32 zł 
• Filia MGBP w Ruszczy – 421,33 zł 
• Ośrodek Sportu i Rekreacji w Połańcu – Pływalnia „Del-

fin” – 366,45 zł 
• Środowiskowy Dom Samopomocy w Połańcu – 413,30zł 
• Warsztat Terapii Zajęciowej w Połańcu – 546,92 zł 
• Bank Spółdzielczy w Połańcu – 494,05 zł 
• MAZUR Warsztat Fryzjerski – 770,66 zł 
• Kwiaciarnia „FANTAZJA” – 887, 70 zł 
• Pizzeria „LEO” – 45,50 zł 
• Syta Chata – 170,50 zł 
• Polski Kebs Połaniec – 43,30 zł 
• Delikatesy Centrum Połaniec – 356,70 zł 
• Strefa Zdrowego Ciała Mariola Kwiecień – 95,80 zł 
• Studio Urody Beauty- J.M. – 180,20 zł. 

Słowa uznania kieruję do naszych darczyńców, którzy 
przekazali do licytacji wszelkiego rodzaju gadżety, usługi, 
przedmioty. Było ich aż 88 szt. 

Dziękuję Józefowi Regule, Wojciechowi Regule, Miastu 
i Gminie Połaniec, Hostelowi i Poradni Dla Osób Uzależ-
nionych Od Alkoholu „Wspólnota” w  Połańcu, Lokalnej 
Grupie Działania „Dorzecze Wisły”, Bankowi Spółdzielcze-

mu w Połańcu, Warsztatowi Terapii Zajęciowej w Połańcu, 
Marzenie i Krzysztofowi Kwiatkowskim, Ludmile Karpow, 
Bogusławie Mas, Wioletcie Bolon, Środowiskowemu Domu 
Samopomocy w Połańcu, Marioli Kwiecień – Strefa Zdro-
wego Ciała, Paulinie Dusza, Annie i Sławomirowi Wolak, 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej – Stanisławowi Lolo, 
Towarzystwu Kościuszkowskiemu w Połańcu, Justynie Me-
szek – Muchackiej – Studio 

Wspólnie z  Mieszkańcami Miasta i  Gminy Połaniec 
stworzyliśmy piękne święto pokazując w  czym tkwi siła 
połanieckiego grania. Znakomita zabawa, uśmiech na twa-
rzach, a na koniec fantastyczny wynik 27752,79 zł, 3$ i 7,63 
euro! 30 Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej znów pokazał 
Państwa wielkie i gorące serca. 

Na ulicach naszej gminy już od rana można było spotkać 
Wolontariuszy, którzy dzielnie stawiali opór wiatrowi i przy-
taszczyli do naszego sztabu w  Centrum Kultury i  Sztuki 
aż 7725,06 zł. Ogromny ukłon w  ich stronę, nie tylko za 
dziesiątki kilometrów, które przemierzyli w  mało sprzy-
jającej aurze, ale i za to, że chciało im się chcieć. Jesteście 
prawdziwym sercem Orkiestry! Dziękuję. Podziękowania 
również dla Policji, która czuwała na bezpieczeństwem 
naszych Wolontariuszy. 

Dziękuję z całego serca wszystkim instytucjom, placów-
kom, firmom i zakładom pracy, którzy włączyli się w akcję 
stawiając u siebie puszki stacjonarne. Z 22 puszek stacjo-
narnych na konto WOŚP wpłynie 13017,73 zł: 
• Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu – 1020,00 zł 
• Urząd Miasta i Gminy w Połańcu – 1191,27 zł 
• Publiczna Szkoła Podstawowa im. Tadeusza Kościuszki 

w Połańcu – 2893,59 zł 
• Zespół Placówek Oświatowych w Ruszczy – 2047,50 zł 
• Publiczna Szkoła Podstawowa w Zrębinie 
• Zespół Szkół im. Oddziału Partyzanckiego AK „Jędrusie” 

w Połańcu – 152,00 zł 
• Przedszkole Publiczne nr 1 w Połańcu – 204,00 zł 
• Filia Nr 1 Publicznego Przedszkola w Połańcu – 104,24 zł 
• Żłobek Kraina Malucha – 151,40 zł 
• Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna im. Adama Mic-

kiewicza w Połańcu – 461,32 zł 
• Filia MGBP w Ruszczy – 421,33 zł 
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• Ośrodek Sportu i Rekreacji w Połańcu – Pływalnia „Del-
fin” – 366,45 zł 

• Środowiskowy Dom Samopomocy w Połańcu – 413,30zł 
• Warsztat Terapii Zajęciowej w Połańcu – 546,92 zł 
• Bank Spółdzielczy w Połańcu – 494,05 zł 
• MAZUR Warsztat Fryzjerski – 770,66 zł 
• Kwiaciarnia „FANTAZJA” – 887,70 zł • Pizzeria „LEO” – 

45,50 zł • Syta Chata – 170,50 zł 
• Polski Kebs Połaniec – 43,30 zł 
• Delikatesy Centrum Połaniec – 356,70 zł 
• Strefa Zdrowego Ciała Mariola Kwiecień – 95,80 zł 
• Studio Urody Beauty- J.M. – 180,20 zł. 

Słowa uznania kieruję do naszych darczyńców, którzy 
przekazali do licytacji wszelkiego rodzaju gadżety, usługi, 
przedmioty. Było ich aż 88 szt. 

Dziękuję Józefowi Regule, Wojciechowi Regule, Miastu 
i Gminie Połaniec, Hostelowi i Poradni Dla Osób Uzależ-
nionych Od Alkoholu „Wspólnota” w Połańcu, Lokalnej 
Grupie Działania „Dorzecze Wisły”, Bankowi Spółdzielcze-
mu w Połańcu, Warsztatowi Terapii Zajęciowej w Połańcu, 
Marzenie i Krzysztofowi Kwiatkowskim, Ludmile Karpow, 
Bogusławie Mas, Wioletcie Bolon, Środowiskowemu Domu 
Samopomocy w Połańcu, Marioli Kwiecień – Strefa Zdro-
wego Ciała, Paulinie Dusza, Annie i Sławomirowi Wolak, 
Przewodniczącemu Rady Miejskiej – Stanisławowi Lolo, 
Towarzystwu Kościuszkow skiemu w Połańcu, Justynie Me-
szek – Muchackiej – Studio Urody Beauty, Miejsko - Gmin-
nej Bibliotece Publicznej im. A. Mickiewicza w Połańcu, 
Krystynie Plucińskiej, Piano Kamil Kondek i DJ Grześ, 
Biuro Podróży Tu i Tam Paweł Nowakowski, Anonimo-
wym Darczyńcom, Tomaszowi Kaczmarczykowi - Portal 
połaniec.com.pl. Bardzo Państwu dziękuję. Dziękuję także 
za utworzenie licytacji na allegro pełniącemu funkcję Bur-
mistrza Jackowi Benedyktowi Nowakowi oraz utworzoną 
e-skarbonkę w Publicznej Szkole Podstawowej w Połańcu. 
Dziękuję Panu Przewodniczącemu Rady Miejskiej Stanisła-
wowo Lolo za pyszną, słodką niespodziankę dla wszystkich 
licytujących. 

Ogromne podziękowania składam Mieszkańcom licytu-
jącym te wszystkie przedmioty (7010,00 zł). Każdego roku 

możemy na Was liczyć. Widzimy te same twarze, uśmiech 
i ogromną chęć pomagania. Było nas niewiele, ale jakaż to 
była energia!! Najwyżej wylicytowany przedmiot to rzeźba – 
Żyd z workiem WOŚP 2022 (1000 zł). Oj będą się pieniądze 
nabywcy trzymać cały rok. Dziękuję za ogromny dar serca 
i wspaniałą atmosferę. 

Słowa podziękowania kieruję również w stronę naszej 
młodzieży, która swoimi występami pięknie umiliła czas 
publiczności podczas licytowania. 

W imieniu chorych dzieciaczków wielkie DZIĘKUJĘ dla 
Was wszystkich. Najpiękniej jak mogliście, wsparliście cel 
30 Finału WOŚP. 

Grać z Wami to prawdziwy zaszczyt!! 
Szef Sztabu WOŚP 

Joanna Juszczyńska
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Poświęcenie tablicy pamiątkowej 
w 1. rocznicę śmierci śp. ks. Witolda Dobrzańskiego

– wieloletniego proboszcza parafii MBWW w Połańcu
„Śmierć jest bramą 

do dalszego świata…” 

9 lutego, parafianie, duszpasterze 
w 1-rocznicę śmierci ks. Proboszcza 
- Witolda Dobrzańskiego uczcili Jego 
pamięć. 

Z tej właśnie okazji Ks. kan. mgr lic. 
Mariusz Piotrowski celebrował w ko-
ściele parafialnym pw. Matki Bożej 
Wspomożenia Wiernych Mszę Świętą, 
a po homilii poświęcił tablicę pamiąt-
kową znajdującą się przy ołtarzu głów-
nym ufundowaną przez mieszkańców. 

Warto przypomnieć, że ksiądz 
Witold jako kapłan doskonale godził 
swoje obowiązki duszpasterskie z tymi, 
które wynikały z  funkcji proboszcza 
parafii. Przez 30 lat sprawowania swo-
jej posługi jako proboszcz dokonał tak 
wiele, że trudno dziś sobie wyobrazić 
kościół parafialny bez śladów Jego dło-
ni. Jako proboszcz parafii był ksiądz 
Witold również świetnym gospoda-

rzem, który wizerunek parafii, kościo-
ła i  zaplecza przykościelnego otaczał 
szczególną troską. 

Nad całością prac nad budową 
nowej świątyni od początku do koń-
ca czuwał ksiądz proboszcz Witold 
Dobrzański, który doprowadził do 
poświęcenia i wmurowania kamienia 
węgielnego w dniu 24 maja 1991 r. To 
za Jego przyczyną rozbudowano także 
cmentarz parafialny i wybudowano ka-
plicę cmentarną. 

Powstanie parafii na Nowym Osie-
dlu poprzedziło poświęcenie krzyża 
i placu pod przyszłą świątynię.
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Uczcili 80. rocznicę utworzenia Armii Krajowej
W tym roku obchodzimy 80. 

rocznicę powstania Armii Krajowej 
– najsilniejszej i najlepiej zorganizo-
wanej podziemnej armii europejskiej  
II wojny światowej. 

Po agresji niemieckiej i sowiec-
kiej we wrześniu 1939 roku życie 
państwa zeszło do konspiracji. Rząd 
polski działający na uchodźstwie 
kontynuował działalność władz pań-
stwowych z lat 1918-1939. W pod-
ziemiu odtworzono struktury władzy 
cywilnej oraz siłę zbrojną. Na mocy 
rozkazu Naczelnego Wodza Polskich 
Sił Zbrojnych generała Władysława 
Sikorskiego 14 lutego 1942 roku po-
wstała Armia Krajowa. 

ŚWIATŁO 
DLA BOHATERÓW 

Pamiętając o tych wydarzeniach na-
szej historii pełniący funkcję Burmi-
strza – Pan Jacek Benedykt Nowak oraz 
delegacje z placówek oświatowych z te-

renu Miasta i Gminy w Połańcu uho-
norowali żołnierzy AK zapalając znicze 
i składając kwiaty na skwerku z pomni-
kiem ku czci żołnierzy Armii Krajowej.
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Obradowali druhowie OSP Powiatu Staszowskiego
W związku z zakończeniem obec-

nej 5-letniej kadencji Zarządu Od-
działu Powiatowego Związku OSP 
RP w Staszowie, podczas zjazdu, jaki 
odbył się w dniu 12 lutego br. wybra-
no nowe władze. Prezesem Zarządu 
został druh Grzegorz Rajca, zastępca 
świętokrzyskiego komendanta woje-
wódzkiego PSP w Kielcach. 

W  obradach wzięli udział, m.in.: 
prezes Zarządu Oddziału Wojewódz-
kiego ZOSP RP w Kielcach druh Mi-
rosław Pawlak, dyrektor Biura Zarządu 
Oddziału Wojewódzkiego Ryszard Ja-
nuszek, starosta staszowski Józef Żół-
ciak, wicestarosta Leszek Guzal, bur-
mistrz miasta i gminy Staszów Leszek 
Kopeć, pełniący funkcję burmistrza 
miasta i  gminy Połaniec Jacek Bene-
dykt Nowak, burmistrz miasta i gminy 
Szydłów Andrzej Tuz, burmistrz mia-
sta i  gminy Osiek Rafał Łysiak, wójt 
gminy Łubnice Anna Grajko, wójt 
gminy Bogoria Marcin Adamczyk, 
wójt gminy Rytwiany Grzegorz For-
kasiewicz i Wojciech Skowron - właści-
ciel FHU Skowron Pokrycia Dachowe. 

Po otwarciu posiedzenia przez do-
tychczasowego wiceprezesa Zarządu 
Oddziału Powiatowego ZOSP RP 
w  Staszowie druha Wiesława Wosz-
czynę, dokonano wyboru przewod-
niczącego zjazdu, którym został druh 
Roman Myśliwiec oraz prezydium 
zjazdu w  składzie: prezes Zarządu 

Oddziału Wojewódzkiego Związku 
OSP RP w Kielcach Mirosław Pawlak, 
zastępca świętokrzyskiego komen-
danta wojewódzkiego PSP w Kielcach 
st. bryg. Grzegorz Rajca, starosta sta-
szowski Józef Żółciak oraz wiceprezesi 
Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP 
RP w Staszowie: Wiesław Woszczyna, 
Stanisław Walczyk i Grzegorz Forka-
siewicz. Po przyjęciu porządku i regu-
laminu obrad wybrano komisje zjazdo-
we: mandatową, wyborczą, skrutacyjną 
oraz uchwał i  wniosków. Następnie 
druh Grzegorz Kwietniewski, w  za-
stępstwie nieobecnego na Zjeździe 
z  powodu choroby dotychczasowego 
prezesa druha Michała Skotnickiego, 
złożył sprawozdanie z  pięcioletniej 
działalności Zarządu Oddziału Powia-
towego Związku OSP RP w Staszowie 
a druh Jarosław Sierant odczytał spra-
wozdanie z prac Komisji Rewizyjnej. 

Komendant powiatowy PSP w Sta-
szowie st. bryg. Rafał Gajewicz przed-
stawił informację o  sytuacji p-poż. 
w  powiecie staszowskim, za okres 
minionej kadencji. Po ukonstytuowa-
niu się komisji zjazdowych i dyskusji 
ustępującemu Zarządowi udzielono 
jednogłośnego absolutorium. 

Po zatwierdzeniu przez zjazd przed-
stawicieli do Zarządu Powiatowego, 
wybrano prezydium Zarządu w skła-
dzie: prezes druh Grzegorz Rajca, wi-
ceprezesi: Leszek Kopeć, Andrzej Tuz, 
Grzegorz Forkasiewicz, Stanisław Wal-

czyk i  Grzegorz Karwacki, sekretarz 
Mieczysław Madej, skarbnik Roman 
Myśliwiec, członkowie prezydium: 
Henryk Stawiarz, Adam Siekierski, 
Józef Dulęba, Rafał Gajewicz i  Grze-
gorz Kwietniewski. W  skład Komisji 
Rewizyjnej Oddziału Powiatowego 
ZOSP RP w  Staszowie weszli druho-
wie: przewodniczący Jacek Benedykt 
Nowak oraz członkowie: Marcin Paź-
dzioch i Tomasz Kargul. 

W dalszej części obrad wybrano de-
legatów na Zjazd Oddziału Wojewódz-
kiego Związku OSP RP w  Kielcach, 
którymi zostali druhowie: Grzegorz 
Rajca, Wiesław Woszczyna, Mariusz 
Domagała i  Tomasz Mysłek, a  spo-
śród ww. przedstawicieli do Zarządu 
Oddziału Wojewódzkiego: Grzegorza 
Rajcę, Wiesława Woszczynę i Mariusza 
Domagałę. 

Zjazd był okazją do wręczenia od-
znaczeń i pucharów. Medalem 100-lecia 
Związku OSP RP uhonorowano preze-
sa Hut Szkła Gospodarczego Tadeusza 
Wrześniaka, a złotym medalem ,,Za za-
sługi dla pożarnictwa” druha Lucjana 
Piotrowskiego. Srebrnymi medalami 
,,Za zasługi dla pożarnictwa” wyróżnio-
no: burmistrza miasta i gminy Staszów 
Leszek Kopcia oraz Ewelinę Walczak 
i Aleksandrę Konefał z Wydziału Pro-
mocji i Współpracy z Zagranicą w sta-
rostwie staszowskim. Odznaką ,,Strażak 
wzorowy” wyróżniono druha Zdzisława 
Mierzyńskiego. 
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Obecny na obradach zjazdu prezes 
Zarządu Oddziału Wojewódzkiego 
Związku OSP RP w  Kielcach druh 
Mirosław Pawlak, z uznaniem odniósł 
się do dorobku ustępującego Zarządu 
Oddziału Powiatowego w  Staszowie 
oraz działań jednostek z  terenu po-
wiatu staszowskiego, życząc kontynu-
acji tych osiągnięć. Następnie starosta 
staszowski Józef Żółciak pogratulował 
nowo wybranemu Zarządowi Powia-
towemu ZOSP i podziękował wszyst-
kim druhom za społeczną służbę na 

rzecz bezpieczeństwa pożarowego 
w  powiecie staszowskim, a  także za 
uczestnictwo w uroczystościach pań-
stwowych i religijnych. Nowo wybrany 
prezes Zarządu Oddziału Powiatowego 
Związku OSP RP w  Staszowie druh 
Grzegorz Rajca, dziękując za jednogło-
śny wybór na tę odpowiedzialną funk-
cję, nakreślił najważniejsze zadania do 
wykonania w bieżącym roku, do któ-
rych zaliczył: dokończenie kampanii 
sprawozdawczo-wyborczej na szczeblu 
wojewódzkim oraz zebrań sprawoz-

dawczych w powiecie, organizację po-
wiatowych zawodów OSP i Kobiecych 
Drużyn Pożarniczych, utworzenie 
komisji ds. współpracy z  młodzieżą, 
przeprowadzenie szkoleń w  zakre-
sie przestrzegania ceremoniału, jak 
również wdrożenie zapisów ostatnio 
podjętej ustawy sejmowej o  strażach 
pożarnych, m.in. w zakresie realizacji 
świadczeń ratowniczych. 

Źródło: Starostwo powiatowe 
w Staszowie

W dniu 10 lutego w połanieckim 
magistracie gościł Wojewoda Święto-
krzyski Pan Zbigniew Koniusz. 

W spotkaniu, którego gospodarzem 
był pełniący funkcję Burmistrza – Pan 
Jacek Benedykt Nowak udział wzięli 
kierownicy poszczególnych referatów 
w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu 
oraz dyrektorzy placówek oświatowych. 
Podczas wizyty wojewoda zapoznał się 
z  planami samorządu dotyczącymi 
rozwoju gminy oraz wysłuchał uwag 
związanych z problemami i barierami 
związanymi z ich działalnością. 

Dużo uwagi poświęcono kwestii po-
zyskiwania finansów na poszczególne 
zadania inwestycyjne, w tym głównie 
na budowę infrastruktury kanaliza-
cyjnej, drogowej, budowę przedszkola 
z oddziałem żłobkowym, nową przy-

chodnię zdrowia, modernizację sieci 
ciepłowniczej, budowę inkubatora 
przedsiębiorczości, renowację dworku 
w Ruszczy oraz budowę Środowisko-
wego Domu Samopomocy i zakup sa-

mochodu na potrzeby podopiecznych 
placówki. Przedstawione zostały bie-
żące potrzeby placówek oświatowych 
– jak termomodernizacja budynku 
w  Ruszczy, remonty pozostałych  

Wojewoda Świętokrzyski - Pan Zbigniew Koniusz
z wizytą w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu
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placówek, w  tym boisk sportowych, 
potrzeba rozbudowy monitoringu, 
zakup gimbusa. Rozmawiano także 
o  dalszym rozwoju Gminy Połaniec 
oraz przedstawiono osiągnięcia i inwe-
stycje dotychczas zrealizowane, służą-
ce społeczności lokalnej, jak również 
o założeniach budżetowych i możliwo-
ściach zapewnienia wkładu własnego 
na realizację zadań przy dofinansowa-
niu na poszczególne zadania. 

Pełniący funkcję burmistrza – Pan 
Jacek Benedykt Nowak przekazał panu 
wojewodzie listę zadań inwestycyj-
nych, na realizację których gmina stara 
się o  różnego rodzaju dofinansowa-
nia. Wspomniał również o współpracy 
z Enea Elektrownia i mniejszymi fir-
mami. Pełniący funkcję Burmistrza – 
Pan Jacek Benedykt Nowak zwrócił się 
z prośbą o wsparcie wniosków, których 
realizacja będzie z korzyścią dla gminy 

Połaniec i gmin ościennych. Podzięko-
wał również panu wojewodzie za wizy-
tę w naszej gminie i całemu zespołowi 
uczestniczącemu w spotkaniu za reali-
zację zadań. Wojewoda Świętokrzyski 
– Pan Zbigniew Koniusz podziękował 
również za spotkanie i wyraził zado-
wolenie, że samorząd Połańca ma pla-
ny na rozwój, które należy realizować 
i  ubiegać się o  dofinansowanie z  do-
stępnych źródeł.

Kolejne posiedzenie konwentu samorządów
Powiatu Mieleckiego

9 lutego w  Gminnym Ośrodku Kultury w  Borowej 
odbyło się kolejne posiedzenie Konwentu Samorządów 
Powiatu Mieleckiego, do którego należy także Miasto 
i Gmina Połaniec. 

Z  tej racji w  spotkaniu wziął udział pełniący funkcję 
Burmistrza – Pan Jacek Benedykt Nowak. W  porządku 
posiedzenia znalazły się takie tematy jak organizacja „XII 

Festiwalu Nauki i  Techniki” w  samorządach gminnych 
w  roku 2022 czy konsultacje i  wypracowanie koncepcji 
przetargu na zakup energii elektrycznej i gazu w ramach 
grupy zakupowej. 

Tematem nieodłącznym był transport publiczny w po-
wiecie mieleckim oraz bieżące sprawy. Pełniący funkcję 
Burmistrza – Pan Jacek Benedykt Nowak zadeklarował 
przychylność w realizacji wspólnych przedsięwzięć.
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Nowy Komendant Komisariatu Policji 
z wizytą w Urzędzie

Podkomisarz Damian Łasak 14 lutego 2022 roku przy-
jął obowiązki Komendanta Komisariatu Policji w Połańcu. 

Podkomisarz Damian Łasak, służbę w  policji zaczął 
w czerwcu 2002 roku w Oddziałach Prewencji Policji w War-
szawie. Ponownie został przyjęty do służby w  listopadzie 
2007 roku. Pracował w pionie prewencji policji w Ostrowcu. 
Ostatnie cztery lata był tu kierownikiem rewiru dzielnico-
wych. Poprzedni komendant tej jednostki, podinspektor 
Krzysztof Jaskólski, awansował na zastępcę komendanta 
powiatowego w Pińczowie. 

Pan Damian Łasak i  Kierownik Ogniwa ds. Prewencji 
Komisariatu Policji w Połańcu - asp. szt. Leszek Sapa złożyli 
wizytę pełniącemu funkcję Burmistrza – Panu Jackowi Be-
nedyktowi Nowakowi.

Głos doradczy w sprawie dofinansowania 
składanych wniosków

16 lutego 2022r. w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec, 
odbyła się konsultacja pełniącego funkcję Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec – Pana Jacka Benedykta Nowaka 
z  Panem Robertem Książką, menadżerem ds. rozwoju 
relacji społecznych wspólnie z pracownikami działu od-
powiedzialnego za pozyskiwanie środków finansowych 
na realizację zadań. 

Spotkanie dotyczyło omówienia wniosków składanych 
i planowanych do składania w ramach drugiego i trzeciego 
naboru Polski Ład. 

W ramach Polskiego Ładu gmina Połaniec planuje złożyć 
do drugiej edycji konkursu 3 wnioski: 

•    I   budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Połańcu 
•  II  budowa przedszkola wraz z oddziałem żłobkowym 

i Przychodni Zdrowia w Połańcu 
• III   budowa sieci ciepłowniczej na terenie Miasta i Gmi-

ny Połaniec Inkubatora przedsiębiorczości na strefie 
inwestycyjnej ,,B”. 

Natomiast do trzeciej edycji konkursu gmina Połaniec 
planuje złożyć dedykowane gminom popegeerowskich, - 
Renowacja zabytkowego dworku w miejscowości Ruszcza 
w celu ochrony dziedzictwa kulturowego regionu. 

Kolejny wniosek dotyczyć ma „Renowacji parku w ze-
spole parkowo-dworskim” znajdującego się w miejscowości 
Ruszcza.
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Obradował konwent wójtów i burmistrzów
Posiedzenie, które prowadził prze-

wodniczący konwentu, burmistrz 
miasta i gminy Oleśnica Leszek Juda, 
odbyło się w dniu 15 lutego w Staro-
stwie Powiatowym w Staszowie. 

Pierwszy omawiany temat dotyczył 
uruchomienia nowych linii autobu-
sowych łączących gminy powiatu sta-
szowskiego. Wójtowie i  burmistrzowie 
poinformowali o aktualnych rozwiąza-
niach funkcjonujących na swoim terenie, 
z reguły są to połączenia ze Staszowem 
i poddali pod dyskusję propozycję wy-
dłużenia już istniejących tras do innych 
gmin w razie jeśli takie potrzeby zostaną 
uzasadnione. Starosta staszowski Józef 
Żółciak zawnioskował o przekazanie wy-
kazów istniejących połączeń z  wszyst-
kich gmin do Wydziału Komunikacji 
i  Transportu, co będzie podstawą do 
dalszych prac nad powiększeniem moż-
liwości komunikacyjnych na terenie 
powiatu, szczególnie dla osób, które nie 
mają własnych samochodów. 

Drugi temat posiedzenia dotyczył 
inwestycji na drogach powiatowych 
zrealizowanych w roku 2021 i planów 
remontowych na rok bieżący. Z infor-
macji przedstawionych przez dyrekto-
ra Zarządu Dróg Powiatowych w Sta-
szowie Mirosława Bernysia wynikało, 
że w  roku ubiegłym, dzięki środkom 
z  Funduszu Dróg Samorządowych, 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
oraz Funduszu Inwestycji Lokalnych, 
zmodernizowano ponad 5 km dróg 

powiatowych za łączą kwotę 3 mln 787 
tys. zł., w tym: 0,8 km drogi powiato-
wej nr 0791T Sztombergi – Sulisławice 
w m. Wiązownica Duża; 0,85 km drogi 
powiatowej nr 0835T Grzybów – Wy-
mysłów w  m. Koniemłoty; 0,99 km 
drogi powiatowej nr 0780T Bogoria 
– Nowa Wieś w m.: Kolonia Pęcławice 
oraz Kolonia Pęcławska; 0,63 km drogi 
powiatowej nr 0795T Osiek – Sucho-
wola w  m. Osiek; 0,95 km drogi po-
wiatowej nr 0836T Rytwiany – Łubnice 
w m. Wilkowa; 0,59 km drogi powiato-
wej nr 0813T Wiśniówka – Niekrasów 
w  m. Strzegomek; 0,4 km drogi po-
wiatowej nr 0107T Sufczyce – Strzelce. 

Najważniejszą inwestycją dla Po-
wiatu Staszowskiego w 2021 roku była 
odbudowa mostu w  ciągu drogi po-
wiatowej nr 1036T Oleśnica – Brody 
– Grobla nad rzeką Ciek w  miejsco-
wości Podborek. Całkowity kosz robót 
budowlanych wyniósł 1 mln 323 tys. zł, 
z czego 1 mln 058 tys. zł, tj. 80%, zo-
stało sfinansowane z rezerwy ogólnej 
budżetu państwa, a  pozostała kwota 
w wysokości 264 tys. 600 zł stanowiły 
środki budżetu powiatu staszowskiego. 

Pod koniec ubiegłego roku zostały 
zawarte umowy na budowę i przebu-
dowę 15 przejść dla pieszych na łączną 
kwotę 2 mln 261 tys. 580 zł z terminem 
realizacji 10 miesięcy od podpisania 
umów. Koszty inwestycji zostaną po-
kryte w 80% z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, a  pozostałe 20% so-
lidarnie z  budżetu powiatu staszow-
skiego oraz budżetu gmin, na terenie 
których będą realizowane zadania. 

Powiat staszowski otrzymał promesę 
na kwotę 15 mln 703 tys. zł tj. 95% war-
tości remontów około 17 km powiato-
wych dróg strategicznych z Rządowego 
Funduszu Polski Ład. Obecnie trwają 
procedury przetargowe na realizację 
ww. zadania w  systemie „zaprojektuj 
i wybuduj”. Zarząd Dróg Powiatowych 
oczekuje na ogłoszenie przez Woje-
wodę Świętokrzyskiego listy zadań re-
komendowanych do realizacji w 2022 
roku w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, do którego wnioski zo-
stały zgłoszone. Obecnie trwa również 
opracowanie wniosków na remont dróg 
w  miejscowościach funkcjonowania 
Państwowych Gospodarstw Rolnych. 

W punkcie obrad konwentu ,,spra-
wy różne”, poruszano kwestię dofinan-
sowania zakupu samochodów służbo-
wych dla policji. Uczestnicy konwentu 
podjęli decyzję, że poszczególne gmi-
ny zaangażują się w powyższą pomoc 
w miarę swoich możliwości. 

Źródło: Starostwo powiatowe 
w Staszowie
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O poszerzeniu świętokrzyskiego klastra energii
18 lutego w  sali konferencyjnej 

Urzędu Miasta i Gminy w Staszowie 
odbyło się spotkanie dotyczące roz-
szerzenia Świętokrzyskiego Klastra 
Energii w Staszowie. 

Świętokrzyski Klaster Energii zo-
stał podpisany w Staszowie 28 grudnia 
2021. Jest to porozumienie pomiędzy 
różnymi podmiotami. Dotyczy równo-
ważenia zapotrzebowania energii oraz 
jej wytwarzania, a  także dystrybucji 
i obrotu. Wiodącym celem klastra jest 
rozwój rozproszonej energetyki opartej 
zarówno o odnawiane, jak i konwencjo-
nalne źródła energii, a także ma służyć 
poprawie energetycznego bezpieczeń-
stwa, wzmocnieniu gospodarki lokalnej 
oraz poprawie środowiska naturalnego. 

Przedmiotem spotkania było omó-
wienie kandydatur na nowych Człon-
ków Klastra Energii - PGKiM Połaniec 
oraz Banku Gospodarstwa Krajowego. 
Zebrani omówili również sposób wy-
łaniania wykonawców usług zewnętrz-
nych na rzecz Klastra Energii, m.in. 
Strategię Klastra, jego regulamin, logo, 
stronę www. 

W  spotkaniu w  staszowskim ma-
gistracie uczestniczyli miedzy inny-
mi: Leszek Kopeć – burmistrz miasta 

i gminy Staszów, Janusz Paruzel – czło-
nek zarządu ds. operacyjnych ENEA 
Elektrownia Połaniec, Mikołaj Pasek 
– Prezes Zarządu Domat Consulting, 
Jacek Marek – Prezes Zarządu Zakła-
du Energetyki Cieplnej w  Staszowie, 
Zbigniew Snopkiewicz – Prezes Za-
rządu Zakładu Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi w Rzędowie, Grzegorz 
Orzechowski – Prezes Przedsiębior-
stwa Gospodarki Komunalnej i Miesz-
kaniowej w  Staszowie oraz Jacek Be-
nedykt Nowak – pełniący Funkcję 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec. 

Klaster energii może funkcjonować 
na obszarze jednego powiatu lub nie 

większym niż pięć gmin. Inicjatywa 
klastra może znacząco wpłynąć na 
rozwój obszarów wiejskich, a  także 
przyczynić się do rozwoju i  pobu-
dzenia energetyki prosumenckiej, co 
może wpłynąć na powstanie nowych 
miejsc pracy. Członkami klastra ener-
gii mogą być zarówno osoby fizyczne, 
jak i jednostki samorządu terytorial-
nego, ich jednostki organizacyjne, 
przedsiębiorstwa, przedsiębiorstwa 
transportu publicznego i  inne pod-
mioty funkcjonujące na obszarze ob-
jętym klastrem energii. 

/Oprac. na podstawie materiału 
UM Staszów/

Jacek Benedykt Nowak nowym burmistrzem
Miasta i Gminy Połaniec

W niedzielę, 20 lutego odbyły się przedterminowe wybory 
na burmistrza Połańca. Nowym Burmistrzem Miasta i Gminy 
Połaniec został Jacek Benedykt Nowak, który od 20 grudnia 
2021 roku pełni funkcję Burmistrza Połańca. 

Ma 48 lat. Absolwent Uniwersytetu Rolniczego w Krakowie 
(inżynieria środowiska i  geodezja) oraz Akademii Górniczo-
-Hutniczej w Krakowie (studia podyplomowe - zarządzanie fun-
duszami Unii Europejskiej). 

Obecnie ma otwarty przewód doktorski na Uniwersytecie 
Rolniczym w  Krakowie. W  latach 2010-2014 i  2014-2018 był 
radnym powiatu staszowskiego. Jest radnym Rady Okręgowej 
Świętokrzyskiej Izby Inżynierów Budownictwa.
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Gratulacje dla burmistrza - Pana Jacka Benedykta
Nowaka w związku z wyborem

28 lutego pracownicy Urzędu 
Miasta i Gminy w Połańcu zło-
żyli serdeczne gratulacje Burmi-
strzowi Miasta i Gminy Połaniec 
– Panu Jackowi Benedyktowi 
Nowakowi w związku z powie-
rzeniem przez mieszkańców 
zaszczytnej funkcji burmistrza. 

To dowód poparcia i zaufania 
społecznego, który nobilituje, ale 
zarazem wymaga pełnej odpo-
wiedzialności za sprawy wspól-
noty samorządowej. Życzenia wy-
trwałości i zapału w pełnieniu tej 
odpowiedzialnej funkcji popły-
nęły od pracowników magistratu 
oraz woli współdziałania. 

Gratulując sukcesu wybor-
czego przekazali życzenia wielu 
osiągnięć na niwie samorządo-
wej oraz satysfakcji z podejmo-
wanych działań służących Miastu 
i Gminie Połaniec. 

Pan Jacek Benedykt Nowak, Burmistrz 
Połańca dziękując za życzenia podzięko-
wał również wszystkim za pracę zazna-
czając, że mieszkańcy obdarzają zaufa-
niem również pracowników urzędu.
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Z konferencji w Starostwie Staszowskim
Konferencję prasową posła na Sejm 

RP Krzysztofa Lipca, z udziałem sa-
morządowców powiatu staszow-
skiego, jaka odbyła się w  Starostwie 
staszowskim w  dniu 28 lutego br., 
zdominował temat wojny w Ukrainie 
i możliwości udzielenia wszechstron-
nej pomocy przez samorządy uchodź-
com zza wschodniej granicy. 

Spotkanie, było zaplanowane kilka 
dni przed wybuchem wojny i  miało 
być okazją do podsumowania finanso-
wego wsparcia z  różnych programów 
rządowych, udzielonego samorządom 
na realizację inwestycji. Niemniej, po-
seł Krzysztof Lipiec swoje wystąpienie 
w większości poświęcił sytuacji wojen-
nej w  Ukrainie, gdzie niektóre samo-
rządy, na czele z powiatem staszowskim 
mają swoich zaprzyjaźnionych partne-
rów. Poseł Krzysztof Lipiec podzięko-
wał władzom powiatu staszowskiego, za 
bardzo szybką reakcję na prośbę woje-
wody Zbigniewa Koniusza, przekazaną 
samorządom województwa święto-
krzyskiego w  czasie wideokonferencji 
w dniu 25 lutego, o udzielenie możliwie 
wszechstronnej pomocy uchodźcom 
z  Ukrainy. Już w  niedzielę 27 lutego, 
pierwszych 9 osób, kobiet z dziećmi, zo-
stało odebranych z granicy w Medyce 
i zakwaterowanych w Zespole Pałaco-
wym w  Kurozwękach. Kończąc temat 
wojny na Ukrainie poseł Krzysztof 
Lipiec powiedział ,,Dziękuję za każdy 

przejaw pomocy, ważny w  wymiarze 
Polski i Unii Europejskiej, wspólnymi 
siłami musimy zwyciężyć zło”. 

Przechodząc do tematu funduszy 
rządowych na realizację inwestycji, po-
seł Krzysztof Lipiec powiedział, m.in., 
że w 2022 roku, w  ramach Polskiego 
Ładu do samorządów województwa 
świętokrzyskiego zostanie skierowane 
70 mln zł, kolejne 125 mln zł w ramach 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 
z  czego 14,5 mln zł do samorządów 
powiatu staszowskiego. 

Starosta staszowski Józef Żółciak, 
w swoim wystąpieniu podziękował po-
słowi Krzysztofowi Lipcowi za pomoc 
w  pozyskiwaniu funduszy, a  na ręce 
posła, przekazał podziękowanie dla 
premiera Mateusza Morawieckiego za 

otrzymane wsparcie. Wyrazy wdzięcz-
ności dotyczyły, m.in.: dofinansowania 
kwotą 1 mln 058 tys. zł odbudowy mo-
stu w Podborku, kwotą 2 mln 500 tys. 
zł rewitalizacji byłej Komendy Powia-
towej Policji w Staszowie, kwotą 1 mln 
637 tys. zł przebudowy 15 przejść dla 
pieszych, jak również otrzymania na 
inwestycje drogowe 15 mln 700 tys. zł 
z  Programu Inwestycji Strategicznych 
Rządowego Funduszu Polski Ład, a tak-
że 5 mln 968 tys. zł na 3 zadania z Rzą-
dowego Funduszu Rozwoju Dróg W su-
mie daje to kwotę 26 mln 863 tys. zł. 

Podobne podziękowania wyrazili 
burmistrzowie i  wójtowie uczestni-
czący w spotkaniu. 

Źródło: 
Starostwo powiatowe w Staszowie.
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Umowy z Ochotniczymi Strażami Pożarnymi
W  dniu 23 lutego 2022r. została 

podpisana umowa pomiędzy gminą 
a Ochotniczymi Strażami Pożarnymi 
z terenu gminy Połaniec. 

Zawarte umowy dotyczą współ-
pracy pomiędzy gminą, a OSP w za-
kresie ochrony przeciwpożarowej. 
Umowy te określają zadania OSP 
i zadania gminy w ramach realizacji 
zadania własnego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej i  zostały zawarte 
w  oparciu o  znowelizowaną ustawę 
z dnia 17 grudnia 2021 r. o Ochotni-
czych Strażach Pożarnych. 

W  uroczystym podpisaniu umów 
udział wzięli: Burmistrz – Jacek Be-
nedykt Nowak, pracownicy urzędu, 

komendanci, przedstawiciele poszcze-
gólnych OSP. 

Podczas spotkania jednostka OSP 
w  Połańcu zaprezentowała nagrodę 
i tytuł „strażnika czystego powietrza” 

jaką otrzymała w konkursie „Ekolaur 
Świętokrzyski”. Nagroda ta jest formą 
docenienia proekologicznych postaw 
mieszkańców, instytucji lub firm z na-
szego województwa.
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ENEA POŁANIEC zbierała siatki maskujące
dla ukraińskiego wojska

W Enei Połaniec uruchomiono zbiórkę starych siatek 
sportowych, które zostaną wykorzystane jako elementy 
maskujące przed atakami Rosjan. 

W pomoc Ukraińcom zaangażowały się zaprzyjaźnione klu-
by sportowe i jednostki ochrony przeciwpożarowej z regionu, 
którzy wschodnim sąsiadom postanowili przekazać nie tylko 
siatki z bramek sportowych, ale także gotowe siatki maskujące. 

Wiceminister Anna Krupka ogłosiła zbiórkę siatek ma-
skujących dla Ukrainy. Są potrzebne do maskowania czołgów 
oraz pojazdów opancerzonych. Można do tego celu przero-
bić stare, zniszczone siatki rybackie, a także siatki z bramek 
piłkarskich. W wielu miastach Polski wolontariusze plotą je 
własnoręcznie ze starych ciemnozielonych koszulek. 

W akcję mocno zaangażowały się różne pomioty z całego 
województwa świętokrzyskiego. Zbiórkę siatek natychmiast 
uruchomiła także Enea Elektrownia Połaniec. Siatki, które 
Enea przekaże w  geście pomocy dla Ukrainy, przywieźli 
m.in. przedstawiciele MKS „Czarni” Połaniec oraz jednostki 
ochrony przeciwpożarowej z regionu. 

– Grupa Enea angażuje się w działania wspierające uchodź-
ców. Fundacja Enea przekazała kwotę 300 000 złotych na 
pomoc ukraińskim rodzinom. W ponad 50 miejscach zbiórek 
w spółkach Grupy Enea w całej Polsce trwa akcja zbierania 
darów dla potrzebujących z Ukrainy. Organizujemy również 
transport dla uchodźców. Stale zwiększamy naszą pomoc, do-

stosowując ją do bieżących potrzeb. Dlatego teraz zaangażowa-
liśmy się w zbiórkę siatek maskujących, które pomogą naszym 
sąsiadom w walce o swój naród. Dzięki wsparciu zaprzyjaźnio-
nych klubów sportowych i jednostek przeciwpożarowych udało 
się zebrać 1 500 metrów kwadratowych siatki – powiedział 
Bogusław Rybacki, prezes Enei Połaniec. 

Grupa Enea wspiera rządowe działania pomocowe, od-
powiadając na apel Wicepremiera Jacka Sasina, ministra 
aktywów państwowych. Jednocześnie, jako firma odpowie-
dzialna za bezpieczeństwo energetyczne państwa, w pełni 
zabezpiecza ciągłość działania swoich aktywów wytwór-
czych i infrastruktury dystrybucyjnej, zapewniając nieprze-
rwane dostawy energii elektrycznej oraz ciepła.

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec – Jacek Benedykt Nowak nadzoruje zbiórkę najpotrzebniejszych rzeczy dla naszych 
uchodźców w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Połańcu i w Ruszczy.

Aktywna pomoc mieszkańców Połańca dla Ukrainy
Składamy serdeczne podziękowania Wszystkim Mieszkańcom naszej gmi-

ny za tak hojne dary i wielkie serca. 

Dziękujemy za każdy gest dobrej woli, za tak duże zaangażowanie w prze-
prowadzoną akcję oraz, że tak aktywnie nasi mieszkańcy wspomagają Ukrainie. 
Dziękujemy również, za dostosowanie się do wymagań i przekazywanie nowych 
rzeczy. Prosimy o dalsze wsparcie na rzecz osób przybywających z Ukrainy do 
naszego kraju. 
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Burmistrz Połańca - Jacek Benedykt Nowak
z wizytą w Warszawie

9 marca Burmistrz Miasta i  Gminy Połaniec – Pan 
Jacek Benedykt Nowak złożył wizytę Ministrowi – Panu 
Michałowi Cieślakowi, podczas której omówione zostały 
plany inwestycyjne gminy w  sferze infrastrukturalnej, 
gospodarczej i sportowej. 

Z uwagi, że tematyka dotyczyła inwestycji sportowych 
odbyło się również spotkanie z Ministrem Sportu – Panem 
Kamilem Bortniczukiem. Jednym z punktów dyskusji była 
kryta hala łukowa dla mieszkańców i klubu MKS Czarni 
Połaniec oraz pozostałe inwestycje sportowe. W  dalszej 
kolejności odbyło się spotkanie z Wiceministrem Aktywów 
Państwowych – Panem Karolem Rabendą, który nadzoruje 
spółki zależne Grupy Azoty. 

Rozmowy dotyczyły również przyszłych planowanych 
inwestycji m.in. 

• projektu budowy obwodnicy miasta 
• budowy przedszkola na os. Północ 

•  budowy nowego ośrodka zdrowia oraz sieci kanalizacyjnej 
i ciepłowniczej. 

Podczas spotkania omówiono modernizację parku 
w Ruszczy wraz z odrestaurowaniem zabytkowego dworku. 

Źródło: FB ministra - Michała Cieślaka

W sprawie pomocy uchodźcom11 marca br., w  Starostwie Po-
wiatowym w  Staszowie, odbyło się 
posiedzenie Powiatowego Zespołu 
Zarządzania Kryzysowego. 

Posiedzenie zwołano w  związku 
z  rozpoczęciem procesu uchwalenia 
przez Sejm RP, ustawy o pomocy oby-
watelom Ukrainy, którzy na terenie Pol-
ski znaleźli się w wyniku agresji wojsk 
Federacji Rosyjskiej. Uchwała przyję-
ta przez Sejm i  skierowane do Senatu 
wprowadza ważne regulacje, dotyczą-
ce lokacji oraz finansowania pobytu 

uchodźców z  Ukrainy na terytorium 
Polski. Przewodniczący Powiatowe-
go Zespołu Zarządzania Kryzysowe-
go, starosta staszowski Józef Żółciak, 
rozpoczął spotkanie od przeczytania 
pisma od wojewody świętokrzyskie-

go Zbigniewa Koniusza, w  którym 
przedstawiono konieczność przyjęcia 
w najbliższych dniach po 300 uchodź-
ców przez samorządy powiatowe wo-
jewództwa świętokrzyskiego. Potrzeba 
taka wynika ze zwiększającej się liczby 

obywateli ukraińskich, uciekających 
przed konfliktem wojennym. W  cza-
sie posiedzenia, burmistrzowie i  wój-
towie, wymienili się informacjami na 
temat możliwości przyjęcia uchodźców, 
a  także wypracowania konkretnych 
form pomocy, zarówno pieniężnej, jak 
i rzeczowej. Zwrócono również uwagę 
na zagrożenie epidemiczne, wynikające 
z trwającej nadal epidemii COVID- 19. 

Źródło: Starostwo Powiatowe 
w Staszowie
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Posiedzenie Rady Powiatowej
Świętokrzyskiej Izby Rolniczej

11 marca w sali kawiarnianej Cen-
trum Kultury i Sztuki w Połańcu od-
było się Posiedzenie Rady Powiato-
wej Świętokrzyskiej Izby Rolniczej 
w Staszowie. 

Otwarcia dokonał Przewodniczą-
cy Rady Powiatowej ŚIR powiatu sta-
szowskiego – Pan Stanisław Juszczyk. 
W kolejnym punkcie Burmistrz Miasta 
i  Gminy Połaniec – Pan Jacek Bene-
dykt Nowak wręczył odznaki honoro-
we „Zasłużony dla Rolnictwa”, którą 
nadaje Minister Rolnictwa i  Rozwo-
ju Wsi. Z  naszej gminy odznaczenia 
otrzymały trzy osoby. W dalszej czę-
ści posiedzenia przedstawiona została 
przez Członka Zarządu Świętokrzy-
skiej Izby Rolniczej - Pana Aleksandra 

Bidasa informacja z  bieżącej działal-
ności Świętokrzyskiej Izby Rolniczej. 
Dyskutowano również o  premiach 
na rozpoczęcie działalności pozarol-
niczej oraz informacje przedstawicie-

li zaproszonych instytucji dotyczące 
spraw bieżących (Powiatowy Lekarz 
Weterynarii, ARiMR, KRUS, ŚODR, 
WIORiN, Towarzystwo Ubezpieczeń 
Wzajemnych TUW).

Nowy zastępca burmistrza Miasta i Gminy Połaniec
W dniu 16.05.2022 r. Burmistrz 

Miasta i Gminy Połaniec - Pan Ja-
cek Benedykt Nowak Zarządze-
niem Nr 67 / 2022 powołał do 
pełnienia funkcji Zastępcy Bur-
mistrza Pana Jarosława Kądzielę, 
ostatnio zatrudnionego w  Pań-
stwowym Gospodarstwie Wodnym 
- Wody Polskie. 

Jest to osoba kompetentna, 
z  długoletnim doświadczeniem 
jako pracownik samorządowy. 
W  latach 2009 r. – 2015 r. pełnił 

również funkcję Zastępcy Burmi-
strza Połańca. 

Ukończył Wyższą Szkołę Bezpie-
czeństwa i Ochrony im. Marszałka 
Józefa Piłsudskiego w  specjalizacji 
bezpieczeństwo publiczne oraz Aka-
demię Rolniczą im. Hugona Kołłą-
taja w  Krakowie - Inżynier Środo-
wiska. 

Życzymy, aby powierzone obo-
wiązki wypełniał wzorowo i  su-
miennie z  dbałością o  organizację 
i funkcjonowanie urzędu zgodnie ze 
złożonym ślubowaniem.
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Nowy sekretarz 
Miasta i Gminy Połaniec

10 marca 2022 roku w  Urzędzie 
Miasta i  Gminy w  Połańcu odbyła 
się uroczystość powołania na stano-
wisko Sekretarza Gminy Połaniec 
wieloletniego pracownika Urzędu 
Miasta w Połańcu, a zarazem Kierow-
nika Referatu Spraw Obywatelskich, 
Oświaty i Wychowania, Panią Bogu-
miłę Niespodziewaną. 

Jest to osoba kompetentna z  wie-
loletnim doświadczeniem zdobytym 
podczas dotychczasowej pracy za-
wodowej w Urzędzie Miasta i Gminy 
w Połańcu.

Powierzone obowiązki zawsze wy-
pełnia wzorowo i sumiennie. Pani Bo-
gumiła Niespodziewana wyróżnia się 

niezwykłą serdecznością oraz cieszy 
się szczególnym szacunkiem zarówno 
wśród współpracowników, jak i miesz-
kańców Miasta i Gminy Połaniec. Peł-
niąc funkcję Sekretarza Gminy mamy 
ogromną nadzieję, że będzie dbać 
o  prawidłową organizację i  sprawne 
funkcjonowanie urzędu. 

Podczas spotkania Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec Pan Jacek Benedykt 
Nowak awansował również na sta-
nowisko kierownika Referatu Spraw 
Obywatelskich, Oświaty i Wychowania 
Panią Barbarę Rajcę, która dotychczas 
przez ostatnie lata pracowała na sta-
nowisku Inspektora do Spraw Oświaty 
i Wychowania, a wcześniej jako kierow-
nik Biura Rady Miejskiej. W  wyniku 

zmiany schematu organizacyjnego po-
wołano również kierownika Referatu 
Organizacyjnego, Komunikacji, Spraw 
Społecznych – Panią Annę Ziętarską-
-Winnicką, kierownika Mienia Komu-
nalnego – Panią Agnieszkę Pasek.

Obradował Powiatowy Zespół 
Zarządzania Kryzysowego

Główny temat posiedzenia, jakie 
odbyło się w starostwie staszowskim 
w dniu 15 marca br., dotyczył spraw 
związanych z zakwaterowaniem na te-
renie powiatu uchodźców z Ukrainy. 

Na mocy decyzji wojewody świę-
tokrzyskiego powiat staszowski ma 
przyjąć 300 obywateli Ukrainy, którzy 
wg wstępnych planów mają być zakwa-
terowani w  strażnicach Ochotniczych 
Straży Pożarny. Zakłada się, że każda 
z gmin będzie w stanie udostępnić po 3 
strażnice, z możliwością zakwaterowa-
nia po 30. uchodźców w każdej z nich. 

Prowadzący spotkanie szef Powia-
towego Zespołu Zarządzania Kry-
zysowego starosta staszowski Józef 
Żółciak, na początku narady poprosił 
burmistrzów i  wójtów o  zadeklaro-
wanie liczby osób, jakie poszczególne 
gminy mogą przyjąć w  najbliższych 
dniach. W  wyniku złożonych dekla-
racji okazało się, że w  najbliższych 2 
dniach na terenie powiatu staszow-

skiego można zakwaterować 155 osób, 
w tym: w mieście i gminie Staszów – 
50 osób, w mieście i gminie Połaniec 
– 50 miejsc, w  gminie Bogoria – 30 
osób oraz w mieście i gminie Osiek 25 
osób. Dodatkowo samorządowcy są 
w stanie przyjąć jeszcze, w terminie od 
1 kwietnia, około 480 osób.

 Źródło: Starostwo Powiatowe 
w Staszowie
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Spotkanie z sołtysami15 marca w sali konferencyjnej 
Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu 
odbyło się spotkanie Burmistrza 
Miasta i Gminy Połaniec- Jacka Be-
nedykta Nowaka oraz pracowników 
Urzędu z sołtysami naszej gminy. 

Na początku spotkania Burmistrz 
– Jacek Benedykt Nowak wraz z Se-
kretarz Gminy – Bogumiłą Niespo-
dziewaną złożyli sołtysom najlepsze 
życzenia zdrowia, pomyślności oraz 
niesłabnącego zapału i zaangażowa-
nia. Nie brakło także podziękowań 

za dotychczasową pracę, za wszel-
ką aktywność, której efektem jest 
wiele wyjątkowych przedsięwzięć 
oraz imprez tematycznych na tere-
nie Gminy. 

Sołtysi otrzymali również upomin-
ki, które są wyrazem docenienia ich 
pracy. W dalszej części spotkania pod-
jęto temat uchodźców z Ukrainy, dla 
których należy stworzyć warunki na 
czas przebywania na terenie Miasta i 
Gminy Połaniec. 

Kolejnym tematem było omówienie 
realizacji zadań zaplanowanych w ra-
mach funduszu sołeckiego w poszcze-
gólnych sołectwach. Sołtysi integrują 
mieszkańców, sprawiają, że miejsco-
wości tętnią życiem każdego dnia. 
Dlatego, aby zaprezentować wyjątkowe 
osoby zaangażowane w życie małych 
ojczyzn Gmina Połaniec przystępuje 
do konkursu „Sołtys Roku”, co było 
również punktem rozmów podczas 
spotkania.

Otwarte spotkanie z mieszkańcami
i przedstawicielami Stowarzyszeń

W  dniu 21 marca w  sali konfe-
rencyjnej Urzędu Miasta i  Gminy 
w  Połańcu miało miejsce spotkanie 
z mieszkańcami i przedstawicielami 
stowarzyszeń w sprawie opracowania 
Strategii Rozwoju Ponadlokalnego 
dla Obszaru Strategicznej Interwen-
cji Dolina Wisły. 

Otwarte spotkanie konsultacyjne 
było okazją do podzielenia się własny-
mi spostrzeżeniami w zakresie rozwoju 
całego regionu Doliny Wisły, w  tym 
rozwoju turystyki, sfery społecznej, go-
spodarczej, ochrony środowiska czy 
ładu przestrzennego. „Strategia rozwo-
ju jest dokumentem określającym kie-
runki i obszary rozwoju jakie stawiać 
będą przed sobą władze lokalne, przez 
najbliższe kilka lat, w  tym zrzeszone 
w związku międzygminnym. 

Strategia stanowi całościową kon-
cepcję zarządzania rozwojem i  jest 
elementem dopełniającym funkcjo-
nowanie i  zrównoważony rozwój 
danego obszaru.” Ze strony samo-
rządu udział wzięli; skarbnik Gminy 
– Małgorzata Żugaj, sekretarz Gmi-
ny – Bogumiła Niespodziewana, kie-

rownik ref. Pozyskiwania Środków 
Zewnętrznych i  Rozwoju – Aneta 
Matusiewicz. 

Składamy serdeczne podziękowania 
uczestnikom za aktywny udział w kon-
sultacjach, za wszystkie propozycje, 
wnioski i  uwagi oraz zapraszamy do 
dalszej współpracy.
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Wisła - szlakiem turystycznym
24 marca odbyło się spotkanie przedstawicieli Urzędu Marszałkow-

skiego, dyrekcji Wód Polskich z  burmistrzem, Jackiem Benedyktem 
Nowakiem dotyczące realizacji projektu przez Urząd Marszałkowski 
rozwoju szlaku kajakowego na rzekach Nida, Biała Nida, Czarna Nida 
oraz Wisła oraz szlaku rowerowego. 

Spotkanie miało na celu przedstawienie szczegółów przygotowanej 
przez Urząd Marszałkowski koncepcji rozwoju turystyki kajakowej, w tym 
z uwzględnieniem Połańca jako miejsca jednego ze strategicznych w pro-
jekcie, albowiem tutaj zaplanowano przystań, miejsce dla kamperów.

Z sercem dla przyjaciół zza wschodniej granicy 
– pomoc dla miasta partnerskiego Swalawa na Ukrainie

Jednym z wielu miast na Ukrainie, 
któremu przyszło się zmagać z okrut-
nym obliczem wojny jest Swalawa - 
to miasto partnerskie Połańca. Stąd 
próba otoczenia szczególną troską 
jego mieszkańców przez władze sa-
morządowe, zwłaszcza że Gmina Po-
łaniec otrzymała prośbę o wsparcie. 

W tym celu została zapoczątkowana 
zbiórka finansowa i rzeczowa w kierun-
ku pomocy naszym zaprzyjaźnionym 
sąsiadom. Po raz kolejny mieszkańcy 
Miasta i Gminy Połaniec oraz darczyńcy 
„pokazali” swoje ogromne serca. Zbiór-
kę przeprowadzali wspólnie: Gmina 
Połaniec, Enea Elektrownia Połaniec, 
ZTE Połaniec, Fundacja Wspomagania 
Oświaty, STABIL, Powiat Staszowski. 

2 kwietnia Burmistrz Miasta i Gmi-
ny Połaniec – Pan Jacek Benedykt No-

wak, Pan Ryszard Andrzej Gad wraz 
z przedstawicielami Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej wyruszyli na wschodnią 
granicę z  zebraną pomocą humani-
tarną dla naszych przyjaciół z miasta 
partnerskiego Swalawa. Transport 
samochodowy zapewniony został po-
przez ZTE i OSP Połaniec. Ogromne 
podziękowania za pomoc w  postaci 
materacy, śpiworów, artykułów żyw-
nościowych i  lekarstw złożył przyj-
mujący naszą delegację przedstawiciel 
miasta partnerskiego. 

Sytuacja, w której znaleźli się nasi 
ukraińscy sąsiedzi jest z dnia na dzień 
jak wiemy coraz bardziej dramatyczna, 
stąd wiemy, że ta pomoc również bę-
dzie długofalowa. Dziękujemy również 
Państwu za dotychczasowe wsparcie, 
które na bieżąco przekazywane jest 
i będzie nadal naszym przyjaciołom.

„Młodzież zapobiega pożarom” - eliminacje gminne
Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej

28 marca br. w  Urzędzie Miasta 
i Gminy w Połańcu odbyły się gmin-
ne eliminacje do Ogólnopolskiego 
Turniej Wiedzy Pożarniczej. 

Organizowany od kilku lat turniej 
ma na celu popularyzowanie przepisów 
i kształtowanie umiejętności w zakresie 
ochrony ludności, ekologii, ratownictwa 
i ochrony przeciwpożarowej. W szcze-
gólności służy propagowaniu wśród 
dzieci i  młodzieży znajomości przepi-

sów przeciwpożarowych, zasad postę-
powania na wypadek pożaru, wiedzy na 
temat techniki pożarniczej, organizacji 
ochrony przeciwpożarowej oraz historii 
i  tradycji ruchu strażackiego. Przyczy-
nia się także do wzrostu zainteresowa-
nia uczestników społeczną działalnością 
Ochotniczych Straży Pożarnych, a nie-
jednokrotnie zaszczepia także chęć do 
wstąpienia w szeregi ochotników. 

W eliminacjach gminnych turnieju 
wzięli udział uczniowie reprezentu-

jący Szkołę Podstawową im. T. Ko-
ściuszki w Połańcu, Zespół Placówek 
Oświatowych w Ruszczy oraz Szkołę 
Podstawą w  Zrębinie. Wszystkich 
zgromadzonych uczniów oraz ich 
opiekunów gorąco przywitała Sekre-
tarz Gminy – Bogumiła Niespodzie-
wana wraz z  przedstawicielem Ko-
mendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Staszowie st. kpt. Micha-
łem Żalem. Po zapoznaniu uczniów 
z regulaminem konkursu przystąpio-
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no do testu wiedzy uczestników. Sto-
pień trudności testów był zróżnicowa-
ny i dostosowany dla poszczególnych 
grup wiekowych. Uczniowie musieli 
wykazać się wiedzą teoretyczną na te-
mat zasad przestrzegania przepisów 
przeciwpożarowych, użytkowania 
sprzętu strażackiego i historii pożar-
nictwa. 

W bieżącym roku najwyższym po-
ziomem wiedzy w poszczególnych gru-
pach wiekowych wykazali się: 

Szkoła Podstawowa (I grupa wie-
kowa klasy I-IV): 

  I  miejsce – Milena Kogut (PSP Po-
łaniec) 

 II  miejsce – Emilia Dziadosz (PSP 
Połaniec) (po dogrywce) 

III  miejsce – Ewa Jabłońska (PSP Po-
łaniec) (po dogrywce) 
Szkoła Podstawowa (II grupa wie-

kowa klasy V- VIII): 
  I  miejsce – Eliza Kwiatkowska (PSP 

Połaniec) 
 II  miejsce – Karol Janiszewski (ZPO 

Ruszcza) 
III  miejsce – Karol Niziałek (ZPO 

Ruszcza) 

Opiekunowie wszystkich uczniów: 
Pani Sabina Roguz, Pani Alicja Ko-
tlarz, Pan Tomasz Kiciński. 

Na zakończenie wręczono dyplomy 
i nagrody dla zwycięzców i uczestników 
konkursu oraz podziękowania dla opie-
kunów. Wszystkim złożono serdecz-
ne gratulacje, a  w  stronę zwycięzców 
skierowano życzenia dalszych sukce-
sów na kolejnych szczeblach turnieju. 
Zwycięzcy w poszczególnych kategorii 
wiekowych będą reprezentować gminę 
w eliminacjach powiatowych Ogólno-
polskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej.

Spotkanie z dyrektorami placówek oświatowych
28 marca 2022 r. w Urzędzie Miasta i Gminy Połaniec, 

odbyło się spotkanie z Dyrektorami naszych Placówek 
Oświatowych, w którym udział również wzięli: Sekre-
tarz Gminy – Pani Bogumiła Niespodziewana, Skarbnik 
Gminy - Pani Małgorzata Żugaj, Kierownik SCUW – Pani 
Agnieszka Trela, Kierownik Referatu Spraw Obywatel-
skich Oświaty i Wychowania – Pani Barbara Rajca. 

Głównym tematem spotkania było opracowanie Arkuszy 
Organizacyjnych na Rok Szkolny 2022 / 2023 r. W dalszej 
części omawiano dofinansowanie Jednostek Samorządu 
Terytorialnego z tytułu przyjmowania do polskich szkół 
dzieci i młodzieży z Ukrainy. 

Podjęto także decyzję o zorganizowaniu oddziałów przy-
gotowawczych dla 25 uczniów z Ukrainy w Szkole Podsta-
wowej w Połańcu. 

W ramach programu „Poznaj Polskę” Ministerstwo Edu-
kacji i Nauki przyznało kwotę 62 500 zł na dofinansowanie 
wycieczek dla uczniów naszych szkół podstawowych. Zo-
stały również omówione z dyrektorami placówek warunki 
realizacji zawartego w tym temacie porozumienia.
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O segregacji odpadów25.03.2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu 
Miasta i Gminy Połaniec odbyło się spotkanie 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec - Pana Jacka 
Benedykta Nowaka, Sekretarz Gminy Pani Bogu-
miły Niespodziewanej z przedstawicielami Przed-
siębiorstwa Gospodarki Komunalnej w osobach 
Prezes – Pan Zbigniew Guła, Prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej - Pani Danuty Kotlarz, przedsta-
wicielami Ogródków Działkowych, jak również 
pracownikami Urzędu Miasta i Gminy. 

Głównym tematem spotkania było rozwiązanie 
istniejącego problemu z segregacją odpadów ko-
munalnych, zagospodarowania Bioodpadów oraz 
utrzymania porządku i czystości na terenie Miasta 
Połaniec.

Strażacka pielgrzymka do Ludźmierza śladami
Ojca Świętego Jana Pawła II

W dniu 05.06.2022r Burmistrz Miasta i Gminy Poła-
niec Jacek Benedykt Nowak wraz z druhami OSP Tursko 
Małe, OSP Rudniki oraz OSP Połaniec wzięli udział w do-
rocznej pielgrzymce na pamiątkę drogi, jaką w 1997 roku 
pokonał Jan Paweł II. 

Kilkaset pojazdów straży pożarnej i motocyklistów wy-
jechało na Drogę Papieską, by pokonać trasę z Zakopanego 
do Ludźmierza. Strażacka pielgrzymka odbyła się już po raz 
XVIII, a  motocykliści przejechali Drogą Papieską już po 

raz XII. W tym roku pielgrzymka była wyjątkowa. Świę-
tujemy bowiem 25 lat od pamiętnej wizyty Ojca Świętego 
na Podhalu. 

Na początku pielgrzymi spotkali się przy sanktuarium 
narodowym na zakopiańskich Krzeptówkach. Tam złożyli 
kwiaty pod pomnikiem Jana Pawła II, a także w Krypcie Śp. 
Kustosza Sanktuarium - ks. Mirosława Drozdka. 

W Ludźmierzu ich celem było Sanktuarium Matki Bo-
żej Gaździny Podhala, gdzie odbyła się uroczysta Msza 
Święta.
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„Wiwat Maj, Trzeci Maj” 
Święto Konstytucji 3 Maja w Połańcu 
i Święto Matki Bożej Królowej Polski

Polskości dumo Biało-Czerwona
walk, trudu, zwycięstw świadectwo

na skrzydłach Orła niesiona
Polski szlachetne dziedzictwo […]

NARODOWE BARWY
Kazimierz Surzyn, 2018

W tym roku przypadła 231. rocznica uchwalenia Kon-
stytucji 3 Maja, która wówczas była drugą na świecie 
i pierwszą w Europie ustawą regulującą organizację władz 
państwowych, prawa i obowiązki obywateli. 3 maja ob-
chodzimy także Uroczystość Najświętszej Maryi Panny, 
Królowej Polski. 

Warto pamiętać, że Konstytucja 3 maja w  1791 roku 
była pierwszą w Europie i drugą na świecie po konstytucji 
Stanów Zjednoczonych. Zrównała prawa polityczne szlachty 
i mieszczan. Odtąd tron polski miał być dziedziczny. Znie-
siono też słynne liberum veto. Polska stała się monarchią 
konstytucyjną, w której obowiązywał trójpodział władzy na 
ustawodawczą, wykonawczą i sądowniczą. 

Mieszkańcy Połańca wzięli udział w obchodach kolejnej 
rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja i  Święta Matki 
Bożej Królowej Polski. 

Uroczystości rozpoczęła Msza Święta w  Kościele pw. 
Matki Bożej Wspomożenia Wiernych w Połańcu o godzinie 
12.00, którą celebrował Proboszcz Parafii, ksiądz Mariusz 
Piotrowski, który w homilii nawiązywał do historii Polskie-
go Narodu, przywołał wiele wydarzeń i wydanych aktów, 
które są nierozerwalne związane z  chrześcijaństwem. To 
święto jest świadectwem wiary naszych przodków, którzy 
w okresie zmagań i walki o niepodległość w czasach niewoli, 
powstań, wojen, okupacji zawierzali i  pokładali nadzieję 
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w Maryi, Królowej Polski. Duchowny 
podkreślał jak wielkie znaczenie mają 
uroczystości poświęcone Najświętszej 
Marii Pannie, które obchodzone są 
w całym kościele katolickim. 

Ksiądz proboszcz zaapelował rów-
nież o jedność między ludźmi, bez po-
działów politycznych oraz nawoływał 
do wybaczania innym. Następnie po 
Mszy Świętej za Ojczyznę w pochodzie 
zgromadzeni przeszli pod Krzyż Ko-
synierów.

Na uroczystości stawiła się brać 
strażacka Gminy Połaniec, służby 
mundurowe. Lokalną władzę samorzą-

dową reprezentowali: Jacek Benedykt 
Nowak – Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec, Bogumiła Niespodziewa-
na – Sekretarz Gminy Połaniec, Sta-
nisław Lolo - Przewodniczący Rady 
Miejskiej, Radni Rady Miejskiej w Po-
łańcu, sołtysi, przewodniczący osiedli. 
W uroczystości wzięli udział dyrek-
torzy i prezesi jednostek gminnych, 
kierownicy, dyrektorzy zakładów pra-
cy, w tym Enea Elektrownia Połaniec, 
pracownicy urzędu, przedstawiciel 
posła na Sejm Rzeczypospolitej Pol-
skiej – Michała Cieślaka, uczniowie 
szkół podstawowych z terenu Miasta 

i Gminy Połaniec, przedsiębiorcy oraz 
mieszkańcy. 

Po wspólnej modlitwie nastąpiło 
złożenie kwiatów pod KRZYŻEM KO-
SYNIERÓW przez Burmistrza Miasta i 
Gminy Połaniec – Jacka Benedykta No-
waka i Przewodniczącego Rady Miej-
skiej – Stanisława Lolo oraz poszczegól-
ne delegacje. Tu miała miejsce wspólna 
modlitwa, po której odśpiewano pieśń 
religijną. Przy Krzyżu Kosynierów nie 
mogło zabraknąć przedstawicieli To-
warzystwa Kościuszkowskiego, którzy 
salwami karabinowymi uświetnili na 
zakończenie uroczystość.
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Uroczyste 
obchody 

Dnia Strażaka
Tegoroczne gminne obchody Dni 

Strażaka 2022 odbyły się w Ruszczy. 

Druhowie wraz z  zaproszonymi go-
śćmi uroczystą defiladą przeszli spod 
budynku Ochotniczej Staży Pożarnej do 
Kościoła Św. Stanisława Biskupa i  Mę-
czennika. 

Uroczystą Mszę Świętą w  intencji 
Strażaków odprawili: ks. proboszcz Józef 
Grabda, ks. proboszcz Leszek Pituch oraz 
ks. proboszcz Mariusz Piotrowski. 

W trakcie Mszy Świętej ks. Józef Grab-
da podczas kazania przypomniał postać 
patrona strażaków św. Floriana, rolę stra-
ży pożarnej w codziennym życiu środo-
wisk lokalnych, jak również znaczenie ich 
służby dla bezpieczeństwa ludzi i ochrony 
mienia.
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Seniorzy dopłynęli jachtem do Połańca
6-osobowa grupa seniorów będąca słuchaczami UTW 

i związana z Radą Seniorów Poznania rozpoczęła spod 
Krakowa rejs jachtem po Wiśle, aż do Gdańska. 

W dniu 1 maja seniorzy dotarli do Połańca, gdzie zatrzy-
mali się na noc i przy okazji mogli poznać zakątki naszego 
miasta. Swoimi wrażeniami z dotychczasowego przepływu 
Wisłą mogli podzielić się z  Burmistrzem Miasta i  Gmi-
ny Połaniec – Jackiem Benedyktem Nowakiem i prezesem 

Klubu Seniorów „Megawat” – Andrzejem Stysiem, którzy 
przybyli na spotkanie z grupą aktywnych seniorów. 

Spływ odbył się z myślą o promowaniu takiej właśnie formy 
aktywnego spędzania czasu – przemierzając jachtem piękną Wi-
słą, zarazem ostatnią „dziką” rzeką w Europie. Co warto dodać 
- dziś rzeki coraz częściej stają się miejscem turystyki jachtowej. 

Z roku na rok zainteresowanie tego typu rejsami rośnie, 
a  szczególnie królową polskich rzek - Wisłą, która ciągle 
stanowi nieodkrytą atrakcję.

W dowód wdzięczności

Kopiec powstał w  okolicy Winnej Góry na Wysoczyznie 
Połanieckiej w miejscu gdzie ogłoszono Uniwersał połaniecki.

Przed obchodami kolejnej rocznicy ogłoszenia Uni-
wersału połanieckiego Burmistrz Miasta i Gminy Po-
łaniec - Pan Jacek Benedykt Nowak złożył wiązankę 
kwiatów na Cmentarzu Starym pod tablicą ks. Probosz-
cza Antoniego Kossakiewicza - jednego z  inicjatorów 
usypania Kopca Kościuszki w Połańcu. 



Merkuriusz Połaniecki70

wydarzenia lokalne

Przyznano ,,Świętokrzyskie Victorie”
W  Filharmonii Świętokrzyskiej 26 maja w  Kielcach, 

odbyła się XIV Gala Nagrody ,,Świętokrzyska Victoria”. 
Wyróżnienie przyznawane było w  trzech kategoriach: 
,,Przedsiębiorczość”, ,,Samorządność” oraz ,,Osobowość”. 

Do nagrody w  kategorii ,,Samorządność” nominację 
otrzymała Gmina Połaniec, za przeprowadzenie termomo-
dernizacji budynków użyteczności publicznej, rozbudowę 
pływalni, remont budynku WTZ, i modernizację oświetle-
nia. W uroczystości uczestniczyli: Burmistrz Miasta i Gmi-
ny – Pan Jacek Benedykt Nowak, zastępca Burmistrza – Pan 
Jarosław Kądziela wraz z Panią Sekretarz – Bogumiłą Nie-
spodziewaną. 

Gospodarzami gali byli wicemarszałek województwa 
świętokrzyskiego Renata Janik oraz przewodniczący Sej-
miku Województwa Andrzej Pruś. Nominację i  nagrody 
wręczał wicemarszałek Marek Bogusławski. Fot. Daniel Dziewięcki

Dzień Samorządu Terytorialnego u Prezydenta RP
29 maja br. w Pałacu Prezydenc-

kim odbyło się spotkanie z okazji 
„Dnia Samorządu Terytorialnego”. 

Podczas spotkania Prezydent RP 
wręczył odznaczenia państwowe oso-
bom zasłużonym w działalności samo-
rządowej. Przyznane zostały m.in. Złote 
i Srebrne Krzyże Zasługi oraz Medale 
Stulecia Odzyskanej Niepodległości. 
Prezydent Andrzej Duda, poprzez or-
ganizację dorocznych uroczystości pod-
kreślił ważność tego wydarzenia. 

Uroczystości rozpoczęły się o godz. 
11.00. Była to również okazja do oko-
licznościowego wystąpienia Prezyden-
ta RP. W tym roku podziękowanie dla 
samorządowców wybrzmiało w spo-

sób szczególny w kontekście wielkie-
go zaangażowania w dzieło pomocy 
uchodźcom z Ukrainy. 

W uroczystości wziął udział Bur-
mistrz Miasta i Gminy Połaniec – Jacek 
Benedykt Nowak.
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Nowy inwestor w strefie B w Połańcu
4.01.2022 r. w  wyniku rozstrzy-

gnięcia pierwszego przetargu nie-
ograniczonego na sprzedaż nieru-
chomości gruntowej o  pow. 0,5777 
ha stanowiącej obszar nr 5 Strefy 
Inwestycyjnej „B” w Połańcu został 
podpisany kolejny Akt Notarialny. 

Nabywcą nieruchomości jest firma 
Metal-Red z Mielca, która specjalizuje 
się w  obróbce mechanicznej metali, 
konstrukcji stalowych oraz wszelkie-
go rodzaju wyposażenia dla przemysłu 
przetwórstwa drewna. 

W imieniu Miasta i Gminy Połaniec 
akt notarialny podpisał pełniący funk-
cję Burmistrza – Pan Jacek Benedykt 
Nowak. Inwestor nabywając ww. grunt 
zobowiązuje się do budowy dwukon-
dygnacyjnej hali produkcyjnej o  pow. 
około 2000 m2, w  której będzie on 
prowadził swoją działalność polegającą 
na obróbce mechanicznej elementów 
metalowych. 

Produkcja ta nie będzie oddziaływa-
ła negatywnie na środowisko i nie bę-
dzie uciążliwa dla otoczenia. Nabywca 
zadeklarował poniesienie nakładów 
inwestycyjnych w  wysokości mini-
mum 2,5 mln zł. Planowany termin 

zakończenia budowy został wyznaczo-
ny do lipca 2023 roku. Liczba zadekla-
rowanych miejsc pracy utworzonych 
na terenie zrealizowanej inwestycji to 
minimum 5 osób. 

Inwestor wraz z  rozwojem firmy 
deklaruje wzrost zatrudnienia. Ścież-
ka rowerowa zaczynałaby się w  oko-
licy skrzyżowania drogi powiatowej 

nr 0822T (ul. Knothego w  Ruszczy) 
z drogą gminną nr 366153, biegła ko-
roną wału przez około 570 metrów do-
chodząc do drogi gminnej nr 366145T. 

Korona wału w  przedmiotowym 
miejscu ma 3m szerokości, a  plano-
wana ścieżka rowerowa szerokość 2 m 
i z zachowaniem poboczy około 50 cm 
na każdą stronę.

Wiślański Klaster Energii powołany
11 stycznia w  budynku Urzędu 

Miasta i Gminy doszło do podpisania 
porozumienia pomiędzy gminami 
(Bogoria, Łubnice, Oleśnica, Osiek, 
Połaniec, Rytwiany, Szydłów, a firmą 
DOEKO GROUP Sp. z o.o.), na mocy 
którego został powołany Wiślański 
Klaster Energii. 

Celami działalności Klastra jest 
ograniczenie niskiej emisji na terenie 
Członków Klastra będących jednost-
kami samorządu terytorialnego, w tym 
poprzez inwestycje w  OZE; zwiększe-
nie bezpieczeństwa energetycznego 
poprzez dywersyfikację źródeł energii; 
rozwój OZE ze szczególnym naciskiem 

na rozwój rozproszonej energetyki pro-
sumenckiej; edukacja ekologiczna w za-
kresie OZE; wspieranie innowacyjnych 
technologii w zakresie efektywnego za-
rządzania energią (ICT i OT). Podczas 
spotkania przedstawiciele poszczegól-
nych gmin rozmawiali na temat rozwią-
zań i wdrażania pomysłów.
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W  dniu 11 stycznia br., w  Sta-
rostwie Powiatowym w  Staszowie 
podpisano umowę w sprawie współ-
działania przy realizacji zimowego 
utrzymania dróg powiatowych, znaj-
dujących się w granicach administra-
cyjnych Miasta i Gminy Połaniec. 

Umowę w  imieniu Powiatu Sta-
szowskiego podpisali: starosta Józef 
Żółciak i  wicestarosta Leszek Guzal, 
z kontrasygnatą skarbnik powiatu Jo-
lanty Piotrowskiej, a w imieniu Miasta 
i Gminy Połaniec umowę podpisał peł-
niący funkcję burmistrza Jacek Bene-
dykt Nowak. 

W myśl podpisanej umowy, o warto-
ści 30 tys. zł, strony zobowiązują się do 
współdziałania przy realizacji zimowe-
go utrzymania dróg powiatowych na te-

renie gminy Połaniec, o łącznej długości 
39,8 km, w zakresie: odśnieżania – nie-
zwłocznie po ustaniu opadów śniegu, 
posypywanie piaskiem i mieszankami 
piaskowo-solnymi oraz utrzymania 
w gotowości służb drogowych. 

Umowa dotyczy realizacji ww. za-
dań w okresie od: 1 stycznia br. do 31 
grudnia br. 

Źródło: 
Starostwo powiatowe 

w Staszowie

Umowa na zimowe utrzymanie dróg podpisana

Gmina Połaniec pozyskała dofinansowanie
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg

18.02.2022 roku odbyło się uro-
czyste wręczenie pozyskanego dofi-
nansowania z Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg, które w imieniu Gmi-
ny Połaniec odebrał pełniący funkcję 
Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
Pan Jacek Benedykt Nowak. 

Dofinansowanie przeznaczone jest 
na remont i  budowę nowych dróg. 

Gmina Połaniec otrzymała łącznie 
dofinansowanie w  wysokości prawie 
2,2 milionów złotych. 

W  ramach otrzymanego dofinan-
sowania zrealizowane zostaną dwie 

duże inwestycje „Budowa dróg gmin-
nych na osiedlu w rejonie ulicy Zrę-
bińskiej w  Połańcu” oraz „Budowa 
dróg gminnych na Osiedlu Krakow-
skim w Połańcu”.
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Inwestycje w ciągach dróg powiatowych do realizacji
10 stycznia w miejscach planowa-

nych w najbliższym czasie do realiza-
cji inwestycjach drogowych w miej-
scowości Ruszcza i  Zrębin spotkał 
się pełniący obowiązki burmistrza – 
Pan Jacek Benedykt Nowak, dyrektor 
ZDP w  Staszowie Mirosław Bernyś 
i wykonawca celem omówienia reali-
zacji inwestycji. 

Informacje o realizowanych inwe-
stycjach drogowych w  ciągach dróg 
powiatowych na terenie gminy Po-
łaniec: 
1. „Przebudowa przejścia dla pie-

szych w ciągu drogi powiatowej nr 
0105T Stopnica- Oleśnica - Połaniec 
w  miejscowości Zrębin” – wartość 
zadania: 105 674,22 zł, przewidywa-
ny termin zakończenia: 12.08.2022 r. 

2. „Przebudowa przejścia dla pieszych 
w ciągu drogi powiatowej nr 0822T 
Ruszcza - Słupiec w  miejscowości 
Ruszcza” – wartość zadania: 116 
308,80 zł, przewidywany termin za-
kończenia: 12.08.2022 r. 
Jednocześnie informujemy, że 

w  ramach programu Rządowy Fun-
dusz Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych został złożony wnio-
sek uwzględniający inwestycję „Prze-
budowa odcinka drogi powiatowej 
nr 0822T Ruszcza – Słupiec od km 
0+720 do km 1+920” – długość: 1 200 
m, szerokość nawierzchni bitumicz-
nej: 5,50 m, długość chodnika: 1 200 
m, szacunkowa wartość zadania: 1 
200 000,00 zł. 

Prowadzone są również rozmowy 
dotyczące koncepcji rozwiązań projek-

towych rozbudowy skrzyżowań drogi 
krajowej nr 79 z drogami powiatowy-
mi na odcinku Połaniec – Słupia na 
terenie gminy Połaniec. 

Realizacja drogi powiatowej nr 
0817T Tursko Wielkie – Tursko Małe. 
Droga ta w  miejscowości Tursko 
Małe na odcinku o  długości 620 m 
(od km 2+133 do km 2+753) zosta-
ła zweryfikowana pozytywnie przez 
Wojewódzką Komisję ds. weryfika-
cji i  szacowania szkód w  infrastruk-
turze komunalnej spowodowanych 
przez nawalny deszcz w  dniach 30 
i 31 sierpnia 2021 r. w związku z po-
wyższym, jeśli zostaną uruchomione 
środki w ramach Usuwania Skutków 
Klęsk Żywiołowych droga w  Tursku 
Małym zostanie wyremontowana 
w 2022 roku.

W Połańcu będzie można rejestrować samochody
W  Urzędzie Miasta i  Gminy w  Połańcu powstanie 

filia Wydziału Komunikacji i  Transportu Starostwa 
Powiatowego w Staszowie. Gmina Połaniec otrzymała 
akceptację na utworzenie stanowiska zamiejscowego do 
spraw rejestracji pojazdów. 

Punkt będzie dostosowany dla osób niepełnospraw-
nych i  zostanie utworzony na parterze budynku urzędu. 
W  ramach realizacji zadania gmina Połaniec udostępni 
pomieszczenie wraz z  wyposażeniem biurowym, a  także 
zapewni właściwe zabezpieczenie dokumentów. Utworzenie 
filii w Połańcu będzie korzystne nie tylko dla mieszkańców 

naszej gminy, ale również innych gmin, gdyż skrócą się 
kolejki w Starostwie.
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Doposażono jednostkę OSP w Połańcu
W  dniu 17 stycznia br., jednostce 

OSP w Połańcu, oficjalnie przekazano 
sprzęt ratownictwa medycznego wraz 
z przyczepką do transportu wyposaże-
nia i materiałów, niezbędnych w czasie 
prowadzenia akcji ratowniczych. 

Dzięki wsparciu Fundacji Enea, po-
łanieccy druhowie otrzymali sprzęt do 
ratowania życia, m.in. defibrylator AED 
oraz torbę medyczną PSP R1 z wyposa-
żeniem. Z kolei powiat staszowski oraz 
miasto i  gmina Połaniec, sfinansowali 
zakup przyczepki, do wcześniej nabyte-
go kłada, co usprawni realizację zadań 
ratowniczych w terenie. 

Obecna na przekazaniu poseł na Sejm, sekretarz stanu 
w Ministerstwie Sportu i Turystyki Anna Krupka, serdecz-
nie pogratulowała druhom strażakom otrzymanego sprzętu, 
a  także dotychczasowej działalności i zapewniła o konty-
nuowaniu wspierania jednostek OSP, nie tylko w zakresie 
dosprzętowienia, ale także i stanowienia korzystnego prawa. 

W swoim wystąpieniu wspomniał o tym zastępca święto-
krzyskiego komendanta wojewódzkiego PSP w  Kielcach 
st. bryg. Grzegorz Rajca, dziękując poseł Annie Krupce za 
działania na rzecz przyjętych ostatnio 2 ustaw: tzw. ,,ustawy 
modernizacyjnej” oraz ustawy o  Ochotniczych Strażach 
Pożarnych. 

Na wieloletnią współpracę druhów OSP w  Połańcu 
z elektrownią, zwrócił uwagę prezes Zarządu Enea Poła-
niec Bogusław Rybacki, a starosta staszowski Józef Żół-
ciak przypomniał m.in. o zagrożeniach powodziowych 
dla miasta i gminy Połaniec, które dają o sobie znać co 
kilka lat. 

Pełniący funkcję burmistrza Połańca Jacek Benedykt 
Nowak podziękował prezesowi Bogusławowi Rybackiemu 
i  staroście staszowskiemu Józefowi Żółciakowi za otrzy-
mane wsparcie na zakup niezbędnego sprzętu, zapewnia-
jącego sprawne i  szybkie reagowanie w  sytuacjach klęsk 
żywiołowych oraz zagrożenia życia osób poszkodowanych 
lub chorych. 

Źródło: 
Starostwo powiatowe w Staszowie
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O koncepcji budowy przedszkola
na Osiedlu Północ w Połańcu

20 stycznia w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu odbyło się spotkanie, w którym uczestniczył 
pełniący funkcję burmistrza – Pan Jacek Benedykt Nowak, dyrektor przedszkola – Pani Anna Kaniszewska, zastęp-
ca dyrektora Pani Beata Mika, dyrektor Szkoły Podstawowej w Połańcu - Pani Gabriela Zielińska oraz pracownicy 
urzędu, jednostek. 

Na spotkaniu została przedstawiona koncepcja budowy 
przedszkola na Osiedlu Północ dostosowana do obecnego 
obszaru. Prezentację zakończyła ożywiona dyskusja, pod-

czas której uczestnicy korzystali z możliwości zadawania 
pytań odnośnie Koncepcji oraz zgłaszania własnych suge-
stii i rozwiązań.
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O ochronie przeciwpowodziowej
24 stycznia 2022 r. odbyło się spotkanie, w którym 

uczestniczył Dyrektor Zarządu Zlewni w Sandomierzu – 
Pan Krzysztof Sobiecki, pełniący funkcję burmistrza – Pan 
Jacek Benedykt Nowak, kierownik nadzoru wodnego – Pan 
Dariusz Mech, starszy specjalista w nadzorze wodnym – 
Pan Krzysztof Miaz. 

Podczas spotkania dyskutowano na temat ochrony prze-
ciwpowodziowej na terenie Miasta i Gminy Połaniec, realiza-
cji zadań przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Pol-
skie, możliwości pozyskiwania środków na przedsięwzięcia. 

Kolejnym tematem było uzgodnienie pozwolenia na bu-
dowę przedszkola na Osiedlu Północ oraz budowa ścieżki 
rowerowej po koronie wału znajdującego się na działce ewid. 
nr 28 w obrębie Maśnik – gmina Połaniec.
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O budowie magistrali na spotkaniuW dniu 28 stycznia w sali konfe-
rencyjnej Urzędu Miasta i  Gminy 
w Połańcu odbyło się spotkanie peł-
niącego funkcję burmistrza - Pana 
Jacka Benedykta Nowaka z prezesem 
Przedsiębiorstwa Produkcyjno-Usłu-
gowego „Propol” - Panem Arturem 
Komorowskim, pracownikami zakła-
du oraz z  Radnymi Rady Miejskiej 
w  Połańcu, skarbnik gminy - Panią 
Małgorzatą Żugaj i  pracownikami 
urzędu. 

Tematem spotkania było podjęcie 
decyzji dotyczącej zaplanowanej dużej 
inwestycji (na którą wskazywano już 
w 2016 roku), związanej z budową no-
wej magistrali wodociągowej o łącznej 
długości ok. 10 km. Obecna magistrala 
wodociągowa z racji ponad 30 - letniej 
eksploatacji oraz jej awaryjności wy-
maga pilnej wymiany. 

W związku z przeprowadzoną ana-
lizą obecny na sali specjalista ds. opty-
malizacji kosztów przekształceń - Pan 
Zbigniew Nowak przedstawił podsta-
wowe problemy związane z  jakością 
obecnej magistrali - w tym awaryjność 
czy złej jakości stal. O potrzebie reali-
zacji inwestycji i zagrożeniach w przy-
padku nie podjęcia kroków zmierza-
jących do budowy magistrali mówił 
Prezes - Artur Komorowski. Budowa 
magistrali to koszt ponad 7 mln zł, ale 

Przedsiębiorstwo stara się o uzyskanie 
dofinansowania na ten cel z Narodo-
wego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej. Możliwość po-
zyskania środków pojawiła się dopiero 
w  roku ubiegłym, a  złożony wniosek 
został wysoko oceniony. Kwota po-
życzki wynosi ponad 7 mln. (30 % 
umorzenia). Przedsiębiorstwo uzyska-
ło również decyzje administracyjne. 
Kolejnym krokiem będzie potrzeba 
podjęcia uchwały przez wspólników 
w sprawie budowy magistrali. Podpi-
sanie umowy na dofinansowanie może 
nastąpić w  pierwszym kwartale roku 
bieżącego. 

Inwestycja związana z budową ma-
gistrali wodociągowej jest ważna z racji 

zapewnienia bezpieczeństwa ciągłości 
dostaw wody pitnej dla mieszkańców 
i dla Zarządu Spółki Propol ma strate-
giczne znaczenie. Podczas spotkania 
omówiono również zdarzenie skaże-
nia wody pitnej jakie miało miejsce 
w ostatnim czasie w Gminie Połaniec, 
Osiek i Staszów i określono zasadnicze 
problemy organizacyjne i techniczne, 
a  przede wszystkim konieczność do-
skonalenia procedur zapobiegania 
i eliminowania na przyszłość sytuacji 
awaryjnych. Dyskutowano również 
o przyszłych cenach wody. 

Radni obecni na sali po przeprowa-
dzonej dyskusji poprzez głosowanie 
jednogłośnie poparli potrzebę realiza-
cji inwestycji. 
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7 lutego 2022 roku w Gminie Połaniec odbyło się Nadzwyczajne 
Zgromadzenie Wspólników P.P.U. „PROPOL” Sp. z o. o., którego 
celem było podjęcie Uchwały w sprawie strategicznej inwestycji 
realizowanej przez Spółkę Propol. 

Jej celem jest poprawa bezpieczeństwa i jakości dostaw wody dla 
mieszkańców. Inwestycja polegać będzie na budowie nowego odcinka 
wodociągu magistralnego dostarczającego wodę pitną o dł. 10 km 
z  rur PE. Obecna magistrala wodociągowa jest mocno wyeksplo-
atowana z racji ponad 30 - letniej eksploatacji oraz jej awaryjności 
i wymaga pilnej wymiany. Budowa magistrali to koszt ok. 7 mln zł. 
Środki finansowe pochodzić będą z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Prezes Zarządu Spółki Propol Pan 
Artur Komorowski podkreśla, że jest to pierwsza w historii Spółki tak 
ważna i tak strategiczna inwestycja i cieszy się, że wszyscy wspólni-
cy spółki jednogłośnie poparli działania związane z  tą inwestycją. 
Z pewnością przełożą się one na wymierne korzyści dla odbiorców 
i aspekty technicznego funkcjonowania Spółki. 

Ważna, kilkumilionowa inwestycja w Spółce Propol 
poprawiająca bezpieczeństwo i jakość dostaw 

wody pitnej dla mieszkańców 

Fot. Paweł Wojciechowski

Gmina Połaniec z dofinansowaniem na pomoc
osobom niepełnosprawnym

Wnioski blisko tysiąca samorządów 
z całej Polski ubiegających się o środki 
z  programu Opieki wytchnieniowej 
zyskały rekomendację Ministerstwa 
Rodziny i Polityki Społecznej. 

Samorządy zawnioskowały o  po-
nad 150 mln zł wsparcia w  ramach 
edycji programu na rok 2022. Nie-
mal 76,5 mln złotych otrzymał region 
świętokrzyski na realizację tegorocz-
nych zadań w ramach Funduszu So-
lidarnościowego. Wśród samorzą-
dów województwa świętokrzyskiego 
znalazła się gmina Połaniec. Umowy 
z samorządowcami podpisał 17 lutego 
Wojewoda Świętokrzyski - Pan Zbi-
gniew Koniusz z  przedstawicielami 
poszczególnych gmin. 

Do województwa trafią rządowe 
pieniądze na wykonanie dwóch pro-
gramów finansowanych ze środków 
Funduszu. W ramach programu „Asy-
stent osobisty osoby niepełnospraw-
nej”, do którego przystąpiło 65 jedno-
stek samorządu terytorialnego, nasze 

województwo otrzymało w 2022 roku 
prawie 65 mln zł dofinansowania.

Z  kolei na program „Opieka wy-
tchnieniowa” przeznaczono dla regionu 
blisko 12 mln zł, a uczestniczy w nim 40 
świętokrzyskich samorządów. 

- To ważny dzień dla samorządów, 
jako jednostek odpowiedzialnych za 
dobro swych mieszkańców. Fundusz 
Solidarnościowy wspiera osoby niepeł-
nosprawne w różnych aspektach życia. 
Województwo świętokrzyskie bardzo 
dobrze aplikuje o pieniądze z tego fun-
duszu - na obywdwa programy otrzy-
maliśmy przeszło 11 procent środków 
przekazanych na cały kraj. Choć jeste-
śmy jednym z mniejszych województw, 
to potrafimy doskonale pisać wnioski. 
Samorządy w tym przypadku znakomi-
cie zdały swój egzamin – mówił Woje-
woda - Pan Zbigniew Koniusz. 

Umowy z  Wojewodą Świętokrzy-
skim - Panem Zbigniewem Koniuszem 
na przekazanie pieniędzy podpisał 
pełniący funkcję Burmistrza Miasta 
i  Gminy Połaniec – Pan Jacek Bene-

dykt Nowak, skarbnik Gminy – Pani 
Małgorzata Żugaj w obecności kierow-
nika Ośrodka Pomocy Społecznej – 
Pani Ewy Tomalskiej. 

Gmina Połaniec otrzymała na reali-
zację zadania w  ramach resortowego 
Programu Ministra Rodziny i Polityki 
Społecznej „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” – edycja 2022 kwo-
tę 354 531, 60 zł. 

Głównym celem programu „Asy-
stent osobisty osoby niepełnospraw-
nej” jest wprowadzenie usługi asy-
stenta jako formy ogólnodostępnego 
wsparcia dla dzieci do 16. roku życia 
z  orzeczeniem o  niepełnosprawno-
ści oraz dla osób niepełnosprawnych 
posiadających orzeczenie o  znacz-
nym lub umiarkowanym stopniu 
niepełnosprawności. Program ten 
ma przede wszystkim zapewniać po-
prawę jakości życia osób niepełno-
prawnych, w  szczególności poprzez 
umożliwienie im jak największej nie-
zależności. W  naszej gminie z  pro-
gramu skorzysta 28 osób.
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Gmina Połaniec otrzymała z Funduszu Solidarnościowego 
na realizację zadania w ramach resortowego Programu 

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej „Opieka wytchnieniowa” 
kwotę 58 752,00 zł

W  naszej gminie z  dziennej formy 
opieki wytchnieniowej skorzysta 6 osób. 

Głównym celem Programu jest 
wprowadzenie usług asystenta osobi-
stego osoby niepełnosprawnej dla: 
1. dzieci do 16. roku życia z orzecze-

niem o niepełnosprawności łącznie 
ze wskazaniami: konieczności stałej 
lub długotrwałej opieki lub pomocy 
innej osoby w związku ze znacznie 
ograniczoną możliwością samodziel-
nej egzystencji oraz konieczności 

stałego współudziału na co dzień 
opiekuna dziecka w  procesie jego 
leczenia, rehabilitacji i edukacji oraz 

2. osób niepełnosprawnych posiadają-
cych orzeczenie o niepełnosprawno-
ści: o stopniu znacznym lub o stop-
niu umiarkowanym, lub traktowane 
na równi do wymienionych zgodnie 
z  art. 5 i  art. 62 ustawy z  dnia 27 
sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawo-
dowej i  społecznej oraz zatrudnia-
niu osób niepełnosprawnych (Dz. U. 
z 2021 r. poz. 573). 
Codzienna opieka nad bliską oso-

bą z niepełnosprawnościami wymaga 

często całkowitego podporządkowa-
nia swojego dziennego rozkładu za-
jęć, całego życia właśnie opiece. Na 
taką pomoc mogą liczyć członkowie 
rodzin lub opiekunów sprawujących 
bezpośrednią opiekę nad dziećmi 
z  orzeczeniem o  niepełnosprawności 
lub nad osobami ze znacznym stop-
niem niepełnosprawności/osobami 
z  orzeczeniem traktowanym na rów-
ni z orzeczeniem o znacznym stopniu 
niepełnosprawności. Równie ważne 
jest wsparcie finansowe asystenta oso-
bistego osoby niepełnosprawnej.

Program „Opieka wytchnieniowa” adresowany jest do członków rodzin lub 
opiekunów sprawujących bezpośrednią opiekę nad dziećmi z orzeczeniem 
o niepełnosprawności i osobami posiadającymi orzeczenie o znacznym stop-
niu niepełnosprawności albo orzeczenie traktowane na równi z orzeczeniem 
o  znacznym stopniu niepełnosprawności, którzy wymagają usług opieki 
wytchnieniowej. 
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Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich
w rozwoju cyfrowym – Granty PPGR

Gmina Połaniec pozyskała środki na zakup sprzętu
Nasza gmina skorzystała z  rządowego programu, 

którego celem jest wsparcie rodzin z dziećmi z terenów 
popegeerowskich, w zakresie dostępu do sprzętu kompu-
terowego oraz dostępu do Internetu. 

Pandemia COVID-19 pokazała wiele problemów, a  jed-
nym z nich jest nauka zdalna na terenach popegeerowskich. 
Ujawniła ona deficyt sprzętu komputerowego czy utrudnienia 
w dostępie do Internetu, co wpłynęło na realizację obowiąz-
ków szkolnych przez dzieci. Projekt „Granty PPGR” stawia 
za cel wyeliminowanie tych ograniczeń. W ramach zadania 
dzieci z naszej gminy otrzymają odpowiedni sprzęt w posta-
ci: 5 komputerów stacjonarnych, 48 laptopów 1 tablet wraz 
z ubezpieczeniem. 

Łączna kwota pozyskanych środków to 139 872,00 zł. 

Środki zostały pozyskane w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 Osi Priorytetowej V Rozwój cyfrowy JST 
oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia REACT-EU działania 5.1 Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności 

na zagrożenia dotycząca realizacji projektu grantowego „Wsparcie dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym – Granty PPGR”

 W związku z możliwością ubiegania 
się o  100% dofinansowania na zakup 
komputerów stacjonarnych, laptopów 
bądź tabletów dla uczniów szkół pod-
stawowych i  szkół średnich, którzy 
zamieszkują miejscowość lub gminę, 
w której funkcjonowało niegdyś zlikwi-
dowane państwowe przedsiębiorstwo 
gospodarki rolnej i będących członkiem 
rodziny (krewnym w  linii prostej, tj. 
rodzicie, dziadkowie, pradziadkowie/
opiekunem prawnym), który to pra-
cował niegdyś w zlikwidowanym pań-
stwowym przedsiębiorstwie gospodarki 
rolnej i  zamieszkiwał w  miejscowości 
lub gminie objętej PPGR, w  ramach 
Konkursu Grantowego Cyfrowa Gmi-
na - Wsparcie dzieci z rodzin pegeerow-
skich w  rozwoju cyfrowym –„Granty 
PPGR”, Oś V. Rozwój cyfrowy JST oraz 
wzmocnienie cyfrowej odporności na 
zagrożenia - REACT-EU, Działanie 5.1 
Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnie-
nie cyfrowej odporności na zagrożenia 
w ramach Programu Operacyjnego Pol-
ska Cyfrowa na lata 2014 – 2020, Gmina 
Połaniec skorzystała z dofinansowania.

Celem ogłoszonego jesienią ub.r. 
programu „Granty PPGR – Wspar-

cie dzieci i  wnuków byłych pracow-
ników PGR w  rozwoju cyfrowym” 
jest wsparcie rodzin popegeerow-
skich z  dziećmi w  zakresie dostępu 
do sprzętu komputerowego i dostępu 
do internetu, wyeliminowanie ogra-
niczeń związanych z  nauką zdalną, 
a  także zniwelowanie nierówności 

między gminami popegeerowskimi, 
a resztą gmin. Dofinansowanie w ra-
mach programu było przyznawane na 
zakup sprzętu komputerowego z urzą-
dzeniami peryferyjnymi i akcesoriami 
oraz niezbędnym oprogramowaniem, 
umożliwiających pracę zdalną oraz na 
dostęp do internetu.
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Gmina Połaniec zakupiła fabrycznie 
nowe łodzie ratownicze wraz z  osprzętem 
i silnikiem motorowym (40kM) oraz przy-
czepy podłodziowe z  łamanym dyszlem 
kompatybilne z ww. łodziami. 

Nowoczesne łodzie z konsolą (pierwszy raz 
na terenie naszej gminy) zostały zakupione 
przede wszystkim z myślą o zwiększeniu bez-
pieczeństwa przeciwpowodziowego na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec. Zakupu dokonano 
ze środków Miasta i Gminy Połaniec. Pełnią-
cy funkcję Burmistrza - Pan Jacek Benedykt 
Nowak przekazał łodzie do jednostek OSP 
w Rudnikach i Okrągłej. Na łodzie tego typu 
oczekuje jeszcze OSP Zrębin.

Gmina Połaniec zakupiła nowoczesne
łodzie ratownicze dla OSP
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W dniu 1 marca 2022 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Miasta i Gmi-
ny w Połańcu zawarta została umowa  
pomiędzy Panem Tomaszem Adam-
czykiem   reprezentującym firmę   
„ATB” Przedsiębiorstwo Inżynie-
ryjne Tomasz Adamczyk a Miastem 
i Gminą Połaniec  reprezentowanym 
przez   Jacka Benedykta Nowaka na 
zadanie polegające na „Budowie od-
cinków sieci wodociągowej na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec” w obecno-
ści pracowników UMiG.

Budowa odcinków sieci wodociągowej 
na terenie Miasta i Gminy Połaniec

ZAKRES ZADANIA OBEJMUJE:
a) Zakres I

Odcinek 2 –  Budowa odcinka sieci 
wodociągowej od ul. Knothego do dro-
gi gminnej nr 366142 oraz wzdłuż  niej 
w miejscowości RUSZcZA (kwota za-
dania - 168 047,73 zł, środki własne)

Odcinek 6 – etap I Budowa odcinka sie-
ci wodociągowej wzdłuż  drogi gminnej 
366074 do wysokości działki 4070 w 
miejscowości POŁANIEc (kwota za-
dania – 52 332, 50 zł, środki własne)

 b)   Zakres II
Odcinek  1 – Budowa odcinka sieci 

wodociągowej przy drodze wojewódz-
kiej nr 764 w miejscowości POŁANIEc  
(kwota zadania – 118 371, 56 zł, środki 
własne).

  REALIZACJA ZADAń 

Budowa odcinków wodociągowych zostanie wykonana zgodnie projektem.
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Kolejny potencjalny Inwestor
w Połanieckiej Strefie Inwestycyjnej

Inwestor jest obecnie na etapie wyboru lokalizacji, jed-
nakże grunty wskazane przez Gminę Połaniec spełniają 
wszystkie wymagania. Teren jest doskonale przygotowa-
ny, w pełni uzbrojony i uzupełniony o wysokiej jakości 
dojazd, a pobliska Elektrownia Połaniec jest dla spółki 
istotnym potencjalnym partnerem w łańcuchu dostaw. 

Planowana inwestycja zakłada budowę i uruchomienie 
zakładu produkującego nowoczesne materiały budowlane, 
a wartość inwestycji wyniesie ok 100 mln złotych. Będzie to 
pierwsza tego typu inwestycja w Polsce i jedna z kilku w Eu-
ropie. Zatrudnienie znajdzie ok. 70 pracowników etatowych 
z możliwością zwiększenia tej liczby do 120 pracowników 
w perspektywie kilku lat. Dodatkowym, równie ważnym 
elementem inwestycji jest informacja, że inwestor będzie 
korzystał z lokalnych podwykonawców. 

Z uzyskanych informacji od inwestora wynika, że istot-
nym elementem jest również fakt, iż miasto Połaniec po-

siada wysokiej jakości infrastrukturę, oferuje dobry dostęp 
do pracowników, a lokalna kultura wpisuje się doskonale 
w wartości firmy. 

Wszystko to w połączeniu z otwartością i szerokim wspar-
ciem władz samorządowych sprawia, że lokalizacja opisanej 
inwestycji na tym terenie rozważana jest bardzo poważnie.

Spotkanie z potencjalnym inwestorem odnośnie budowy
„farm fotowoltaicznych” na terenie Miasta i Gminy Połaniec

1 marca 2022 r. odbyło się w centrum Kultury i Sztuki w Połańcu 
spotkanie w sprawie możliwości powstania na terenie Miasta i Gminy 
Połaniec tzw. farm fotowoltaicznych. 

W spotkaniu wziął udział Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec - Pan Jacek 
Benedykt Nowak, potencjalny inwestor, radni Miasta i  Gminy Połaniec, 
sołtysi miejscowości położonych na terenie Gminy Połaniec, przedstawiciele 
poszczególnych osiedli w Połańcu oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy 
w  Połańcu. Przedmiotem spotkania była rozmowa na temat możliwości 
stworzenia farmy fotowoltaicznej oraz farmy wiatrowej na szeroką skalę na 
terenie Miasta i Gminy Połaniec.

Spotkanie w sprawie rozbudowy sieci stałego łącza z internetem
1 marca 2022 roku odbyło się spotkanie w centrum 

Kultury i  Sztuki w  Połańcu odnośnie rozbudowy sieci 
stałego łącza z internetem w miejscowościach na terenie 
Gminy Połaniec oraz w Połańcu na Osiedlu Południe. 

W spotkaniu wziął udział Burmistrz Miasta i Gminy Po-
łaniec - Pan Jacek Benedykt Nowak, dostawcy internetu - 
przedstawiciele firmy „Czajen” z Mielca, radni Miasta i Gminy 
Połaniec, sołtysi miejscowości położonych na terenie Gminy 
Połaniec, przedstawiciele poszczególnych osiedli w Połańcu 
oraz pracownicy Urzędu Miasta i Gminy w Połańcu. 

Głównym tematem dyskusji były techniczne możliwości 
rozbudowy sieci. Ostatnie lata pokazują jak dużą rolę odgrywa 
internet, dlatego zakres możliwości wykorzystania internetu 

stale się poszerza. Szybki dostęp do sieci coraz silniej warun-
kuje ekonomiczny i społeczny rozwój gminy, ponieważ staje 
się warunkiem działania przedsiębiorstw i aktywności miesz-
kańców na rynku pracy. Jednocześnie ułatwia komunikację.
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Kolejne spotkanie Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec
z potencjalnym Inwestorem

4 marca 2022 r. w Urzędzie Miasta i Gminy w Połańcu 
odbyło się spotkanie Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec 
– Pana Jacka Nowaka z potencjalnym Inwestorem zainte-
resowanym terenami Połanieckiej Strefy Inwestycyjnej. 

Na spotkaniu została przedstawiona pełna oferta inwe-
stycyjna Miasta i Gminy Połaniec oraz plany inwestycyjne 
Przedsiębiorcy.

Firma zainteresowana naszą ofertą specjalizuje się w 
zakresie wykonywania izolacji termicznych i działa prężnie 
na rynku od wielu lat.

Położenie naszej strefy stanowi dla inwestora bardzo 
dogodną lokalizację oraz dostęp do wykwalifikowanych 
pracowników.

Spotkanie jest kolejnym dowodem na to, że Gmina Po-
łaniec aktywnie działa w celu pozyskiwania Inwestorów 

chcących zainwestować swój kapitał właśnie na terenie na-
szej Gminy. Atrakcyjna lokalizacja, dogodna infrastruktura 
drogowa, kompleksowo uzbrojone tereny inwestycyjne oraz 
otwartość władz samorządowych powoduje duże zaintere-
sowanie wśród potencjalnych Inwestorów.

Podpisanie umów na budowę altan
w Gminie Połaniec

W dniu 06.04.2022 r. w sali kon-
ferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy 
Połaniec doszło do podpisania umów 
między Gminą Połaniec reprezento-
waną przez Burmistrza Miasta i Gmi-
ny Pana Jacka Benedykta Nowaka, 
a firmą Zakład Remontowo – Budow-
lany Stanisław Walczyk. 

Przedmiotem umów jest wykona-
nie zadania pt. ,,Budowa altan rekre-
acyjnych wraz z  wyposażeniem na 
terenie gminy Połaniec” w  miejsco-
wościach: 

• Ruszcza Kępa – 36 861,14 zł brutto 
• Kamieniec – 39 433,60 zł brutto 
• Brzozowa – 39 433,60 zł brutto 

W ramach realizacji umów wybu-
dowane altany będą posiadały pod-
łogę z kostki betonowej, konstrukcję 
dachową czterospadową (więźba 
drewniana) pokrytą blachodachówką. 

Dodatkowym wyposażeniem bę-
dzie drewniany stół i dwie ławki.

Ostatni czas pokazał, jak ważną rolę w naszej codzien-
ności pełni Internet. 

Szybkie i niezawodne łącze umożliwia nie tylko wykony-
wanie pracy zdalnej, edukację, sprawne załatwianie spraw 
urzędowych, robienie zakupów online, komunikację czy bycie 
w kontakcie z bliskimi. Internet szerokopasmowy to także stały 
dostęp do zabawy i rozrywki. Wielu mieszkańców odczuwa 
problem z  niską jakością usług dostępu do Internetu. Rozwią-
zaniem tego problemu jest rozbudowa infrastruktury światło-
wodowej. W tym celu rozpoczęto akcję zbierania deklaracji od 
mieszkańców chcących korzystać z łącza światłowodowego, 
która ma na celu analizę faktycznego zapotrzebowania na 
rozbudowę sieci światłowodowej na terenie gminy.

21 marca odbyło się również kolejne spotkanie w Cen-
trum Kultury i Sztuki z firmą celem omówienia rozbudowy 
sieci stałego łącza w miejscowościach na terenie Gminy 
Połaniec oraz w  Połańcu na Osiedlu Południe. Kolejnym 
krokiem będzie wizja w terenie. W tym dniu odbyło się 
również spotkanie organizacyjne z sołtysami.

Rozbudowa sieci stałego 
łącza kolejne spotkanie
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Nowoczesne oświetlenie na terenie gminy Połaniec
umowy na budowę odcinków oświetlenia ulicznego podpisane

Koszty utrzymania infrastruktu-
ry drogowej, zwłaszcza jeśli chodzi 
o wydatki związane z oświetleniem, są 
obecnie jedną z najbardziej istotnych 
pozycji w każdym budżecie samorzą-
dowym. Gmina Połaniec podejmując 
decyzje o budowie oświetlenia uliczne-
go, zapewnia tym samym oszczędności 
dla całej gminy i jej mieszkańców. 

W wyniku podjętych działań ze stro-
ny samorządu w dniu 04.05.2022 roku 
w  budynku Urzędu Miasta i  Gminy 
Połaniec zostały podpisane umowy na 
wykonanie zadań związanych z budo-
wą odcinków oświetlenia ulicznego na 
terenie sołectw gminy Połaniec. Umo-
wę w imieniu Miasta i Gminy Połaniec 
zawarł burmistrz – Jacek Benedykt No-
wak z wykonawcą zadania – Zakład In-
stalacji Elektrycznych Wiesław Kopeć. 
Akt podpisania dokumentów odbył się 

w sali konferencyjnej budynku Urzędu 
Miasta i Gminy w Połańcu w obecności 
sekretarz gminy – Bogumiły Niespo-
dziewanej, skarbnik gminy – Małgorza-
ty Żugaj, kierownik inwestycji - Danuty 
Bobrowskiej, inspektora ds. inwestycji 
i  remontów budowlanych – Mariusza 
Drosia oraz sołtysów poszczególnych 
miejscowości. 

Zadanie inwestycyjne realizowane 
w oparciu o umowę to dostawa nowych 
energooszczędnych opraw oświetlenia 
ulicznego w technologii LED”. 

Zakres obejmuje zadania: 
1. „Budowa odcinków oświetlenia 

ulicznego na terenie gminy Poła-
niec”. Część V - Dowieszenie opraw 
na terenie gminy Połaniec. 
Zadanie opiewa na kwotę:
37.310,23 zł i obejmuje: 
a. dowieszenie opraw w msc. Rud-

niki - 8.160,30 zł brutto 
b. dowieszenie opraw w msc. Win-

nica - 17.596,72 zł brutto, 
c. dowieszenie opraw w msc. Łęg - 

9.513,08 zł brutto, 
d. dowieszenie opraw w msc. Zrębin - 

2.040,13 zł brutto. Realizacja w ter-
minie 4 miesięcy od podpisania. 

2.  „Budowa odcinków oświetlenia 
ulicznego na terenie gminy Poła-
niec”. Część II - Budowa linii elek-
troenergetycznej napowietrznej nN 
0,4 kV do celów oświetlenia uliczne-
go w miejscowości Maśnik etap II. 

Zadanie opiewa na kwotę: 24.549,98 
zł i  obejmuje budowę linii zasilającej, 
słupów z  oprawami LED - pozostałej 
części - etap II (pierwsza część została 
zrealizowana w roku 2021 r.) Realizacja 
w terminie 4 miesięcy od podpisania. 
3.  „Budowa odcinków oświetlenia 

ulicznego na terenie gminy Poła-
niec”. Część IV - Budowa podziemnej 
sieci elektroenergetycznej kablowej 
nN 0,4 kV wraz z  budową słupów 
oświetleniowych dla oświetlenia dro-
gi w miejscowości Winnica. 

Zadanie opiewa na kwotę: 44.582,94 
złotych i  obejmuje budowę odcinka 
podziemnej sieci elektroenergetycznej 
kablowej nN 0,4 kV wraz z  budową 
słupów oświetleniowych dla oświetle-
nia drogi w miejscowości Winnica, tj. 3 
słupy stalowe z 3 oprawami LED 60-65 
W. Realizacja w terminie 4 miesięcy od 
podpisania. 
4.  „Budowa odcinków oświetlenia 

ulicznego na terenie gminy Po-
łaniec”. Część III - Budowa napo-
wietrzno-podziemnego odcinka sie-
ci elektroenergetycznej oświetlenia 
ulicznego w  miejscowości Wymy-
słów etap II. 
Zadanie opiewa na kwotę: 47.768,43 

złotych i obejmuje etap II, tj. budowę linii 
zasilającej, słupów z oprawami LED tj. 
pozostałej części (pierwsza część została 
zrealizowana w roku 2021 r.). Realizacja 
w terminie 4 miesięcy od podpisania. 

5.  „Budowa odcinków oświetlenia 
ulicznego na terenie gminy Połaniec”. 
Część I - Budowa odcinka oświetle-
nia w miejscowości Zdzieci Nowe. 
Zadanie opiewa na kwotę: 57.490,47  

złotych i obejmuje: budowę odcinka 
oświetlenia w  miejscowości Zdzie-
ci Nowe, gmina Połaniec tj. napo-
wietrznej linii elektroenergetycznej 
nN 0,4 kV oraz 9 słupów oświetlenia 
ulicznego z 9 oprawami LED 61 W. 
Realizacja w terminie 4 miesięcy od 
podpisania.
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Podpisanie umowy na wykonanie projektów budowlanych
W dniu 4.05.2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu Mia-

sta i Gminy Połaniec podpisana została umowa między 
Gminą Połaniec reprezentowaną przez Burmistrza Mia-
sta i Gminy – Pana Jacka Benedykta Nowaka, a firmą 
Przedsiębiorstwo Usługowe capricorn Emilia Moszyń-
ska-Münnich, Michał Münnich z siedzibą w Niestachów. 

Przedmiotem umowy jest wykonanie dokumentacji 
projektowej dla zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie 
projektów budowlanych – budowy odcinków sieci wodo-
ciągowej na terenie Miasta i Gminy Połaniec”. 

Projekt budowlany dotyczy w rozbiciu następujących 
odcinków: 
• Odcinek 1 – w Połańcu wzdłuż drogi gminnej nr 366109T 

(ul. Daszyn) – 13 500,00 zł 

• Odcinek 2 – w Kraśniku wzdłuż drogi gminnej nr 366163T 
– 13 500,00 zł 

• Odcinek 3 – w Ruszczy wzdłuż drogi krajowej DK79  
– 12 000,00 zł. Realizacja do końca września.

Granty dla pięciu jednostek OSP z terenu Gminy Połaniec
W dniu 14.03.2022 r. rozstrzygnię-

ty został konkurs adresowany do jed-
nostek Ochotniczych Straży Pożar-
nych, ogłoszonego przez Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Kielcach. 

W ramach ,,Ogólnopolskiego pro-
gramu finansowania służb ratowni-
czych. Część 2) Dofinansowanie za-
kupu sprzętu i wyposażenia jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych’’. 

Celem programu było podniesienie 
gotowości bojowej lokalnych służb ra-
towniczych poprzez doposażenie jed-
nostek Ochotniczych Straży Pożarnych 
w sprzęt niezbędny do zapobiegania i li-
kwidacji skutków katastrof naturalnych, 
ekstremalnych zjawisk atmosferycznych 
lub awarii technicznych, których skutki 

zagrażają życiu lub zdrowiu osób, mie-
niu albo środowisku naturalnemu. 

Pula środków w  formie dotacji 
przeznaczonych do wydatkowania na 
dofinansowanie zadań wynosi 1 750 
000, 00 zł: 750 000, 00 zł WFOŚiGW 
w  Kielcach i  1 000 000, 00 zł NFO-
ŚiGW w Warszawie. 

Z  terenu Gminy Połaniec środki 
w wysokości 8 100, 00 zł otrzymało 
pięć jednostek: 
1. OSP w Połańcu 
2. OSP w Tursku Małym 
3. OSP w Ruszczy 
4. OSP w Zdzieciach Starych 
5. OSP w Maśniku.

Odmulanie i czyszczenie zbiornika wodnego w Luszycy
W dniu 16.05.2022 r. w sali konferen-

cyjnej Urzędu Miasta i Gminy doszło do 
podpisania umowy między Gminą Poła-
niec reprezentowaną przez Burmistrza 
Miasta i Gminy – Pana Jacka Benedykta 
Nowaka, a firmą Kopax Zmechanizowane 
roboty ziemne Usługi transportowe – Ar-
tur Garnuszek. 

Przedmiotem umowy jest wykonanie za-
dania pt. ,,Odmulenie i czyszczenie zbiorni-
ka wodnego w miejscowości Luszyca” 

Zakres prac obejmuje: 
• karczowanie z utylizacją drobnej frakcji 

w zakresie własnym 
• odmulenie zbiornika z brzegu 
• niwelacja dna oraz odmulenie rowu za-

silającego 
• formowanie grobli czołowej 
• umocnienie brzegu 
• wykonanie drogi z płyt Yomb 
• umocnienie poboczy kruszywem

Zadanie ma na celu umożliwienie miesz-
kańcom korzystania z wody ze zbiornika.
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Partnerstwa z Pińczowskim Samorządowym
Centrum Kultury ciąg dalszy

Na ścianach Centrum Kultury i Sztuki do 13 marca można było 
podziwiać fantastyczną wystawę malarską pn. „Pińczowskie kli-
maty” z zorganizowanego w ramach 2. Ogólnopolskiego pleneru 
malarskiego. 

Motywem przewodnim pleneru było, co ciekawe...słowo. Obrazy 
namalowane zostały do utworów Adama Ochwanowskiego – poety 
i wybitnego animatora kultury. Z poezji autora wyłania się człowiek, 
uwikłany w barak życiowych treści, miotany burzami zdarzeń i zaplą-
tany w tkankę sytuacji. 

Z tego też powodu obrazy nacechowane są silnymi emocjami, które 
pokazują jednocześnie indywidualną ścieżkę twórczą autorów prac. 
Miedzy szeptem a krzykiem rodzą się prawdziwe dzieła.

W kolędowym tonie

Ferie w CKISZ pozostawiły miłe wspomnienia...
Wszyscy kochamy zimowe ferie – czas re-

laksu, odpoczynku i  wytchnienia od szkol-
nych obowiązków. Jednak, co zrobić, gdy 
nigdzie nie wyjeżdżamy, na dworze zimno, 
a śniegu brakuje? Oczywiście przyjść do Cen-
trum Kultury i Sztuki w Połańcu i rzucić się 
w wir zajęć, warsztatów i spotkań. 

Aktywnie i na odkrywaniu talentów tanecz-
nych, wokalnych, teatralnych i artystycznych 
spędziła ferie liczna grupa dzieci i młodzieży 
z gminy Połaniec. Wbrew negatywnym opi-
niom dzieci oderwane od telewizorów i kom-
puterów nie zwiędły jak niepodlewane rośliny. 
Wręcz przeciwnie – rozkwitły podczas zajęć 
feryjnych w CKiSz. 

Fantastyczna atmosfera spotkań to zasługa 
instruktorów, animatorów i oczywiście uczest-
ników; gotowych na nowe wyzwania i wspólne 

Kolędy nadają zimie wyjątkowego kli-
matu. Oddają ciepło rodzinnej atmosfery 
i stwarzają poczucie bliskości. I czy jest to 
wspólne śpiewanie przy wigilijnym stole 
czy wtórowanie wokalistom podczas kon-
certu – to zawsze jest to magiczny czas. 

Uchwycić niezwykłość tej chwili udało 
się podczas koncertu kapeli „Niecka Poła-
niecka” i spotkania w patriotycznym tonie 
z grupą teatralną „Maska”. 

Dwa jakże różne spotkania połączyła hi-
storia wspólnego kolędowania i publiczność 
doceniająca naszą, artystyczną młodzież.
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Dzień kobiet i mężczyzn10 marca w Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu królo-
wały najpiękniejsze utwory muzyki światowej i operetki. 

Artyści Alexander Martinez, Monika Biederman – Pers 
i Piotr Karzełek przenieśli słuchaczy w muzyczną podróż 
pełną szyku, elegancji, śpiewu i tańca. 

Ze sceny wraz z  najpiękniejszymi dźwiękami płynęła 
radość, uśmiech i „muzyczna terapia”, dając publiczności 
mnóstwo pozytywnej energii i  wyjątkowej odskoczni od 
codziennych problemów i smutków.

spędzanie czasu. Na nudę na pewno nikt nie narzekał. 
Dwa tygodnie wypełniała dobra zabawa, nauka i  kre-
atywne tworzenie. Podczas zajęć plastycznych powstawały 
małe, kolorowe cudeńka. Wysokie konstrukcje z patycz-
ków budowano podczas zabaw animacyjnych, a roboty na 
warsztatach z programowania. 

Nie brakowało chętnych na zajęcia akrobatyczne i tanecz-
ne w różnych stylach (mażoretki, hip – hop, mały balecik, 
małe formy taneczne). Strzałem w  10 okazały się zajęcia  

plastyczne z babciami i wyciecz-
ka do Centrum Zabawy w Miel-
cu na tor wrotkarski. Ciekawą 
propozycją były również warszta-
ty dla mażoretek przeprowadzo-
ne przez choreografa Małgorzatę 
Gronek. 

Podsumowując Ferie z CKiSz 
można powiedzieć, że był to czas 
pełen radości i szaleństwa, który 
szybko się skończył, za to pozo-
stawił miłe wspomnienia.
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Twórcze warsztaty z Zalipia...

W  pierwszy dzień kalendarzowej 
wiosny gościliśmy w  Centrum Kul-
tury i Sztuki malarki z Zalipia, które 
poprowadziły warsztaty artystyczne. 

Zalipie to nieduża wioska położona 
w  Małopolsce o  bogatej tradycji ma-

lowania domów w  piękne, kwiatowe 
wzory. 

Tradycja jest nadal żywa, przekazy-
wana z pokolenia na pokolenie, a wzo-
ry zalipiańskie cieszą się coraz większą 
popularnością. Nic więc dziwnego, że 
liczna grupa pań chciała poznać tajni-

ki zdobienia jaj i  tworzenia kwiatów 
z bibuły. 

Artystyczny nastrój i swoboda two-
rzenia to nieodłączne elementy na-
szych warsztatów. A cały proces twór-
czy zamknęliśmy w  fotograficznym 
kadrze...

Wieczorkiem poezji uczciliśmy Światowy Dzień Poezji
Obchodzony 21 marca Światowy Dzień Poezji to do-

datkowy impuls do promocji czytania, pisania, publi-
kowania i  nauczania poezji na całym świecie. Święto 
obchodzone jest uroczyście we Francji, Grecji, Hiszpanii 
i od niedawna również w Polsce. 

My też przyłączyliśmy się do wspólnego świętowania 
i 23 marca odbył się wieczorek poetycki z udziałem naszych 
lokalnych poetów. Swoje wiersze zaprezentowali: Jadwiga 
Szyszka, Maria Wyrazik, Benedykt Kozieł, Tadeusz Mazur, 
a Przemysław Opieliński przybliżył twórczość swoich ulu-
bionych poetów. 

Autorskie prezentacje i wiersze znanych twórców przy-
woływały wspomnienia miejsc bliskich sercu, zmuszały 
do zadumy nad obecną sytuacją w Polsce i na świecie oraz 
wywoływały uśmiech na twarzach słuchaczy. Publiczność 

nie pozostawała obojętna na piękno poezji i  nagradzała 
prezentacje brawami. Magię wieczorku poetyckiego pod-
kreśliły muzyczne aranżacje w wykonaniu Kamila Kondka. 
Było kameralnie, sympatycznie i nastrojowo...
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XI Powiatowy Jarmark Wielkanocny
Czas przygotowań do świąt zawsze 

bywa gorący. Zaopatrujemy się w pal-
my wielkanocne, pisanki czy stroiki. 
Doskonałą formą na świąteczne za-
kupy, czy podglądnięcie tradycyjnych 
rękodzielników są kiermasze i  jar-
marki świąteczne.

Jarmarki to staropolska tradycja, 
gdyż podkreślają nasz narodowy cha-
rakter, naszą polską gościnność i  ser-
deczność. Chcąc podtrzymywać histo-
ryczną tradycję świątecznych targów, 
nawiązano do niej organizując w Boro-
wej Jarmark Wielkanocny. 3 kwietnia 
na terenie Gminnego Ośrodka Kultu-
ry w Borowej odbyła się kolejna edycja 
Powiatowego Jarmarku Wielkanocnego. 

Przedświąteczne jarmarki to już 
w  Borowej tradycja. Nie inaczej było 

w  tym roku. Po dwuletniej przerwie 
spowodowanej COVID- 19 wielka-
nocne spotkania ponownie wróciły 
do Borowej. 

Celem jarmarku była możliwość 
prezentacji swoich wyrobów, promocja 
szeroko pojętego rękodzieła, propago-
wanie oryginalnych form aktywności 
twórczej oraz okazja, aby zaopatrzyć się 
tuż przed świętami w  ozdoby wielka-
nocne i poczuć atmosferę zbliżających 
się świąt. Jarmark tradycyjnie, jak co 
roku, pełen był przepięknych, świątecz-
nych dekoracji. Impreza rozpoczęła się 
o  godz. 15.00, a  wzięli w  niej udział 
koła gospodyń wiejskich i stowarzyszeń 
z terenu gminy Borowa i powiatu mie-

leckiego oraz indywidualni wystawcy 
rękodzieła artystycznego, którzy zaofe-
rowali świąteczne wypieki, domowe wę-
dliny a  także pisanki, palmy i  ręcznie 
robione ozdoby wielkanocne. 

Wśród wystawców nie mogło za-
braknąć naszego Koła Gospodyń 
Wiejskich „Z naturą w tle”, które na 
bogato wystawionym stoisku prezen-
towało lokalne produkty. Członkinie 
KGW zadbały o  każdy detal. Stoisko 
było pięknie przystrojone, a  Panie 
ubrane w tradycyjne stroje, co sprawi-
ło, że chętnych do robienia zdjęć przy 
ich stoisku nie brakowało. Na stoisku 
znalazły się również gadżety promo-
cyjne Miasta i Gminy Połaniec. W XI 

Powiatowym Jarmarku Wielkanocnym 
wziął udział również Burmistrz Miasta 
i  Gminy Połaniec – Pan Jacek Bene-
dykt Nowak. 

W czasie trwania imprezy rozstrzy-
gnięty został również wielkanocny 
konkurs kulinarny pod hasłem „NA-
SZE KULINARNE DZIEDZICTWO – 
WIELKANOCNE SMAKI POWIATU 
MIELECKIEGO” nawiązujący do tra-
dycji smaków wielkanocnych. W tego-
rocznej edycji ocenie poddane zostały 
mazurki wielkanocne. 

Na scenie z wielkanocno- wiosen-
nymi prezentacjami wystąpiła: Kapela 
Ludowa Borowiacy, Zespół Śpiewaczy 
„Znad Wisły” oraz muzycy i wokaliści.
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Moc świątecznych ozdób na Pierwszym Kiermaszu
Wielkanocnym w Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu

W Niedzielę Palmową w Centrum 
Kultury i  Sztuki w  Połańcu odbył 
się Jarmark Wielkanocny połączo-
ny z animacjami dla dzieci „W po-
szukiwaniu śladów Wielkanocnego 
Zajączka”. 

Tego dnia na kupujących czekał 
różnorodny asortyment. Mieszkańcy 
podziwiali i  kupowali wielkanocne 
ozdoby i  dekoracje oraz próbowali 
świątecznych smakołyków. Nie zabra-
kło wianków, pisanek, oryginalnych 
stroików i  kulinarnych pyszności od 
lokalnych wystawców: Koła Gospo-
dyń Wiejskich „Z naturą w  tle”, Koła 
Gospodyń Wiejskich „Nadwiślanki”, 
Stowarzyszenia Przyjaciół Ziemi Poła-
nieckiej „Z Tradycją w Nowoczesność” 
z siedzibą w Maśniku, Warsztatu Tera-
pii Zajęciowej w Połańcu. 

Gdy dorośli zajęci byli podziwia-
niem i  wybieraniem ozdób świątecz-
nych, dzieci z  entuzjazmem szukały 
śladów Wielkanocnego Zajączka 
i  schowanych w  zakamarkach CKiSz 
czekoladowych jajeczek. Wspólna, 
wesoła zabawa na zakończenie po-
szukiwań dopełniła całości. Nie był to 
jednak koniec aktywności dla dzieci. 
O godz. 16.00 najmłodsi kinomaniacy 
w  ramach Strefy Małego Kinomana 
mieli możliwość obejrzeć zabawną 
animację „Zając Max: Misja Pisanka” 
i wziąć udział w warsztatach plastycz-
nych by wspólnie z rodzicami wykonać 
swojego zajączka. 

Tego dnia odbyło się również sym-
patyczne spotkanie z lokalnymi twór-
cami: Dorotą Rokoszak i Ryszardem 
Komorowskim, autorami wystawy to-
warzyszącej Jarmarkowi Wielkanocne-
mu. Wspaniałe prace artystów można 
było oglądać cały miesiąc w CKiSz. 

Podczas wydarzenia Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec Jacek Bene-
dykt Nowak wspólnie z  Dyrektorem 
Centrum Kultury i Sztuki Jarosławem 

Kobryniem wręczył nagrody w  Ro-
dzinnym Konkursie Plastycznym 
„Palma Wielkanocna”. Przygotowane 
niespodzianki spodobały się uczest-
nikom konkursu, ponieważ zostaną 
wykorzystane podczas wspólnej, ro-
dzinnej zabawy. 

Mamy nadzieję, iż dla podtrzyma-
nia tradycji i  zwyczajów wielkanoc-
nych Jarmark na stałe wpisze się w ka-
lendarz imprez w Połańcu.

Tancerki z Połańca na turniejowym podium
7 medali wytańczyły nasze tancerki podczas niedziel-

nego Turnieju Open Polish Dance Cup 2022 w  Busku 
Zdroju organizowanego pod patronatem Polskiej Fede-
racji Tańca. 

W największym wydarzeniu tanecznym w regionie zatań-
czyły formacje, grupy, soliści i duety z całej Polski w różnych 
stylach tanecznych. Prezentacje na wysokim poziomie i duża 
konkurencja zadziałała na Digressy motywująco. 
• Na podium stanęła Formacja Digress I, Martyna Zabłocka, 

Julia Kowalska, Kamila Gradkowska, Amelia Drogosz 
i Amelia Dudek. 
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Piękne obrazy i piękny wernisaż
w Centrum Kultury i Sztuki

W  Centrum Kultury i  Sztuki 
w Połańcu odbył się wernisaż wysta-
wy „Cztery pory roku w malarstwie” 
Tadeusza Blicharza. 

Wydarzenie przyciągnęło entuzja-
stów sztuki i wielu przyjaciół artysty. 
W spotkaniu wziął również udział Pan 
Jacek Benedykt Nowak Burmistrz Mia-
sta i Gminy Połaniec. 

Wernisaż upłynął w  serdecznej 
i pełnej ciepłych rozmów atmosferze. 
Zabawne historyjki z  życia artysty 
przeplatały się ze wspomnieniami po-
szukiwań malarskich inspiracji i  po-
wstawaniem kolejnych obrazów. 

Punktem kulminacyjnym był spa-
cer wśród krajobrazów i rodzimych 
pejzaży artysty. Każdy kolejny mijany 
obraz dopowiadał ciąg dalszy pasjo-
nującej historii umiłowania przyrody 
i  zachwytu nad najdrobniejszymi jej 

aspektami; w myśl słów: „by żyć pięk-
nym życiem, bo nie ma drugiego”. 

O  artystyczną oprawę zadbali 
wychowankowie Centrum Kultury 
i Sztuki w Połańcu: Karol, Dominika, 
Julia, Amelia i  Martyna, przenosząc 

słuchaczy w  krainę muzyki i  tańca. 
Wiersze artysty zaprezentowane ze 
sceny dopełniły całości, stworzyły 
jedną spójną całość zamykając wra-
żenia, emocje i  myśli uczestników 
spotkania.

• III miejsce w kategorii Show Dance 
zajęła Formacja Digress I 

• II miejsce w kategorii Modern solo 
2008 – 2009 wytańczyła Martyna 
Zabłocka 

• I  miejsce w  kategorii Modern Solo 
2007 i starsi zajęła Julia Kowalska 

• II miejsce w kategorii Modern Solo 
2007 i  starsi wytańczyła Kamila 
Gradkowska 

• III miejsce w kategorii Modern Solo 
2007 i starsi zajęła Amelia Drogosz 

• I miejsce w kategorii Hip hop solo 
dorośli wytańczyła Kamila Grad-
kowska 

• I  miejsce w  kategorii PAI Juniorzy 
zajęła Amelia Dudek. 
Wszystkim zwycięzcom gratuluje-

my, jesteśmy z Was bardzo dumni i ży-
czymy dalszych sukcesów tanecznych.
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Spotkanie z Tadeuszem Blicharzem i „wspólne
malowanie” w Centrum Kultury i Sztuki w Połańcu

Uczestnikami nietypowego spo-
tkania z artystą byli uczniowie szkoły 
podstawowej i  średniej w  Połańcu. 
Emocje i  niesamowite wrażenia to-
warzyszyły powstawaniu kolejnego, 
pięknego obrazu. 

Nie lada atrakcją była możliwość 
poznania krok po kroku procesu two-

rzenia dzieła przez samego mistrza. 
Od czystego płótna do pełnego kolo-
rów pejzażu. Od kilku przypadkowo 
nałożonych szpatułką barwnych plam 
do skończonego dzieła. 

Gra światła, perspektywa, kolory 
ciepłe i zimne, technika nakładania far-
by na płótno to cały rytuał, o  którym 
z  przyjemnością opowiadał w  trakcie 

pracy Tadeusz Blicharz. Świadkowie 
tego procesu twórczego z  zaciekawie-
niem przyglądali się pracy, zadając przy 
tym mnóstwo pytań. A poziom wiedzy 
o malarstwie naszej młodzieży zaskoczył 
samego artystę.

 Tego dnia w oczach młodych ludzi 
stał się on symbolem „poszukiwania 
pasji i własnego ja”.                   /CKiSz/

Ogromny rozmach obchodów, 
liczne atrakcje, koncerty gwiazd, 
sprawiły, że w  tegorocznych obcho-
dach uczestniczyły tłumy mieszkań-
ców oraz gości z  sąsiednich miast 
i gmin. 

Święto Miasta to cykl imprez ekspo-
nujących historyczny i kulturalny pro-
fil grodu Kościuszki, w ramach którego 
odbywają się pokazy artystyczne i wy-
stępy zespołów muzycznych i tanecz-
nych, swoje umiejętności pokazują też 
lokalni aktorzy i sportowcy, odbywają 
się imprezy towarzyszące i wydarzenia. 

W Połańcu odbyło się wielkie świę-
to muzyki. W sobotę na scenie gościł 
KasjaN i Patrycja Markowska, a w nie-
dzielę bawiliśmy się z góralskim przy-
tupem z zespołem „Baciary”. 

W  sobotę 21.05.2022 r. na Muszli 
Koncertowej o godzinie 15:00 rozpo-
czął się ENEA POŁANIEC FESTI-
WAL, który został uroczyście otwarty 
przez Burmistrza Miasta i Gminy - Jac-
ka Benedykta Nowaka, oraz przedsta-
wicieli zarządu Enea Elektrownia Poła-

niec Prezesa - Bogusława Rybackiego, 
oraz Członka Zarządu ds. finansowych 
- Agnieszkę Wojdan. 

To właśnie wtedy, w  ramach Dni 
Miasta Połaniec, odbył się konkurs 
„Enea wspiera muzyczne talenty”, 
podczas którego na scenie rywalizo-
wało trzynastu młodych wokalistów. 
Swój talent zaprezentowali również 
Maja Janowska i Max Kononow, któ-
rzy byli uczestnikami programu The 
Voice Kids. 

Podczas festynu dla najmłodszych 
czekało wiele atrakcji, wśród których 
znalazło się między innymi malowa-
nie twarzy, animacje zorganizowane 
przez CKiSz, oraz dmuchane zjeż-
dżalnie i trampoliny. Świetna zabawa 
przyciągnęła tłumy mieszkańców na 
kolejny już X Majowy Jarmark Po-
łaniecki, impreza dająca możliwość 
prezentacji lokalnej twórczości, gdzie 

można spróbować wspaniałych po-
traw przygotowanych przez koła go-
spodyń wiejskich m.in. ciasta, chleb 
ze smalcem, pierogi jak również 
wykwintne nalewki. Jarmark stał się 
gratką dla pasjonatów wyrobów rę-
kodzieła artystycznego i  produktów 
regionalnych. 

Niedziela, 22 maja godz.15.00 - 
plac przy muszli zaczyna tętnić ży-
ciem. Alejki wypełniają stoiska z re-
gionalnymi potrawami oraz daniami 
z  grilla, kramy i  namioty handlarzy 
promujących swoją działalność i pro-
dukty, lokalne firmy, Poczta Polska, 
stoiska z  rękodziełem. Miłym uroz-
maiceniem programu były zabawy 
animacyjno - integracyjne dla dzieci, 
a w wielki świat zabawy najmłodszych 
uczestników zabrali animatorzy włą-
czając do zabawy także rodziców 
maluchów. Było malowanie buziek, 

Dni Połańca
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bańki mydlane, rodzinny labirynt. Ale 
zanim wystąpił znany podhalański ze-
spół, wszystkich przybyłych powitał 
na scenie Burmistrz Miasta i Gminy 
Połaniec – Jacek Benedykt Nowak, za-
stępca burmistrza – Jarosław Kądzie-
la, Prezes zarządu Elektrownia Poła-
niec – Bogusław Rybacki, pełniący 
obowiązki dyrektora CKiSz – Jarosław 
Kobryń -życząc wspaniałej zabawy. 
Imprezę rozpoczęto muzycznie - pre-
zentując efekt pracy dzieci i młodzie-
ży z połanieckiego Centrum Kultury 
i  Sztuki. Były też występy zespołów 
z CKiSz, pokazy, prezentacja układów 
tanecznych – od maluszków po star-
sze grupy. Repertuar prezentowany 
na scenie był różnorodny i atrakcyjny, 
co widownia potwierdzała gromkimi 
brawami. 

Dni Połańca

Specjalnym gościem była wicemi-
nister – Anna Krupka, która podzię-
kowała burmistrzowi Połańca oraz 
prezesowi Elektrowni za organizację 
imprezy życząc mieszkańcom Połań-
ca znakomitej zabawy, wyczekiwanej 
po długiej przerwie związanej z pan-
demią. 

Gwiazdą niedzielnego popołudnia 
był podhalański zespół „Baciary”. 
Team został założony w 2002 r. przez 
braci Janusza i Andrzeja Body. Utwo-
ry zespołu nawiązują do tradycyjnej 
muzyki góralskiej, jednak w  nowych 
aranżacjach. W  piosenkach słychać 
nutę rocka, nieco brzmienia disco, 
pop oraz ballady. Podczas koncertu 
muzycy uraczyli fanów swojej muzyki  
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Dni Połańca
największymi przebojami. Już sam początek mu-
zycznej przygody z zespołem był zapowiedzią do-
brego koncertu. Frontman zespołu błyskawicznie 
nawiązał z nią kontakt i rozgrzał połańczan w to 
chłodne niedzielne popołudnie. Wspaniała muzy-
ka taneczna w połączeniu z folklorem góralskim 
niewątpliwie sprawiły, że zespół na długo zostanie 
zapamiętany w  Połańcu. 
Tegoroczne dni Połańca 
zakończyły występy arty-
styczne. 

Połaniecka impreza 
była w  tym roku udana 
– warto na taki poziom 
rozrywki czekać cały rok! 
Do zobaczenia w 2023!
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Dni Połańca
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Dni Połańca
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Laureaci wojewódzkich konkursów przedmiotowych 
ze Szkoły Podstawowej w Połańcu 

na uroczystej gali w Kielcach
W dniu 25 kwietnia 2022 r. w sali 

konferencyjnej OMEGA w Centrum 
Kongresowym Targów Kielce odbyła 
się uroczystość podsumowująca Wo-
jewódzkie Konkursy Przedmiotowe 
dla uczniów szkół podstawowych wo-
jewództwa świętokrzyskiego w roku 
szkolnym 2021/2022. 

W tegorocznej edycji zorganizowa-
no 10 konkursów przedmiotowych. 
Spośród 13643 uczniów z  całego ob-
szaru województwa, przystępujących 
do udziału w  eliminacjach I  etapu, 
ostatecznie po III etapie (finałowym) 
uhonorowano tytułem laureata i  na-
grodzono 193 uczniów. 

Pamiątkowe złote medale, dyplomy 
i  zaświadczenia oraz słodkie pierni-
kowe serca wręczali: wojewoda świę-
tokrzyski – Pan Zbigniew Koniusz, 
Świętokrzyski Kurator Oświaty – Pan 
Kazimierz Mądzik, Świętokrzyski Wi-
cekurator Oświaty – Pani Katarzyna 
Nowacka oraz Dyrektor Świętokrzy-
skiego Centrum Doskonalenia Na-
uczycieli – Pan Jacek Wołowiec. 

Uczniowie Szkoły Podstawowej 
z Połańca w bieżącym roku szkolnym 
wzięli udział w dziewięciu konkursach 
przedmiotowych: 
• do I  etapu (szkolnego) przystąpiło 

56 uczniów, 
• do II etapu (rejonowego) zakwalifi-

kowało się 8 uczniów, 

• w  III etapie (wojewódzkim) udział 
wzięło 5 uczniów. 

Po ostatnim (III) etapie konkursowym 
laureatami i finalistami zostali: 

• Kamila Kareta (VIII f) – laureatka III 
Wojewódzkiego Konkursu z  Fizyki 
– opiekun naukowy: p. Małgorzata 
Głocka, 

• Hubert Śledź (VII d) – laureat III 
Wojewódzkiego Konkursu z Geogra-
fii – opiekun naukowy: p. Wojciech 
Durma, 

• Szymon Kiełb (VII f) – laureat III 

Wojewódzkiego Konkursu z Histo-
rii – opiekun naukowy: p. Aldona 
Tarnowska, 

• Filip Urban (VIII b) – finalista III 
Wojewódzkiego Konkursu z Geogra-
fii – opiekun naukowy: p. Wiesława 
Trojanowska, 

• Kamil Kapuściński (VIII d) – fina-
lista III Wojewódzkiego Konkursu 
z  Informatyki – opiekun naukowy: 
p. Marzena Abramczuk, 

• Kamila Kareta (VIII f) – laureatka 
z fizyki.

„Las to tlen i życie” – hasło, które towarzyszyło 
przy realizacji projektu w połanieckim przedszkolu

W ramach projektu „Las tlen produkuje i przedszkola-
ków raduje” – inicjatywa Działaj Lokalnie – Przedszkole 
Publiczne w Połańcu przystąpiło do realizacji nowego 
działania. 

Nasz projekt otrzymał dotację dzięki udziałowi w kon-
kursie grantowym „Działaj Lokalnie 2021 r.” w Programie 
Polsko-Amerykańskiej Fundacji Wolności realizowanego 
przez Akademię Rozwoju Filantropii w Polsce i Fundację 

Aktywizacji i Rozwoju. Wszystkie zaplanowane zadania 
zrealizowaliśmy w terminie 10.09. – 10.12.2022 r.

 „Nie zwlekaj proszę, bo szkoda czasu 
i na wycieczkę ruszaj do lasu (…)”. 

B. Forma 
W przedszkolu dbamy o poszerzanie wiedzy na temat 

świata przyrody z wykorzystaniem różnorodnych metod 
i form pracy np. obserwacji, formułowania pytań i wycią-
gania wniosków w oparciu o metody outdoorowe. Dlatego 
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pierwszym naszym działaniem była wyjątkowa plenerowa 
gra terenowa „Przedszkolni Ekodetektywi” zrealizowana 
8.10.2021r. w  scenerii leśnej na Kopcu Kościuszki w  Po-
łańcu, w której udział wzięły dzieci starsze. Każdej grupie 
przedszkolnej przewodniczył „Leśny Skrzat”, który przepro-
wadził rozgrzewkę i  przekazywał zadania do wykonania. 
Dzieci realizowały następujące aktywności – pokonywały 
drogę trzymając linę z  zamkniętymi oczami, przeciąga-
ły linę oraz przechodziły przez „pajęczynę”. Rozwijaliśmy 
umiejętność nazywania drzew oraz darów lasu poprzez 
wykonanie „pióropuszy leśnych”, tworzyliśmy dekorację 
– „girlandy leśne”. Inicjowaliśmy samodzielne działania 
dzieci poprzez zabawy poszukiwawcze: „Kolory lasu” – 
dzieci odszukiwały dary lasu dopasowując ich barwę do 
koloru kartek; „Karta obserwacji lasu” – przedszkolaki za-
pełniały miejsca w papierowych wytłaczankach: szyszkami, 
jarzębiną itp. Obserwując przez lupę szyszki i wnętrza liści 
przedszkolaki zobaczyły jak wyglądają dary lasu od środka. 
Nasze spotkanie zakończyliśmy wspólną piosenką i zabawą 
ruchową „Kolorowe listki”. Wszystkie aktywności bardzo 
podobały się dzieciom. Nic tak nie uczy przedszkolaków 
jak działania praktyczne. 

W dniu 19.10.2021r. przedszkolaki wzięły udział w warsz-
tatach leśnych pt. „Las to tlen i życie”. Fantastyczne zajęcia 
w lesie okalającym Kopiec Kościuszki w Połańcu poprowa-
dziła Pani Joanna Drożdżowska – Leśnik z  Nadleśnictwa 
Staszów. Celem plenerowych warsztatów było uświadomienie 
dzieciom ogromnego znaczenia lasu. Pani Leśnik przypo-
mniała dzieciom czym jest las oraz jakie są jego rodzaje. 
Podczas spotkania nie zabrakło informacji na temat zwierząt 
żyjących w  tym środowisku, ich śladach i  zwyczajach, jak 
również o  darach jakie daje nam to miejsce. Pani Joanna 
opowiedziała o  roślinności występującej w  lesie, przypo-
mniała jak należy się w nim zachowywać oraz jak o niego 
dbać. Szczególną uwagę prowadząca zwróciła na rolę lasu 
w produkcji tlenu niezbędnego do życia. Przedszkolaki mogły 
również zobaczyć jak wiele rzeczy produkuje się z drzewa. 
Dzieci z dużym zainteresowaniem słuchały tych opowieści 
oraz brały w nich aktywny udział, wykazując się przy tym 
dużą wiedzą. Niemałe zainteresowanie wzbudziły przygo-
towane przez Panią Leśnik ilustracje, obrazki jak również 
naturalne okazy. Była to swoista lekcja świadomości przy-
rodniczo-ekologicznej na świeżym powietrzu. 

Dnia 20 października 2021r. nasza społeczność przed-
szkolna uczestniczyła w  kreatywnym, plenerowym kon-

kursie rodzinnym o  tematyce ekologicznej pt. „Drzewo 
w ramce”. Miejscem tego niezwykłego wydarzenia był plac 
przy Kopcu Kościuszki w Połańcu. Celem konkursu było 
uwrażliwienie na piękno jesiennej przyrody, wdrażanie do 
pracy w  zespole, integracja środowiska przedszkolnego 
a także zachęcanie rodziców i dzieci do aktywnego spędza-
nia czasu wolnego. Zadanie polegało na ułożeniu kompo-
zycji drzewa w ramce z materiału przyrodniczego leżącego 
na ściółce, zebranego na wspólnym rodzinnym spacerze po 
lesie. Dzięki pomysłowości dzieci oraz zaangażowaniu ich 
rodziców powstały znakomite i zachwycające dzieła sztuki 
– artystyczne, bajkowe, przestrzenne. Uczestnicy konkursu 
zostali nagrodzeni dyplomami, grami i  kolorowankami. 
Dodatkowymi atrakcjami spotkania były zabawy ruchowe 
poprowadzone przez Panią Jesień i nauczycielki oraz gorący 
poczęstunek – herbatka i kiełbaski z ogniska. 

Starszaki z Przedszkola Publicznego w Połańcu we współ-
pracy z Elektrownią Enea Połaniec na przełomie listopada 
i  grudnia wzięły udział w  zajęciach dydaktyczno-wycho-
wawczych nt. „Czyste powietrze dla każdego”. Celem zajęć 
było uświadomienie dzieciom, że powietrze jest niezbędne 
do życia, a jego czystość jest źródłem zdrowia. Dzięki prze-
prowadzonym eksperymentom dzieci dowiedziały się jakie 
właściwości ma powietrze. Miały także okazję poznać po-
stać Atmoludka, który przybliżył im temat powietrza, jego 
zanieczyszczeń, rodzaje dymów oraz ich wpływ na nasze 
życie i  środowisko. Starszaki obejrzały również projekcję 
filmów „Nie taki prąd straszny” oraz „W kontakcie z naturą”. 
Na zakończenie dzieci otrzymały upominki od Elektrowni 
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Enea Połaniec. Przeprowadzone zajęcia cieszyły się dużym 
zainteresowaniem wśród przedszkolaków i bez wątpienia 
były kolejnym niezwykle ważnym krokiem w kształtowaniu 
postaw ekologicznych naszych wychowanków. 

Kolejnym działaniem w ramach projektu były warszta-
ty ekologiczne, których uczestnikami były dzieci 6-letnie 
z przedszkoli w Pacanowie, Łubnic, Oleśnicy oraz z naszej 
gminy Połaniec. Celem działania było uświadomienie wy-
chowankom konieczności segregacji odpadów/śmieci oraz 
wyrabianie właściwego stosunku do ochrony środowiska. 
Dzieci zapoznały się z prezentacją multimedialną pt. „Dru-
gie życie śmieci”, dzięki której dowiedziały się jak segrego-
wać odpady – poznały rodzaje i kolory pojemników oraz 
co należy do nich wrzucać. Każdy przedszkolak poznał, jak 
wielkie znaczenie ma obecnie recykling, czyli „drugie życie” 
odpadów. Przedszkolaki z zaciekawieniem i zaangażowa-
niem wzięły udział w zabawie dydaktycznej „Segregujemy 
odpady”. Ich zadaniem było dokonanie wyboru podczas se-

gregacji odpadów i umieszczenie w odpowiednich koszach. 
Bardzo interesującą propozycją okazała się projekcja bajki 
pt. „Co nam daje las – Wędrówka Skrzata Borówki”. Na sam 
koniec dzieci zaprezentowały swoje umiejętności taneczne 
podczas zabawy ruchowej pt. „Recykling Ekopingwinek”. 

Naszym zadaniem jest uczenie dzieci szacunku do przy-
rody oraz wyrabianie wrażliwości ekologicznej. Wszystkie 
działania upłynęły w świetnej atmosferze i bez wątpienia 
znacznie poszerzyły wiedzę o środowisku naturalno-przy-
rodniczym, a także podniosły świadomość prozdrowotną 
i ekologiczną naszych przedszkolaków. To doskonały po-
mysł na wspólnie spędzony czas, pełen zabawy, uśmiechu 
i solidnej dawki wiedzy. 

Organizatorzy i  autorzy projektu dziękują wszystkim 
dzieciom, wychowawcom oraz rodzinom za udział w wy-
darzeniach. 

A. Kaniszewska, B. Mika, E. Wojnarowska, P. Mazur, 
A. Janicka, H. Bieniek, U. Kaszuba

„Moja Pierwsza Rodzinna Książeczka”
– konkurs rozstrzygnięty

Dnia 13 stycznia 2022 roku, 
w Przedszkolu Publicznym Filii nr 1, 
odbyło się uroczyste rozstrzygnięcie 
i rozdanie nagród w rodzinnym kon-
kursie plastyczno-litreackim „Moja 
Pierwsza Rodzinna Książeczka”. 

Do konkursu zgłosiło się 19 rodzin, 
które przygotowały przepięknie zilu-
strowane 22 autorskie utwory. Bogac-
two treści oraz różnorodność technik 
wykonania przerosły nasze największe 
oczekiwania. Jury (w składzie: pani dy-
rektor Anna Kaniszewska, wicedyrek-
tor Beata Mika, Arleta Cieślik, Dorota 
Rzepka) miało wielki problem z  wy-
łonieniem zwycięskiej pracy, dlatego 
też podjęło decyzję: Zwycięzcami są 
wszyscy! 

Na uroczystość rozdania nagród 
przybyli autorzy wraz z  rodzinami. 
Prowadząca, pani Dyrektor Anna Kani-
szewska, po przywitaniu gości, wyraziła 
słowa podziwu i uznania za ich literac-
ką wyobraźnię oraz inwencję twórczą. 
Bardzo ważne było to, że w powstanie 
tych książeczek była zaangażowana 
cała rodzina. Po prezentacji losowo 
wybranych utworów wszyscy laureaci 
otrzymali nagrody książkowe pozy-
skane w  ramach programu „Narodo-
wy Program Rozwoju Czytelnictwa 2.0 

na lata 2021-2025” Priorytet 3 „Zakup 
nowości wydawniczych dla placówek 
wychowania przedszkolnego, bibliotek 

szkolnych i pedagogicznych. Kierunek 
interwencji 3.1 „Zakup nowości wy-
dawniczych do placówek wychowa-
nia przedszkolnego”. Na zakończenie 
uczestnicy mogli oglądać i podziwiać 
wyeksponowane prace konkursowe, 
które znajdą swoje miejsce w  przed-
szkolnych „Kącikach Książek” i  będą 
służyły wszystkim przedszkolakom. 

Jeszcze raz gratulujemy laureatom, 
mamy nadzieję, że czas spędzony na 
tworzeniu bajek i opowiadań był pełen 
dobrej zabawy i  inspiracją do kolej-
nych prac twórczych. 

D. Rzepka
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Przedszkolaki z Połańca na podium 
- uroczyste wręczenie nagród w ramach konkursu 

ekologicznego „Eko-Skecz”
Dnia 09.02.2022 r. w  siedzibie 

RCEE w Rzędowie odbyło się uroczy-
ste wręczenie nagród dla zwycięzców 
konkursu „EKO – SKECZ” organi-
zowanego przez Zakład Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi Spółka 
z o.o. w Rzędowie. 

Zadanie polegało na nagraniu krót-
kiego skeczu o tematyce ekologicznej, 
nawiązującego do haseł związanych 
z  ochroną środowiska, z  gospodarką 
odpadami czy recyklingiem. 

Laureaci wydarzenia, a mianowicie: 
grupa „Koniczynki” – miejsce I, grupa 
„Leśne Ludki” – miejsce III, otrzymali 
z rąk Prezesa Zarządu Zakładu Gospo-
darki Odpadami Komunalnymi – Zbi-
gniewa Snopkiewicza atrakcyjne po-
moce dydaktyczne do wykorzystania 
w placówce przedszkolnej. Doceniono 
wychowawców – autorów skeczy, któ-
rzy otrzymali gadżety firmowe, a także 
dzieci, których obdarowano dużą ilo-

ścią słodyczy. Bardzo serdecznie dzię-
kujemy za wspaniałe upominki! 

Dziękujemy także Panu Burmistrzo-
wi Miasta i  Gminy Połaniec za zor-
ganizowanie transportu dla delegacji 
reprezentującej przedszkole podczas 
wręczania nagród. 

Ten zaszczytny cel jakim jest pro-
mowanie zachowań ekologicznych 

wśród dzieci i młodzieży został zreali-
zowany, aż w 9 placówkach edukacyj-
nych w regionie. Trzy jednak znalazły 
się w  czołowych miejscach, w  tym 
dwie z przedszkoli w Połańcu. 

Jesteśmy z tego dumni i już przygo-
towujemy się do następnego konkursu 
„EKO – MARZANNA”. 

Jolanta Marczewska

Dnia 17.03.2022 r. w budynku po-
łanieckiego przedszkola odbyło się 
podsumowanie realizacji projektu 
„We open the window towards the 
world” Program ERASMUS+ Akcji 
1: Mobilność Edukacyjna. 

Czas trwania naszego przedsięwzięcia 
obejmował 1.09.2019 r. – 31.03.2022 r. 
Mobilność edukacyjną zrealizowało  
9 nauczycieli: Dorota Golonka – koor-
dynator projektu, Beata Mika, Paulina 
Mazur, Anna Kaniszewska, Ewelina 
Wojnarowska, Dorota Rzepka, Anita 
Wróbel, Marlena Kwapisz, Karolina 
Dach. 

Uroczystość otwarła i poprowadzi-
ła, Pani Anna Kaniszewska Dyrektor 
Przedszkola Publicznego w  Połańcu. 

Powitała honorowych gości: Sekretarza 
Gminy Panią Bogumiłę Niespodzie-
waną, Panią księgową SCUW Kata-
rzynę Hylę, Pana Mariusza Zyngiera 
– ambasadora programu Leonardo da 
Vinci, dyrektorów placówek oświa-
towych oraz rodziców i  nauczycie-
li. Część artystyczna w  wykonaniu 
przedszkolaków uświetniła i  uatrak-
cyjniła spotkanie. Dzieci zaprezen-
towały odrobinę kultury maltańskiej 
oraz włoskiej, a  publiczność gromki-
mi brawami i uśmiechem nagradzała 
małych artystów. Podczas spotkania 
zaprezentowano przebieg i efekty na-
szego przedsięwzięcia w  postaci pro-
fesjonalnej prezentacji multimedialnej, 
którą omówiły Panie: A. Kaniszewska, 
E. Wojnarowska, D. Golonka. 

Wszystkie cele projektu podczas 
realizacji zostały zrealizowane. Na-
szym sukcesem były wspaniałe efek-
ty: rozwinęłyśmy swoje umiejętności 
posługiwania się językiem angielskim, 
poznałyśmy i  wprowadziłyśmy nowe 
metody i  formy pracy z dziećmi, na-
uczyłyśmy się ze sobą współpracować, 
ufać sobie i wzajemnie sobie pomagać, 
uwierzyłyśmy w swoje możliwości, na-
brałyśmy pewności siebie w nawiązy-
waniu kontaktów z  obcokrajowcami, 
poznałyśmy historię, kulturę, tradycje 
i  najpiękniejsze zabytki Malty i  Flo-
rencji. Zakupiłyśmy pomoce, które 
ułatwiają edukację w  przedszkolu:- 
głośniki bezprzewodowe, kolumnę 
aktywną mobilną, laptop z  opro-
gramowaniem do pracy z  tablicą  

Uroczysty finał projektu „Otwieramy furtkę na świat”
w Przedszkolu Publicznym w Połańcu
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interaktywną, chusty animacyjne, mate-
riały dydaktyczne do nauki j. angielskie-
go, nagrody dla grup przedszkolnych 
biorących udział w  I  Międzyprzedsz-
kolnym konkursie w języku angielskim. 

Projekt „Otwieramy furtkę na świat”, 
który zrealizowaliśmy był dla nas wy-
zwaniem, ale również niezapomnianą 
przygodą. Realizacja dostarczyła nam 
wiele możliwości do rozwoju co prze-
łożyło się na jakość edukacji naszych 
wychowanków. Projekt stał się także 
inspiracją do dalszych działań i planów 
na przyszłość. Zgłosiłyśmy już kolej-
ny autorski projekt do Zielonego Era-
smus pt. „Być częścią świata”, w którym 

chcemy poznawać nowe metody out-
doorowe wykorzystywane w codzien-
nej pracy w przedszkolu. 

Pani Dyrektor A. Kaniszewska po-
dziękowała organowi prowadzącemu, 
który obdarzył nas zaufaniem i pozwolił 
realizować projekt, Pani księgowej K. 
Hyli za czuwanie nad stroną finansową 
naszego projektu. Ogromne podzięko-
wania skierowała do całego zespołu Era-
smus z koordynatorem na czele, wszyst-
kich nauczycieli za wsparcie naszych 
działań, rodziców za wszelką pomoc 
i  zaangażowanie w  życie przedszkola. 
„Jestem szczęśliwa i dumna zarazem, że 
mogę kierować tak wspaniałym zespo-

łem pracowników, którzy nie boją się 
nowych wyzwań, którym w codziennej 
pracy przyświeca cel wszechstronnego 
rozwoju naszych przedszkolaków” – 
powiedziała Pani A. Kaniszewska. 

Na koniec spotkania dyrektor 
przedszkola oddała głos zaproszonym 
gościom. Przemawiający wyrazili 
uznanie i szacunek do działań przed-
szkola, docenili nasze starania dla naj-
młodszych obywateli Połańca, którzy 
są przyszłością całej społeczności. 
Słodkim zakończeniem spotkania był 
pyszny tort, który symbolizował sukces 
całego przedsięwzięcia Erasmus. 

B. Mika

W trosce o wodę – źródło życia! 
Światowy Dzień Wody w P.P.U. Propol Sp. z o.o.

22 marca z  okazji „Światowego 
Dnia Wody” odbyło się wyjątkowe wy-
darzenie, którego organizatorem było 
Przedsiębiorstwo Produkcyjno Usłu-
gowe „PROPOL” Sp. z o.o. w Osieku. 

Uroczyste obchody rozpoczęły się 
na Ujęciu Wody w Wiązownicy Małej 
przecięciem niebieskiej wstęgi symbo-
lizującej wodę przez przedszkolaków 
z Publicznego Przedszkola w Połańcu 
oraz burmistrza miasta i gminy Poła-
niec, Jacka Benedykta Nowaka. 

Połanieckie przedszkolaki do-
skonale wiedzą, że bez wody nie ma 

życia, dlatego chętnie przyłączyły 
się do obchodów tego wyjątkowego 
święta. Specjalnie na tę okazję przy-
gotowały dla wszystkich zgroma-
dzonych gości piosenką o życiodaj-
nej wodzie i jej roli w życiu każdego 
z  nas. Wśród zaproszonych gości 
byli Starosta Gminy Staszów- Józef 
Żółciak, Burmistrz Miasta i  Gminy 
Połaniec- Jacek Benedykt Nowak, 
zastępca dyrektora Zarządu Zlew-
ni w  Sandomierzu Dariusz Gorz-
kiewicz, dyrektor Ośrodka Sportu 
i  Rekreacji w  Połańcu – Karolina 
Koper-Adamczak, sołtys Wsi Wią-

zownica-Kolonia i prezes Stowarzy-
szenia Aktywności Lokalnej „Doliny 
Kacnaki” – Jacek Piwowarski, doktor 
Grzegorz Gajek z Uniwersytetu Ma-
rii Curie-Skłodowskiej w  Lublinie, 
Leszek Maksoń z  Fundacji „Kubek 
Biznesu” z  Mielca, Adam Prysok 
z TUV-Nord Polska z Katowic, sołtys 
Wsi Smerdyna – Barbara Szewczyk, 
delegacja z PGK Połaniec, delegacja 
ze Szkoły Podstawowej w  Połańcu 
(dyrekcja, nauczyciele i uczniowie), 
przedstawiciele Klubu Seniora „Me-
gawat” w Połańcu, okoliczni miesz-
kańcy i wielu innych gości. 
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Prezes Zarządu Spółki „PROPOL” 
Artur Komorowski uroczyście przywi-
tał Gości oraz przedstawił cel wydarze-
nia w tym potrzebę ciągłego podnosze-
nia świadomości na temat globalnych 
wyzwań wodnych. 

– PROPOL jako spółka wodociągo-
wa i  dostawca wody pitnej, poczuwa 
się również, aby w ramach w tej warto-
ściowej idei, jaką jest „Światowy Dzień 
Wody”, włączyć się w działania anga-
żujące naszych odbiorców i lokalną spo-
łeczność na rzecz wody – powiedział. 

Następnie Zbigniew Bilski, Kierow-
nik sieci i  urządzeń wodociągowych 
Spółki „PROPOL” opowiedział o pro-
cesie wydobywania wody i najbardziej 
charakterystycznym budynku tych 
okolic, czyli ponad 40-metrowej wieży 
ciśnień. Starosta Staszowski podkre-
ślił, dlaczego powinniśmy oszczędzać 
wodę oraz jak o nią dbać. 

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec, 
Jacek Benedykt Nowak przybliżył ze-
branym kwestie jakości i  twardości 
wody. Wyjaśnił, że woda z Wiązowni-
cy Małej jest średnio twarda i że zaletą 
wody z tego ujęcia jest jej bogaty i cen-
ny dla człowieka skład. 

– Woda znajdująca się pod ziemią 
w  warstwach wodonośnych lub zbior-
nikach podziemnych, które są geologicz-
nymi formacjami skał, piasków, żwi-
rów i mogą zatrzymywać wodę. Wody 
podziemne muszą być chronione przed 
zanieczyszczeniami i należy je wykorzy-
stywać w sposób zrównoważony, zacho-
wując równowagę pomiędzy potrzebami 
ludzi. Kluczowa rola wód podziemnych 
w  systemach wodno-kanalizacyjnych, 

rolnictwie, przemyśle, ekosystemach 
i przystosowaniu się do zmiany klimatu 
musi znaleźć odzwierciedlenie w kształ-
towaniu polityki zrównoważonego roz-
woju – mówił Jacek Benedykt Nowak. 

Po uroczystym otwarciu wszyscy 
przenieśli się do pobliskiej Wsi Wią-
zownica-Kolonia na teren „Świetlicy 
Jutrzenka” i placu „Starej Szkoły” bę-
dącej pod opieką tutejszego Stowa-
rzyszenia Aktywności Lokalnej „Do-
lina Kacanki”. Dzieci z połanieckiego 
przedszkola zadbały tu o dalszą część 
artystyczno-edukacyjną, recytując 
wierszyki i śpiewając o wodzie, naszej 
planecie i  ochronie środowiska. Na-
stępnie Prezes Spółki „PROPOL” Ar-
tur Komorowski przeprowadził quiz 
z wiedzy o wodzie. 

Dzieci zgłaszały się do odpowiedzi 
jak prawdziwi uczniowie i chętnie oraz 
z dużym zaangażowaniem odpowiada-
ły na zadawane pytania. 

Ciekawym punktem wydarzenia 
była prezentacja delegacji ze Szkoły 
Podstawowej w Połańcu w tym mode-
lu z  systemem wielokrotnego wyko-
rzystania wody w budynku, zdobył on 
srebrny medal na Międzynarodowej 
Warszawskiej Wystawie Wynalazków 
– IWIS 2021. Działanie modelu szcze-
gółowo przedstawił opiekun projektu 
Jerzy Nowak oraz wykonawcy makie-
ty – uczniowie szkoły. System składa 
się z wielu działających elementów jak 
hydrogenerator, wymiennik ciepła, 
zbiorniki do magazynowania wody, 
a  jego zaletą jest uświadomienie jak 
można oszczędzać wodę i wykorzysty-
wać ją wielokrotnie do innych celów. 

Pan Jerzy Nowak przedstawił także 
wszystkim gościom aktualne statysty-
ki i dane dotyczące zasobów i zużycia 
wody pitnej na świecie. 

Zastępca dyrektora Zarządu Zlewni 
w Sandomierzu Dariusz Gorzkiewicz 
mówił o  ciągłej potrzebie dbałości 
o zasoby wody. 

– Bardzo ważną rzeczą jest, abyśmy 
zdawali sobie sprawę z tego, że woda dla 
nas wszystkich jest najcenniejszym skar-
bem jaki posiadamy. Skarbem, który 
umożliwia nam codzienne życie i skar-
bem, o który powinniśmy dbać najlepiej 
jak umiemy. Powinniśmy o  ten skarb 
dbać również w taki sposób, aby umie-
jętnie go używać, w  tym oszczędzać. 
Bardzo życzę nam wszystkim, żebyśmy 
sobie dobrze z  tym zadaniem radzili. 
Musimy mądrze i  rozsądnie używać 
tego największego skarbu jakim jest 
woda – mówił Dariusz Gorzkiewicz. 

Głos w sprawie odpowiedzialności 
biznesu w  odniesieniu do wykorzy-
stywania wody do procesów techno-
logicznych w  firmach zabrał również 
Pan Leszek Maksoń z Fundacji Kubek 
Biznesu i doświadczony Audytor mię-
dzynarodowych standardów zarządza-
nia wg ISO w tym standardów ochrony 
środowiska. 

– Jestem podbudowany tym spo-
tkaniem i  dziękuję organizatorom, że 
wpadli na pomysł, by w  takiej formie 
świętować ten dzień, z udziałem przed-
szkolaków. Odjeżdżając, biorę ze sobą 
słowa piosenki, którą dzieci śpiewały 
„wodę oszczędzamy, wody nie wylewa-
my”. Wodę musimy oszczędzić, ale nie 
tylko my jako użytkownicy bezpośredni  
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wody, ale również muszą oszczędzać 
wodę przedstawiciele naszego bizne-
su. To firmy, prowadzące działalność 
głównie tę wodę zużywają. 2/3 wody 
używane jest do różnych procesów tech-
nologicznych. I tu jest ważne, żeby pro-
wadzić różne badania i udoskonalenia, 
aby wodę w  tych firmach oszczędzać 
– podkreślał Leszek Maksoń. 

W temacie wody i ochrony środowi-
ska naturalnego wypowiadał się rów-
nież Sołtys wsi Wiązownica-Kolonia 
i  Prezes Stowarzyszenia Aktywności 
Lokalnej „Dolina Kacanki” – Jacek Pi-
wowarski. Od wielu lat wraz z grupą 
pasjonatów dba on o zachowanie przy-
rodniczych i  historycznych wartości 
okolic. W  swoim wystąpieniu wspo-
minał, że „Dolina Kacanki”, na trenie 
której odbywa się wydarzenie zasługu-
je na dokładniejsze poznanie, a przede 
wszystkim poszanowanie. 

– To my decydujemy i od nas to za-
leży z  jakiego środowiska i  z  jak czy-
stej wody rzeki będą korzystać nasze 
przyszłe pokolenia. Czystość naszych 
wód tych powierzchniowych i  tych 
podziemnych zależy przede wszystkim 
od lokalnej społeczności – mówił Jacek 
Piwowarski. 

Ostatni z prelegentów doktor Grze-
gorz Gajek z  UMCS w  Lublinie (ad-
iunkt Katedry Geologii, Gleboznaw-
stwa i  Geoinformacji) wraził się, że 
Dolina Kacanki to wyjątkowy przy-

rodniczo region, o który należy dbać. 
Na szczególną uwagę w  jego ocenie 
zasługują okoliczne kamieniołomy 
w Smerdynie, zawierające zapis cieka-
wych procesów geologicznych. Jednak 
zgromadzone w nich zanieczyszczenia 
oraz okresowa eksploatacja wpływać 
mogą niekorzystnie na tutejsze środo-
wisko, a w szczególności na jakość wód 
podziemnych obszaru Doliny Kacanki. 

– Bardzo budujący jest udział naj-
młodszych uczestników tego wydarze-
nia tj. przedszkolaków z Połańca i  to-
warzyszącym im opiekunów, którzy 
swoje zaangażowanie na rzecz dbałości 
o wodę i środowiska aktywnie wyrazili 
w piosenkach, wierszykach oraz wypo-
wiedziach. Jest to dowód dużej świado-
mość środowiskowej. To bardzo pocie-
szające – podkreślił Grzegorz Gajek. 

Uroczystość zakończyła się miłym 
akcentem ze strony Sołtysa wsi Wią-
zownica-Kolonia Jacka Piwowarskie-
go, który zaprosił wszystkich gości 
do zwiedzania ponad stuletniej starej 
szkoły, która według niego, jest ważnym 
punktem wizerunkowym i  chlubą tej 
wsi. Każdy z gości mógł usiąść w daw-
nej klasie, w drewnianej ławie z kałama-
rzem i przenieść się na chwilę w czasie. 

Podsumowując ilość uczestniczących 
aktywnie gości (ponad sto osób) w tym 
lokalnej społeczności w  uroczystości 
„Światowego Dnia Wody” i  zainicjo-
wanego po raz pierwszy przez Zarząd 

spółki wodociągowej „PROPOL”, świad-
czy o  tym, że WODA jest w centrum 
uwagi, a dbałość o zasoby wody pitnej 
to współczesne zadanie każdego z nas. 

– To, że tego dnia zaświeciło mocno 
słońce, dopisywał dobry humor i udało 
się to przedsięwzięcie to z pewnością też 
zasługa „WODY”. Myślę, że doceniła 
zaangażowanie wszystkich naszych go-
ści na jej rzecz – stwierdził zadowolony 
na koniec wydarzania Prezes Zarządu 
Spółki „PROPOL” Artur Komorowski. 

Woda stanowi podstawowy skład-
nik wszystkich żywych organizmów 
i  bez niej nie byłoby życia na naszej 
planecie. Tymczasem, jak alarmują 
naukowcy, przez ostanie 25 lat ilość 
wody pitnej na jednego mieszkańca 
Ziemi spadła o  26%! Zgodnie z  da-
nymi Światowej Organizacji Zdrowia 
(WHO), aż 2,1 mld ludzi na świecie nie 
ma do niej dostępu w miejscu swojego 
zamieszkania, a ponad dwa razy więcej 
pozbawionych jest odpowiednich wa-
runków sanitarnych. Dlatego tak waż-
ne jest, byśmy wszyscy zrozumieli, że 
od postawy każdego z nas zależy czy 
pozostałe jeszcze zasoby wody ulegną 
dalszemu zmniejszeniu czy też wspól-
nie – poprzez edukację od najmłod-
szych lat i  zmianę postaw, uda nam 
się ten proces najpierw powstrzymać, 
a następnie odwrócić. 

Źródło: 
polaniec.com.pl/Propol Sp. z o.o

„Wieziemy tu kogucika, dajcie jajek do koszyka…”
Po trudnym czasie pandemii, dzieci z połanieckiego 

przedszkola wróciły do pięknej, ludowej tradycji „Cho-
dzenia z kurakiem”. 

W Wielkim Tygodniu przed świętami dzieci z grupy „Sło-
neczka” z Przedszkola Publicznego w Połańcu oraz grupa 
„Smerfy” z Filii Nr 1, wspólnie z Panią Dyrektor i wycho-
wawcami odwiedziły zaprzyjaźnione placówki na terenie 
Miasta i Gminy Połaniec. Dzieci ubrane w kolorowe stroje 
krakowskie i  kosynierskie tańczyły oraz śpiewały wesołe 
piosenki, przyśpiewki ludowe, a także złożyły wielkanocne 
życzenia. Przedszkolaki zostały serdecznie i ciepło przyjęte, 
a za występy artystyczne nagrodzono wszystkich brawami 
i upominkami. Pani Dyrektor, Anna Kaniszewska na uro-
czystych spotkaniach w  przedszkolnych placówkach wraz 
z małymi aktorami złożyła życzenia wszystkim dzieciom oraz 
pracownikom przedszkola i żłobka. 

Wesołego Alleluja! 
Edyta Dziedzic-Godlewska
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22 kwietnia – Międzynarodowy Dzień Ziemi 
w grupie przedszkolnej „Wesołe Smyki” ze Zrębina

Przedszkolaczki uczą się przez 
cały rok, jak żyć ekologicznie. Pod-
czas obchodów Dnia Ziemi dzieci za-
stanawiały się co dobrego możemy 
zrobić dla naszej planety? 

W tym dniu dzieci poznawały za-
sady, których należy przestrzegać, aby 
chronić środowisko naturalne. 

Uczyły się poprawnego segregowa-
nia śmieci, wykonały prace plastyczne 
oraz poznały trudne słowo recykling. 

Wszystkie te działania miały na celu 
podkreślenie, jak ważne jest nasze 
zaangażowanie w działanie na rzecz 
ochrony naszej zielonej planety oraz 
rozbudzenie w dzieciach potrzeby dba-
nia o naturę.
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Mały przedszkolak – wielkim patriotą
Przekazywanie wartości patriotycz-

nych i kultywowanie polskich tradycji 
jest elementem wychowania w Przed-
szkolu Publicznym w Połańcu. 

Wierzymy, że podstawy, które 
ukształtujemy w  dzieciach w  wieku 
przedszkolnym będą towarzyszyć im 
przez całe życie. Aby dziecko rozumiało 
słowo – Polak – patriota – Polska – mój 
kraj, należy „małymi krokami” przybli-
żyć mu obraz kraju, wzbudzać patrio-
tyzm prostymi sposobami zaczynając od 
kształtowania przynależności do swojej 
rodziny i miasta, w którym mieszka. Wy-
darzeniami, które mają duże znaczenie 
dla mieszkańców Połańca są obchody 
majowe upamiętniające podpisanie Uni-
wersału Połanieckiego 7 maja 1794 roku 
przez Tadeusza Kościuszko (w tym roku 
przypada 228 rocznica). 

W tym roku 6 maja delegacja przed-
szkolna uczestniczyła w  obchodach 
Święta Szkoły Podstawowej im. Ta-
deusza Kościuszki w  Połańcu, które 
miały miejsce na placu przy pomniku 
T. Kościuszki. Pani Dyrektor Anna 
Kaniszewska wraz z przedszkolakami, 
na ręce Pani dyrektor szkoły, złożyła 
życzenia wszystkim pracownikom – 
wszelkiej pomyślności oraz niezliczo-
nych sukcesów. Uczniom, aby pamię-
tając o dziele życia Patrona, wchodzili 
mądrze w  dorosłe życie. Tego same-
go dnia o  godzinie 10.00 odbyła się 

„żywa lekcja historii” na Kopcu Ko-
ściuszki dla wszystkich dzieci 6-letnich 
z Przedszkola Publicznego w Połańcu. 
Długim korowodem poprowadzonym 
przez Kosyniera Pana Konstante-
go Michorowskiego wszystkie dzieci 
wraz z  Panią dyrektor oraz paniami, 
przeszli lasem na kopiec by poznać 
cząstkę wiedzy o historii Połańca. Na 
miejscu odbyła się nietypowa, a  za-
razem bardzo ciekawa lekcja historii. 
Pan Radosław Matusiewicz – Prezes 
Towarzystwa Kościuszkowskiego oraz 
Pan K. Michorowski z  dużym zaan-
gażowaniem pokazali i  opowiedzieli 
o żołnierzach, którzy walczyli o wolną 
Polskę i przebywali właśnie w Połańcu 
w dawnych czasach. Dzieci zapoznały 
się ze strojem kosyniera i  legionisty, 
mogły zobaczyć i posmakować jadła, 
które żołnierz zabierał w długą wojacz-
kę. Nie zabrakło prezentacji uzbrojenia 
oraz wystrzałów z  broni. Natomiast 
pokaz władania szablami w  wykona-
niu Pana Radosława wzbudził ogrom 

zachwytu i uznania. To była wspaniała 
inicjatywa, która pozwoliła przedszko-
lakom wyobrazić sobie żołnierzy wal-
czących o nasz kraj, którzy zasługują 
na nasz najwyższy szacunek. 

Dnia 7 maja na Kopcu Kościuszki 
również w scenerii Kopca Kościusz-
ki odbył się „Piknik historyczny 
z  Eneą”, zorganizowany przez To-
warzystwo Kościuszkowskie w  ra-
mach „Dni Połańca 2022”. Odbyło 
się tam widowisko historyczno-edu-
kacyjne. Był to dzień pełen emocji 
i  niesamowitych atrakcji dla dzieci 
i dorosłych. Jednym z punktów pro-
gramów były dawne gry i  zabawy. 
Nauczyciele przedszkola przepro-
wadzili zabawy naszych dziadków 
i pradziadków, były to zabawy z mu-
zyką, np. Karuzela, Kółko graniaste, 
Ulijanko, Uciekaj myszko, Jawor. 
Na placu przy Kopcu odbyły się 
również zabawy z  rymowankami: 
Chodzi lisek, Ciuciubabka, Balonik 
czy gra w Dwa ognie z „gałą”, klasy,  

W połanieckim ogrodzie Kościuszki
Tadeusz Kościuszko, jeśli uda-

ło mu się osiąść gdzieś na dłużej, 
z upodobaniem oddawał się ogrod-
nictwu. Jego ogródek w  West Point 
istnieje do dnia dzisiejszego. W 200 
– rocznicę urodzin Kościuszki jego 
imieniem nazwano czerwoną różę. 

Aby uczcić kolejne obchody roczni-
cy ogłoszenia Uniwersału połanieckie-
go dzieci ze szkoły podstawowej w Po-
łańcu razem z  burmistrzem, Jackiem 
Benedyktem Nowakiem, sekretarz 
– Bogumiłą Niespodziewaną, radną – 
Małgorzatą Dalmatą-Konwicką, dyrek-
tor szkoły – Gabrielą Zielińską, dyrek-

tor OSiR – Karoliną Koper-Adamczak 
stworzyły rosarium. 

Pomysł sadzenia roślin bardzo 
spodobał się dzieciom, które z uśmie-
chem na twarzach oraz dużym za-
angażowaniem zabrały się do pracy. 
Sadzenie roślin poprzedziła krótka 
lekcja historii o  T. Kościuszce, którą 
poprowadziła radna Małgorzata Dal-
mata-Konwicka. 

Opiekowanie się roślinami uczy 
dzieci cierpliwości, sumienności, 
systematyczności, dokładności, czyli 
bycia dobrym obserwatorem przyro-
dy, a w tym przypadku poszerza przy 
okazji wiedzę o bohaterze narodowym.
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chłopek, skakanki, guma i gra w kap-
sle. Dla odważnych zaproponowa-
liśmy zabawę z  fajerką. Dzieci mo-
gły obejrzeć stare zabawki, a  nawet 
pobawić się nimi oraz pomalować 
historyczne kolorowanki. Cieszymy 
się, że mogliśmy przenieść dzieci do 
dawnych lat, z całą pewnością było to 
dla nich twórcze, wesołe i odkrywcze. 
Dla nas to była ogromna inspiracja na 
dalsze ciekawe i rozwojowe działania. 

8 maja delegacja przedszkolaków 
wraz wychowawcami przemaszerowa-
ła w tradycyjnym korowodzie ulicami 
Połańca by złożyć kwiaty pod pomni-
kiem T. Kościuszki. Barwne stroje ma-
łych kosynierów i krakowianki wzbu-
dziły duże uznanie wśród gości, że 
tak małe pokolenie współuczestniczy 
w pielęgnowaniu tradycji. 

Świętowanie majówkowe w Połań-
cu jest piękne, pełne możliwości prze-

żywania treści dotyczących własnego 
regionu i jego dziedzictwa w bliskich 
mu formach. To lekcja szacunku do 
przeszłości, historii, a  także miłości 
do MAŁEJ OJCZYZNY. 

Jesteśmy świadomi, że to już w wie-
ku przedszkolnym należy włączać 
dzieci w  życie społeczności lokalnej 
i  uczynienia ich członkami tej spo-
łeczności. 

B. Mika

Przedszkolne działania proekologiczne 
z Eneą Elektrownia Połaniec

Przedszkole Publiczne w Połańcu 
już drugi rok z kolei realizuje projekt 
„Przedszkolaki o  przyrodę dbają, 
ogródki zakładają i  okolicę z  Eneą 
sprzątają”. 

Edukacja ekologiczna polega na 
uwrażliwianiu na rosnącą degradację 
otoczenia oraz podkreślenie wynikają-
cych z tego działań i zagrożeń. Dobrze 
wiemy, że kształcenie proekologicz-
ne należy zacząć już w  wieku przed-
szkolnym. W  tym okresie dziecko 
przejawia duże chęci poznawcze oraz 
zdolności polegające na nabywaniu 
nowych umiejętności i  wiadomości. 
Skuteczność przyswajania wartości 
ekologicznych jest w tym okresie naj-

większa. Nasze przedszkolaki z  naj-
starszych grup oraz sześciolatki z za-
przyjaźnionych placówek z  Oleśnicy, 
Ruszczy i  Zrębina z  ogromną werwą 
i  zaangażowaniem przygotowały pod 
kierunkiem swoich nauczycieli pro-
gramy artystyczne na XXII Przegląd 
Zespołów Przedszkolnych „Ekologia 
w  wierszu i  piosence”, którego finał 
został wyznaczony na 20 kwietnia. Ze 
względu na panującą jeszcze w  mie-
siącu kwietniu sytuację epidemiczną 
w kraju wszystkie występy zostały na-
grane i udostępnione w  formie linku 
na naszej stronie przedszkola. Ponad 
180 dzieci w  artystyczny sposób po-
kazało w swoich występach jak należy 
dbać o  środowisko. Przekazały nam 

apel, że wszyscy powinniśmy mieć 
świadomość, że ochrona i kształtowa-
nie środowiska, w którym żyjemy jest 
podstawowym obowiązkiem każdego 
człowieka, gdyż każdy jest tylko chwi-
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lowym jej użytkownikiem i ma obo-
wiązek przekazać je innym, następnym 
pokoleniom. 

Przepiękne i różnorodne przedsta-
wienia zaprezentowało osiem grup 
przedszkolnych. Z Przedszkola Gmin-
nego im. Św. Jana Pawła II w Oleśnicy 
– grupa „Stokrotki” wystąpiła w  in-
scenizacji „Jaś i  Małgosia w  wersji 
ekologicznej”, grupa „Wesołe Smyki” 
z Oddziału Przedszkolnego przy Szko-
le Podstawowej w Zrębinie zaprezento-
wała sztukę „Zielona Ziemia”, z Zespo-
łu Placówek Oświatowych w Ruszczy 
grupa „Muchomorki” przedstawiła 
„Zielony dom”. Grupa „Koniczynki” 
z Przedszkola Publicznego w Połańcu 
Filii Nr 2 zaprezentowała się w „Eko-
logicznej wycieczce.” Przedszkole 
Publiczne w  Połańcu reprezentowała 
grupa „Biedronki” w  inscenizacji pt. 
„Spotkanie Ziemi i  człowieka” oraz 
grupa integracyjna „Skrzaty” obra-
zując, że „Ziemię mamy tylko jedną”. 
Natomiast z  Przedszkola Publiczne-
go w Połańcu Filii Nr 1 grupa „Leśne 
Ludki” wcieliła się w  „Kaczki sprzą-
taczki” oraz grupa „Elfy” wykonała 
inscenizację „Z ekologią na Ty”. 

Wspaniałe kreacje aktorskie przed-
szkolaków, piękne scenografie były 
wynikiem ogromnej pracy i  zaanga-
żowania ich nauczycieli i opiekunów. 
Dzięki niezawodnym sponsorom 
Enea Elektrownia Połaniec oraz Wy-
dawnictwa Nowa Era i Mac Edukacja 
wszystkie grupy otrzymały nagrody, 
a uczestnicy upominki. Gorąco dzię-
kujemy wszystkim dzieciom ich opie-
kunom za wzięcie udziału w naszym 

przeglądzie i mamy ogromną nadzieję, 
że w przyszłym roku spotkamy się na 
profesjonalnej scenie w Centrum Kul-
tury i Sztuki w Połańcu. 

Następnym działaniem w  ramach 
projektu było „Sprzątanie okolicy 
z Eneą”. W Dzień Ziemi – dzieci z po-
łanieckich przedszkoli wyruszyły w te-
ren, aby sprzątać nasze osiedle i  po-
bliski las. W ramach projektu zostały 
zakupione worki i rękawiczki, w któ-
re zostały wyposażone dzieci. Udział 
w sprzątaniu został poprzedzony zaję-
ciami dydaktycznymi na temat segre-
gacji odpadów i ochrony środowiska. 
Akcja przebiegała bardzo sprawnie, 
wszyscy wykazali się wielką energią 
do działania. 

Mamy ogromną nadzieję, że dzię-
ki takim wspólnym działaniom nasza 
okolica, najbliższe otoczenie będzie 
nas cieszyć swoim pięknem, a śmieci 
i odpady będą trafiały tam, gdzie ich 
miejsce czyli w koszach na śmieci i od-
powiednich pojemnikach. 

Trzecim ostatnim przedsięwzięciem 
naszego projektu z Eneą było zakłada-
nie przez przedszkolaków zielonych 
ogródków przy naszych trzech placów-

kach. Bardzo ważne miejsce w eduka-
cji ekologicznej dzieci zajmuje ogród 
przedszkolny. Dzięki pracy w ogrodzie 
przedszkolnym, dzieci w sposób bardzo 
przystępny poznają podstawowe prawi-
dłowości przyrody, a jednocześnie uczą 
się szacunku do pracy, zarówno własnej, 
jak i innych. Ponadto ten bezpośredni 
kontakt z przyrodą rozwija u dzieci in-
stynkt opiekuńczy, wytwarza uczucio-
wy stosunek do przyrody i tłumi często 
spotykany w  dzisiejszych czasach in-
stynkt niszczycielski. 

W  drewnianych skrzyniach zaku-
pionych przez naszego partnera Enea 
Elektrownia Połaniec przy aktywnym 
udziale dzieci powstały zielone ogród-
ki, które będą cieszyć owady i pozwolą 
najmłodszym prowadzić obserwacje 
wszystkich roślin i  śledzić ich proces 
rozwoju. 

Dzieci z  grup pięciolatków i  sze-
ściolatków będą się opiekować nastę-
pującymi ogródkami: kwiaty łąkowe 
miododajne, które są tak ważne dla 
owadów; kwiaty ozdobne – pelargonie, 
begonie, lobelie; zioła – mięta, melisa, 
rozmaryn, bazylia, oregano, tymia-
nek; warzywny – sałata, szczypiorek, 
rzodkiewka. Przedszkolaki będą swoje 
ogródki samodzielnie podlewały i dba-
ły o to by nie było w nich chwastów. 

Wierzymy, że prowadzone przez nas 
wspólnie z  Eneą działania proekolo-
giczne wpłyną pozytywnie na uwrażli-
wienie dzieci, które w przyszłości będą 
prawdziwymi miłośnikami przyrody 
i otaczającego ich świata. Dziękujemy 
Panu Prezesowi Bogusławowi Rybac-
kiemu Enea Elektrownia Połaniec 
za wsparcie edukacji ekologicznej 
najmłodszych mieszkańców, którzy 
z  zapałem i  energią działają na rzecz 
ochrony naszego środowiska. 

Anna Kaniszewska
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Dzień Mamy i Taty
26 maja – Dzień Matki oraz 23 czerwca – Dzień Ojca 

to jedne z najbardziej wyjątkowych dni w roku. 

Mama i Tata to wielkie słowa, które są synonimem mi-
łości, dobra, ciepła rodzinnego i  szczęścia. Mama i  tata 
to pierwsze słowa każdego dziecka. Dla małego dziecka 
rodzice to najważniejsze osoby w  jego życiu, należy więc 
dbać, troszczyć się i pielęgnować więź między dzieckiem 
a rodzicem. Chęć sprawiania przyjemności swoim najbliż-
szym, okazywania im miłości i  przywiązania ma swoje 
odzwierciedlenie w uroczystości jaką przygotowujemy każ-
dego roku – to Święto Mamy i Taty w Przedszkolu Publicz-
nym w Połańcu oraz Żłobku „Kraina Malucha” w Połańcu. 
To wspaniały czas zarówno dla rodziców, jak i dzieci pe-
łen wzruszeń, radości i uśmiechu, a przede wszystkim jest 
to czas, który mogą spędzić tylko ze sobą bez pośpiechu 
i z dala od codziennych zmartwień. 

W tym roku po czasie pandemii przedszkolne sale stały 
się prawdziwą sceną, na której dzieci w pięknych strojach 
zaprezentowały bogaty program artystyczny dla zasiadają-

cych na widowni rodziców. Swoje uroczystości rozpoczy-
nały przywitaniem gości. Następnie były wiersze, piosenki, 
tańce oraz życzenia dla kochanych rodziców. Występy dzieci 
wywołały wiele wzruszeń w  sercach Rodziców. Podczas 
wręczania własnoręcznie wykonanych upominków całusom 
i uściskom nie było końca. Po prezentacji słowno-muzycz-
nej wszyscy zasiedli do słodkiego poczęstunku. Atmosfera 
tych uroczystości była podniosła i niezwykle rodzinna. 

Wszystkim Rodzicom życzymy dużo miłości, nadziei, 
pokoju, dobra i spełnienia. J.K.

Spektakl Na Dzień Dziecka – ,,Czerwony Kapturek”
w wykonaniu nauczycieli i pracowników Przedszkola Publicznego w Połańcu
W  dniach 2-3 czerwca w  Centrum Kultury i  Sztuki 

w  Połańcu nauczyciele i  pracownicy Przedszkola Pu-
blicznego wystawili bajkę z  myślą o  najmłodszych pt. 
,,Czerwony Kapturek”. 

Spektakl licznie obejrzały dzieci z  placówek oświato-
wych z Połańca, Ruszczy, Wilkowej, Łubnic oraz Zrębina. 
W  przedstawieniu uczestniczyli: m.in. Burmistrz Miasta 
i  Gminy Połaniec – Pan Jacek Benedykt Nowak, Sekre-
tarz – Pani Bogumiła Niespodziewana oraz Skarbnik Pani 
Małgorzata Żugaj, dyrektorzy szkół wraz z mieszkańcami, 
którzy z ogromnym zafascynowaniem oglądali przedstawie-
nie. ,,Czerwony Kapturek” jest to opowieść o strachu, który 
ma wielkie oczy i sile przyjaźni, która pokonuje największe 
przeszkody. Mówi o  tym, iż w  najgorszej opresji zawsze 
można liczyć na wiernych przyjaciół. Twórcy przedstawie-
nia przekazali granice sceny, jak również swoją opowieścią 
wciągnęli najmłodszych widzów w bajkowy świat. 

W główną rolę Czerwonego Kapturka wcieliła się Mar-
lena Kwapisz, wilkiem była Monika Mikoda natomiast 
przebojową babcię zagrała Justyna Kuś-Mazur. Całe przed-
stawienie nadzorowała Pani reżyser – Urszula Żurawska. 
Spektakl niesie również inne wartości edukacyjne oraz jak 
każda bajka kończy się czytelnym dla widza morałem. Cała 
dynamika, z jaką jest wyreżyserowana ta sztuka, udziela się 
widzom w każdym wieku, czego dowodem były liczne wy-
buchy euforii i śmiechu na widowni. Dzięki tym walorom, 
cała publiczność wyszła z niego uśmiechnięta. 

Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec – Pan Jacek Benedykt 
Nowak i Pani Dyrektor Anna Kaniszewska wręczyli akto-
rom kwiaty oraz drobne upominki. 

Dziękujemy wszystkim osobom, które przyczyniły się 
do tego, iż w tych dniach na twarzach dzieci mógł gościć 
uśmiech i wielka radość.
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Sukces uczniów 
Zespołu Szkół w Połańcu

Projekt „Inteligentne Lustro Drogowe” jest systemem 
który ma wspomagać kierowców podczas korzystania z lu-
ster drogowych. Lustra drogowe to urządzenia bezpie-
czeństwa ruchu drogowego, które ustawia się w miejscach 
o ograniczonej widoczności. 

Głównym zadaniem luster jest eliminacja martwych 
punktów, zwiększenie bezpieczeństwa na drogach i ułatwie-
nie poruszania się pojazdem. Niestety mają kilka wad, które 
mogą wpływać na właściwą decyzję kierowców. Chociażby 
w  słoneczne dni lustro może odbić promienie słoneczne 
w sposób, który uniemożliwi określenie własnego bezpie-
czeństwa, podobna sytuacja występuje w  mgliste dni lub 
zimą gdy lustra mogą ulec oblodzeniu lub zeszronieniu. 
Nasz system eliminuje te zagrożenia w bardzo prosty spo-
sób. Wokół lustra zainstalowane zostały lampy ostrzegawcze 
LED, które pełnią funkcję pomocniczą dla kierowców. Cały 
system opiera się na czujnikach wykrywających pojazdy 
oraz światłach ostrzegawczych. Podczas wykrycia pojazdu 
do lustra wysyłany jest sygnał, który aktywuje LED. Jest to 
sygnał świetlny, który ostrzeże kierowców i zwróci uwagę 
na zwiększenie ostrożności. 

Pomysł na projekt pochodzi od doświadczeń naszych 
rodziców i  przyjaciół. Rozważyliśmy ich opinie podczas 
jazdy na publicznych drogach i zdecydowaliśmy, aby przyjść 

z  rozwiązaniem, które zmniejszy ryzyko wypadku oraz 
w wielu przypadkach uratuje życie.

 M. Zyngier

6 maja 2022 roku w rześki, piątkowy poranek zebrała się licznie cała nasza społeczność szkolna – dyrekcja, uczniowie, 
nauczyciele, pracownicy administracji i obsługi i zaproszeni goście: Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec – Pan Jacek Be-
nedykt Nowak, Sekretarz – Pani Bogumiła Niespodziewana, Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich – Pani Barbara 
Rajca, Dyrektor Publicznego Przedszkola – Pani Anna Kaniszewska, Wicedyrektor Publicznego Przedszkola – Pani Beata 
Mika, Przewodnicząca Rady Rodziców – Pani Katarzyna Anioł, by wspólnie celebrować Święto Szkoły. 

Święto Szkoły Podstawowej im. T. Kościuszki w Połańcu
35 lat minęło od nadania jej imie-

nia Tadeusza Kościuszki i  sztandaru. 
W promieniach słońca padły znamien-
ne słowa Pani Dyrektor – Gabrieli Zie-
lińskiej: 

Szanowni Goście! Drodzy ucznio-
wie, nauczyciele, pracownicy szkoły! 
Dzień dzisiejszy jest dla naszej spo-
łeczności wyjątkowy, ponieważ świę-
tujemy jubileusz 35-lecia nadania 
imienia i  sztandaru naszej placówce 
oświatowej. Postać Tadeusza Kościusz-
ki zawsze była, jest i będzie nam bliska. 
Nasuwa się pytanie – dlaczego? Odpo-
wiedź jest jednoznaczna – Tadeusz Ko-
ściuszko był postacią unikatową, nie-
pospolitą, wzorem obywatelskich cnót. 

Kiedy Polska chyliła się ku upadkowi 
i  sąsiednie mocarstwa rozszarpywa-
ły ją na części, wówczas Kościuszko 
zorganizował powstanie, a  24 marca 
1794 roku na Rynku w Krakowie po-
przysiągł, iż powierzonej mu władzy 
na niczyj prywatny ucisk nie użyje, 

lecz jedynie dla ugruntowania wolno-
ści narodu. 

W czasie trwania tego zrywu narodu 
7 maja 1794 roku doszło do podpisania 
Uniwersału połanieckiego, dokumentu 
na ówczesne lata bardzo postępowego, 
bo m.in. regulującego korzystnie spra-
wę walczących w  powstaniu chłopów. 
To właśnie z tej przyczyny obchodzimy 
corocznie święto, w czasie którego pra-
gniemy w  sposób szczególny uszano-
wać pamięć o naszym wielkim Polaku, 
bohaterze dwóch narodów, bo przecież 
walczył on także z dużym powodzeniem 
o wolność Stanów Zjednoczonych. Jego 
umiejętności wojskowe, cnoty i  walory 
moralne, umiłowanie Ojczyzny uczyniły 

BARTEK CZOSNEK i KUBA KOSOWiCZ 
Technik Elektronik III AD:
•  Ogólnopolski konkurs Młody Wynalazca 2022 – II 

miejsce w kraju
•  Międzynarodowe Targi Wynalazczości i Innowacji 

INTARG 2022: złoty medal
Jesteśmy DUMNI

Cieszymy się bardzo i gratulujemy uczniom i Pani 
promotor (Beata Zyngier).
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go postacią niemalże legendarną. Jego 
idee i czyny przetrwały wieki, przetrwały 
różne burze dziejowe, areny polityczne. 
Stąd też cała nasza społeczność szkolna 
szczyci się ze swojego patrona i stara się 
brać przykład z tego heroicznego ducha. 

W  tym uroczystym dniu pozwólmy 
sobie na wspomnienia, dokonajmy pod-
sumowań i kroczmy w kierunku nowych 
nadziei. Rozmyślając o  jubileuszu za-
stanawiałam się ilu to uczniów stało 
się absolwentami tej szkoły? Dziś to już 
dorośli ludzie, którzy dawno zakończy-
li swoją edukację, zostali laureatami 
konkursów, olimpiad przedmiotowych 
ogólnopolskich i międzynarodowych, re-
prezentowali szkołę i miasto w zawodach 
sportowych również poza granicami kra-
ju, założyli rodziny i piastują rozmaite 
funkcje, realizując swoje pasje. Bo szkoła, 
która nosi imię Tadeusza Kościuszki to 
szkoła z pasją, tak wielką jak jej patron. 

Krocząc współczesnymi ścieżka-
mi Kościuszki powiem, że szkoła do, 
której uczęszczamy jest szkołą wielo-
narodową, gdyż są z  nami uczniowie 
z  różnych krajów: Niemiec, Kanady, 
Anglii, Szkocji, Holandii, Stanów Zjed-
noczonych, Ukrainy. Czują się u nas jak 
u  siebie w  domu, a  razem tworzymy 
naprawdę zgrany zespół, wymienia-
jąc się doświadczeniami, realizujemy 
rozmaite zadania i  projekty. Dla nas 
wszystkich praca w szkole z tradycjami 
kościuszkowskimi, chociaż bardzo od-
powiedzialna, a  czasami trudna, jest 
przyjemnością. Miło jest otrzymywać 
wiadomości o wychowankach – absol-
wentach, którzy są dziś stypendystami 
Prezesa Rady Ministrów i  wychowan-
kach, którzy otrzymują stypendium 
naukowe, artystyczne czy sportowe 
Burmistrza Miasta i  Gminy Połaniec. 
Dzięki wykwalifikowanej kadrze peda-

gogicznej, pracownikach administracji 
i obsługi szkoła w pełni realizuje swoje 
zadania ucząc, bawiąc, wychowując 
i wskazując dalsze kierunki rozwoju ab-
solwentom. Ile planów, zamierzeń przed 
nami! Zdradzę dziś tylko jeden plan. To 
rosarium, które założymy, przy Państwa 
pomocy. Zapełni się ono sadzonkami 
róż, które jak wiadomo były ulubionymi 
kwiatami Tadeusza Kościuszki. 

W tym dla nas uroczystym dniu pra-
gnę życzyć wszystkim, by każdy z nas 
odnosił sukcesy na miarę swoich możli-

wości. Drodzy Uczniowie! Nasz Patron 
nie zmarnował swoich szans, kształcił 
się gruntownie, chociaż nie pozwalały 
mu na to warunki finansowe. Oprócz 
tego był człowiekiem kochającym Oj-
czyznę. Życzę Wam, abyście również, 
każdy na swój sposób, wykorzystali 
w  życiu swoją szansę. A  w  chwilach 
zwątpienia, w obliczu tego co wydaje się 
niemożliwe niech przypomną się Wam 
słowa Tadeusza Kościuszki, że „To jest 
czas, w którym trzeba poświęcić wiele, 
żeby wszystko ocalić”. Z okazji Święta 
Szkoły zwracam się także do wszystkich 
przedstawicieli naszej Małej Ojczyzny: 
mieszkańców, nauczycieli, pedagogów, 

pracowników obsługi życząc Państwu 
dużo radości, sukcesów w pracy, na każ-
dy dzień zdrowia i zadowolenia. 

Dziękuję. 
W  miesiącu kwietniu odbył się 

w naszej szkole konkurs o życiu i dzia-
łalności Tadeusza Kościuszki. Jego 
najważniejsze cele to: popularyzowa-
nie wiedzy dotyczącej naszego Patro-
na, rozwijanie zainteresowań dzieci 
i  młodzieży historią Polski, wspiera-
nie postaw patriotycznych młodego 
pokolenia, rozwijanie kreatywności, 
uzdolnień plastycznych i wrażliwości 
artystycznej. Oto jego wyniki, a najlep-
si uczniowie zostali nagrodzeni pod-
czas uroczystości Święta Szkoły. 

Nieodłączną tradycją Święta Szkoły 
jest „Bieg Kościuszkowski”. W tym roku 
w  biegu udział wzięło 282 uczniów. 
W  sportowej rywalizacji uczestniczyli 
uczniowie Zespołu Placówek Oświa-
towych w Ruszczy Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w Połańcu. 

Podczas uroczystości Święta Szkoły 
swoim występem wszystkich zachwy-

cili uczniowie wykonując przepięknie 
poloneza Kościuszki B-dur i pieśni pa-
triotyczne. Był nawet akcent ukraiński 
–„Jeszcze nie umarła Ukraina”, by nasi 
koledzy zza wschodniej granicy poczu-
li się jak w jednej wielkiej wspólnocie. 
Również zumba wykonana przez na-
sze uczennice spotkała się z gorącym 
przyjęciem. 

Więcej takich rocznic i  okazji do 
świętowania. Więcej takich konkur-
sów, zawodów! Wszak Szkoła Podsta-
wowa im. Tadeusza Kościuszki w Po-
łańcu to szkoła z pasją! 

Małgorzata Dalmata-Konwicka
 Andrzej Kowalik



Merkuriusz Połaniecki112

oświata i wychowanie

Spotkanie poświęcone pamięci Pani Alicji Sowy
„Umarłych wieczność dotąd trwa, dokąd pamięcią im się płaci”

Dnia 30 maja 2022r. w  Zespole 
Placówek Oświatowych w  Ruszczy 
odbyło się wzruszające spotkanie po-
święcone pamięci Pani Alicji Sowy 
– wieloletniej dyrektor przedszkola 
i  nauczycielki edukacji wczesnosz-
kolnej i przedszkolnej. 

W uroczystości wzięli udział bliscy, 
przyjaciele, znajomi Pani Ali, zaprosze-
ni goście na czele z Burmistrzem Miasta 
i Gminy Połaniec Panem Jackiem Be-
nedyktem Nowakiem oraz społeczność 
szkolna. Słowem i piosenką uczniowie, 
pod kierunkiem Pani Barbary Słowiń-
skiej, wyrazili swoją pamięć i wdzięcz-
ność zmarłej w ubiegłym roku Pani Ali. 
Dziękowali za Jej obecność, za Jej dobre 

słowo, ciepły uśmiech, serdeczność, po-
mocną dłoń i troskę okazywaną wszyst-
kim każdego dnia, a szczególnie za Jej 
wyjątkową więź z  dziećmi, które były 
dla Pani Ali promykiem słońca, roz-
świetlającym każdy, nawet najbardziej 
pochmurny dzień. 

Mottem uroczystości stały się sło-
wa fraszki ks. Jana Twardowskiego 
,,Śpieszmy się kochać ludzi, tak szyb-
ko odchodzą”. Była to chwila zadumy 
i  refleksji nad ulotnością i  przemija-
niem życia, abyśmy w szalonym biegu 
współczesnego świata dostrzegli to, co 
naprawdę jest ważne. Uczniowie wier-
szem i piosenką przypomnieli wszyst-
kim te wartości, które były ważne w ży-
ciu Pani Ali. Zwrócili uwagę, iż trzeba 

śpieszyć się kochać ludzi, nie odkła-
dać spotkań z nimi, nie szczędzić im 
ciepłych słów, nie zapominać mówić: 
dziękuję, przepraszam, kocham. Snuli 
refleksję o  tym, że należy okazywać 
uczucia, być dla siebie lepszym, po-
magać potrzebującym. Pamiętajmy, że 
wspomnienia to dar – łączą nas tu -na 
dole, z tymi – tam, na górze. Koją ból, 
przywołują uśmiech, potrafią czynić 
cuda. Podczas uroczystości wspomi-
naliśmy czas spędzony z Panią Alą. Nie 
zabrakło przejmujących i  wzruszają-
cych do łez wspomnień Tych, którzy 
dobrze Panią Alę znali. Słowa wierszy 
i melodia piosenek, wypowiedzianych 
i  zaśpiewanych przez wychowanków 
i  uczniów naszej szkoły, były gestem 

wdzięczności, pamięci i podziękowa-
niem Pani Alicji Sowie za Jej obec-
ność wśród nas. Dziękujemy naszym 
uczniom za poświęcony czas, trud, 
odpowiedzialne, dojrzałe przygotowa-
nie pięknego programu artystycznego, 
będącego cenną lekcją najważniejszych 
wartości w życiu człowieka. Jesteśmy 
z  Was dumni! Dziękujemy Pani Bar-
barze Słowińskiej za przygotowanie 
uczniów, Pani Katarzynie Staniek za 
przygotowanie dekoracji, dziękuje-
my za wsparcie Paniom: Małgorzacie 
Szewczyk i Agnieszce Kozioł, a  także 
Panu Radosławowi Marczewskiemu za 
oprawę akustyczną uroczystości.

Zespół Placówek Oświatowych 
w Ruszczy
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W  Dzień Mamy, 26 maja 2022 
roku, mieliśmy przyjemność gościć 
w  Miejsko-Gminnej Bibliotece Pu-
blicznej w Połańcu uwielbianą przez 
Czytelników, a zwłaszcza przez Czy-
telniczki, pisarkę - Joannę Jax. Pry-
watnie mamę dorosłego syna, pa-
sjonatkę podróży, osobę, która nie 
zawahała się porzucić pracę w  kor-
poracji na rzecz spełniania swoich 
marzeń – pisania książek. 

Joanna Jax, a  właściwie Jo-
anna Jakubczak, to powieścio-
pisarka pochodząca z Olsztyna. 
Zadebiutowała w  2014 roku 
„Dziedzictwem von Becków”, 
które zachwyciło zarówno 
recenzentów, jak i  czytelników. Kolej-
ne powieści: „Długa droga do domu” 
(2015) i  „Piętno von Becków” (2016) 
ugruntowały status Joanny Jax jako pi-
sarki. Miłośnicy jej twórczości entuzja-
stycznie przyjęli sześciotomowy cykl 
powieściowy – „Zemsta i przebaczenie” 
(2018), a także książkę „Syn zakonnicy” 
(2018). W roku 2018 i 2019 ukazał się 
cykl „Zanim nadejdzie jutro”, „Milczenie 
aniołów” oraz „Białe róże z Petersburga”. 

Za swoją twórczość była wielokrot-
nie doceniana. Głosami czytelników 
wybrana jako finalistka Festiwalu Pió-
ro i Pazur na najbardziej wzruszającą 
powieść roku 2014. Dwukrotnie nomi-
nowana została także do Książki Roku 
2017 i  2018 portalu Lubimy Czytać 
w kategorii „książka historyczna”. 

Pani Joanna podczas spotkania 
w Bibliotece bardzo żywo opowiadała 

o sobie, o swoich książkach, planach na 
przyszłość. Dała się poznać jako osoba 
otwarta i  przebojowa. Opowiedziała 
o początkach swojej wielkiej przygody 
z pisaniem. O trudnej decyzji porzuce-
nia stabilnej pracy na rzecz spełniania 
marzeń. O wyruszeniu w drogę, z któ-
rej mogło nie być już powrotu. Nie 
stroniła podczas spotkania od tematów 
osobistych. Opowiadając o  sobie raz 
wzbudzała wśród zgromadzonych czy-

telników poczucie refleksji i  zadumy, 
by za chwilę rzucić żartem i rozbawić 
publiczność. Pisarka była przy tym 
tak spontaniczna i szczera, że od razu 
ujęła swoją osobą wszystkich na sali. 
Żartem przepraszała bibliotekarki za 
to, że muszą na półkach robić miej-
sce dla jej powieści wielotomowych… 
wcale nie obiecując poprawy. Na swoje 
usprawiedliwienie zdradziła, że jej naj-
nowsza powieść poruszająca trudne 
tematy wojenne „W pogoni za nazistą” 
(jeszcze pachnąca farbą drukarską) bę-
dzie tylko i wyłącznie dwutomowa. Nie 
planuje kontynuacji. 

Jeśli już mowa o książkach historycz-
nych, to na spotkaniu w Bibliotece pi-
sarka zdradziła swoje dość niecodzienne 
podejście do tworzenia literatury opartej 
na faktach: „Ja nie piszę dla tych, którzy 
lubią historię, tylko dla tych co jej nie 

lubią”. Wyjaśniła, że jej celem nie jest 
pisanie w taki sposób, by po jej książki 
sięgały osoby pasjonujące się historią. Ich 
już nie trzeba przekonywać do polubie-
nia historii. Oni będą po nią sięgać i tak. 
Pisarka stawia sobie poprzeczkę wyżej. 
Pisze tak, by trafić w gust czytelników, 
którzy do tej pory omijali literaturę hi-
storyczną szerokim łukiem. Odrabia za 
nich pracę domową z historii sumiennie 
przygotowując się do każdej nowej książ-
ki. Czyta niezliczoną ilość opracowań 
historycznych po ty, by czytelnicy już 
nie musieli. Przykładowo przy pisaniu 
„Zemsty i  przebaczenia” przeczytała 
72 książki historyczne. Odbiorca czy-
tający powieść pani Jax dostaje gotowy 
wyrywek historii przedstawiony w taki 
sposób, że bez problemu jest w  stanie 
poznać losy bohaterów na tle zawiłych 
nie raz wydarzeń. Naszym zdaniem cel 
postawiony sobie przez pisarkę udaje 
jej się w stu procentach realizować. Bez 
dwóch zdań. 

Kiedy już Pani Joanna Jax zaspoko-
iła ciekawość zgromadzonych czytelni-
ków opowiadając o sobie i o książkach 
i  udzielając odpowiedzi na wszystkie 
postawione przez nich pytania nad-
szedł czas rozstania. Pisarka pozostała 
z nami jeszcze parę chwil by złożyć au-
tografy na swoich książkach i pstryk-
nąć kilka pamiątkowych fotografii. 
Potem udała się w  dalszą drogę by 
w  innym miejscu naszego kraju spo-
tkać się ze swoimi fanami. Życzymy jej 
szerokiej drogi i pomyślności podczas 
tej życiowej podróży. 

Spotkanie zorganizowane zostało w 
ramach programu Dyskusyjne Kluby 
Książki ze środków Instytutu Książki 
pochodzących z dotacji celowej Mi-
nistra Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego we współpracy z Wojewódzką 
Biblioteką Publiczną w Kielcach.

Spotkanie z Joanną Jax

„Ja nie piszę dla tych, którzy lubią historię, 
tylko dla tych co jej nie lubią...”
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Wieczór w bibliotece szkolnej w Ruszczy
12 maja 2022 r w Zespole Placówek 

oświatowych w Ruszczy miał miejsce 
wspaniały i  inny niż zwykle dzień. 
Tuż po godzinie 14.00 uczennice 
klasy siódmej oraz drugiej wystąpiły 
w  krótkim przedstawieniu z  okazji 
Pasowania na Czytelnika pod tytu-
łem „Piraci na Książkolandii”. 

Ucharakteryzowani aktorzy wpro-
wadzili nas w  zaczarowany świat ksią-
żek. Już od pierwszych chwil widzowie 
aktywnie uczestniczyli w  wydarzeniu, 
odpowiadali na pytania i zagadki. Piraci 
rzucili dzieciom grubą linę, której one 
mocno trzymały się przez całe przed-
stawienie, aby nie wypaść za burtę pi-
rackiego statku. Nowi czytelnicy zostali 
przepytani ze znajomości bajek. Okazało 
się, że mają sporą wiedzę na ten temat. 
Następnie wysłuchali skarg zniszczonych 
książek oraz próśb, jak należy obcho-
dzić się z nimi. Poplamiona, potargana 
Królowa Książka oraz jej młodsza pod-
opieczna, Pippi Pończoszanka poprosiły 
dzieci o właściwe ich traktowanie. Obie 
książki zrobiły na małych czytelnikach 
duże wrażenie, gdyż dzieci zgodnym 
chórem obiecały je szanować. Kolejnym 
zaskoczeniem było wkroczenie w  ryt-
mie fanfar Neptuna - władcy mórz, który 
pasował wielkim trójzębem uczniów na 
Czytelników. Dzieci złożyły obietnicę 
szanowania i czytania książek oraz czę-
stego odwiedzania biblioteki, która jest 
najmilszym miejscem w szkole. Ucznio-
wie zostali obdarowani dyplomami, cu-
kierkami oraz wspaniałymi zakładkami 
przygotowanymi przez starsze koleżanki 
z klasy siódmej pod okiem bibliotekarza. 

Jednak „Pasowanie na Czytelni-
ka” to był dopiero początek naszego 
niezwykłego dnia. Po uroczystości 
uświetnionej wspaniałymi piosenka-
mi, w  większości wykonanymi przez 
młodą artystkę Madzię udaliśmy się do 
świetlicy szkolnej, gdzie obejrzeliśmy 
krótki film o  tym, jak nie należy za-
chowywać się w  bibliotece. Film „Jaś 
Fasola” skutecznie to dzieciom uświa-
domił. Następnie uczniowie tworzyli 
plakaty na temat tego, co lubi, a czego 
nie lubi książka. W  trakcie tworzenia 
ciekawych, czytelniczych plakatów na 
dzieci czekała niespodzianka. Mama 
uczennicy klasy drugiej malowała im 
twarze w  bajkowe wzory. Oczekujący 
na kolorową twarzyczkę uczyli się także 
piosenki „Książka przyjaciółka”. Atrak-
cji nie było końca, gdyż z pięknie ucha-
rakteryzowanymi buziami przeszliśmy 
do stołówki szkolnej, gdzie dzieci sa-
modzielnie tworzyły pizzę z ciasta przy-
gotowanego przez bibliotekarza. Am-
bitnie wałkowały ciasto, które często 
nie chciało z nimi współpracować, ale 
z pomocą rodziców, nauczycieli i pani 
dyrektor (która wytrwale asystowała 
w kuchni), dzieci ujarzmiły elastyczną 
masę i zdobiły ją według swojego po-

mysłu, własnych kubków smakowych 
oraz dodatków, jakie sobie przyniosły. 
Zapach pizzy unosił się w szkole jeszcze 
następnego dnia. Gdy wszystkie brzu-
chy zostały już nakarmione, udaliśmy 
się do sali gimnastycznej, gdzie konty-
nuowaliśmy przyjemności. Tam odbył 
się bajkowy pokaz mody. Dzieci wy-
słuchały fragmentu książki Joanny Pa-
puzińskiej „Asiunia”, a następnie bawiły 
się w rytm muzyki, robiły sobie zdjęcia 
w książkowej fotobudce, tańczyły i we-
soło ze sobą rozmawiały. Te wspaniałe 
zabawy trwały do późnego wieczora. 
Dzieci nie chciały się ze sobą rozstać 
i  to był najlepszy dowód na to, że ta-
kie akcje maja sens. Potwierdza to też 
zachowanie uczniów następnego dnia 
w szkole, gdzie już od rana przeżywa-
ły „Wieczór w bibliotece”, wypożyczały 
książki, a zwłaszcza czytaną „Asiunię”. 

Po trudnym, pandemicznym czasie, 
braku wspólnych kontaktów, zabaw 
widać było, jak bardzo dzieciom było 
tego potrzeba. Spotkaliśmy się, aby miło 
spędzić ze sobą czas, wspaniale się ba-
wić. Serdecznie dziękuję rodzicom za 
włączenie się w akcję, Pani Renatce za 
dzieła sztuki na twarzach dzieci, nauczy-
cielom, którzy poświęcili swój czas, aby 
pomóc w tym spotkaniu, pani dyrektor, 
która wyszła ze szkoły jako ostatnia, pa-
niom pracującym z dziećmi w świetlicy 
za pomoc w wykonaniu dekoracji, panu 
Radkowi za nagłośnienie i  pieczę nad 
dziećmi, a  zwłaszcza moim artystkom 
Madzi, Majom, Oldze, Ani i Agacie. To 
bardzo zdolne i chętne do pracy uczen-
nice, które mam nadzieję będą rozwijały 
dalej swoje talenty.
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Gala sportu za nami
17.02.2022 roku w Centrum Kultury i Sztuki w Połań-

cu odbyła się uroczysta Gala Sportu podczas, której zo-
stały wręczone stypendia za wybitne osiągnięcia sportowe 
dla najlepszych zawodników naszej Gminy. Ze względu 
na panujące obostrzenia pandemiczne, tegoroczna uro-
czystość została podzielona na dwie grupy. 

Po rozpoczęciu uroczystości Pan Jacek Benedykt No-
wak pełniący funkcję Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec, 
przywitał zaproszonych gości. Złożył serdeczne gratulacje 
zawodnikom, trenerom i rodzicom. Podkreślił, jak ważną 
rolę wychowawczą spełniają treningi sportowe. Następnie 
złożył podziękowania Panu Bogusławowi Rybackiemu – 
Prezesowi Enei Elektrowni Połaniec za wspólne inicjatywy 
na rzecz lokalnej społeczności. Przywołał tu zrealizowany 
we współpracy z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji projekt pod 
nazwą „Ferie na sportowo z Eneą”. 

Podczas wystąpienia wskazał także szereg działań w mo-
dernizacji infrastruktury sportowej, m.in. boiska sportowe, 
które wpłyną na poprawę jakości treningów. Następnie głos 
zabrał Pan Bogusław Rybacki – Prezes Enei Elektrowni Po-
łaniec, który zaznaczył, jak ważna wśród dzieci i młodzieży 
jest aktywność fizyczna. Życzył zawodnikom wytrwałości 
i sukcesów na miarę olimpiad. 

Po przemówieniach nadszedł czas na uhonorowanie za-
wodników w poszczególnych dyscyplinach sportowych. 

StyPendia PrZyZnano: 

Pływanie – zawodnicy towarzystwa Sportowego 
w Połańcu 

• Bartosz Szyszkowski – III stopień stypendium 
• Kamil Olejarnik – III stopień stypendium 
• Magdalena Olejarnik – II stopień stypendium 
• Gabriel Kosowicz – III stopień stypendium 
• Jakub Bzówka – III stopień stypendium 
• Oskar Filisiak – III stopień stypendium 
Trenerem zawodników jest Pan Kacper Ciepiela 

LeKKa atLetyKa – zawodnicy Uczniowskiego 
Klubu Sportowego ŻaCZeK 

• Patryk Wróbel – III stopień stypendium 
• Igor Szydłowski – II stopień stypendium 
• Karol Bąk – II stopień stypendium 
• Jakub Godzwon – Skotnicki – II stopień stypendium 
• Bartłomiej Pytko – II stopień stypendium 
• Oskar Przybyło – III stopień stypendium 
• Kuba Tałaj – II stopień stypendium 
• Jakub Wrzałek – III stopień stypendium 
• Kamil Gomuła – III stopień stypendium 
• Nikola Gomuła – III stopień stypendium 

• Julia Szydłowska – I stopień stypendium 
Trenerem zawodników jest Pan Sławomir Szydłowski 

PiłKa SiatKowa – zawodnicy Miejskiego Klubu
Sportowego CZarni Połaniec 

• Bartłomiej Wnuk – III stopień stypendium 
• Igor Jabłoński – III stopień stypendium 
• Wiktor Lesiak – III stopień stypendium 
• Mateusz Pacyga – III stopień stypendium 
• Bartosz Roguz – II stopień stypendium 
• Wojciech Nowak – II stopień stypendium 
Trenerem zawodników jest Pan Krzysztof Kazberuk 

ZaPaSy – zawodnicy Miejskiego Klubu Sportowego
CZarni Połaniec 

• Mateusz Śmieszek – II stopień stypendium 
• Jakub Władczyk – I stopień stypendium 
• Julia Bartczak – II stopień stypendium 
• Natalia Przekota – III stopień stypendium 
• Alicja Przekota – II stopień stypendium 
• Dominik Wolak – III stopień stypendium 
• Oliwia Szewczyk – I stopień stypendium
• Monika Laska – II stopień stypendium 
• Oliwia Legawiec – III stopień stypendium 
• Kamil Adaś – II stopień stypendium
 Trenerem zawodników jest Pan Wiktor Skrobacz 

• Natalia Szkwarek – I stopień stypendium 
• Igor Parjaszewski – II stopień stypendium 
• Damian Sijka – II stopień stypendium 
• Patryk Jurkowski – I stopień stypendium 
• Martyna Wołowiec – III stopień stypendium 
• Hubert Ostrowski – III stopień stypendium 
• Jakub Szkwarek – III stopień stypendium 
• Bartosz Tomala – II stopień stypendium 
• Filip Damm – III stopień stypendium 
• Weronika Kapinos – I stopień stypendium 
Trenerem zawodników jest Pan Tadeusz Szkwarek 

teniS Stołowy - zawodnicy Miejskiego Klubu 
Sportowego CZarni Połaniec 

• Bartosz Szaniawski – II stopień stypendium 
• Oskar Sojka – II stopień stypendium 
Trenerem zawodników jest Pan Andrzej Skowron. 

Wartość przekazanych na to zadanie środków w  2022 
roku wynosi 80 850 złotych. 

Składamy ogromne gratulacje dla wspaniałych zawod-
ników naszej Gminy, a także dla trenerów, rodziców i opie-
kunów. Trzymamy mocno kciuki za Wasze kolejne sukcesy.
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aktywny Junior – tak wyglądał u nas miniony rok
Mamy nadzieję, że program re-

alizowany przez ośrodek Sportu 
i rekreacji będzie nadal się rozwijał. 
Zachęcamy wszystkie zainteresowane 
dzieci, by dołączyły do nas. Gwaran-
tujemy, że spędzony wspólnie czas 
nie będzie czasem straconym.

Naszym zadaniem jest wychowanie 
poprzez sport. Wierzymy, że kolejny 
rok będziemy łączyć ludzi, pomagać 
w rozwoju i realizacji dziecięcych pasji, 
a w efekcie pielęgnować potencjał osób 
w  dawaniu im szansy na przyszłość 
i wpojeniu im wiary, że nie ma rzeczy 
niemożliwych. 

Przełom roku sprzyja podsumowa-
niom. To doskonały czas, aby przybli-
żyć Wam najważniejsze wydarzenia, 
analizy i  liczby z  minionych piłkar-
skich dwunastu miesięcy w wykonaniu 
naszej młodzieży. 

Program Aktywny Junior realizo-
wany przez Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Połańcu obejmuje swoim działaniem 
dziewięć grup młodzieżowych, liczą-
cych na obecną chwilę ok. 130 dzieci 
regularnie uprawiających tę najpopu-
larniejszą w Polsce dyscyplinę sportu. 
Opiekę nad młodymi adeptami futbolu 
sprawuje dziewięciu trenerów, którzy 
dbają nie tylko o  sportowy rozwój 
swych podopiecznych, ale także i  to 
by potrafili w odpowiedni sposób za-
gospodarować swój czas oraz nauczyli 
się współpracy w grupie. Opiekunowie 
pomagają dzieciom stać się odpowie-
dzialnymi, zorganizowanymi, tak, by 
w  każdej życiowej sytuacji zachować 
się fair. 

Podopieczni trenera Grzegorza 
w ubiegłym roku występowali w  tur-
niejach halowych a  także zawodach 
rozgrywanych na trawiastych bo-
iskach. Rozegrali również kilka spa-
ringów z zaprzyjaźnionymi drużynami 
regionu. Młodzicy reprezentowali tak-
że klub MKS Czarni Połaniec w roz-
grywkach ligowych Świętokrzyskiego 
Związku Piłki Nożnej. 

Kolejna nasza drużyna to dzieci 
urodzone w  roku 2011. Podopiecz-
ni trenera Łukasza z racji dużej ilości 

uczestników i  różnego „stażu trenin-
gowego” a przez to i poziomu zaawan-
sowania, zostali podzieleni na dwie 
grupy treningowe. Miniony rok dla 
„Orlików Starszych” był bardzo aktyw-
ny. Wyjazdy na turnieje Podhale Cup 
w  Nowym Targu, Międzynarodowe 
zawody Api Cup w  Zakopanem czy 
CunPack w Dębicy, to tylko niektóre 
ze sportowych wydarzeń dzięki, któ-
rym nasi zawodnicy zbierali cenne do-
świadczenia. Niewątpliwym sukcesem 
naszej młodej drużyny, było zwycię-
stwo w rozgrywkach pod patronatem 
Ministerstwa Sportu- „Świętokrzyskie 
Orły” i późniejszy wyjazd na finałowe 
zawody w Kielcach. Orlicy z powodze-
niem reprezentowali również barwy 
klubowe w  ramach ligowych rozgry-
wek Świętokrzyskiego Związku Piłki 
Nożnej. Podopieczni trenera Łukasza 
rozgrywali także gry kontrolne z lokal-
nymi akademiami piłkarskimi, m.in. 
z rówieśnikami na co dzień trenujący-
mi w Stali Mielec. Dzięki uprzejmości 
działaczy i  trenerów Stali, chwilę po 
rozegranym sparingu, dzieci miały 
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okazję obejrzeć na żywo z trybun mie-
leckiego stadionu ekstraklasowe spo-
tkanie z Piastem Gliwice. Jako że „nie 
samą piłką człowiek żyje”, znaleźliśmy 
także czas na wspólne grillowanie z ro-
dzicami, połączone z  meczem dzieci 
kontra rodzice. W  zimowym okresie 
zeszłego roku udało nam się zorgani-
zować kulig. Natomiast jesienią wy-
cieczkę rowerową do Kurozwęk, a la-
tem do Baranowa Sandomierskiego. 
Nie można w tym miejscu zapomnieć 
o zaangażowaniu rodziców we wszyst-
kie te przedsięwzięcia. 

orlicy Młodsi rocznik 2012. 
W  tym miejscu musimy zacząć od 
wspaniałego sukcesu podopiecznych 
trenera Macieja. Jeszcze w  połowie 
roku jako Żacy Starsi, uczestnicy pro-
gramu Aktywny Junior reprezentując 
nasze Miasto i klub MKS Czarni Po-
łaniec wywalczyli mistrzostwo woje-
wództwa w  swojej kategorii wieko-
wej. Nie zabrakło świetnych wyników 
również w turniejach organizowanych 
przez Podokręg Sandomierz, Siarkę 
Tarnobrzeg czy Stal Mielec. Chłop-
cy brali udział w  Turnieju Api Cup 
w  Zakopanem, gdzie zbierali cenne 
doświadczenia w  rozgrywkach z  ró-
wieśnikami reprezentującymi kluby 
z różnych części Polski. Orlicy, tak jak 
i pozostałe nasze drużyny, brali udział 
w wielu turniejach i sparingach na ha-
lach i trawiastych boiskach regionu. 

drużyna Żaka Starszego, w  której 
trenują chłopcy z  rocznika 2013 rów-
nież była aktywna przez cały ubiegły 
rok. Podopieczni trenerów Damiana 
i  Sebastiana wystąpili m.in. w  turnieju 
organizowanym przez Stal Mielec „ Biało 

Niebieski Turniej Dobrej Drużyny Pzu” 
także „Siarka CUP” w Tarnobrzegu. 

Rozgrywali turnieje, sparingi i gry 
kontrolne w roli gości, ale i na naszych 
obiektach. Chłopcy reprezentowali 
także MKS Czarni Połaniec w  ligo-
wych rozgrywkach Świętokrzyskiego 
Związku Piłki Nożnej. 

drużyna Żaka Młodszego składa 
się z  chłopców urodzonych w  latach 
2014/2015. 

Wyjazdowe turnieje, sparingi i  gry 
wewnętrzne, to tylko część z aktywności 
młodej ekipy trenerów Grzegorza i To-
masza. Jako najmłodsza drużyna chłop-
cy reprezentują miasto i  klub w  roz-
grywkach ligowych Świętokrzyskiego 
Związku Piłki Nożnej. Oprócz oficjal-
nych rozgrywek, Młodsi Żacy z powo-
dzeniem występowali w kilku turniejach 
na terenie naszego, ale i ościennych wo-
jewództw. Rodzice wspólnie z dziećmi 
i  trenerami organizowali ogniska oraz 
zabawy integracyjne. 

Najmłodszą grupę stanowią nasze 
„Skrzaty”. Podopieczni Trenerów 
Marcina i  Konrada, swoją przygodę 
z  piłką rozpoczęli we wrześniu. Jest 
to naborowa grupa, której trenerzy 
poprzez zabawę pomagają stawiać 
pierwsze piłkarskie kroki. „Skrzaciki” 
z dużym zaangażowaniem, ale i rado-
ścią podchodzą do zajęć. 

W programie Aktywny Junior trenu-
je również grupa dziewcząt, która z ra-
cji różnicy wieku została podzielona na 
dwie drużyny. Starsze z dziewcząt z po-
wodzeniem rywalizowały z chłopcami 
w lidze Świętokrzyskiego Związku Piłki 
Nożnej, jako pierwsza żeńska drużyna 
piłkarska w historii naszego miasta. 

Nasze dziewczęta rywalizowały tak-
że w prestiżowym turnieju piłkarskim 
w Dębicy i zawodach organizowanych 
przez Szkołę Mistrzostwa Sportowego 
Resovia Rzeszów. Uczestniczyły rów-
nież w wielu turniejach w drużynie 
mieszanej z chłopcami. m.in. Podhale 
Cup w Nowym Targu czy w Między-
narodowych zawodach API CUP w 
Zakopanem. Zebrane ligowe i turnie-
jowe doświadczenie, zaangażowanie na 
treningach zaowocowały dla trzech z 
naszych podopiecznych powołaniami 
na konsultację kadry Województwa 
Świętokrzyskiego, na której dziewczę-
ta reprezentujące nasze miasto zapre-
zentowały swoje nieprzeciętne umie-
jętności. Wypadły na tyle dobrze, iż 
przedstawiciele ŚZPN I PZPN planują 
w lutym przeprowadzić treningi z całą 
naszą grupą. Najmłodsze dziewczynki 
chociaż trenują dopiero od kilku mie-
sięcy miały okazję zadebiutować na 
prestiżowych zawodach Resovia Win-
ter Cup w Rzeszowie. 

A jeszcze w styczniu rozegrają se-
rię turniejów organizowanych przez 
Świętokrzyski Związek Piłki Nożnej. 
Będziemy gospodarzem jednego z tych 
wydarzeń piłkarskich w naszym regio-
nie. Mamy okazję gościć sześć drużyn 
dziewczynek z roczników 2011 i młod-
sze z naszego województwa. 

Mimo trudnej sytuacji epidemio-
logicznej udało nam się wspólnie z 
Towarzystwem Sportowym zorgani-
zować „Wakacyjne Treningi” podczas, 
których dzieci podzielone na grupy 
wiekowe spędziły aktywnie czas nie 
tylko na obiektach sportowych, ale i 
zwiedzaniu ciekawych miejsc w oko-
licy. Z większością grup prowadzimy 
2-3 treningi tygodniowo. 

W sezonie zimowym na halach 
Szkoły Podstawowej i Zespołu Szkół 
w Połańcu, a także na obiektach przy 
ul. Sportowej.
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Komplet medalowy wywalczyli zapaśnicy z Połańca
w  ostatni wtorek kończącego się 

2021 roku w  chęcińskiej hali „Pod 
Basztami” rozegrane zostały otwar-
te Mistrzostwa województwa Świę-
tokrzyskiego Zrzeszenia Ludowych 
Zespołów Sportowych. 

W  turnieju brali udział najmłodsi 
adepci zapasów w  stylu wolnym re-
prezentujący siedem klubów, głównie 
z województwa świętokrzyskiego. 

Barwy Czarnych Połaniec na turnie-
ju reprezentowało czterech zawodni-
ków i dwie zawodniczki. I tak w grupie 
młodzików (12-14 lat) wystąpili: Nata-
lia Brzezińska, Jakub Szkwarek, Hubert 
Ostrowski i  Kuba Grabda. Natomiast 
w grupie najmłodszych (10-11 lat) zna-
leźli się Zuzanna Kwiecień i Jan Witek. 

Każdy zawodnik Miejskiego Klu-
bu Sportowego CZARNI Połaniec, 
uczestniczący w tej sportowej impre-
zie, wrócił z  medalem. W  rezultacie 
w  klasyfikacji drużynowej dziewcząt 
zajęliśmy trzecie miejsce, a  wśród 
chłopców czwarte. 

W klasyfikacji indywidualnej w gru-
pie wstępnego szkolenia (10- 11 lat) na 
dwoje startujących zawodników zajęli-
śmy dwa pierwsze miejsca: 

Zuzanna Kwiecień – I miejsce. 
Jan Witek – I miejsce. 
W  grupie wiekowej młodzików  

i młodziczek kolejno miejsca zajęli: 
Hubert Ostrowski – I miejsce. 
Natalia Brzezińska – II miejsce. 
Kuba Grabda – II miejsce. 
Jakub Szkwarek – II miejsce. 

Podsumowując ten ostatni turniej 
w roku 20021 trener Tadeusz Szkwarek 
powiedział, iż z optymizmem można 
patrzeć w  przyszłość mając w  zaple-
czu tak dobrze zapowiadających się 
młodych zawodników tej pięknej dys-
cypliny, jaką są zapasy.

Zapaśnicy Miejskiego Klubu Sportowego Czarni
Połaniec podsumowują miniony rok startowy 2021

rok 2021 był rokiem szczególnym 
dla naszej sekcji zapaśniczej, przy-
niósł bowiem wiele zdobytych medali 
w  najważniejszych imprezach spor-
towych i  rekordową liczbę punktów 
współzawodnictwa dzieci i młodzieży. 

Dla zobrazowania tych osiągnięć 
warto przytoczyć najważniejsze licz-
by: 32 medale (w  tym 7 na Mistrzo-
stwach Polski) oraz 128 punktów 
współzawodnictwa dzieci i młodzieży. 
Dla porównania, wszystkie pozosta-
łe sekcje wszystkich klubów powiatu 
staszowskiego razem wzięte zdobyły 

mniej punktów, (bo tylko 79) niż jedna 
sekcja zapaśnicza Czarnych Połaniec. 

Kluczową rolę w  zdobywaniu tych 
trofeów dla naszego klubu odegrali 
oczywiście zawodnicy, w tym również 
ci - jak podkreśla trener Tadeusz Szkwa-
rek - którym nie udało się w tym roku 
stanąć na podium, ponieważ indywidu-
alne sukcesy często są wynikiem pracy 
całego zespołu. Zwłaszcza w wypadku 
dzieci i młodzieży bardzo dużo zależy 
od atmosfery na treningach i wzajem-
nego wspierania się zawodników. 

Sama jednak dobra atmosfera 
i przyjazne relacje nie wystarczą, mu-

szą one zostać poparte ciężką pracą, 
godzinami treningów i wyrzeczeniami, 
i  to zarówno ze strony zawodników, 
jak i  trenerów. I  tak, trener Tadeusz 
Szkwarek prowadzi zajęcia w  grupie 
około 24. osobowej pięć razy w tygo-
dniu. Kadeci, juniorzy i młodzieżow-
cy mają po dwie jednostki treningowe 
dziennie, a najmłodsza grupa, młodzi-
cy, ma nieco mniejsze obciążenie i tyl-
ko jedną jednostkę dziennie. Trener 
Wiktor Skrobacz prowadzi zajęcia od 
dwóch do trzech razy w tygodniu w fi-
lii CZARNYCH w Zrębinie. Natomiast 
trener Henryk Skotnicki prowadzi 
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w Połańcu grupę wstępnego szkolenia. 
Zdobyte medale pokazują jednak, że 
trud ten nie poszedł na marne. 

Oprócz uczestnictwa w  treningach 
większość zawodników uczestniczyła 
również w  trzech akcjach szkolenio-
wych, tzw. obozach, kadry wojewódz-
kiej, finansowanych przez Ministerstwo 
Sportu, a  także po części przez Urząd 
Marszałkowski, a  ci najlepsi uczestni-
czyli w obozach Kadry Narodowej. 

Również trenerzy starali się podnosić 
i doskonalić swoje umiejętności. W tym 

celu wzięli udział w szkoleniach organi-
zowanych przez Instytut Sportu i pro-
wadzonych przez Akademię Trenerską, 
oraz organizowanych przez PZZ. 

W  tym roku Klub szczególną na-
dzieję wiązał z  Weroniką Kapinos, 
której osiągnięcia stawiały ją w czo-
łówce młodych zapaśniczek w Polsce 
i otwarły jej drogę do udziału w obo-
zach Kadry Narodowej, a także w tur-
niejach międzynarodowych. Niestety, 
Weronika uległa kontuzji i konieczna 
była interwencja chirurgiczna, a na-

stępnie będzie konieczna kilkumie-
sięczna rehabilitacja. Mamy nadzieję, 
że po okresie rehabilitacji Weronika 
będzie mogła powrócić do uprawiania 
zapasów, tym bardziej, że ona sama 
wyraża takie pragnienie. Życzymy jej 
szybkiego powrotu do zdrowia oraz 
abyśmy w nowym, 2022 roku, mogli 
ją znowu zobaczyć na podium naj-
ważniejszych imprez zapaśniczych 
w Polsce. 

Poniżej zamieszczamy szczegółowy 
wykaz zdobytych medali.

• I Pucharze Polski kadetek w zapasach kobiet - NATA-
LIA SZKWAREK wywalczyła brązowy medal- Karlino 
5-6.02.2021 – I eliminacja do finałów OOM. 

• Puchar Polski Zapasy Kobiet, grupa wiekowa senior - 
ANNA WAWRZYCKA wywalczyła brązowy medal- Po-
znań 13-14.02.2021 

• II Pucharze Polski Kadetów w zapasach styl wolny - BAR-
TOSZ TOMALA wywalczył brązowy medal- Białogard 
12-14.03.2021 

• II Pucharze Polski Kadetów w zapasach styl wolny - DA-
MIAN SIJKA wywalczył brązowy medal- Białogard 12-
14.03.2021 

• Turniej Nadziei Olimpijskich Krajów Wyszehradzkich 
Białogard 12-14.03.2021 - OLIWIA SZEWCZYK wywal-
czyła srebrny medal. 

• Mistrzostwach Polski Juniorek zapasy kobiet - WERO-
NIKA KAPINOS wywalczyła brązowy medal -Chełm 
9-10.04.2021 

• Mistrzostwach Polski Juniorek zapasy kobiet - OLI-
WIA SZEWCZYK wywalczyła brązowy medal, Chełm 
9-10.04.2021 

• Młodzieżowych Mistrzostwach Polski U-23 w styl wolny 
- PATRYK JURKOWSKI wywalczył srebrny medal- Sta-
szów 23-24.04.2021 

• Młodzieżowych Mistrzostwach Polski U-23 w styl wolny - 
JAKUB WŁADCZYK wywalczył srebrny medal- Staszów 
23-24.04.2021 

• Mistrzostwach Europy U-23 - JAKUB WŁADCZYK MKS 
Czarnych Połaniec wywalczył 15 miejsce, reprezentował 
Polskę w kategorii wagowej do 79 kg Skopje/MACEDO-
NIA 17-23.05.2021 

• Turnieju Kwalifikacyjnym U-15 do Mistrzostw Europy - 
BARTOSZ TOMALA wywalczył srebrny medal w Pelpli-
nie 14-15.05.2021 w kategorii wagowej do 62 kg (pierwsze 
miejsce wywalczył zawodnik z UKRAINY) 

• Mistrzostwach Europy U-15 w zapasach w stylu wolnym 
- BARTOSZ TOMALA z MKS Czarnych Połaniec wywal-
czył 14 miejsce, reprezentował Polskę w kategorii wagowej 
do 62 kg Sofia/BULGARIA 27-30.05.2021 

• Mistrzostwa Polski AZS styl wolny - KAMIL ADAŚ do 
125 kg wywalczył srebrny medal Warszawa 30.05.2021

• Mistrzostwa Polski AZS styl wolny - JAKUB WŁADCZYK 
do 86 kg wywalczył brązowy medal Warszawa 30.05.2021 

• Mistrzostw Polski Zrzeszenia LZS Młodzików styl wolny 
- JAKUB SZKWAREK wywalczył brązowy medalem- 
Milicz 18-19.06.2021 

• XXVII Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w zapasach 
kobiet - NATALIA SZKWAREK wywalczyła brązowy 
medal - Łódź 30.06- 2.07.2021 (Mistrzostwa Polski) 

• Mistrzostwa Zrzeszenia LZS Kadetek zapasy kobiet - NA-
TALIA SZKWAREK wywalczyła srebrny medal - Spała 
26-28-08-2021 

• Mistrzostwa Zrzeszenia LZS Kadetek zapasy kobiet - NA-
TALIA PRZEKOTA wywalczyła brązowy medal - Spała 
26-28-08-2021 

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia Młodzieżowiec zapasy kobiet 
- OLIWIA SZEWCZYK wywalczyła srebrny medal -Spała 
26-28-08- 2021 

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia Młodzieżowiec zapasy kobiet 
- ALICJA PRZEKOTA wywalczyła srebrny medal- Spała 
26-28-08-2021 

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia zapasy styl wolny Kadetów 
– DAMIAN SIJKA wywalczył złoty medal- Spała 26-28-
08-2021 

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia zapasy styl wolny Kadetów – 
BARTOSZ TOMALA wywalczył brązowy medal- Spała 
26-28-08-2021 

• LZS Mistrzostwa Zrzeszenia zapasy styl wolny Kadetów – 
MATEUSZ ŚMIESZEK wywalczył brązowy medal- Spała 
26-28-08- 2021 

• XXIX Mistrzostwa Polski Seniorek zapasy kobiet - ANNA 
WAWRZYCKA, złoty medal - Rzeszów 03-05-09-2021 

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików Region C 
styl wolny - OSTROWSKI HUBERT wywalczył brązowy 
medal - Rzeszów 18-09-2021 

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodzików Region C 
styl wolny - JAKUB SZKWAREK wywalczył brązowy 
medal- Rzeszów 18-09- 2021 

PodSUMowanie doroBKU MedaLoweGo SeKCJi ZaPaŚniCZeJ 
w naJwaŻnieJSZyCH tUrnieJaCH SPortowyCH w roKU StartowyM 2021: 
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Ferie w mieście nie muszą być nudne!
w czasie tegorocznych ferii, w ra-

mach szerokiej oferty rekreacyjno- 
sportowej, przygotowanej wspólnie 
przez: Miasto i Gminę Połaniec, eneę 
elektrownię Połaniec, Szkołę Podsta-
wową im. t. Kościuszki w  Połańcu, 
ośrodek Sportu i rekreacji w Połań-
cu, we współpracy z  MKS CZarni 
Połaniec, stworzono dla dzieci i mło-
dzieży szkolnej wiele propozycji spę-
dzania wolnego czasu. 

Ciekawą atrakcją były „ferie na ma-
cie” zaproponowane przez sekcję za-
paśniczą. Jest to z jednej strony oferta 
dla tych, którzy korzystając z wolnego 
czasu, chcieliby się dowiedzieć coś wię-
cej na temat tej dyscypliny i, być może, 
w przyszłości zacząć trenować zapasy, 
a z drugiej strony dla wszystkich tych, 
którym nie obca jest idea „w zdrowym 
ciele, zdrowy duch” i chcą poprzez ćwi-
czenia na macie poprawić swoją kon-
dycję fizyczną i, co z  tym związane, 
poprawić sobie nastrój. 

Treningi zapaśnicze mogą być 
początkiem kariery sportowej każ-
dego dziecka lub przygotować go do 

uprawiania innych dyscyplin sportu. 
Większość zajęć dla dzieci to treningi 
ogólnorozwojowe z elementami zapa-
sów oraz akrobatyki. Są one pomyśla-
ne w ten sposób, aby przez ćwiczenia, 

które bardziej przypominają zabawę, 
dzieci mogły odkryć, że aktywność fi-
zyczna daje radość, aby przekonały się, 
że chwile spędzone bez smartfona czy 
laptopa, mogą dać im dużo satysfakcji. 

„Przygotowany przez nas program 
treningowy to efekt wieloletniego do-
świadczenia w pracy z dziećmi, które 
jest poparte sukcesami naszych naj-
młodszych zawodników” - powiedział 
Tadeusz Szkwarek, który wraz z Hen-
rykiem Skotnickim, prowadzi dodat-
kowe zajęcia z dziećmi nienależącymi 
do sekcji zapaśniczej.

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek Region C 
zapasy kobiet - MARTYNA WOŁOWIEC wywalczyła brą-
zowy medal (kat. wag.36 kg) - Stróża-Kolonia 18-09- 2021 

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek Region C 
zapasy kobiet - JULIA BARTCZAK wywalczyła srebrny 
medal (kat. wag 33kg) - Stróża-Kolonia 18-09-2021 

• Międzywojewódzkie Mistrzostwa Młodziczek Region C 
zapasy kobiet - OLIWIA LEGAWIEC wywalczyła brązo-
wy medal (kat. wag. 39kg) - Stróża-Kolonia 18-09-2021 

• X Mistrzostwa Polski Młodzików w zapasach kobiet - JU-
LIA BARTCZAK wywalczyła brązowy medal (kat. wag. 
33kg) - Kielce 19- 21.11.2021 

W sumie, połanieccy zapaśnicy mogą się pochwalić zdo-
byciem 28 medali: 

• 7 medali Mistrzostw Polski: 1- złoty, 2- srebrne i 4 brązowe 
• 4 medale brązowe Pucharów Polski,  
• 1 medal srebrny w Turnieju Kwalifikacyjnym do Mi-

strzostw Europy, 
• 1 medal srebrny w Turnieju Krajów Wyszehradzkich,
• 8 medali Mistrzostw Zrzeszenia LZS, w tym 1 – złoty, 3 – 

srebrne, 4 - brązowe 
• 2 medale Mistrzostw Polski AZS, 1 – srebrny, 1 – brązowy 
• 5 – medali Międzywojewódzkich Mistrzostw Młodzików/

czek Region ,,C” w tym 1 – srebrny 4 – brązowe. 
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wojewódzki turniej programu ,,Mata w każdej Szkole”
23.03.2022 r. w Kielcach odbył się wojewódzki turniej pro-

gramu „Mata w każdej Szkole’’. 

Po rozlosowaniu 2 czterodrużynowych grup, 10-osobowa 
ekipa ze Szkoły Podstawowej w Zrębinie trafiła do Grupy A z: 

Szkołą Podstawową z Radkowic, Szkołą Podstawową z Tokar-
nii, Szkołą Podstawową z Bodzentyna. 

Szkołę Podstawową w Zrębinie reprezentowali:Anna Legawiec, 
Zuzanna Bańkowska,Julia Bartczak, Karolina Smakowska, Oli-
wia Legawiec, Alan Kalita, Igor Maj, Michał Appellbaum, Artur 
Ramos, Kacper Bednarski. 

Wielkie Gratulacje wywalczonej po wyczerpujących meczach 
VII lokaty w województwie.

oSir w Połańcu - jeśli zabawa to tylko z nami
24 stycznia w ramach „treningu z 

mistrzem”, połaniecka młodzież wraz z 
agatą Zakrzewską – Młodzieżową Mi-
strzynią Polski w tenisa stołowego oraz 
trenerem Klubu KtS enea Siarkopol 
tarnobrzeg - Zbigniewem nęckiem, 
poznała tajniki owej dyscypliny spor-
towej, świetnie się przy tym bawiąc. 

Nasza mistrzyni podzieliła się swo-
im cennym doświadczeniem z mały-
mi sportowcami, zaszczepiając w nich 
pasję, zaangażowanie, silną wolę i wy-
trwałość w dążeniu do postawionych 
przez siebie celów, na każdym szcze-
blu sportowym. Po emocjonującym 
treningu, wspólnie podziękowaliśmy 
Pani Agacie i trenerowi za wspólnie 
spędzony czas, z nadzieją na kolejne 
spotkanie w naszym mieście podczas 
turnieju w tenisa stołowego. 

Wiele sportowych emocji towarzy-
szyło nam i naszym podopiecznym 
26 stycznia podczas „Treningu z mi-
strzem”, w równie popularnej dyscy-
plinie sportowej jaką jest piłka ręczna. 
Dzieciaki w ramach „Ferii na sportowo 
z Eneą” miały okazję poznać reprezen-
tantów drużyny Handball Stal Mielec 
– Rafała Krupę, Michała Chodarę oraz 
Dawida Ruhnke, którzy poprowadzili 
dla nich trening. Było to bardzo miłe 
spotkanie, które na długo pozostanie 
w naszej pamięci. Część dzieci po raz 
pierwszy miała okazję spotkać tak 
wspaniałych zawodników, a także 
rozegrać mecz w piłkę ręczną. Jest to 
świetny sposób na promowanie tego 

sportu wśród dzieci i młodzieży z na-
szego miasta. 

Podczas „Treningów z Mistrzem” 
obecni byli współorganizatorzy projek-
tu, Pani Agnieszka Wojdan – członek 
zarządu ds. finansowych Enei Elek-
trowni Połaniec, pełniący funkcję bur-
mistrza – Pan Jacek Benedykt Nowak 
oraz Pani Gabriela Zielińska – dyrektor 
Szkoły Podstawowej im. T. Kościuszki 
w Połańcu, którzy przywitali naszych 
miłych gości, pogratulowali wspania-

łych osiągnięć w swoich dyscyplinach 
sportowych i życzyli wielu sukcesów 
w dalszej karierze, a także udanego i 
emocjonującego treningu z naszymi 
uczestnikami zajęć. 

A emocji nie zabrakło z pewnością, 
czego dowodem są nasze przeszczęśli-
we dzieci, które chcą trenować, upra-
wiać sport i ćwiczyć.

Możemy pochwalić się wysoką fre-
kwencją, bo w naszym przedsięwzięciu 
wzięło udział około 200 osób z terenu 
Miasta i Gminy Połaniec. 

Najlepsza zabawa tylko z nami! 
Dziękujemy Enei Elektrowni Poła-

niec, Miastu i Gminie Połaniec, Szko-
le Podstawowej im. T. Kościuszki, na-
szym mistrzom, trenerom, gościom 
oraz każdej osobie, która włączyła się 
w przygotowanie i przeprowadzenie 
wspólnego projektu pod nazwą „Ferie 
na sportowo z Eneą” i mamy nadzieję 
na ponowne spotkanie.
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Pierwszy turniej kwalifikacyjny kadetów już za nami
w Chęcinach w dniach 4-6.03.2022 r. odbył się i Puchar 

Polski Kadetów w zapasach w stylu wolnym, który stanowił 
pierwszą eliminację do ogólnopolskiej olimpiady Młodzieży. 

W turnieju wzięło udział aż 230 młodych zawodników, z 68 
klubów z całej Polski. Zawody stały na wysokim sportowym 
poziomie. 

Miejski Klub Sportowy CZARNI Połaniec na zawodach 
reprezentowało trzech zawodników, podopiecznych trenerów: 
Tadeusza Szkwarka i Wiktora Skrobacza. Zawodnicy ci zajęli 
kolejno: Mateusz Śmieszek - miejsce 
X; Bartosz Tomala - miejsce XII; Filip 
Damm - miejsce XVIII. 

Aby ww.  zawodnicy mogli się 
zakwalifikować do Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży, która miała 
miejsce na początku maja tego roku, 
musieli oni potwierdzić swoją wysoką 
formę na zawodach Pucharu Polski 

Zawodnicy Sekcji Zapaśniczej Czarnych
reprezentowali szkołę w Połańcu

w dniu 23.03.2022 r. w Kielcach od-
był się inauguracyjny turniej progra-
mu „Mata w każdej szkole”, którego 
sponsorem strategicznym jest PZU. 
to kolejny z szesnastu turniejów w ra-
mach dobrej drużyny PZU, mający 
na celu wyłonić mistrzów województw, 
którzy w dniach 27-28 maja w warsza-
wie walczyli o tytuł mistrza i nagrodę 
główną, czyli matę zapaśniczą. 

Każda szkoła biorąca udział w  tur-
nieju otrzymała pakiet startowy skła-
dający się ze sprzętu sportowego (lina, 
piłki fitness, skakanki, szarfy). Na za-
kończenie wszyscy uczestnicy otrzymali 
pamiątkowe koszulki turniejowe i oczy-
wiście medale i dyplomy uczestnictwa. 
W  turnieju udział wzięło 80 dzieci, 
reprezentujących 8 wyselekcjonowa-
nych szkół podstawowych z wojewódz-
twa świętokrzyskiego. Organizatorzy 
przygotowali sześć wyczerpujących 
konkurencji, w których liczyła się siła, 
szybkość, zwrotność i  dynamika. Aby 
osiągnąć sukces, potrzebne było ogrom-
ne zaangażowanie ze strony uczestni-
ków, serce do walki, jak również wza-
jemne wsparcie w drużynie. 

Publiczną Szkołę Podstawową im. 
Tadeusza Kościuszki w Połańcu na tur-
nieju reprezentowali: Jurkowska Nad-
ia, Kwiecień Zuzanna, Pola Skrobacz, 
Wołowiec Martyna, Magdziarz Wiktor, 

Sebastian Rodenko, Jan Witek, Karol 
Wołowski, Grabda Kuba. Trenerem 
i opiekunem tej drużyny był Tadeusz 
Szkwarek. Wymienieni uczniowie są 
zarazem zawodnikami sekcji zapa-
śniczej Miejskiego Klubu Sportowego 
CZARNI Połaniec, która to sekcja ma 
na celu m.in. promowanie prozdro-
wotnych postaw oraz harmonijnego 
rozwoju dzieci i młodzieży. 

Po rozlosowaniu grup, młodzież 
z  Połańca rywalizowała ze Szkołą 
Podstawową nr 20 im. N. Machało-
wej z  Kielce. Pomimo remisu 6 do 6 

w  Kołobrzegu w  pierwszy weekend 
kwietnia.
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Mamy dwa brązowe medale połanieckich zapaśników
w Pucharze Polski natalii Szkwarek i Bartosza tomali

w  dniach 01-03.04 2022 roku 
odbył się drugi Puchar Polski w Za-
pasach w  Stylu wolnym Kadetów 
i  Kadetek w  zapasach kobiet, który 
rozegrano w Hali Milenium pod pa-
tronatem Polskiego Związku Zapa-
śniczego w Kołobrzegu. 

W imprezie uczestniczyło ponad 300 
młodych zawodników z  kilkudziesię-
ciu klubów z całego kraju. Zawody były 
kolejną szansą zakwalifikowania się do 
Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży 
w tej dyscyplinie, która odbędzie się na 
początku maja w Suwałkach.

 Najlepiej w  turnieju poradziło 
sobie dwoje spośród podopiecznych 
trenera Tadeusza Szkwarka. I  tak 
oto, po zaciętych walkach, Natalia 
Szkwarek w  kategorii wagowej do 
43 kg i  Bartosz Tomala w  kategorii 
wagowej do 71 kg nie tylko zapew-
nili sobie kwalifikację na Olimpiadę, 
ale również zdobyli brązowe meda-
le Pucharu Polski. Trzeci spośród 
podopiecznych tego trenera - Filip 
Damm zajął miejsce XXVI. Pozostali 
reprezentanci „Czarnych” Połaniec 
- podopieczni trenera Wiktora Skro-
bacza - po emocjonujących walkach 
zajęli kolejno: Natalia Przekota VII 
miejsce, Monika Laska VIII i Mate-
usz Śmieszek miejsce XI. 

Niestety, oprócz sportowych emo-
cji, udziałowi naszych zawodników 
w  turnieju towarzyszyło również 
pewne przykre doświadczenie. Oto 
bowiem, wzmiankowany wyżej Ma-
teusz Śmieszek uległ kontuzji i jakiś 
czas będzie musiał spędzić na reha-

bilitacji, a co za tym idzie, nie będzie 
też mógł brać udziału w treningach. 
Życzymy Mateuszowi jak najszyb-
szego powrotu do zdrowia i  mamy 
nadzieję, że kontuzja i związany z nią 
czas rehabilitacji nie przeszkodzi mu 
w odnoszeniu sportowych sukcesów 
w przyszłości. 

Po zakończeniu zawodów Ko-
misja sportowa Polskiego Związ-
ku Zapaśniczego opublikowała 
wykaz zawodników zakwalifiko-
wanych do startu w finale Ogól-
nopolskiej Olimpiady Młodzieży 
w zapasach w stylu wolnym i za-
pasach kobiet. Okazało się, że 
wszyscy nasi zawodnicy, z wyjąt-
kiem kontuzjowanego Mateusza, 
znaleźli się na tej liście. Cieszymy 
się ich sukcesem i mamy nadzie-
ję, że ich występ na olimpiadzie 
będzie udany. 

Radości z  występu swoich 
podopiecznych na zawodach 

nie krył również ich trener – Tade-
usz Szkwarek: „Dziękuję całej ekipie 
za sportową postawę i walkę fair-play 
- powiedział - oraz za zaangażowanie 
w przygotowanie do startów, które za-
owocowało zajętymi miejscami i kwa-
lifikacją na Olimpiadę”. 

T. Szkwarek

w punktacji generalnej, ze względu na 
tzw. małe punkty, w których nieznaczną 
przewagę mieli nasi rywale, zwycięstwo 
przypadło reprezentantom Kielc. Na-
stępnie reprezentanci Połańca odnieśli 
dwa kolejne zwycięstwa nad drużyna-
mi ze Szkoły Podstawowej im. Henryka 
Sienkiewicza z Kielc oraz Szkoły Pod-
stawowej z Raczyc. Zwycięstwa te dały 
zawodnikom z Połańca możliwość wal-

ki o trzecie miejsce, o które rywalizowa-
li ze Szkołą Podstawową im. Antoniego 
Wacińskiego z Bodzentyna. Po zaciętej 
walce Bodzentyn wygrał nieznaczną 
przewagą punktową i tym samym dru-
żyna z Połańca zajęła czwarte miejsce. 

Należy podkreślić, że nasi zawod-
nicy bardzo chcieli osiągnąć dobry 
wynik, dlatego emocje sięgały zenitu, 
a  każdy zdobyty punkt był przyjmo-

wany salwami radości. Niestety były 
również momenty, gdy trzeba było od-
czuć gorycz porażki. Pomimo zaciętej 
walki i  wielkiego zaangażowania ze 
strony naszych zawodników, musieli 
oni w końcu pogodzić się z nieznacz-
ną przewagą dwóch zespołów, którym 
należą się gratulacje z  powodu zwy-
cięstwa, ale przede wszystkim za styl 
i zachowanie fair play.
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MKS Czarni Połaniec w walce o awans do ii ligi
w  kwietniowy wieczór w  Hali 

Sportowej ZS w Połańcu MKS Czar-
ni Połaniec przystąpili do meczu 
o awans do ii ligi. 

W pierwszym secie Czarni odbiegli 
gorliczanom i  do samego końca nie 
pozwolili zbliżyć się do siebie. Na-
tomiast drugi set był niesamowicie 

rywalizujący pomiędzy drużynami. 
W  kolejnym secie gra była wyrów-
nana, jednakże na długo zostanie za-
pamiętana końcówka meczu, gdzie 
przy 19 : 22 Czarni pokazali wielką 
siłę ducha. Niestety V set okazał się 
przegranym dla Czarnych Połaniec. 
Nasza drużyna dobrze rozpoczęła 
spotkanie, jednak w kolejnych setach 
nie udało się utrzymać tej przewagi 
nad Gośćmi. 

W sobotni wieczór odbyła się zacię-
ta rywalizacja siatkarzy MKS Czarni 
Połaniec i  Arka II Chełm. W  pierw-
szym secie drużyna Czarni Połaniec 
prowadziła z  czteropunktową prze-
wagą. Drugi set meczu pokazał szereg 
błędów zarówno u Czarnych Połaniec, 
jak również u naszych rywali. W trze-
cim secie Czarni Połaniec zagrali dobrą 

siatkówkę jednak nasi Goście okazali 
się lepsi. Wielkie brawa dla naszych za-
wodników jak również, dla wspaniałej 
publiczności. Kibice wspólnym dopin-
giem pokazali miłą atmosferę, która 
była widoczna na trybunach. Było to 
drugie spotkanie w ten weekend. 

Niedzielne starcie drużyn zapowia-
dało się bardzo ciekawie. Zawodnicy 
z Lubcza Racławówka liczyli, że uda im 
się przezwyciężyć Czarnych. Nasi siat-

karze od początku rywalizacji starali 
się narzucić swój styl gry. Podopieczni 
Marcina Golonki wyszli na prowadze-
nie w pierwszym secie, zespół w pełni 
kontrolował boiskowe wy darzenia. 
W  decydującej części spotkania to 
Czarni okazali się zwycięzcami. Zwycię-
żyli z drużyną Lubcza Racławówka 0:3.

Gratulacje dla naszych siatkarzy za 
wielką walkę i  sportową postawę na 
boisku.

Mistrzostwa Polski juniorek 
w zapasach Kobiet w Pelplinie

w dniach 22 i 23 kwietnia w Pel-
plinie odbył się krajowy czempionat 
juniorek w zapasach kobiet. 

Miejski Klub Sportowy CZARNI 
Połaniec reprezentowały Alicja Prze-
kota (kat. 55 kg – podopieczna trenera 
Wiktora Skrobacza) i Weronika Kapi-
nos (kat. 62 kg – podopieczna Tade-
usza Szkwarka). Obie dziewczyny zajęły 
w swoich kategoriach 8 miejsca. Choć, 
na pierwszy rzut oka, ósma lokata nie 
wydaje się osiągnięciem nazbyt impo-
nującym, to jednak pozwoliło to na-
szemu klubowi zająć 20 miejsce (na 36 
startujących drużyn) w klasyfikacji koń-
cowej oraz powiększyć klubową pulę 
punktów współzawodnictwa sportowe-
go o ważne 14 punków. 

Start zawodniczek MKS „Czarni” 
Połaniec na Mistrzostwach wpisuje się 

w  realizację programu ,,ENEA szkoli 
mistrzów”. Warto również zauważyć, że 
dla Weroniki były to pierwsze zawody 
po kontuzji, jaką odniosła w  listopa-
dzie ubiegłego roku i związanego z nią 
długiego okresu rekonwalescencji. Bio-
rąc to pod uwagę należy uznać występ 
Weroniki za udany i cieszyć się, że za-

wodniczka powoli wraca do formy oraz 
mieć nadzieję, że w tym roku jeszcze nie 
raz zobaczymy ją na podium różnych 
ważnych zawodów zapaśniczych w Pol-
sce, a także i zagranicą. 

Zawodniczkom i ich trenerom gra-
tulujemy osiągnięć i czekamy na dalsze 
sukcesy.  T. Szkwarek

Fot. M. Kowalik
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Mistrzostwa Polski Juniorów w zapasach
w Siedlcach dobiegły końca Mistrzostwa Polski Junio-

rów w zapasach w stylu wolnym. 

Na starcie stanęło 135 zawodników z 52 klubów z całego 
kraju. W turnieju stoczono 220 pojedynki, z których aż 135 
zakończyło się zwycięstwem przez przewagę techniczną. 

MKS Czarni Połaniec reprezentowało 2 zawodników: 
• Igor Parjaszewski wygrywając 2 pojedynki i w 2 nieznacz-

nie ulegając wywalczył IX lokatę w kat.wag. do 65kg, 

• Damian Sijka debiutant w grupie Juniorów, po emocjonu-
jących walkach, wywalczył XIV lokatę w kat.wag. do 79kg, 
Obaj wychowankowie trenera Tadeusza Szkwarka zdo-

byli 5 pkt. we współzawodnictwie sportowym Ministerstwa 
Sportu. Warto dodać, że start zawodników sekcji zapaśniczej 
MKS Czarni Połaniec w Mistrzostwach Polski Juniorów 
wpisuje się w Program „Enea szkoli Mistrzów 2022’’, który 
ma za zadanie promować młodych sportowców w osiąganiu 
sukcesów i ich drodze do Mistrzostwa.

wysokie wyniki w pływaniu 
dla połanieckich zawodników

Młodzi pływacy z  województwa 
świętokrzyskiego rywalizowali w Po-
łańcu. Ponad 150 młodych pływaków 
z  9 klubów z  województwa święto-
krzyskiego wystartowało w  trzeciej 
rundzie Małej Świętokrzyskiej Ligi 
Pływackiej, która odbyła się na poła-
nieckiej pływalni. 

W  zmaganiach ligowych udział 
wzięła także drużyna gospodarzy – 
zawodnicy Towarzystwa Sportowego 
w Połańcu, którzy kilkukrotnie stawali 
na podium zawodów. Partnerem wyda-
rzenia była Enea Elektrownia Połaniec. 

Udane starty, nowe rekordy życiowe 
oraz wielkie emocje – to krótkie pod-
sumowanie kwietniowych zawodów, 
rozegranych na połanieckiej pływal-
ni „Delfin” w  ramach trzeciej rundy 
Małej Świętokrzyskiej Ligi Pływackiej. 
W zawodach, które odbyły się 23 kwiet-
nia w  Połańcu rywalizowali pływacy 
z  Kielc, Ostrowca Świętokrzyskiego, 
Starachowic, Buska-Zdroju, Staszowa 
oraz gospodarze. Łącznie do startów 
przystąpiło 151 zawodniczek i zawod-
ników w wieku od 9-11 lat. Organizato-
rem zawodów był Świętokrzyski Okrę-
gowy Związek Pływacki, Towarzystwo 
Sportowe Połaniec oraz Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Połańcu. Partnerem wyda-
rzenia była Enea Elektrownia Połaniec 
oraz Miasto i Gmina Połaniec. 

W  uroczystym otwarciu zawodów 
udział wzięli: Karolina Koper- Adam-
czak - dyrektor Ośrodka Sportu i Rekre-
acji w Połańcu, Bogusław Rybacki - pre-
zes zarządu Enei Elektrowni Połaniec, 
Jacek Mazur - wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Połańcu oraz Leszek 
Pustuła - prezes zarządu Świętokrzy-
skiego Okręgowego Związku Pływac-
kiego. Witając wszystkich zawodników 

i  przybyłych gości, dyrektor Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Połańcu, podzięko-
wała rodzicom, trenerom oraz kibicom 
za wspieranie i przygotowanie naszych 
młodych pływaków do startów. Do-
datkowo na ręce prezesa zarządu Enei 
Elektrowni Połaniec – pana Bogusława 
Rybackiego oraz wiceprzewodniczące-
go Rady Miejskiej w  Połańcu – pana 
Jacka Mazura, złożyła serdeczne po-
dziękowanie za wsparcie połanieckich 
zawodów. W  swoich przemówieniach 
nasi goście życzyli pływakom przede 

wszystkim świetnych wyników, ale tak-
że i dobrej zabawy. 

Rywalizacja zawodników rozpoczę-
ła się od konkurencji indywidualnych, 
a zakończyła występem zespołów szta-
fetowych. Dla drużyny gospodarzy – 
Towarzystwa Sportowego w  Połańcu 
był to bardzo udany dzień. Podopiecz-
ni trenera Kacpra Ciepieli kilkukrot-
nie wychodzili na podium zdobywając 
3 złote, 4 srebrne i  1 brązowy medal. 
Świetne wyniki odnotowały także poła-
nieckie zespoły sztafetowe, które zajęły 
pierwsze i drugie miejsce. Statuetką dla 
najlepszego zawodnika uhonorowano 
po raz kolejny Kamila Olejarnika. Po-
prawione czasy oraz zdobyte medale 
przez połanieckich pływaków, plasu-
ją ich klub nadal na bardzo wysokim 
miejscu w klasyfikacji drużynowej. 

Serdeczne gratulacje dla wszystkich 
zawodników oraz powodzenia w kolej-
nych rundach! 

Źródło: TS Połaniec
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Szachowy turniej o Puchar Burmistrza Połańca 2022
rozstrzygnięty

7 maja 2022 r., w  228. rocznicę 
ogłoszenia Uniwersału połanieckiego, 
rozegrano w  ramach obchodów dni 
Połańca turniej szachów szybkich. 

Miejscem gry była hala sportowa 
Zespołu Szkół w Połańcu, a uczestni-
kami zawodnicy i zawodniczki z Gro-
du Kościuszki, ale też z wielu innych 
miejscowości z terenu całej Polski. Go-
ściliśmy również jednego zawodnika 
reprezentującego Ukrainę. 

Turniej rozpoczął się o godz. 10:00 
po krótkim powitaniu uczestników 
przez Burmistrza Miasta i Gminy Poła-
niec – Jacka Benedykta Nowaka, który 
życzył zawodnikom udanej rywalizacji 
i  dobrych wyników. Następnie sędzia 
główny, Aleksander Kędzierski, dał sy-
gnał do rozpoczęcia pierwszej rundy, 
do której przystąpiło 64 zawodników. 
Funkcję sędziego rundowego podczas 
zawodów pełnił Jan Kozak, znany m. in. 
z portalu internetowego infoszach. pl. 

Rywalizacja odbywała się na dystan-
sie 9 rund, a w każdej z nich zawod-
nicy byli kojarzeni w  pary systemem 
szwajcarskim, po czym rozgrywali po-
jedynki tempem 10+5 (zawodnik ma 
10 minut na wykonanie wszystkich ru-
chów, a po każdym z nich na zegarze 
dodawane jest 5 sekund). 

Zawody były bardzo zacięte i  sta-
ły na wysokim poziomie, gdyż wie-
lu uczestników to szachiści o  bardzo 
dobrym poziomie sportowym. W tych 
warunkach trudno było oczekiwać, że 
któryś z  połańczan zbliży się do po-
dium, choć kilku z  nich osiągnęło 
bardzo dobre rezultaty. Dużo radości 
organizatorom sprawił fakt, że kil-
ku zawodników przyznało, iż po raz 
pierwszy odwiedza Połaniec, a skutecz-
ną zachętą okazała się atrakcyjna for-
muła turnieju, którego wyniki zostały 
zgłoszone do FIDE, czyli Międzynaro-
dowej Federacji Szachowej. 

Po rozegraniu wszystkich rund 
przyszedł czas na ogłoszenie oficjal-
nych wyników. Zdecydowanym zwy-
cięzcą okazał się Adam Biesiadecki 
z  Tarnobrzeskiego Klubu Szachowe-

go, który wygrał wszystkie pojedyn-
ki, osiągając rewelacyjny wynik 9/9 
punktów i zyskując blisko 100 oczek do 
rankingu ELO. Zważywszy na to, że za-
wodnik ten miał zaledwie 9. numer na 
liście startowej, można mówić o małej 
niespodziance. Na drugim stopniu po-
dium stanął faworyt turnieju, Krystian 
Walczak z klubu MCK Skarżysko-Ka-
mienna, który zdobył 7,5 punktu. Brą-
zowy medal zdobył Łukasz Kopacz, 
klubowy kolega zwycięzcy, reprezen-
tujący Tarnobrzeg. Do tych trzech 
zawodników trafiły okazałe puchary 
ufundowane przez burmistrza Połańca, 
ale również zapewnione przez organi-
zatorów nagrody finansowe. Nagrody 
i puchary wręczali burmistrz Połańca, 
Jacek Benedykt Nowak oraz dyrektor 
ZS w Połańcu, Stanisław Rogala. 

Nagrodzono również zawodników 
najlepszych w kilku innych kategoriach, 
a każdy z nich otrzymał nagrodę rze-
czową i pamiątkowy puchar. Najlepszą 
zawodniczką turnieju okazała się Julia 
Giemza z klubu KMKSzach VICTORIA 
KOMPLEXBUD (5,5 punktu i 13. miej-
sce w klasyfikacji ogólnej), najmocniej-
szym juniorem poniżej 18. roku życia 
Kacper Łabęcki z klubu LUKKS Kielce 
(6,5 punktu i  5. miejsce w  klasyfika-
cji ogólnej), a  najsilniejszym graczem 
poniżej 16. roku życia Antoni Fąfara 
z  Klubu Szachowego Skoczek Skarży-
sko-Kamienna (6 punktów i 11. miejsce 
w ogólnej klasyfikacji). 

Zdobywcą tytułu najlepszego sza-
chisty gminy Połaniec okazał się Kamil 
Lisiak (5,5 punktu i 19. miejsce w kla-
syfikacji ogólnej), w ręce którego trafiły 
puchar i nagroda finansowa. 

Warto zauważyć znakomite dzie-
wiąte miejsce Szymona Wysockiego (6 
punktów), który do niedawna repre-
zentował ZS w Połańcu, a obecnie jest 
zawodnikiem sekcji szachowej Uni-
wersytetu Jagiellońskiego w Krakowie. 

Turniej – w zgodnej opinii zawod-
ników i organizatorów – uznać należy 
za udany. Warunki do gry były zna-
komite, nagrody atrakcyjne, poziom 
sportowy wysoki. To sprawiło, że wielu 
graczy już w trakcie trwania zawodów 
zapowiedziało, że chętnie pojawią się 
w Połańcu na kolejnej edycji turnieju. 

Organizatorzy zawodów składają 
podziękowania: zawodnikom za liczny 
udział i  uczciwą rywalizację, burmi-
strzowi Połańca za objęcie zawodów 
patronatem i ufundowanie pucharów, 
dyrekcji ZS w  Połańcu za użyczenie 
hali i pomoc organizacyjną, TK w Po-
łańcu za honorowy patronat i ufundo-
wanie nagród książkowych, a dyrekcji 
zaprzyjaźnionej z nami Szkoły Podsta-
wowej w Połańcu za użyczenie sprzętu 
szachowego. 

Mamy nadzieję, że połanieckie za-
wody wpiszą się na stałe w kalendarz 
szachowych rozgrywek województwa 
świętokrzyskiego. 

Marek Pedyński
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turnieje sportowe rozegrane
i turniej o Puchar Burmistrza 

MiG Połaniec w kategorii: piłka siat-
kowa, piłka koszykowa i badminton 
rozegrane. 

Turniej rozpoczął się w 21 kwietnia, 
a zakończył 5 maja. W turnieju ogó-
łem wzięło udział 92 uczniów SP im T. 
Kościuszki z Połańca. Rozgrywki były 
w systemie „każdy z każdym”, w tym 
rozegranych zostało 76 meczów. 

Podsumowanie i wręczenie pucha-
rów oraz medali I Turnieju o Puchar 
Burmistrza MiG Połaniec odbyło się 
bardzo uroczyście na obiektach spor-

towych SP w Połańcu. Puchary i me-
dale wręczał Burmistrz MiG Połaniec 
Jacek Benedykt Nowak, sekretarz gmi-
ny Bogumiła Niespodziewana oraz dy-
rektor szkoły Gabriela Zielińska.

XXViii Bieg Kościuszkowski6 maja 2022 roku odbył się Bieg 
Kościuszkowski organizowany na pa-
miątkę ogłoszenia przez naczelnika 
tadeusza Kościuszkę – Patrona Szko-
ły Podstawowej w Połańcu - „Uniwer-
sału Połanieckiego”. 

Przez ostatnie dwa lata, nie mieli-
śmy możliwości, aby w pełni i uroczy-
ście świętować ten dzień. Nie mniej - 
teraz zgłosiło się bardzo wielu uczniów, 
aby wystartować, co utwierdziło nas 

w  przekonaniu, że wszyscy stęsknili 
się za tą formą zabawy i spędzania cza-
su. Bieg oczywiście ma również sym-
boliczne znaczenie dla mieszkańców 
i  wpisuje się on w  kalendarz imprez 
sportowych z okazji „Dni Połańca”. 

W tym roku Bieg odbył się po raz 
XXVIII i wzięło w nim udział niemal 
300 zawodniczek i zawodników. W za-
wodach wystartowali uczniowie z Po-
łańca i Ruszczy z zerówki, z klas I-III, 

IV-VI, VII- -VIII Szkoły Podstawowej, 
oraz uczestnicy Warsztatów Terapii 
Zajęciowych w Połańcu. W każdej ka-
tegorii wiekowej, walka o zwycięstwo 
trwała do samego końca. 

Uroczyste podsumowanie XXVIII 
Biegu Kościuszkowskiego odbyło się 
na boisku szkolnym przy Szkole Pod-
stawowej w Połańcu. Dekoracji i wrę-
czenia nagród dokonali: Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec – Jacek Be-

nedykt Nowak, Sekretarz Gminy Po-
łaniec – Bogumiła Niespodziewana, 
Dyrektor Szkoły Podstawowej – Ga-
briela Zielińska, Wicedyrektor – Iwona 
Sulik, Dyrektor Ośrodka Sportu i Re-
kreacji w Połańcu – Karolina Koper-
-Adamczak. Wszyscy wyrazili swoje 
słowa podziwu i złożyli gratulacje dla 
uczestników Biegu Kościuszkowskie-
go, którzy w tym roku naprawdę do-

pisali. Bieg jest wspaniałą formą, by 
aktywnie i w sportowym duchu uczcić 
rocznicę ogłoszenia „Uniwersału po-
łanieckiego”. Wszystkim zawodnikom 
serdecznie gratulujemy i życzymy rów-
nie udanego startu w przyszłym roku. 

Organizatorami tegorocznego Biegu 
Kościuszkowskiego było Miasto i Gmi-
na Połaniec, Szkoła Podstawowa im. T. 
Kościuszki w Połańcu, Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Połańcu. 
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Mistrzostwa Powiatu w lekkiej atletyce
w oleśnicy 10 maja 2022 roku od-

były się Mistrzostwa Powiatu w lek-
kiej atletyce (rocznik 2009 i młodsi). 

Bardzo dobrze spisali się uczniowie 
Szkoły Podstawowej im. T. Kościuszki 
w Połańcu:
 • Broziński Tobiasz - 1 miejsce 300 

metrów, 2 miejsce 60 metrów. 
• Witczak Julia - 1 miejsce 300 metrów, 

2 miejsce 60 metrów. 
• Ozdoba Filip - 1 miejsce w biegu na 

1000 metrów. 

• Strzelczyk Aleksander - 1 miejsce 
w biegu na 600 metrów. 

• Julia Kosoń- 2 miejsce w  biegu na 
300 metrów. 

• Grabda Kuba - 2 miejsce w biegu na 
1000 metrów. 

• Tałaj Hubert - 2 miejsce w biegu na 
300 metrów. 
Skowron Igor - 3 miejsce w biegu na 

60 metrów i 3 miejsce w skoku w dal. 
W  zawodach udział wzięły uczen-

nice naszej szkoły z  Ukrainy: Olena 
Hura, Wiktoryja Marczuk, Inna Leniv 

- dzielnie walczyły o najwyższe miejsca 
w barwach nowej szkoły. Opiekunem 
i trenerem uczniów jest Sławomir Szy-
dłowski.

XXViii ogólnopolska olimpiada Młodzieży w zapasach
w stylu wolnym „Podlaskie 2022” przechodzi do historii

w Suwałkach dobiegła końca za-
paśnicza rywalizacja XXViii ooM- 
PodLaSKie 2022. na starcie ujrze-
liśmy 169 zawodników z 64 klubów, 
którzy w  ramach ooM walczyli 
o medale Mistrzostw Polski Juniorów 
Młodszych. 

Miasto Połaniec oraz Miejski Klub 
Sportowy CZARNI Połaniec repre-
zentowało dwóch zawodników: To-
mala Bartosz i  Damm Filip, którzy 
po dwóch turniejach eliminacyjnych 
zakwalifikowali się na tę najważniejszą 
imprezę sportową. 

Bartosz zajął V miejsce w  katego-
rii wagowej do 71 kg. Natomiast Filip 
w  kategorii wagowej do 60 kg zajął 
miejsce XXX. 

Wynik Bartka zasługuje na szcze-
gólną uwagę, bo nie tylko, że zajął on 
najwyższą lokatę spośród wszystkich 

reprezentantów naszego województwa, 
ale również – jak podkreślają eksperci 
– występował w  kategorii, która była 
najmocniej obsadzona na tym turnie-
ju. Nasi zawodnicy drużynowo wywal-
czyli 36 lokatę zdobywając 6 cennych 
punktów w  systemie współzawodnic-
twa Sportu Młodzieżowego. Wyjazd 
zawodników i trenera był realizowany 
z Projektu „Enea szkoli Mistrzów 2022”. 

„Gratulujemy reprezentantom 
CZARNYCH i życzymy dalszych suk-

cesów sportowych” – powiedział tre-
ner Tadeusz Szkwarek.
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iV rodzinny bieg

 dnia 11 maja 2022r. na Kopcu Ko-
ściuszki w Połańcu zebrało się ponad 
250 uczestników iV rodzinnego Biegu 
Przedszkolnego „Biegiem dróżką za 
Kościuszką” zorganizowanym przez 
Przedszkole Publiczne w Połańcu. 

W tym roku bieg przeprowadziliśmy 
w ramach gminnego programu „Przed-
szkolne dni rodziny”, który realizujemy 
w dniach 11 maja - 23 czerwca 2022r. 
Natomiast współorganizatorami także 
byli: Towarzystwo Kościuszkowskie 
w  Połańcu oraz Stowarzyszenie Run-
ning Połaniec. Główną ideą IV Biegu 
było promowanie rodzinnego i zdrowe-
go stylu życia. Bieg połączony był także 
z akcją charytatywną – zbieraliśmy dla 
chorej wychowanki Zosi Witkowskiej, 
która cierpi na autoimmunologiczne 
zapalenie mózgu, dziewczynka ma też 
zespół PANS. Biegacze, ich rodziny oraz 
kibice chętnie włączyli się do akcji. A na 
wszystkich czekało wiele atrakcji! 

Start zaplanowano na godzinę 16.30 
- bezpośrednio po powitaniu Pani Dy-
rektor Anny Kaniszewskiej, rozgrzewce 

Pani Basi z Running Połaniec i wystrza-
łach z broni przez przyjaciół Towarzy-
stwa Kościuszkowskiego w  Połańcu 
drużyny ruszyły na trasę. Pobiegło 90 
rodzin. Tego dnia atmosfera była cie-
pła, a słońce świeciło specjalnie dla nas! 
Dzieci i rodzice podczas trasy biegowej 
musieli pokonać 5 stacji. Brali udział 
w konkurencjach takich jak: rzut do ko-
szyka szyszką, skoki w workach, poko-
nywanie drewnianego toru przeszkód, 
pajęczyna między drzewami, układanie 
napisów z asortymentu leśnego, układa-
nie puzzli o zabytkach Połańca. Na mecie 
każda rodzina otrzymała medal od Run-
ning Połaniec oraz na wszystkich czekało 
ognisko i  pyszne kiełbaski. Spotkaniu 
towarzyszyła muzyka oraz wspólne 
tańce i zabawy z chustą animacyjną czy 
malowanie kredą, które przeprowadziły 
nauczycielki z przedszkola. Nikt się nie 
nudził, o  czym świadczyły roześmiane 
buzie dzieci i rodziców! Dyplomy i na-
grody za udział oraz zmagania sportowe 
wręczyła Pani Sekretarz Gminy Bogu-
miła Niespodziewana, która skierowała 
w  imieniu Burmistrza Miasta i Gminy 

Połaniec gratulacyjne słowa uznania za 
piękną inicjatywę organizatorów oraz 
wielkie serce uczestników. 

Jesteśmy dumni, że stworzyliśmy 
wydarzenie po raz czwarty, w którym 
udział wzięło tak dużo osób. Relacje 
samych uczestników są bardzo pozy-
tywne. Bardzo się cieszymy. A wszyst-
ko to nie byłoby możliwe, gdyby nie 
wsparcie i  energia wspaniałych osób 
z Miasta i Gminy Połaniec, Stowarzy-
szenia Running Połaniec, Towarzystwa 
Kościuszkowskiego w Połańcu, nauczy-
cieli i  pracowników przedszkola oraz 
żłobka. Serdecznie dziękujemy! Naj-
gorętsze podziękowania kierujemy do 
wszystkim rodzin – uczestników biegu 
za wkład i  zaangażowanie - to dzięki 
Wam, zebraliśmy kwotę w  wysokości 
2430,00, którą wpłacimy na konto fun-
dacji okazując pomoc chorej koleżan-
ce Zosi. Każdy dołożył swoją cegiełkę 
i dzięki temu impreza stała się wielkim 
sukcesem. To był mile spędzony czas, 
w takim towarzystwie to chętnie jeszcze 
„pobiegamy” i  oczywiście pomożemy 
potrzebującym.  B. Mika

Uwaga! Gotowi… do startu… start!  I tak pobiegli… 

NIEZAPOMNIANE WRAżENIA DLA UCZESTNIKóW 
PRZEDSZKOLNEGO BIEGU W POŁAńCU! 

„Już na starcie słychać huk wystrzału 
Bo tam była część kościuszkowskiego oddziału. 
Biegły dróżką za Kościuszką wszystkie rodziny 
A na ich twarzach same wesołe miny. 
Gdy tak biegli na jednej stacji pajęczynę napotkali 
Tam natomiast runningowcy stali. 
A na mecie, na Kopca szczycie Medale, 
ognisko, nagrody i radosne serca bicie!”
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Mistrzostwa Powiatu w lekkiej atletyce
roczniki 2007/2008

Mistrzostwa Powiatu w lekkiej 
atletyce (roczniki 2007/2008) - 
12.05.2021 w Staszowie. 

rezultaty uczniów 
Szkoły Podstawowej w Połańcu: 

• Tałaj Kuba - 1 miejsce - 100 m i 300 m 
• Lasak Bartosz - 1 miejsce pchnięcie 

kulą 
• Gomuła Nikola - 1 miejsce - 1000 m 
• Sztafeta 4 razy 100 m dziewcząt - 1 

miejsce (Gomuła Nikola, Suchorow-
ska Gabriela, Górnicz Milena, Karo-
lina Stawiarz). 

• Sztafeta 4 razy 100 m chłopców - 
1 miejsce. (Tałaj Kuba, Walenciak 
Kacper, Golęba Kryspin, Jakuba- 
-Jur Wiktor). 

• Walenciak Kacper - 2 miejsce 100 m. 
i 2 miejsce 300 metrów. 

• Suchorowska Gabriela - 2 miejsce 
600 metrów. 

• Dudek Amelia - 3 miejsce 600 me-
trów. 

• Sroka Wiktoria - 3 miejsce pchnięcie 
kulą. 
Trenerem zawodników jest Sławo-

mir Szydłowski. 

wyniki uczniów z ZPo w ruszczy: 
• Kacper Bugaj - 1 miejsce w skoku 

wzwyż, 
• sztafeta 4 razy 100 metrów - 2 miej-

sce (Kacper Bugaj, Marcin Gwizdak, 
Mateusz Śmieszek, Filip Wójtowicz) 

• Filip Wójtowicz 3 miejsce w biegu na 
300 metrów 

• Mateusz Śmieszek 3 miejsce w biegu 
na 1000 metrów. 

Opiekun: Tomasz Kiciński

„Gramy z energią”Gospodarzami stadionu miej-
skiego w Połańcu w weekend 14 i 15 
maja, byli najmłodsi zawodnicy piłki 
nożnej. w ramach dni Połańca od-
były się turnieje pod nazwą „Gramy 
z energią”. 

Sponsorem wydarzenia była Enea 
Elektrownia Połaniec. Udział w  roz-
grywkach wzięły dzieci z  roczników 
2010 do 2017. 

Organizatorami tego przedsięwzię-
cia byli: Miasto i Gmina Połaniec oraz 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Połańcu. 
Emocje jakie wszystkim towarzyszy-
ły były ogromne. Mogliśmy liczyć na 
gorący i  głośny doping ze strony ro-
dziców, którym chcieliśmy serdecznie 
podziękować za włączenie się w przy-
gotowanie poczęstunku. 

Pogoda dopisała, dzięki czemu do-

bre humory nikogo nie opuszczały, 
a na twarzach dzieci widzieliśmy pasję 
i uśmiech. Celem spotkania była dobra 
zabawa oraz rywalizacja w duchu fair 
play. Pomimo to, młodym piłkarzom 
nie zabrakło serca do walki. 

Sobota zaczęła się bardzo aktywnie. 
Już od 9.00 rano po murawie zaczęły 
biegać dzieci z  rocznika 2016/2017, 
były to dwie drużyny z  Akademii 
Piłkarskie Nadzieje Mielec, z  czego 
jedna drużyna to dziewczynki, Piast 
Osiek, Baszta Rytwiany oraz gospo-
darze wydarzenia, czyli dwie drużyny 
z  Aktywnego Juniora, reprezentujące 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Połańcu 
i MKS „Czarni” Połaniec. Równolegle 
na boisku obok rozgrywały się mecze 

rocznika 2012, w których brały udział 
takie drużyny jak: KSZO Galactikos 
Ostrowiec, Baszta Rytwiany, Piast 
Osiek, Wisła Sandomierz, Klimonto-
wianka Klimontów, Aktywny Junior 
OSiR Połaniec. W  następnym etapie 
swoje mecze pomiędzy sobą rozegrali 
zawodnicy rocznika 2010 z  drużyn: 
Pogoń Staszów, CKM Chorzelów, 
Aktywny Junior OSiR Połaniec. Na-
tomiast rocznik 2011 reprezentowały 
drużyny: Wisła Sandomierz, Baszta 
Rytwiany, Pogoń Staszów oraz dwie 
drużyna z  Aktywnego Juniora OSiR 
Połaniec z  czego jedna drużyna to 
dziewczyny. 

Rangę tego wydarzenia podniosła 
obecność Pani Anny Krupki – Mini-
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ster Sportu i Turystyki, Pani Agnieszki 
Wojdan – członka zarządu ds. finan-
sowych Enei Elektrowni Połaniec oraz 
Pana Jacka Benedykta Nowaka – Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec. Po 
przywitaniu gości przez Panią Karolinę 
Koper-Adamczak – Dyrektor Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Połańcu, głos za-
brała Pani Minister, która bardzo gorą-
co zachęcała do aktywnego spędzania 
wolnego czasu i uprawiania sportu nie 
tylko wyczynowo, ale również w  for-
mie rekreacji. Doceniła również wkład 
głównego sponsora turnieju - Enei 
Elektrowni Połaniec, jak również Mia-
sta i Gminy Połaniec, dzięki którym to 
przedsięwzięcie zostało zrealizowane. 
Następnie głos zabrała Pani Agnieszka 
Wojdan - członek zarządu ds. finanso-
wych Enea Elektrownia Połaniec, któ-
ra podkreśliła, wagę zaangażowania 
dzieci w  uprawianie sportu i  zdrową 
rywalizację. Pan Jacek Benedykt No-
wak – Burmistrz Miasta i Gminy Poła-
niec w swoim przemówieniu nawiązał 
do tego, że sport kształtuje nie tylko 
ciało, ale również charakter i  poma-

ga w  osiąganiu wyznaczonych celów. 
Podziękował gościom za przybycie 
i podkreślił ważność współpracy oraz 
wyraził nadzieję na jej kontynuowanie. 
Po przemówieniach nastąpiła uroczy-
sta dekoracja - wręczenie pucharów 
dla wszystkich drużyn oraz medali dla 
zawodników. 

Niedziela to drugi dzień sportowych 
rozgrywek. Analogicznie do dnia po-
przedniego, od rana zaczęły przybywać 
drużyny wraz z trenerami oraz rodzi-
cami, którzy stanowili silną grupę ki-
biców. 

W  turniejach brały udział dzie-
ci z  dwóch roczników 2013 i  2014. 
W  tym pierwszym rywalizowały ze 
sobą drużyny - Baszta Rytwiany, Siarka 
Tarnobrzeg, Pogoń Staszów, KSZO Ga-
lactikos Ostrowiec, Klimontowianka 
Klimontów oraz Aktywny Junior OSiR 
Połaniec, natomiast w drugim – Baszta 
Rytwiany Piast Osiek, Pogoń Staszów 
oraz dwie drużyny z  Aktywnego Ju-
niora OSiR Połaniec. 

Na głównej płycie boiska odbyła się 
ceremonia wręczenia pucharów dla 

każdej drużyny oraz medali dla ma-
łych piłkarzy. Dekoracji dokonali: Pani 
Agnieszka Wojdan - członek zarządu 
ds. finansowych Enea Elektrownia Po-
łaniec oraz Pan Jacek Benedykt Nowak 
– Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec. 
Zawodnicy usłyszeli mnóstwo ciepłych 
słów, które miały ich zachęcić do dal-
szej aktywności fizycznej oraz zaanga-
żowania i  wytrwałości w  uprawianiu 
sportu. 

Atmosfera była gorąca, a  dziecia-
kom cały czas dopisywały dobre hu-
mory. W przerwach między meczami, 
mali zawodnicy mogli liczyć na słod-
ki poczęstunek przygotowany przez 
rodziców, natomiast po zakończeniu 
turnieju czekał na nich posiłek. Było 
nam bardzo miło, że mogliśmy być or-
ganizatorem tak ważnego wydarzenia 
sportowego. Dzieci mogły nie tylko 
rywalizować ze sobą na zasadach fair 
play, ale miały również okazję do po-
kazania swoich umiejętności, a  także 
nawiązania nowych przyjaźni, ponie-
waż najważniejsza w tym turnieju była 
dobra zabawa, a nie wynik.       /OSiR/
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nasze dziewczyny na Podium XXii edycji 
rozgrywek o Puchar tymbarku

w  dniach 16-17 maja, na obiek-
tach Szkoły Mistrzostwa Sportowego 
w  nowinach odbyły się Finały wo-
jewództwa Świętokrzyskiego XXii 
turnieju „Z  Podwórka na Stadion 
o Puchar tymbarku”.

 
Turniej „Z  Podwórka na Stadion 

o  Puchar Tymbarku” to największy 
Turniej piłkarski dla dzieci w  Polsce 
i  w  Europie, w  którym do tej pory 
wzięło udział ponad 2 miliony dziew-
cząt i chłopców z całego kraju. Zakoń-
czenie Turnieju jest wyjątkowe, bo 
mecze finałowe rozgrywane są na Sta-
dionie PGE Narodowym w Warszawie.

 Nasze najmłodsze zawodniczki wy-
startowały w kategorii wiekowej U10K 
natomiast nasza starsza grupa rozgry-
wała swoje mecze w  kategorii U12K. 
Liczyliśmy na coś więcej, szczególnie 
w starszej kategorii wiekowej, po uda-
nych występach naszych dziewcząt 
w turniejach ligowych i komercyjnych, 
jechaliśmy na finał województwa z du-
żymi nadziejami, stawiani przez wielu 
świętokrzyskich działaczy i  trenerów 
piłkarskich w roli faworytów zawodów, 

ale taki jest urok sportu. Sportu, który 
jest zawsze nieprzewidywalny. Boisko 
wszystko weryfikuje. Chociaż miejsce 
na podium najmłodszych zawodni-
czek z pewnością cieszy. Tym bardziej 
że był to debiut na tak dużej imprezie 
sportowej. Nasze młode adeptki futbo-
lu wróciły z medalami, a Hania Spyra 
została najlepszym strzelcem turnieju. 
Dziewczyny w  kategorii U12 trafiły 

w ćwierćfinale rozgrywek na drużynę 
KSP Kielce, gdzie po zaciętej wyczer-
pującej walce, musiały uznać wyższość 
późniejszego finalisty rozgrywek. 

Dla dwóch naszych zawodniczek 
to były ostatnie zawody „Tymbarku” 
natomiast pozostałe zagrają w następ-
nej edycji w tych samych kategoriach 
wiekowych. W  obecnych zawodach 
w  większości przypadków rywalizo-
wały ze starszymi koleżankami. 

Zebrane doświadczenie z pewnością 
zaprocentuje. Wrócimy mocniejsi. Tre-
nujemy dalej, a ciężka praca z pewno-
ścią przyniesie pożądane efekty.

Hania Spyra najlepszym strzelcem Turnieju 
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Spławikowo-gruntowe zawody wędkarskie z okazji dni Połańca 
oraz 228. rocznicy Uniwersału połanieckiego

dnia 15.05.2022 r. na Zalewie od-
były się spławikowo-gruntowe zawo-
dy wędkarskie z okazji dni Połańca 
oraz 228. rocznicy Uniwersału po-
łanieckiego. 

W zawodach uczestniczyło 30 węd-
karzy z różnych okręgów i kół, pogoda 
sprzyjała wędkarzom, a co niektórym 
ryba dopisywała. 
• I miejsce zajął Żyłka Robert z koła 

37 Koprzywnica z wagą ryb 7605 g; 
• Il miejsce zajął Kucfaj Dawid z koła 

1 Sandomierz z wagą ryb 6100 g; 
• III miejsce zajął Figacz Janusz 

z koła 52 osiek z wagą ryb 5960 g. 
• Największą rybę złowił Żytka Ro-

bert z koła 37 Koprzywnica - ryba 
o wadze 4280 g. 
Po zważeniu ryb zawodnicy poszli 

na zasłużony posiłek. Następnie sędzia 
główny przeczytał wyniki wszystkich 
wędkarzy, nikt nie stwierdził uchybień 
podczas zawodów. 

Wędkarzy dopingował Burmistrz 
Miasta i  Gminy Połaniec Pan Jacek 
Benedykt Nowak, który też wręczył 
najlepszym wędkarzom od I  do III 
miejsca puchary i medale oraz puchar 
za największą rybę, a  także od 1 do 
15 miejsca nagrody w  postaci sprzę-
tu wędkarskiego ufundowane przez 

Urząd Miasta i  Gminy Połaniec oraz 
przez koło 25 Połaniec. 

Zawody zorganizował i  sędziował 
Prezes koła Mamuszka Adam, sędzia 
sekretarz Kochańska Aneta, sędzia wa-
gowy Kochański Zbigniew. Smaczny 
posiłek, który wszyscy chwalili podała 
do stołu jak zwykle nasza niezawodna 
kucharka Świerczek Justyna, która głod-

nego wędkarza nie wypuści do domu. 
Na zakończenie Burmistrz Pan Jacek 
Benedykt Nowak oraz sędzia główny 
podziękowali wędkarzom za udział 
w  zawodach zapraszając na następne 
zawody o Puchar Burmistrza MiG Po-
łaniec, które odbędą się 12.06.2022. 

Z wędkarskim pozdrowieniem 
Prezes koła 25 – Adam Mamuszka

Marsz śladami tadeusza Kościuszki
w dniu 20.05.2022 r. odbył się 

marsz śladami tadeusza Kościusz-
ki, który był częścią projektu pn: 
,,Uczniowie ZPo ruszcza masze-
rują śladami tadeusza Kościuszki’’ 
organizowanego przez Zespół Pla-
cówek oświatowych w ruszczy przy 
wsparciu Burmistrza Miasta i Gminy 
– Pana Jacka Benedykta nowaka. 

Celem projektu było: zachęcenie do 
aktywnego spędzania wolnego czasu 
połączonego z nauką, integracja dzieci 
i młodzieży, zwiększenie sprawności 
i wydolności fizycznej oraz poprawa 
kondycji psychicznej wśród dzieci i 
młodzieży. W trakcie marszu ucznio-

wie odwiedzili miejsca historyczne 
związane z Tadeuszem Kościuszką.

Realizatorami projektu byli uczniowie 
Zespołu Placówek Oświatowych w Rusz-

czy wraz z nauczycielami wychowania 
fizycznego (mgr Tomasz Kiciński, mgr 
Agnieszka Trzaska, mgr Krzysztof Roguz 
oraz mgr Radosław Marczewski).
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Mistrzostwa województwa Lubelskiego 
w zapasach kobiet w Stróży

dnia 21.05.2022 w Stróży odbyły się 
otwarte Mistrzostwa województwa 
Lubelskiego w zapasach kobiet w gru-
pie dzieci Młodziczek i Juniorek. 

Zawodniczki Czarnych pokazały się 
z dobrej strony i udowodniły że charak-
teru i serca do walki im nie brakuje, a po-
parte pracą dają owoce w postaci medali. 

w grupie Młodziczek: 
• Złoty medal Julia Bartczak do 33 kg, 
• Srebrny medal Martyna Wołowiec 

do 39 kg, 
• Vm do 46 kg Oliwia Legawiec, 
• Vm do 58 kg Pola Skrobacz,
• VIIm do 46 kg Zuzanna Kwiecień, 
• Xm do 46 kg Karolina Smakowska. 

w gronie Juniorek-Kadetek: 
• Srebrny medal Natalia Szkwarek do 

46 kg. 

• Złoty medal bezkonkurencyjna Na-
talia Bednarska do 62 kg (Centrum 
Staszów). 
Start połanieckich wojowniczek 

wchodzący w  ramy projektu szkole-
niowego „Enea szkoli Mistrzów 2022’’ 

był ostatnim sprawdzianem przed Mi-
strzostwami Polski U-15, które odbyły 
się w Kielcach 27-29.05.2022. 

Podopieczne trenerów Tadeusza 
Szkwarka i Wiktora Skrobacza, w Stró-
ży wywalczyły drużynowo VI lokatę.

Finały województwa Świętokrzyskiego XXii turnieju
„Z Podwórka na Stadion o Puchar tymbarku”

w  dniu 20.05.2022r. w  sali konferencyjnej Urzędu 
Miasta i Gminy Połaniec mieliśmy przyjemność gościć 
dwie nasze drużyny, które zwyciężyły w XXii edycji tur-
nieju „Z Podwórka na Stadion o Puchar tymbarku”. 

To największy turniej piłkarski dla dzieci w Polsce, jak 
również w  Europie. Do Finału dostali się nasi chłopcy, 
którzy godnie reprezentowali nasze Miasto Połaniec. Naj-
lepszym bramkarzem turnieju U12 został Filip Kaznocha, 
natomiast „królem strzelców” U10 został Dawid żak. 

Nasze młode kadetki futbolu występujące w kategorii U10 
wróciły z medalami, a Hania Spyra została najlepszym strzel-
cem turnieju. Natomiast ich starsze koleżanki występujące 
w kategorii U12 dostały się do ćwierćfinału rozgrywek gdzie 
trafiły na drużynę KSP Kielce. Po zaciętej i wyczerpującej wal-
ce musiały uznać wyższość późniejszego finalisty rozgrywek. 

Gratulacje dla zawodników i  trenerów przekazali Bur-
mistrz Miasta i  Gminy Pan Jacek Benedykt Nowak wraz 
z dyrektorem OSiR.
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Mistrzostwa Polski do lat 15 
w zapasach w stylu wolnym i zapasach kobiet

w dniach 27-29 maja br. w Kiel-
cach odbyła się jedna z najbardziej 
prestiżowych imprez zapaśniczych. 

Organizatorami byli: Uczniowski 
Ludowy Klub Sportowy „Guliwer” 
oraz Polski Związek Zapaśniczy. Za-
wody rozegrane zostały w Hali Legio-
nów i stanowiły kwalifikacje do Mi-
strzostw Europy U-15. W zawodach 
udział wzięły zawodniczki i zawodnicy 

w przedziale wiekowym od 13 do 15 lat 
z klubów sportowych z całego kraju, 
którzy rywalizowali o możliwość startu 
na Mistrzostwach Europy. 

Reprezentujący Miejski Klub Spor-
towy CZARNI Połaniec podopieczni 
trenerów: Tadeusza Szkwarka i Wik-
tora Skrobacza zajęli kolejno miejsca: 

Julia Bartczak – srebrny medal, Hu-
bert Ostrowski V-miejsce, Martyna 
Wołowiec X-miejsce, Kuba Grabda X 

– miejsce, Maciej Mikina X - miejsce, 
Jakub Szkwarek XI-miejsce, Karolina 
Smakowska XVIII miejsce, Oliwia Le-
gawiec XIX miejsce, Natalia Brzezińska 
XX miejsce. 

Na starcie ujrzeliśmy ponad 250 
młodych zawodników z kilkudziesię-
ciu klubów z całego kraju. 

Jak powiedział trener Tadeusz 
Szkwarek – „Biorąc pod uwagę liczbę 
zawodników biorących udział w turnie-

turnieje bowlingowe rozegrane...
dni Połańca 2022 enea Połaniec 

Festiwal obfitowało w imprezy i wy-
darzenia towarzyszące. na sportowo 
rozegrane zostały w  kręgielni Cen-
trum Kultury i Sztuki w Połańcu dwa 
turnieje bowlingowe. 

Jako pierwszy w dniu 12 maja odbył 
się Turniej Bowlingowy mieszkańców 
w kategorii kobiet i mężczyzn o Puchar 
Burmistrza Miasta i Gminy. W rozgryw-
kach wzięło udział 17 mężczyzn i 6 ko-
biet. Sympatyczna atmosfera i  zdrowa, 
sportowa rywalizacja towarzyszyła gra-
jącym przez cały czas trwania turnieju. 

w kategorii kobiet na podium sta-
nęły: 
• 1. Patrycja Brzostowicz 
• 2. Paulina Kos 
• 3. Joanna Bandziorowska 

w kategorii mężczyzn wygrali: 
• 1. Marcin Kuśmierz 
• 2. Jerzy Misiak 
• 3. Tomasz Brzostowicz. 

18 maja w Turnieju o Puchar Bur-
mistrza Miasta i Gminy Połaniec wzię-
ło udział 8 jednostek OSP z Gminy Po-
łaniec. Gra była bardzo wyrównana. 

Jak przystało na prawdziwych straża-
ków walczyli do końca o każdy punkt, 
śledząc wyniki konkurentów. 

W  turnieju zagrał również Jacek 
Benedykt Nowak Burmistrz Miasta 
i Gminy Połaniec wspierając celnymi 
rzutami swoją macierzystą jednostkę 
– OSP Tursko Małe. 

Po kilkugodzinnych rozgrywkach 
pierwsze miejsce zajęła OSP w Okrą-
głej, drugie OSP Tursko Małe, na trze-

cim miejscu stanęli strażacy z  OSP 
Połaniec. 

Pamiątkowe dyplomy i  puchary 
zwycięzcom obu turniejów wręczyli na 
muszli koncertowej podczas Enea Po-
łaniec Festiwal: Pan Bogusław Rybacki 
Prezes Enea Elektrownia Połaniec, Pani 
Agnieszka Wojdan Członek Zarządu ds. 
finansowych Enea Elektrownia Połaniec 
i Pan Jacek Benedykt Nowak Burmistrz 
Miasta i Gminy Połaniec.  CKiSz
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ju oraz wysoki poziom sportowy, jaki 
reprezentowali, należy naszym dziew-
czętom i chłopcom pogratulować wy-
ników, a zwłaszcza podkreślić ich zaan-
gażowanie w walkę i sportową postawę”. 

Udział naszych zawodników w tur-
nieju był elementem projektu „ENEA 
Szkoli Mistrzów”. 

Miłym dla naszego klubu akcentem 
otwarcia zawodów było wręczenie wy-
różnień przez wiceprezesa Polskiego 
Związku Zapaśniczego ds. stylu wol-
nego, Pana Ryszarda Niedźwieckie-
go, któremu towarzyszył organizator 

Mistrzostw Polski U-15, Pan Karol 
Kucharczyk. Oto bowiem wyróżnie-
nie za rozwój świętokrzyskich zapa-

sów oraz popularyzacje tej dyscypliny 
w środowisku lokalnym otrzymało aż 
dwóch reprezentantów połanieckich 
zapasów. Byli to: wiceprezes pełniący 
obowiązki prezesa Świętokrzyskiego 
Okręgowego Związku Zapaśniczego 
Wiktor Skrobacz oraz wiceprezes ds. 
sportowych Tadeusz Szkwarek. Gra-
tulujemy naszym trenerom wyróżnień 
i  cieszymy się, że ich wieloletni trud 
na niwie krzewienia kultury fizycznej 
został zauważony i doceniony.

Mistrzostwa województwa w Czwórboju Lekkoatletycznym
31 maja 2022 roku w Staszowie odbył się Finał wo-

jewódzki Świętokrzyskich igrzysk Szkolnego Związku 
Sportowego w Czwórboju Lekkoatletycznym. 

Uczniowie rywalizowali w 4 konkurencjach: 60 me-
trów, skok w dal, rzut piłeczką palantową oraz bieg na 
1000 metrów. W klasyfikacji drużynowej zdecydowanie 
najlepszą ekipą okazali się uczniowie Szkoły Podsta-
wowej im. T. Kościuszki w Połańcu: TOBIASZ BRO-
ZIńSKI, FILIP OZDOBA, IGOR SKOREK, MIŁOSZ 
PRZEKOTA, MATEUSZ żAK i KUBA GRABDA. 

W klasyfikacji indywidualnej zwyciężył TOBIASZ 
BROZIńSKI. Opiekunem i trenerem zawodników był 
Sławomir Szydłowski.
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Udane zawody o Puchar 
Burmistrza Połańca

w  dniu 12.06.2022 roku odbyły się otwarte zawody 
o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy Połaniec. 

Chętnych było dużo, lecz na zawody zjawiło się tylko 15 
wędkarzy choć pogoda była piękna. Ryba zbytnio nie brała, 
lecz każdy startujący osiągnął jakiś wynik. 

Po zakończeniu łowienia zważono złowione ryby a sę-
dzia ogłosił wstępne wyniki i wszyscy zasiedli do smacz-
nego posiłku. Po skonsumowaniu posiłku nikt nie zgłaszał 
protestu co do wyników wiec sędzia główny ogłosił wyniki 
wszystkich wędkarzy biorących udział w zawodach i wrę-
czył zwycięzcom puchary i nagrody. Od 1 do 3 miejsca oraz 
za złowienie największej ryby zwycięzcy otrzymali puchary. 

Wszystkim wędkarzom zostały wręczone nagrody w po-
staci sprzętu wędkarskiego ufundowane przez Urząd Miasta 
i Gminy Połaniec. 

1 miejsce zajął Maciej Biśtyga z koła 25 w Połańcu; 

2 miejsce zajął Mateusz opala z koła z Morawicy; 
3 miejsce zajął Krzysztof ryskę z koła 25 w Połańcu. 
największą rybę złowił Jerzy Sowiński z koła 25 w Połańcu. 
Po zakończeniu zawodów sędzia podziękował za przyby-

cie, życząc każdemu szerokiej drogi do domu i zapraszając 
na następne zawody. 

Organizatorem zawodów było koło 25 przy UMiG Poła-
niec. Sędzią głównym był Adam Mamuszka, sędzia sekre-
tarz Aneta Kochańska, sędzia wagowy Robert Sławiński. 

Prezes Koła nr 25 – Adam Mamuszka

,,Motocyklowy dzień dziecka” 
dla przedszkolaków Miasta i Gminy Połaniec

w dniu 1.06.2022 r. przy budyn-
ku „JaZGi Garage Barber” odbył 
się pokaz motocykli z  okazji dnia 
dziecka dla wszystkich przedszkola-
ków z Miasta i Gminy Połaniec. 

Swoje pojazdy zaprezentowali 
członkowie zaprzyjaźnionych Klubów 
Motocyklowych dla naszych małych 
milusińskich. W  spotkaniu uczestni-
czyli: Burmistrz Połańca – Pan Jacek 
Benedykt Nowak, Zastępca Burmistrza 
– Pan Jarosław Kądziela oraz Sekretarz 
– Pani Bogumiła Niespodziewana. 

Na dzieci czekało mnóstwo atrakcji 
m.in. pokaz radiowozu policyjnego, 
sprzętu strażackiego (quad), uzyskanie 
informacji o zasadach ruchu pieszego, 
bezpieczeństwa na drodze oraz pierwszej 
pomocy medycznej. Celem tego spo-

tkania było świętowanie Dnia Dziecka, 
jak również kształtowanie umiejętności 
społecznych dzieci, budzenie nowych 
zainteresowań, nauka o  dbałość oraz 
bezpieczeństwo własne i innych. 

Podczas Dnia Dziecka zorganizowa-
no zbiórkę charytatywną dla Zosi Wit-

kowskiej, która zmaga się z zapaleniem 
mózgu PANS. Sponsorami tego wyda-
rzenia byli: - VARMIL Sp. z o.o. - LAK 
SAM Ewa Bereza - Zakład Mechaniki 
pojazdowej Dawid Bednarski. 

Organizatorzy dziękują za wsparcie 
również Miastu i Gminie Połaniec.

Fot. M. Kowalik
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Mistrzostwa Polski Młodzików KZ LZS 
w zapasach w stylu wolnym - Staszów 2022

w  dniach 10-11 czerwca w  PCS 
Staszów odbył się krajowy czempio-
nat najmłodszej grupy wiekowej od 
12 do 14 lat, którego celem było wy-
łonienie Mistrzów Krajowego Zrze-
szenia LZS na 2022 rok. 

W Mistrzostwach wzięło udział 100 
zapaśników walczących w 12 katego-
riach wagowych z 26 reprezentacji klu-
bowych z całej Polski. Zawody stały na 
bardzo wysokim sportowym poziomie. 

Miejski Klub Sportowy CZARNI 
Połaniec na zawodach reprezentowało 
sześciu zawodników, podopiecznych 

trenera Tadeusza Szkwarka, którzy 
w  kwalifikacji indywidualnej zajęli 
kolejno miejsca: Grabda Kuba (kat. 
wag. do 35 kg) V-miejsce, Ostrowski 
Hubert (kat. wag. do 41 kg) V-miej-
sce, Szkwarek Jakub (kat. wag. do 44 
kg) VII -miejsce, Wołowski Karol (kat. 
wag. do 44 kg) X – miejsce, Witek Jan 
(kat. wag. do 41 kg) XII - miejsce, oraz 
Mikina Maciej (kat. wag. do 44 kg) XII 
– miejsce. 

Udział naszych zawodników w mi-
strzostwach wpisał się w realizację pro-
gramu ,,ENEA szkoli mistrzów”. 

Trener Tadeusz podsumowując tur-
niej powiedział, iż jest umiarkowanie 
zadowolony z  występu swoich pod-
opiecznych. Stwierdził również, że stać 
ich było na więcej, ponieważ drzemią 
w nich duże pokłady energii, którymi 
trzeba się zająć i je ukierunkować, aby 

w następnych bardzo ważnych jesien-
nych turniejach mistrzowskich forma 
była na szczytowym poziomie. 

Miłym akcentem otwarcia zawo-
dów było wręczenie wyróżnień za roz-
wój oraz popularyzację tej dyscypliny 
w środowisku lokalnym przedstawicie-
lom samorządu Staszowa i Połańca, jak 
również przedstawicielom LZS. 

Wyróżnienia otrzymali: Członek 
Zarządu Rady Głównej Krajowe-
go Zrzeszenia Ludowych Zespołów 
Sportowych i  Przewodniczący Woje-
wódzkiego Zrzeszenia LSZ Jerzy Kula, 
Członek Zarządu Polskiego Związku 
Zapaśniczego Dariusz Stępień, Starosta 
Staszowski Józef Żółciak, Burmistrza 
Miasta i Gminy Staszów – Leszek Ko-
peć, Burmistrz Miasta i Gminy Połaniec 
Jacek Benedykt Nowak, Wiceprezes 
Świętokrzyskiego Okręgowego Związku 

Zapaśniczego obecnie pełniący funk-
cję Prezesa Wiktor Skrobacz, Przewod-
niczący Komisji ds. współpracy z  JST 
i  placówkami oświatowymi Polskiego 
Związku Zapaśniczego, Wiceprezes 
Świętokrzyskiego Okręgowego Związ-
ku Zapaśniczego i Wiceprzewodniczący 
Wojewódzkiego Zrzeszenia LZS Karol 
Kucharczyk, Wiceprezes ds. organi-
zacyjnych Świętokrzyskiego Okręgo-
wego Związku Zapaśniczego Tadeusz 
Szkwarek, Wiceprezes ds. sędziowskich 
Świętokrzyskiego Okręgowego Związ-
ku Zapaśniczego Andrzej Biernat oraz 
Prezes Stowarzyszenia „Centrum” sport 
i rekreacja Agata Borycka. 

Zawodnikom gratulujemy sporto-
wych sukcesów, a wyróżnionym samo-
rządowcom i  sportowym działaczom 
dziękujemy za ich wkład w krzewienie 
zapasów w naszym regionie.
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ratownicy woPr trenowali na wiśle w tursku Małym
w piękny, sobotni dzień 18 czerwca, przy ujściu kana-

łu na rzece wiśle w tursku Małym, odbyły się ćwiczenia 
wodnego ochotniczego Pogotowia ratunkowego, w któ-
rym udział wzięły jednostki ochotniczej Straży Pożarnej 
z terenu Miasta i Gminy Połaniec i oSP ze Szwagrowa. 

Podczas ćwiczeń ratowniczych strażacy mieli okazję 
potrenować jak poprawnie przeprowadzić akcję szybkie-
go reagowania na wodzie w sytuacjach zagrożenia życia 
człowieka. Każdy element akcji ratowniczej jest jak dobrze 
wiemy niezwykle ważny. Dzięki takim właśnie jednostkom 
Ochotniczej Straży Pożarnej mieszkańcy z terenu Miasta i 
Gminy Połaniec mogą czuć się bezpiecznie. 

Podziękowania druhom za sprawnie przeprowadzone ak-
cje ratownicze, a także za udane ćwiczenia złożył burmistrz 
Połańca – Jacek Benedykt Nowak z życzeniami spokojnego 

sezonu. Zaapelował również o bezpieczne i rozsądne korzy-
stanie ze zbiorników wodnych. W ćwiczeniach brał udział 
zastępca burmistrza – Jarosław Kądziela. 

Zgromadzeni mieszkańcy mogli również znaleźć coś dla 
siebie, bowiem po zakończeniu ćwiczeń mieli możliwość 
popływania łodzią motorową po rzece Wiśle, oczywiście 
w kapokach i w towarzystwie strażaków. Taka wodna prze-
jażdżka była niemałą atrakcją. Ale najważniejsze, że była to 
okazja dla strażaków do przećwiczenia niezwykle ważnych 
elementów prawidłowego przeprowadzenia akcji ratowni-
czej na wodzie, bowiem to właśnie od nich zależy nasze bez-
pieczeństwo nad wodą. Obserwując cały przebieg ćwiczeń 
należy śmiało stwierdzić, iż możemy czuć się bezpieczni. 
Na zakończenie ćwiczeń wszyscy udali się na kompleks 
sportowo – rekreacyjny w Tursku Małym, gdzie na każdego 
czekał ciepły posiłek.

nagrody Burmistrza w dziedzinie sportu wręczone
nagrody sportowe Burmistrza Połańca dla sportow-

ców są wyrazem uznania dla wysokich wyników sporto-
wych oraz wkładu pracy na rzecz rozwoju sportu. 

Trafiają do zawodników sportów indywidualnych, wy-
różniających się nieprzeciętnymi wynikami, osób wyróżnia-
jącym się osiągnięciami w działalności sportowej mającej 
znaczenie dla społeczności Miasta i Gminy Połaniec. 

W tym roku przyznano łącznie 337 nagród. 20- 21 czerw-
ca na stadionie miejskim odbyło się wręczanie nagród sporto-

wych w poszczególnych dyscyplinach tj.: piłka siatkowa, piłka 
siatkowa plażowa, lekkkoatletyka, zapasy, tenis stołowy, bad-
minton, pływanie, piłka nożna. Zebranych gości witał trener 
Łukasz Maj, który poprowadził całe wydarzenie. Gratulacje 
zawodnikom, ich trenerom składali oraz nagrody sportowe 
wręczali: burmistrz Połańca – Jacek Benedykt Nowak, zastęp-
ca – Jarosław Kądziela, sekretarz - Bogumiła Niespodziewa-
na, dyrektor OSiR – Karolina Koper – Adamczak. 

Gratulujemy wszystkim nagrodzonym i życzymy dal-
szych sportowych sukcesów.






